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SAŽETAK 
 

SKUPŠTINA HNŽ/K U VIŠE JE NAVRATA TIJEKOM MANDATA BILA ŽRTVA STRANAČKIH 

SUKOBA I NESPOSOBNOSTI DA SE DOĐE DO BRZOG RJEŠENJA ODREĐENIH 

PROBLEMA. U svakoj godini mandata bilo je neprimjerenih, višemjesečnih stanki u radu, 

neodržanih ili odgođenih sjednica. U 2015. se 4 mjeseca nije radilo, čekajući na epilog 

stranačkih dogovora o novoj vladi. U 2016. je zbog neusaglašenosti unutar vladajuće koalicije, 

došlo do odgađanja sjednice u svibnju. U 2017. je, zbog sukoba oko amandmana na Ustav, 

nakon 26. redovne sjednice, održane krajem lipnja, na sljedeću redovitu sjednicu trebalo čekati 

skoro punih 6 mjeseci, u 2018. je ponovo stanka između 2 redovite sjednice bila skoro 4 

mjeseca.  

U čak 15 mjeseci aktualnog mandata – što je, dakle, trećina raspoloživog vremena, u 

promatranom razdoblju – Skupština nije održala niti jedno zasjedanje. Pri tomu... 

RAD ZASTUPNIKA NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE BIO JE VRLO SKROMAN. Efektivan rad 

na sjednicama, za (nepune) 4 godine mandata, trajao je 127 sati i 37 minuta, što je vremenski 

ekvivalent nepunih 16 osmosatnih radnih dana. Dakle, u prosjeku, zastupnici su u radu na 

sjednicama Skupštine proveli po svega 4 osmosatna radna dana, godišnje. 

PRODUTIVNOST JE DIREKTNO PROPORCIONALNA POKAZANOM INTENZITETU 

RADA. Sa 241 razmotrenom mjerom, tijekom aktualnog mandata, Skupština HNŽ/K je u donjoj 

polovini županijske ljestvice vrijednosti. Nižu produktivnost od nje pokazale su jedino skupštine 

PŽ, ŽZH i Kantona 10. S druge strane Skupština USK je imala dvostruko, a Skupština KS 4 

puta veću produktivnost, u ovom mandatu. 

PO VEĆINI PARAMETARA RAD SKUPŠTINE U AKTUALNOM MANDATU, SUMARNO, U 

RAZINI JE ZABILJEŽENOG U PRETHODNOM MANDATU. IZUZETAK SU ZAKONI, U 

ČIJEM JE USVAJANJU DOŠLO DO ZNAČAJNOG PADA. Skupština je, u aktuelnom 

mandatu, usvojila svega 26 zakona, što je za 16 zakona (ili 38%) manje od broja zakona 

usvojenih u prethodnom mandatu. Pri tome, od 26 usvojenih zakona, svega njih 11 su novi, 

tzv. temeljni zakoni. A ostalo su tek izmjene i dopune postojećih zakonskih akata. 

NISKA REALIZACIJA ZAKONA JE, IZMEĐU OSTALOG, PRIRODNA POSLJEDICA 

NEADEKVATNOG, ODNOSNO KRAJNJE NEMARNOG, ODNOSA SKUPŠTINE PREMA 

SVOJIM PLANIRANIM OBVEZAMA. U posljednjem kvartalu 2014. nije usvojen niti jedan od 

14 zakona planiranih za realizaciju u tom kvartalu, u 2015. je usvojeno svega 4 od 26 planiranih 

zakona, u 2016. 12 od 52, a u prvoj polovini 2018. samo 1 od 6 zakona koji su po programu 

rada za 2018. godinu trebali biti realizirani do 30.06.2018. 

KURIOZITET JE DA JE SKUPŠTINA, U 2017. GODINI, RJEŠENJE ZA KONTINUIRANO 



LOŠU REALIZACIJU PLANIRANIH OBVEZA, I KRITIKE KOJE JE ZBOG TOGA 

OPRAVDANO TRPJELA, POKUŠALA NAĆI NE U POVEĆANJU VLASTITOG RADA, 

UČINKOVITOSTI I FOKUSIRANOSTI NA PROJEKTOVANE CILJEVE, NEGO U – 

BRISANJU ZAKONA IZ PROGRAMA. U programu rada Skupštine za ovu godinu, naime, 

nema niti jednog zakonaa, ali je, realizacija zakona u ovoj godini bila dvostruko manja nego u 

prethodnoj. Inače... 

SKUPŠTINA NITI U JEDNOJ GODINI AKTUALNOG MANDATA NIJE DONIJELA SVOJ 

PROGRAM RADA NA VRIJEME – PRIJE POČETKA GODINE NA KOJU SE ODNOSI. 

Umjesto toga, programi su usvajani ili na samom kraju 1. kvartala, ili duboko u 2. kvartalu 

godine na koju se odnose. U 2017. godini zabilježeno je najveće kašnjenje u donošenju 

programa rada Skupštine, u posljednja 3 mandata (ne računajući godine u kojima program nije 

ni donešen), jer je program rada za ovu godinu usvojen tek u svibnju. 

SKUPŠTINA JE, ZA 4 GODINE MANDATA, USVOJILA TEK JEDNU STRATEGIJU. 

Usvajanjem Strategije razvoja, u svibnju 2017. ova županija  je prestala biti jedina u Federaciji 

BiH, bez usvojene strategije razvoja. To je i jedina strategija koja se nalazila u godišnjim 

programima rada Skupštine, u ovom mandatu. Dodatno je porazno da i od ove strategije, 

vjerojatno, ne bi bilo ništa da iza nje nije stajala inicijativa Vlade Švicarske i Razvojnog 

programa UN-a.   

OSIM ŠTO JE USVOJILA TEK JEDNU STRATEGIJU, I UPRKOS BROJNIM PROBLEMIMA 

S KOJIM SE SUOČAVAJU GRAĐANI OVOE ŽUPANIJE, SKUPŠTINA JE, ZA 4 GODINE 

MANDATA, ODRŽALA SAMO JEDNU TEMATSKU SJEDNICU. CCI snažno zagovara 

potrebu organizitanja tematskih sjednica o ključnim problemima građana (zapošljavanju, 

razvoju gospodarstva, stanju u zdravstvu, reformi obrazovanja, itd.) kao korisnom mehanizmu 

u procesu rješavanja tih problema.   

U KONTEKSTU LOŠIH REZULTATA SKUPŠTINE, TREBA REĆI DA, NA IZVJESTAN 

NAČIN, PRESUDNU ODGOVORNOST ZA TO SNOSI ZAPRAVO VLADA, KAO 

PRIREĐIVAČ NAJVEĆEG BROJA MJERA KOJE DOLAZE NA DNEVNI RED SKUPŠTINE. 

Vlada, naime, svojom nedovoljnom učinkovitošću utječe i na učinkjovitost i produktivnost 

Skupštine. Ali ni Skupština ne koristi mehanizme koji joj stoje na raspolaganju da bi Vladu 

prisilila na ozbiljniji rad, i u kvantitativnom i u kvalitativnom smislu. 

PRORAČUN ŽUPANIJE U POSLJEDNJE 3 GODINE USVAJEN JE NA VRIJEME, 

SUKLADNO OBVEZAMA PROPISANIM ZAKONOM O PRORAČUNIMA U FBIH. Međutim, 

još nikada, u pripremi proračuna, institucije nisu organizirale široku javnu raspravu i pozvale 

građane ove županije da se uključe u njegovu izradu.  



JOŠ UVIJEK NISU IZVRŠENE USTAVNE PROMJENE, KOJIMA BI SE IMPLEMENTIRALE 

PRESUDE USTAVNOG SUDA FBIH I USTAV ŽUPANIJE USUGLASIO SA USTAVOM FBIH.  

Iako je Poslovnikom o radu Skupštine, kao nižim, podzakonskim, aktom zagarantirano ovano 

pravo srpskog naroda na konstitutivnost u ovoj županiji , ključni zakonski akt županije još uvijek 

nije usuglašen sa Ustavom Federacije i države. Iako su na to, institucije vlasti u županiji, 

obavezane i posljednjom presudom Ustavnog suda FBiH, od svibnja 2018.  

I PORED IZUZETNO NISKOG INTENZITETA RADA I PRODUKTIVNOSTI, ZASTUPNICI SU, 

U VELIKOM BROJU, PROFESIONALIZIRALI SVOJ STATUS U SKUPŠTINI I IZ 

PRORAČUNA REDOVITO PRIMAJU PLAĆU I OSTVARUJU OSTALE PRIVILEGIJE. 

Petnaest zastupnika Skupštine ima status uposlenih u skupštini a još četvero, koji su i 

izaslanici u Domu narod Parlamenta FBiH, uposleno je u Parlamentu. Isplaćuju se paušali, 

regres,... I nema nikakvih naznaka o ukidanju tzv. „bijelog kruha“.  

Usporedbe radi, zastupnici  Skupštine ZDK, čiji su rezultati višestruko bolji, nakon jednoglasno 

donesene odluke u Skupštini, na samom početku mandata (a kasnije potvrđene donošenjem 

zakona) ne primaju plaću za svoj angažman u Skupštini, a ukinuli su i pravo na „bijeli kruh“. 

SKUPŠTINA JE, PUŠTANJEM U RAD SVOJE WEB STRANICE, NA POČETKU 

AKTAELNOG MANDATA - U 2. KVARTALU 2015. GODINE - PRESTALA BITI JEDNA OD 

RIJETKIH INSTITUCIJA VLASTI U BIH BEZ SVOJE WEB STRANICE, ČIME JE 

ZNAČAJNO UNAPRIJEDILA TRANSPARENTNOST SVOGA RADA. Transparentnost i 

otvorenost prema organizacijama civilnog društva (pa i onim koje kritikuju njen rad) Skupština 

je pokazala i pri kreiranju programa rada, kada je prihvatila brojne prijedloge koji su joj došli 

od strane nevladinih organizacija.  
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UVOD  
 

Izvješće o monitoringu rada Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kntona (HNŽ/K) 

daje pregled rada ove Institucije za razdoblje od 12.10.2014 . godine do 30.06.2018. godine.   

Cilj Izvješća je sumiranje i na jednostavan način predstave podatci do kojih je CCI došao 

prateći rad Skupštine HNŽ/K tijekom ovog mandata. 

Pri kreiranju Izvješća, kao ulazni parametri, korištena su ranija Izvješća o monitoringu rada 

Skupštine HNŽ/K, zapisnici sa održanih sjednica Skupštine i drugi materijali traženi i 

dostavljeni od strane ove institucije, te informacije prikupljene neposrednom nazočnošću 

sjednicama Skupštine.  

Ovo Izvješće je jedan u nizu pokušaja Centara civilnih inicijativa da kontinuiranim praćenjem i 

periodičnim izvješćivanjem, javnosti omogući uvid u rad institucija vlasti nastojeći iste učiniti 

odgovornijim i učinkovitijim u obavljanju svojih obveza.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



POLITIČKI KONTEKST  

 

Aktualni mandat Skupštine HNŽ/K obilježila su razna previranja.  Na samom početku mandata 

došlo je do pucanja koalicije HDZ BiH- SDA- DF zbog nemogućnosti postizanja dogovora oko 

podjele ministarskih pozicija. Stoga je od imenovanja mandatara pa do potvrđivanja aktualne 

Vlade prošlo više od pola godine. Za to vrijeme propuštena je realizacija važnih mjera 

planiranih Programom rada.  

 

Iako se do izlaska DF iz koalicije stvorio dojama kako je upravo ova stranka kamen spoticanja 

u cijelom procesu, njenim odlaskom se nastavilo višemjesečno traganje za novim koalicionim 

partnerom. Na kraju, dogovorom HDZ BiH i SDA formirana je dvostranačka Vlada.  

Predsjednik Vlade je u svom uvodnom obraćanju zastupnicima, istaknuo kako je Vlada svjesna 

zatečenog stanja i teške situacije i kako će u svom mandatu biti usredotočena na rješavanje 

problema koji bitno utječu na kvalitetu života građana.Imenovanjem Vlade, dinamika rada 

zakonodavne vlasti je postala intenzivnija, a nova Vlada HNŽ/K je za  dva mjeseca, prije isteka 

2015.godine,  u redovitu skupštinsku proceduru uputila Proračun za 2016.godinu. 

Iako se očekivalo kako će u 2016.godini doći do najavljivane rekonstrukcije vlasti, odnosno 

implementacije koalicionog sporazuma sa više razine vlasti između SDA, HDZ BiH i SBB to se 

nije dogodilo.U toj godini dva zastupnika DF izlaze iz stranke i prelaze u samostalne 

zastupnike, čime DF prestaje biti parlamentarna stranka u HNŽ/K. U ovoj godini pokrenulo se 

ponovno pitanje spornog načina imenovanja ravnatelja policije.  

Lokalni izbori za Grad Mostar ponovno nisu provedeni a predizborna kampanja je dovela do 

tenzija, koje su u nastavku svoj najdrastičniji izraz imale u Općini Stolac u kojem su izbori 

poništeni i održani tek u drugoj polovici veljače 2017. godine.  

U toj godini, nakon tri godine od spornog imenovanja ravnatelja policije HNŽ/K, Županijski sud 

u Mostaru je presudio da je Vlada Hercegovačko–neretvanske županije/kantona nezakonito 

zasnovala radni odnos sa trenutnim ravnateljem policije. Slijed događaja nalagao je njegovo 

razrješenje  te provođenje i okončanje zakonite procedure imenovanja novog ravnatelja. 

Presuda je donesena polovinom lipnja 2017.godine i do zaključenja ovog izvješća, nakon 

godinu dana od njenog izricanja, još nije provedena.  Posljednju, 2018. godinu mandata 

obilježila su događanja oko neprovođenja ustavnih promjena po pitanju konstitutivnosti 

srpskog naroda u ovoj županiji. Naime, zastupnici iz reda bošnjačkog naroda su pred Ustavnim 

sudom Federacije BiH pokrenuli mehanizam vitalnog nacionalnog interesa po pitanju izmjena 

Ustava HNŽ/K u kojem i sada stoji da su konstitutivni narodi u županije Bošnjaci I Hrvati a 

službeno pismo latinica. Također zatražili su i tumačenje ustavnosti naziva bošnjački jezik i 

izmjenu u bosanski jezik. Ustavni sud je presudio da je došlo do povrede vitalnog nacionalnog 

interesa I donio presudu da se u Ustavu HNŽ/K u roku šest mjeseci moraju izvršiti izmjene I 

dopune po pitanju ove apelacije a da se u međuvremenu po pitanju ovih stavki Ustava koriste 

stavke Ustava F Bosne I Hercegovine. Do kraja aktualnog mandata Skupština HNŽ/K nije 

provela presudu Ustavnog suda. 



          SASTAV SKUPŠTINE I VLADAJUĆA KOALICIJA  
 

Na Općim izborim 2014.godine na listama političkih subjekata u HNŽ/K našlo se 16 zastupnika 

iz prethodnog saziva. Od 16 predloženih, 11 ih je ponovno osvojilo mandat, što je skoro 70% 

od predloženog ili 37% ukupnog novog skupštinskog saziva. Tri stranke iz prethodnog saziva 

nisu ponovno osvojile povjerenje građana ( ukupno su imale u prethodnom mandatu 4 

zastupnika) osvojile niti jedan  mandat ( SBiH, HSP i NSRzB), a u Skupštinu  su  ušle dvije 

nove stranke (DF ŽK, BPS SH) sa 3 zastupnika. 

Svoju I. konstituirajuću sjednicu na kojoj je na temelju Izvješća Središnjeg Izbornog  

povjerenstva Bosne i Hercegovine verificirala 30 zastupnička mandata Skupština 

Hercegovačko-neretvanske županije/kantona održala  je 20.11.2014. godine . 

 

 
Grafikon 1 

 

Do kraja 2014. godine imenovano je rukovodstvo Skupštine a imenovani su i izaslanici za Dom 

naroda PF BiH.  

Na drugoj sjednici umjesto zastupnice Zore Dujmović koja je vratila mandat, prisegu je položio 

zastupnik Boris Bošnjak.  

Tijekom 2015.godine doslo je do promjena u sastavu Skupštine HNŽ/K. Krajem ožujka, 

zastupnica Elvira Dilberović (SDA) se, radi preuzimanja dužnosti ministrice federalnog 

ministarstva obrazovanja i znanosti odrekla zastupničkog mandata u Skupštini HNŽ/K.  

Zamjenski mandat je 29.5.2015.godine dodijeljen Ramizu Fajiću (SDA). U rujnu je zbog 

preuzimanja funkcije ministra MUP-a zastupnički mandat završio Slađan Bevanda (HDZ BiH)  

a mandat je u prosincu iste godine .preuzela zastupnića Stana Burić (HDZ BiH).  

U prvom kvartalu 2016. godine dvoje zastupnika je istupilo iz DF (Ana-Marija Tadić-Jakovljević 

i Elmir Šator) što je prouzročilo promjenu stranačkog sastava Skupštine. Prelaskom ovih 

zastupnika u samostalne zastupnike, DF je prestao biti parlamentarna stranka u Skupštini 

HNŽ/K. Nakon  Općinskih izbora 2016. godine zastupnica HDZ 1990 zastupnica Mara Anđelić, 

koja je bila kandidat na izborima za Općinsko vijeće Prozor-Rama podnijela je ostavku u 

Skupštini i prihvatila dužnost općinske vijećnice. Umjesto nje, mandat je preuzeo njen 

stranački kolega Zoran Krešić.  

 

 

Novi; 19; 63%

Reizabrani; 11; 37%

Odnos novih i "reizabranih" poslanika u Skupštini HNŽ/K, 
nakon izbora u listopadu 2014.godine



 

 

Tijekom 2017 i 2018.godine nije bilo promjena u stranačkom sastvu skupštine tako da ista je 

završila mandat u slijedećem stranačkom sazivu: 

 

Grafikon 2 

 

 

Kraj mandata 2014.-2018. Skupština HNŽ/K je dočekala u slijedećem sazivu: 

 

 

R. 
br. 

Zastupnik  Stranka Početak ili trajanje 
mandata 

Mandat u 
Skupštini 

1 Amir Šelo SDA 20.11.2014. 1 
2 Ajman Šoše SDA 20.11.2014. 1 
3 Zlatko Hadžiomerović SDA 20.11.2014. 1 
4 Zijat Mušić SDA 20.11.2014. 2 
5 Osman Ćatić SDA 20.11.2014. 1 
6 Šerif Špago SDA 20.11.2014. 2 
7 Ramiz Fajić SDA 29.5.2015. 1 
8 Zoran Raič HDZ BiH 20.11.2014. 2 
9 Davor Pehar HDZ BiH 20.11.2014. 1 

10 Ante Pavličević HDZ BiH 20.11.2014. 1 
11 Andrea Pehar HDZ BiH 20.11.2014. 1 
12 Stana Burič HDZ BiH 22.12.2015. 1 
13 Drago Tule HDZ BiH 20.11.2014. 1 
14 Boris Bošnjak HDZ BiH 16.12.2014. 1 
15 Đuro Prkačin HDZ BiH 20.11.2014. 2 
16 Dario Pušić HDZ BiH 20.11.2014. 1 
17 Tomislav Martinović HDZ BiH 20.11.2014. 3 
18 Ivona Raguž HDZ BiH 20.11.2014. 1 
19 Aner Žuljević SDP 20.11.2014. 3 
20 Amer Zagorčić SDP 20.11.2014. 1 
21 Vesna Saradžić SDP 20.11.2014. 2 

SDA; 7

SBB; 3 SDP; 3

HDZ BIH; 11

HDZ 1990; 3BPS; 1

Samostalni; 2

Stranački sastav SkupštineHNŽ/K, na kraju mandata 2014.-
2018.



R. 
br. 

Zastupnik  Stranka Početak ili trajanje 
mandata 

Mandat u 
Skupštini 

22 Mesud Džajić SBB 20.11.2014. 1 
23 Osman Macić SBB 20.11.2014. 2 
24 Anel Kljako SBB 20.11.2014. 2 
25 Elmir Šator Samostalni zastupnik 20.11.2014. 1 
26 Ana -Marija Tadić-

Jakovljević 
 

Samostalni zastupnik 
 

20.11.2014. 
 

1 
27 Luka Faletar HDZ 1990 20.11.2014. 2 
28 Ilija Cvitanović HDZ 1990 20.11.2014. 2 
29 Zoran Krešić  HDZ 1990 8.11.2016. 1 
30 Adnan Velagić  BPS  20.11.2014. 1 

Tabela 1: Sastav skupštine HNŽ/K 

Početkom mandata vladajuću većinu je činila koalicija tri političke stranke (HDZ BIH,SDA i DF), 

čija je nestabilnost rezultirala raspadom, tako da je kraj promatranog razdoblja dočekala u 

sastavu HDZ BiH (11) i SDA (7).  

 
Grafikon 3 

 

U nacionalnoj strukturi Skupštine HNŽ/K većinu čine  Hrvati, sa 50% zastupničkih mjesta (15), 

zatim Bošnjaci sa 43% (13), 1 je Srbin i 1 zastupnik iz reda Ostalih. 

Vladajuća većina; 
18; 60%

Oporba; 12; 40%

Odnos skupštinske većine i oporbe, u Skupštini HNŽ/K (na 
kraju mandata 2014.-2018.)



Grafikon 4 

 

U aktualnom sazivu Sklupštine, žene zauzimaju 17% zastupničkih mjesta. 

 

Grafikon 5 

 

Uspoređujući proces konstituiranja Skupštine HNŽ/K u ovom mandatu sa istim u prethodnim 

mandatima, možemo zaključiti kako je proces konstituiranja saziva 2014-2018 efikasniji od 

istog procesa u prethodna 2 mandata. 

U mandatu (2006.-2010.) Skupština u novom sazivu, do kraja (izborne) godine održala jednu 

sjednicu na kojoj je samo izvršila verifikaciju mandata. Konstituirajuća sjednica je održana 

14.11 2006.godine i mandate su preuzele slijedeće stranke: HSP 2 mandata, Hrvatsko 

zajedništvo 7 mandata, SBiH 5 mandata, SDP 2 mandata, HDZ BiH 5 mandata, SDA 6 

mandata BPS 1 mandat i 2 nezavisna kandidata. 

Nakon Općih izbora održanih 2010. godine (2010.-2014.), Skupština HNŽ/K je 3.12.2010. 

godine održala svoju I. konstituirajuću sjednicu. Ukupno su održane dvije sjednice, a što se 

tiče procesa konstituiranja, Skupština je samo verificirala mandate zastupnicima. Mandate su 
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preuzele slijedeće stranke: SDA 5 mandata, HDZ BiH 10, HDZ 1990 3 mandata, HSP 1, 

NSRzB 1 mandat, SDP 5 mandata, S BiH 2 mandata i SBB FR 3 mandata. U Skupštini HNŽ/K 

je sve do lipnja 2014. godine participiralo osam političkih stranaka .Od tada je zastupnik Mirsad 

Ljeljak (SDP) nakon isključenja iz stranke, prešao u neovisne zastupnike i tako dočekao kraj 

mandata. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada  
 

U Mandatu 2014.-2018. (do 30.06.2018.)1 Skupština HNŽ/K je održala 38 sjednica. Od toga, 

redovitih je 27, izvanrednih 9, 1 konstituirajuća i 1 tematska sjednica. Tijekom mandata bilo je 

zakazano još 5 sjednica koje nisu održane jer se zastupnici nisu mogli dogovoriti oko dnevnog 

reda sjednice.  

 

Grafikon 6 

Skupština je održala ukupno 39 zasjedanja jer je jedna sjednica održana s nastavkom. 

 

Grafikon 7 

Intenzitet rada Skupštine HNŽ/K je realativno ujednačen do 2016. godine (cca 3 sjednice po 

kvartalu, u prosjeku) nakon čega je uslijedio pad, najprije na 2,25 sjednice po kvartalu, u 2017. 

godini, a potom na svega 1,5 sjednicu, po kvartalu, u prosjeku, u prvoj polovini 2018.  

                                                           
1 Skupština je 10.7.2018. (dakle van vremenskog okvira koji pokriva ovo izvješće), održala još jednu sjednicu - 

32. redovnu sjednicu, na kojoj je razmotreno 11 mjera, među kojima i 6 zakona. 
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Grafikon 8 

U svim godinama mandata u posljednjem kvartalu rad Skupštine bio je najdinamičniji.  U 2015. 

godini Skupština je čak 6,  od ukupno održanih 11 sjednica u cijeloj godini, održala u 

posljednjem kvartalu. Slična situacija se dogodila i u 2016. i 2017. godini.  

 

Grafikon 9 

U čak 15 mjeseci aktuelnog mandata Skupština HNK nije održala ni jedno zasjedanje. Najveća 

pauza u sjednicama se desila u 2015. godini, kada Skupština nije održavala sjednice skoro 

puna 4 mjeseca u kontinuitetu – od 29.5. do 23.9. 

U aktualnom mandatu, do 30.6.2018., zastupnici Skupštine HNŽ/K, su na sjednicama proveli 

ukupno 152 sata i  37 minuta, od čega 24 sata čine stanke u zasjedanju.  
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Grafikon 10 

Efektivan rad na sjednicama, za (nepune) 4 godine mandata, trajao je 127 sati i 37 minuta, 

odnosno vremenski ekvivalent nepunih 16 osmosatnih radnih dana. 

 

Grafikon 11 

Skupština HNŽ/K je u mandatu 2010.-2014. godina održala jednu sjednicu manje ali je na 

održanim sjednicama provela više vremena U prethodnom mandatu Skupština je također 

održala više tematskih sjednica nego u aktualnom mandatu. 
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Nadnevak  

 
 

R.br. 
sjed. 

 
 

Tip 

 
Planir
ano 

mjera 

 
Razma
trano 
mjera 

 
Početak 
zasjeda

nja 

Trajan
je 

zasjed
anja 

 
Broj 

stanki 

 
Trajan

je 
stanki 

20.11.2014. 1. Konstituirajuća 3 3 11:00 00:40 0 00:00 

16.12.2014. 2. Redovita 6 6 12:00 01:20 1 00:30 

29.12.2014. 3. Redovita 8       8 11:00 03:30 2 00:45 

06.02.2015 4. Redovita 5 5 13:25 02:05 3 00:45 
09.03.2015 5. Redovita 9 9 12:00 06:30 2 00:50 
31.03.2015 6. Redovita  - 

početak 
1 1 12:00 00:30 0 - 

01.04.2015 6. Redovita 9 9 14:30 04:00 2 01:00 
29.05.2015 7. Redovita 8 8 10:15 05:55 2 02:40 
23.09.2015 1. Izvanredna 1 1 13:30 01:15 0 - 
21.10.2015 8. Redovita 5 5 11:05 03:55 1 00:45 
10.11.2015 9. Redovita 14 14 11:05 03:55 1 00:30 
08.12.2015 10. Redovita 4 2 11:15 03:15 1 00:05 
15.12.2015 11. Redovita 11 11 11:10 06:20 2 00:45 
22.12.2015 12. Redovita 4 4 11:15 02:17 1 00:30 
30.12.2015 2. Izvanredna 7 7 11:15 01:25 1 00:15 

26.1.2016. 13. Redovita 7 7 11:15 03:15 2 02:00 
26.2.2016. 14. Redovita 7 7 13:25 04:05 0 - 
29.3.2016. 15. Redovita 7 7 13:15 03:45 1 00:10 
28.4.2016. 16. Redovita 7 7 12:15 05:00 1 00:40 
4.7.2016. 18. Redovita 7 7 11:10 02:50 1 00:30 

28.7.2016. 19. Redovita 6 6 17:10 03:20 1 00:15 
7.10.2016. 20. Redovita 11 11 14:15 03:45 0 - 
8.11.2016. 21. Redovita 12 12 11:20 05:55 0 - 

16.12.2016. 22. Redovita 12 12 13:15 03:45 0 - 
22.12.2016. 3. Izvanredna 4 4 15:10 01:40 1 00:20 
28.12.2016. 4. Izvanredna 2 2 11:10 03:40 1 00:30 
30.12.2016. 5. Izvanredna 7 7 10:00 00:40 0 - 

28.02.2017 23. Redovita 6 6 11:10 03:50 0 - 
28.03.2017 24. Redovita 7 6 12:20 05:40 1 00:35 
04.05.2017 25. Redovita 6 6 12:10 03:50 1 00:35 
28.06.2017 26. Redovita 9 9 11:20 04:10 2 00:55 
21.07.2017 27. Tematska 1 1 10:15 02:45 0 - 
02.10.2017 6. Izvanredna 6 6 13:10 01:35 1 00:30 
28.11.2017 8. Izvanredna 4 4 13:15 05:30 2 00:50 
22.12.2017 29. Redovita 10 10 10:00 06:00 2 01:10 
28.12.2017 9. Izvanredna 9 9 11:25 04:05 1 00:30 

30.01.2018 30. Redovita 3 3 12:10 04:35 0 - 
22.03.2018 31. Redovita 7 7 12:00 06:00 2 00:40 
20.04.2018 10. Izvanredna 10 10 14:15 04:45 0 - 

Tabela 2: Pregled osnovnih statističkih podataka o održanim sjednicama Skupštine HNŽ/K, u mandatu 

2014.-2018.godine 

Na održanim sjednicama, u promatranom razdoblju, razmotreno je 259 mjera. Od toga 229 je 

usvojeno,  Dvije mjere su povučene, za 6 je odgođeno izjašnjavanje a za 1 mjeru je odgođena 



rasprava, 18 mjera je primljeno k znanju, za 2 je data suglasnost, 4 mjere su vraćene na 

doradu.  

Produktivnost SkupštineHNŽ/K je rasla do 2016. godine, nakon koje, uz pad intenziteta rada, 

dolazi i do naglog pada produktivnosti.  

 

 

Grafikon 12 

Najniža produktivnost zabilježena je u prvoj polovini 2018. godine, kada je broj razmotrenih 

mjera u Skupštini sveden na svega 10 po kvartalu, u prosjeku. 

 

 

Grafikon 13 

Pogled na kompletne kvartalne rezultate, pokazuje da su rezultati  tijekom čitavog mandata, 

bili prilično  skromni. Najveći su bili u četvrtim kvrtalima svih godina mandata a najložiji u trećim 

kvartalima 2015. i 2017.godine kada je Skupština razmatrala samo po jednu mjeru.  
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Grafikon 14 

 

 

 

Grafikon 15 

Pređemo li sada sa analize rada Skupštine, na analizu efekata tog rada, utvrdit ćemo kako  da 

je Skupština HNŽ/K razmotrila u mandatu 2014.-2018. 241 mjeru (neke od mjera su se više 

puta pojavljivale na sjednicama) a da su realizirane 222. 
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Grafikon 16 

U ukupnoj masi razmotrenih mjera, tokom mandata 2014.-2018. (do 30.6.2018.) najviše je 

Zakona (55), koji predstavljaju 23% svih razmotrenih mjera, u Skupštini HNŽ/K, u ovom 

razdoblju. Po brojnosti slijede Zaključci (54), koje zauzimaju 22% u ukupnoj masi razmatranog. 

Tijekom cijelog mandata Skupština HNŽ/K razmatrala je samo jednu strategiju. 

 

Grafikon 17 
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Poređenje razmotrenih mjera u mandatu 2014.-2018. po godinama, ukazuje da su najveće 

razlike, u kontekstu tipova razmotrenih mjera, u zakonima, kojih je u 2016. godini razmotreno 

(i usvojeno) mnogo više nego u prethodne dvije godine, i mnogo više nego u prvoj polovini 

2018. I upravo je ta razlika ključna razlika u produktivnosti, koja rezultat iz 2016. izdvaja kao 

najbolji u ovom mandatu. 

  X-XII 2014. I-XII 2015. I-XII 2016. I-XII 2017. I-VI 2018. 

Odluke 12 14 9 2 5 

Saglasnosti 0 1 4 3 0 

Zaključci 0 23 16 12 3 

Informacije 0 3 2 2 2 

Izvještaji 0 6 13 6 2 

Planovi i 
programi 0 9 8 8 3 

Zakoni 2 10 29 12 4 

Strategije 0 0 0 1 0 

Budžeti 1 5 2 3 0 

Analize 0 2 2 1 0 

Rješenje 0 1 0 0 0 

Inicijativa 0 0 0 1 0 

Financijski 
plan 2 0 0 0 0 

Ostalo 0 2 4 6 1 

Tabela 3: Pregled razmotrenih mjera tijekom mandata 2014.-2018., po tipovima 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUVJETA ZA UČINKOVIT RAD 
 

Poslovnikom o radu Skupštine nije utvrđen točan rok do kada treba biti usvojen godišnji 

program rada Skupštine. Umjesto da to nenavođenje preciznog roka u Poslovniku bude 

shvaćeno u smislu kako se podrazumijeva da se plan donosi prije početka godine na koju se 

odnosi (jer samo u tom slučaju ima smisla), ovaj poslovnički nedostatak se tretira kao izgovor 

za stalna kašnjenja pri izvršavanju ove obveze.  

Ako uzmemo u obzir vrijeme usvajanja ovog dokumenta  u  godinama u kojima je Skupština 

radila prema programu rada, zamijetit ćemo kako je u 2017. godini zabilježeno najveće 

kašnjenje. Pored toga što se u izradu programa rada krenulo sa kašnjenjem ( siječanj 2017. ),  

i zastupnici su pokazali neodgovornost jer se sa prijedlozima u vidu amandmana čekalo da 

dokument dođe u raspravu umjesto da su se odazvali pozivu i već u siječnju uključili u izradu 

ovog dokumenta. Slična situacija se ponovila i u 2018. godini.  

Prigodom izrade Programa rada Skupština HNŽ/K je na svojoj web stranici objavljivala poziv 

svim zainteresiranima da dostave svoje prijedloge i na taj način se uključe u izradu ovog 

važnog dokumenta. CCI je svake godine dostavljao svoje prijedloge a najviše ih je usvojeno 

prigodom izrade programa rada za 2018. godinu. Inače, ova praksa je veliki pomak za 

Skupštinu HNŽ/K u odnosu na prethodni mandat. Naime, u prethodnom mandatu je Skupština 

čekala da Vlada HNŽ/K dostavi svoj Pogram rada na usvajanje pa bi Zaključkom usvajala 

dijelove njenoga programa u koji su u mjerodavnosti Skupštine kao svoj Program rada. 

Broj mjera u progamima rada je u značajnom padu u posljednje dvije godine mandata. Isto je 

i sa zakonima. U 2017. godini Skupština je usvojila Program rada kojim nisu bili planirani 

zakoni, već je navela kako će razmatrati sve zakone koje joj Vlada dostavi na usvajanje. Na 

taj način je pokušala sa sebe skinuti odgovornost za lošu realizaciju zakonodavnog dijela 

programa a u isto vrijeme je pokazala i nepovjerenje u rad Vlade koju je sama imenovala. 

 

Program za: Nadnevak 
usvajanja 

Broj mjera u Programu Broj zakona 

2007. - - - 
2008. 29.04.2008 48 21 
2009. - - - 
2010. - - - 

    
2011. - - - 
2012. 19.03.2012 58 47 
2013. 20.03.2013 61 48 
2014. 07.04.2014 39 36 

    
2015. 31.03.2015 61 28 
2016. 29.03.2016 80 52 
2017. 04.05.2017 30 0 
2018. 20.04.2018 40 7 

    

Tabela4: Programi rada Skupštine HNŽ/K – usvajanje i obim. 



Broj mjera u programima rada  u mandatu 2014.-2018. rastao je sve do 2016. godine, nakon 

čega je, u 2017., zbog pomenutog neuvrštavanja zakona u Program,  došlo do drastičnog pada 

broja planiranih mjera, što se nastavilo i u 2018. godini. 

 

Grafikon 18 

Generalno gledajući, realizacija planiranih mjera u aktualnom mandatu je jako skromna. Ako 

analiziramo realizaciju po godinama mandata, najbolja realizacija je ostvarena u 2015. godini 

(51%).  

 

Grafikon 19 

Izuzetno niska realizacija u prvoj polovini 2018. dodatno zabrinjava imamo li u vidu da u trećem 

kvartalu nakon sezone godišnjih odmora slijedi predizborna kampanja, a da se nakon izbora, 

skupština u novom sazivu vrlo malo bavi mjerama iz posljednjeg programa rada prethodnog 

saziva. Primjera radi, u 4. kvartalu 2014. nije usvojena niti jedna mjera iz programa rada za tu 

godinu.  
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Grafikon 20 

Sumirajući planirane obveze iz godišnjih programa rada usvojenih u mandatu 2014.-2018. a 

zanemarujući pri tomu mjere koje se ponavljaju, dolazimo do podatka da je do 30.6.2018., 

realizirano svega 39% planiranog u ovom mandatu.2 

 

Tabela5: Realizacija programa rada Skupštine HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018., po tipu akata 
 

Analiza programa rada usvojenih u mandatu 2014.-2018. ukazuje na to da se najveći broj 

planiranih mjera odnosi na zakone, kojih je ukupno 85 u 4 godišnja programa. Izvještaji, sa 

                                                           
2 Ovaj postotak podrazumijeva da je uzet broj planiranih mjera iz programa rada skupštine za 
2015.,2016., 2017. i prvu polovinu 2018. godine, jer u trenutku pisanja ovog izvješća, imamo podatke o 
realizaciji upravo do kraja prve polovine 2018.  

Realizirano u 
potpunosti (do 
30.6.); 81; 39%

Nerealizirano od 
planiranog; 128; 

61%

Stupanj realizacije, godišnjim programima rada, planiranih 
mjera Skupštine HNŽ/K, u mandatu 2014.-2018., do 

30.6.2018.

Tipovi mjera:
Plan za 

2015.

Plan za 

2016.

Plan za 

2017.

Plan za 

2018.

Ukupno 

planirano

Realiziran

o 2015.

Realiziran

o 2016.

Realiziran

o 2017.

Realiziran

o 2018.

Ukupno 

realizirano

Odluka 8 1 0 0 9 8 1 0 0 9

Zakon 26 52 0 7 85 4 12 0 1 17

Zaključak 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Izvješće 5 12 13 14 44 4 7 3 2 16

Informacija 5 1 8 10 24 2 1 2 2 7

Strategija 1 0 1 0 2 0 0 1 0 1

Analiza 4 2 1 0 7 2 2 1 0 5

Plan rada 1 2 0 0 3 1 2 0 0 3

Program 1 0 0 0 1 1 0 0 0 1

Proračun 3 1 1 1 6 3 1 1 0 5

Financijski plan 5 3 2 1 11 5 3 2 0 10

Akcijski plan 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Prostorni plan 0 0 0 1 1 0 0 0 0 0

Suglasnost 0 4 4 6 14 0 3 3 0 6

Stav-Mišljenje 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Poslovnik 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Plan 0 1 0 0 1 0 1 0 0 1

Ostalo 0 1 0 0 1 0 0 0 0 0

Ukupno 59 80 30 40 209 30 33 13 5 81



informacijama, planovima i programima, čine 34% planiranih mjera u ovom mandatu. Udio 

strategija, u ukupnoj masi planiranih mjera je izuzetno nizak– samo 1%. 

 

ZAKONI 

Već smo istaknuli kako Skupština HNŽ/K Programom rada za 2017.godinu nije palnirala niti 

jedan zakon.Najviše zakona planirano je 2016. godine kada je i realizacija bila najveća. U 

aktualnom mandatu je usvojeno svega 18  različitih zakona koji su bili planirani programima 

rada za 2015., 2016. i prvu polovinu 2018. godine. 

 

Grafikon 21 

Inače, loša realizacija zakona dovodi do njihovog, često višegodišnjeg uzastopnog prenošenja 

iz jednog godišnjeg programa rada u drugi, pa se u godišnjim programima rada, često događa  

da je broj novih zakona manji od broja „prenesenih“, tj. da se zakonodavni plan institucije većim 

dijelom sastoji od zaostataka iz prethodnih godina kao što je to posebno izraženo u 2016.godini 

kada je u programu rada za tu godinu zbog loše realizacije u prethodnim godinama , zabilježen 

najveći broj prenesenih zakona. 

 

Grafikon 22 
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PRORAČUNI 

Do 2015. godine, Proračun HNŽ/K je usvajan u kalendarskoj godini na koju se odnosi, a 

nerijetko nakon isteka odluke o privremenom financiranju za prva tri mjeseca tekuće godine 

čime se u kontinuitetu kršio Zakon o proračunima F Bosne I Hercegovine. U posljednje tri 

godine aktuelnog mandata proračun Županije usvajan je na vrijeme – prije početka godine na 

koju se odnosi, kako i propisuje Zakon. 

Najniža visina proračuna bila je za 2008. godinu a najviša za 2018. godinu. Visina proračuna 

tijekom aktualnog mandata je varirala i u posljednje tri godine je u porastu. U svim godinama 

u posljednja tri mandata proračun je pretrpio rebalans a u 2009. godini čak dva puta. 

 

Godina Rebalans Visina Proračuna Nadnevak 
utvrđivanja 

prijedloga na Vladi 

Nadnevak 
usvajanja 

Proračuna u 
Skupštini 

     
2007.  150.736.010 - 27.04.2007 

 1. 156.645.505 - 03.10.2007 
2008.  148.221.880 04.04.2008 16.04.2008 

 1. 146.599.930 - 21.12.2008 
2009.  179.066.820 31.03.2009 20.04.2009 

 1. 166.511.110 10.08.2008 28.08.2009 
 2. 170.581.490 02.12.2009 10.12.2009 

2010.  187.129.700 20.04.2010 23.04.2010 
 1. 169.299.270 06.12.2010 30.12.2010 
     

2011.  185.915.883 - 15.04.2011 
 1. 166.946.340 06.12.2011 19.12.2011 

2012.  179.142.630 17.01.2012 19.03.2012 
 1. 176.880.360 22.11.2012 21.12.2012 

2013.  179.684.393 28.03.2013 15.04.2013 
 1. 175.817.140 18.12.2013 30.12.2013 

2014.  181.872.950 31.03.2014 07.04.2014 
 1. 177.962.480 02.12.2014 29.12.2014 
     

2015.  193.608.559 19.03.2015 01.04.2015 
 1. 187.776.700 07.12.2015 15.12.2015 

2016.  190.804.000 16.12.2015 22.12.2015 
 1. 201.294.800 15.12.2016 22.12.2016 

2017.  196.573.310 22.12.2016 28.12.2016 
 1. 209.781.624 21.11.2017 28.11.2017 

2018.  210.964.632 22.12.2017 28.12.2017 

Tabela 6: Proračuni HNŽ/K, po godinam 

Proračun HNŽ/K za 2018.godinu nalazi se u sredini  županijske ljestvice po visini svoga iznosa. 

Niži iznos imaju PK, K10, BPK, SBK i ŽZH. Visina Proračuna HNŽ/K za 2018. godinu iznosi 

cca. 211 milijun što je cca 9% od zbroja svih županijskih Proračuna (cca. 2 milijarde i 356 

milijuna). 



USK PK TK ZDK BPK SBK HNŽ/K ŽZH KS K10

223,9
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Grafikon 23 

U aktualnom mandatu svi Proračuni su pretrpili rebalans.3 

 

Grafikon 24 

Najveći dio sredstava iz Proračuna, u kontinuitetu, se izdvaja za plaće (plaće i naknade 

zaposlenim i doprinose poslodavca). Predviđena suma za ovu namjenu u Proračunu HNŽ/K 

za 2018. je 111 224 105 KM, što je oko 53% ukupno planiranih proračunskih sredstava za ovu 

godinu.  

Poseban problem je donošenja proračuna na netransparentan način, uz ignoriranje potrebe 

za učešćem javnosti u čitavom procesu, odnosno bez organiziranja javnih rasprava u svezi sa 

njegovim sadržajem 

 

 

                                                           
3 U vrijeme zaključivanja Izvješća najavljen je i rebalans Proračuna HNŽ/K za 2018. godinu 

2015. 2016. 2017. 2018.
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UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HNŽ/K 
 

Skupština HNŽ/K je od svog konstituiranja, od prosinca 2014. pa do 30.6.2018.godine, usvojila 

u finalnoj formi prijedloga, ukupno 26 različitih zakona.4 

 

 

Grafikon 25 

Najviše zakona usvojeno je u 2016. godini - 13 ili prosječno 3,26 zakona  po kvartalu. Inače, 

od 2014. do 2016. godine broj usvojenih zakona je bio u porastu. Drastičan pad se dogodio u 

2017., te, u prvoj polovini 2018. godine, kada se očekivalo da će pred kraj mandata doći do 

naglog porasta broja realiziranih zakona, kako bi se, s jedne strane, bar donekle nadomjestili 

zaostaci iz prethodnih godina, a s druge strane, kako bi se vladajuća koalicija u boljem svjetlu 

pokazala glasačima pred izbore. Međutim, u u prvih 6 mjeseci 2018. godine usvojen je tek 1 

zakon.  

                                                           
4 Na 32. redovitoj sjednici, održanoj 10.7.2018. (dakle van vremenskog okvira koji pokriva ovo izvjeće), Skupština 

je usvojila još 4 zakona (i 2 prihvatila u nacrtu). 
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Udio temeljnih zakona u ukupnom broju usvojenih, u 
Skupštini HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018. 

 

Grafikon 26 

U prosjeku, usvajan je 0,6 zakon mjesečno, odnosno, kvartalno je u prosjeku usvojeno 1,7 

zakona. 

U čak 6 kvartala, tijekom aktualnog mandata, u Skupštini HNŽ/K nije usvojen niti jedan zakon. 

Od 26 zakona koji su usvojeni u ovom mandatu, svega je 11 novih, temeljnih zakona i 15  

izmjena i dopuna postojećih zakonskih akata. 

 

 

Grafikon 29 
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POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA  
 

Iako je Poslovnikom o radu Skupštine zagarantirano pravo srpskog naroda na konstitutivnost 

u ovoj županiji5, Skupština Hercegovačko – neretvanske županije/kantona nije provela 

presude Ustavnog suda F Bosne i Hercegovine koje podrazumijevaju izmjene i dopune Ustava 

ove županije. Naime, na snazi je još uvijek Ustav Hercegovačko – neretvanske županije 

/kantona iz 1996. godine po kojemu su samo Hrvati i Bošnjaci konstitutivni narodi, službeni 

jezici su hrvatski i bošnjački jezik, izvršnu vlast u županiji čini župan itd.  

 

S tim u svezi, u 2018. godini pred Ustavnim sudom F Bosne i Herecgovine predjednik Vlade F 

BiH i jedna trećina zastupnika u Skupštini HNŽ/K je podnjela zahtjev za ispitivanje ustavnosti 

određenih odredaba Ustava HNŽ/K , Županije Zapadnohercegovačke, Posavske županije i 

K10. Podnositelji zahtjeva smatraju da osporene odredbe nisu u saglasnosti s Ustavom FBiH, 

te odredbama Međunarodne konvencije o ukidanju svih oblika rasne diskriminacije i 

Međunarodnog ugovora o građanskim i političkim pravima, odnosno instrumentima 

međunarodnog prava koji su sastavni dio Ustava. Istovremeno, pozivaju se na ranije presude 

Ustavnog suda FBiH iz 1997. i 1998. godine koje se odnose na ustave Županije 

Zapadnohercegovačke, Posavske i Kantona 10, a tiču se naziva bosanskog jezika u kojima su 

određene odredbe, odnosno upotrebe naziva bošnjački, umjesto bosanski proglašeni 

neustavnim. Ove presude u međuvremenu nisu provedene. Ustavni sud je zakazao javnu 

raspravu polovinom svibnja 2018. godine, nakon čega je izrekao presudu prema kojoj 

Skupština HNŽ/K mora uskladiti županijski Ustav s Ustavom FBiH na način da Srbe definiraju  

kao ravnopravan narod s Bošnjacima i Hrvatima, a ćirilicu kao ravnopravno službeno pismo. 

Istovremeno, iz hrvatske jezičke varijante županijskih ustava mora biti uklonjen termin 

“bošnjački jezik” te definiran bosanski kao ravnopravan jezicima drugih konstitutivnih naroda. 

Dok Skupština ne uskladi amandmanima ustavne odredbe s federalnim ustavom, što mora 

učiniti najkasnije za šest mjeseci, kao prijelazno rješenje će važiti odgovarajuće odredbe 

Ustava FBiH. Do objave ovog izvješća Skupština HNŽ/K nije usvojila naložene izmjene.  

Zastupnicima u Skupštini je uskraćeno pravo na odgovore na postavljena pitanja jer Vlada 

neredovito odgovara na njihova pitanja. Na taj način kontinuirano krši članak 184. stavak 2. 

Poslovnika o radu Skupštine Hercegovačko – neretvanske županije/kantona, koji nalaže 

dostavljanje odgovora na postavljeno zastupničko pitanje najkasnije 30 dana od njegovog 

postavljanja na sjednici Skupštine. 

 

 

 

 

 

                                                           
5 Članak 9. 

(1) Nakon davanja i potpisivanja svečane izjave u Skupštini se uspostavljaju tri kluba zastupnika konstitutivnih 

naroda (u daljnjem tekstu: klubovi naroda): 

a) klub zastupnika  Hrvata; 

b) klub zastupnika Bošnjaka i 

c) klub zastupnika Srba. 

 



TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

Tijekom cijelog mandata transparentnost rada Skupštine Hercegovačko – neretvanske 

županije/kantona je bila na zadovoljavajućoj razini. Pozivi za sjednice dostavljani su nekoliko 

dana prije njihovog održavanja. Materijali koiji će biti razmatrani tijekom sjednice mogu se 

preuzeti  odmah po primitku poziva. Sjednice su redovito najavljivane posredstvom web 

stranice Skupštine a informacije s pregledom realizacije dnevnog reda objavljivaju se u vidu 

kratke informacije odmah nakon održavanja sjednice. Uz materijale su redovito priloženi 

zapisnici s prethodnih sjednica i pristigli odgovori na postavljena zastupnička pitanja. Sadržaj 

web stranice je dostupan na jezicima svih konstitutivnih naroda i na oba pisma.  

Osnovne zamjerke se odnose na nedostavljanje informacija o primanjima zastupnika i na 

neorganiziranje javnih rasprava prigodom izrade proračuna.6 Također, CCI nije dobio 

očitovanje na dva puta uložene preporuke i pokrenute inicijative tijekom 2016. godine. 

R.br. Predmet promatranja Stanje 

1 Sloboda nazočnosti sjednicama Skupštine DA  

2 Prijenos sjednica (TV, radio ili internet) NE  

3 Objavljuje li Skupština prije zasjedanja najavu 
sjednice? 

Da  

4 Jesu li materijali za sjednicu javno dostupni? DA  

5 Dostupnost zapisnika sa sjednica Skupštine ZOSPI  

6 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Prihvatljiva  

7 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine DA  

8 Dostupnost podataka o pojedinačnom 
glasovanju zastupnika 

NE 

9 Institucionalno riješena javna dostupnost 
zastupničkih pitanja i odgovora na pitanja 

DA  

10 Dostupnost podataka o nazočnosti  
sjednicama I razlozima odsustva 

DA 

11 Brzina odgovaranja na zahtjeve za 
dostavljanjem materijala (ZOSPI) 

 Sukladno zakonu  

12 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Programa rada 

DA  

13 Periodično se informira javnost o realizaciji 
Programa rada 

NE 

14 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
proračuna 

NE 

15 Obrazloženja o usvojenim zakonima Detaljna  

16 Postojanje zapisnika sa sjednica skupštinskih 
povjerenstava 

DA  

17 Sadržajnost zapisnika sa sjednica skupštinskih 
povjerenstava 

Dobra  

18 Dostupnost dokumenata u elektroničkom 
obliku 

DA  

                                                           
6 U očitovanju na pisani zahtjev CCI, Ministarstvo financija (broj: 04-01-5-1985/16 od 22.7.2016.godine) se, pri 

uskraćivanju tražene informacije o primanima zastupnika, ministara i predsjednika Vlade pozvalo na Zakon o radu 
, Zakon o plaćama i naknadama u organima Vlasti F BiH, Zakon o zaštiti ličnih podataka, kao i na Zakon  o plaćama 
i naknadama u organima vlasti F BiH. 



19 Postojanje web stranice Skupštine DA  

20 Funkcionalnost web stranice (sadržajnost i 
redovno ažuriranje) 

Dobra  

21 Je li na Internet stranici objavljen Program 
rada za aktualnu godinu? 

- 

22 Objavljuju li se na Internet stranici godišnja 
izvješća o radu institucije? 

NE 

23 Je li na  Internet stranici dostupan Zakon o 
izvršenju proračuna za posljednju fiskalnu 

godinu? 

NE 

24 Je li na web stranici Skupštine u roku od 24 
sata dostupno priopćenje za javnost sa 

osnovnim podatcima sa održane sjednice? 

Da  

25 Jesu li, nakon sjednice Skupštine, dostupni na 
web stranici kao „download“ opcija materijali 

koji su razmatrani i usvojeni? 

NE 

 Tabela 7 : Transparentnost rada Skupštine Hercegovačko – neretvanske županije/kantona

  

  



AKTIVNOSTI  ZASTUPNIKA  
 

U aktualnom mandatu održano je 38 sjednica Skupštine HNŽ/K. Najviše izostanaka napravio 

je zastupnik Adnan Velagić (10). Nakon njega najviše izostanaka napravio je zastupnik Ilija 

Cvitanović HDZ 1990 (9). Na svim zasjedanjima nazočili su: Zijat Mušić (SDA), Vesna Saradžić 

(SDP), Tomislav Martinović (HDZ BiH), Zoran Rajić ( HDZ BiH), Šerif Špago (SDA), Amer 

Zagorčić (SDP), Dario Pušić (HDZ BiH), Drago Tule (HDZ BiH) i Ajman Šoše (SDA). Također, 

zastupnici Zoran Krešić (HDZ 1990), Ramiz Fajić (SDA) i Stana Burič (HDZ BiH) koji su u 

Skupštin ušli na temelju zamjenskog mandata nazočili su svim sjednicama održanim nakon 

njihovog ulaska u Skupštinu HNŽ/K. 

Tijekom mandata zastupnici su postavili 243 pitanja i pokrenuli 95 inicijativa. U raspravi po 

točkama dnevnog reda sudjelovali su 586 puta.  Zastupnik Tomislav Martinović je u aktualnom 

mandatu bio predlagatelj jednog zakona. 

 U nastavku slijedi tabelarni pregled aktivnosti zastupnika tijekom mandata 2014.-2018. (zbirno 

i po godinama mandata). 

 AKTIVNOST ZASTUPNIKA TIJEKOM MANDATA 2014.-2018. (zbirno) 

R.br. 
Zastupnik (ime i 

prezime) 
Stranka 

Promatrano 
razdoblje 

Nazočn
ost 

zasjeda
njima 

Skupšti
ne 

Broj 
zastup
ničkih 
pitanj

a 

Broj 
inicijat

iva 

Broj 
raspra

va 

1 
Zijat Mušić SDA 20.11.2014.-

30.6.2018. 38/38 11 3 53 

2 
Vesna Saradžić SDP 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 26 10 19 

3 
Luka Faletar HDZ 1990 20.11.2014.-

30.6.2018 
36/38 4 0 12 

4 
Zoran Krešić HDZ 1990 20.11.2014.-

30.6.2018 
19/19 2 0 15 

5 
Tomislav Martinović HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 0 0 43 

6 
Aner Žuljević SDP 20.11.2014.-

30.6.2018 
37/38 24 4 49 

7 
Đuro Prkačin HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
37/38 3 2 33 

8 
Zoran Raič HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 5 0 1 

9 
Ilija Cvitanović HDZ 1990 20.11.2014.-

30.6.2018 
29/38 24 7 18 

10 
Šerif Špago SDA 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 2 0 56 

11 
Osman Macić SBB 20.11.2014.-

30.6.2018 
34/38 3 2 15 

12 
Anel Kljako SBB 20.11.2014.-

30.6.2018 
30/38 6 2 11 

13 
Davor Pehar HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
34/38 0 1 19 

14 
Zlatko Hadžiomerović SDA 20.11.2014.-

30.6.2018 
33/38 4 7 5 

15 
Amer Zagorčić SDP 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 26 8 45 

16 
Andrea Pehar HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
37/38 16 11 2 

17 
Dario Pušić HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 6 1 8 



18 
Ante Pavličević HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
32/38 0 2 5 

19 
Drago Tule HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 0 0 4 

20 
Ivona Raguž HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
34/38 1 0 2 

21 
Ajman Šoše SDA 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 13 2 26 

22 
Osman Ćatić SDA 20.11.2014.-

30.6.2018 
34/38 5 9 30 

23 
Amir Šelo SDA 20.11.2014.-

30.6.2018 
38/38 11 8 33 

24 
Ana -Marija Tadić-

Jakovljević 
SZ 20.11.2014.-

30.6.2018 
37/38 2 0 0 

25 
Elmir Šator SZ 20.11.2014.-

30.6.2018 
34/38 15 3 20 

26 
Adnan Velagić BPS 20.11.2014.-

30.6.2018 
28/38 14 6 15 

27 
Mesud Džajić SBB 20.11.2014.-

30.6.2018 
31/38 2 0 1 

28 
Boris Bošnjak HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
39/38 5 0 4 

29 
Ramiz Fajić SDA 20.11.2014.-

30.6.2018 
34/34 8 0 7 

30 
Stana Burič HDZ BiH 20.11.2014.-

30.6.2018 
28/28 5 4 11 

Tabela 8: Učešće zastupnika u radu Skupštine  HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018. (do 

30.6.2018.) 

 AKTIVNOST ZASTUPNIKA TIJEKOM MANDATA 2014.-2018. (2014) 

R.
b 

Zastupnik (ime i 
prezime) 

Stranka 
Promatrano 

razdoblje 

Nazočn
ost 

zasjeda
njima 

Skupšti
ne 

Broj 
zastup
ničkih 
pitanj

a 

Br.inic
ijativa 

Br. 
raspra

va 

1 
Zijat Mušić SDA 20.11.-

31.12.2014. 3/3 0 0 4 

2 
Vesna Saradžić SDP 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

3 
Luka Faletar HDZ 1990 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

4 
Mara Anđelić 

 
HDZ 1990 20.11.-

31.12.2014 
2/3 

0 0 0 

5 
Tomislav Martinović HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 1 

6 
Aner Žuljević SDP 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

7 
Đuro Prkačin HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 1 

8 
Zoran Raič HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

9 
Ilija Cvitanović HDZ 1990 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

1 0 2 

10 
Šerif Špago SDA 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 2 

11 
Osman Macić SBB 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

12 
Anel Kljako SBB 20.11.-

31.12.2014 
2/3 

0 0 0 

13 
Davor Pehar HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 



14 
Zlatko Hadžiomerović SDA 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

15 
Amer Zagorčić SDP 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

1 0 0 

16 
Andrea Pehar HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

17 
Dario Pušić HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

18 
Ante Pavličević HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

19 
Drago Tule HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

20 
Ivona Raguž HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

21 
Ajman Šoše SDA 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 1 

22 
Osman Ćatić SDA 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

23 
Amir Šelo SDA 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

2 0 1 

24 
Ana -Marija Tadić-

Jakovljević 
SZ 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

25 
Elmir Šator SZ 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

26 
Adnan Velagić BPS 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

1 0 0 

27 
Mesud Džajić SBB 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

28 

Zora Dujmović 
Boris Bošnjak 

HDZ BiH 

HDZ BiH 

20.11.-
16.12.2014 

16.12.2014.-
31.12.2014. 

1/3 

0 0 0 

29 
Elvira Dujmović 

Čemalović 
SDA 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

30 
Slađan Bevanda HDZ BiH 20.11.-

31.12.2014 
3/3 

0 0 0 

Tabela 8a: Učešće zastupnika u radu Skupštine  HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018. (IV. kvrtal 

2014.) 

 

 AKTIVNOST ZASTUPNIKA TIJEKOM MANDATA 2014.-2018. (2015) 

R.
b 

Zastupnik (ime i 
prezime) 

Stranka 
Promatrano 

razdoblje 

Nazočn
ost 

zasjeda
njima 

Skupšti
ne 

Broj 
zastup
ničkih 
pitanj

a 

Br.inic
ijativa 

Br. 
raspra

va 

1 Zijat Mušić SDA 1.1.-31.12.2015. 12/12 1 3 15 

2 Vesna Saradžić SDP 1.1.-31.12.2015. 12/12 7 6 5 

3 Luka Faletar HDZ 1990 1.1.-31.12.2015. 10/12 2 0 3 

4 
Mara Anđelić 

 
HDZ 1990 1.1.-31.12.2015. 10/12 

0 0 7 

5 Tomislav Martinović HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 12/12 0 0 14 

6 Aner Žuljević SDP 1.1.-31.12.2015. 12/12 2 2 18 

7 Đuro Prkačin HDZ BiH 1.1.-31.12.2015.    12/12 1 1 10 

8 Zoran Raič HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 12/12 2 0 0 

9 Ilija Cvitanović HDZ 1990 1.1.-31.12.2015. 11/12 6 2 5 

10 Šerif Špago SDA 1.1.-31.12.2015. 12/12 2 0 13 

11 Osman Macić SBB 1.1.-31.12.2015. 11/12 2 1 4 



12 Anel Kljako SBB 1.1.-31.12.2015. 10/12 2 1 6 

13 Davor Pehar HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 11/12 0 0 8 

14 Zlatko Hadžiomerović SDA 1.1.-31.12.2015. 10/12 0 1 3 

15 Amer Zagorčić SDP 1.1.-31.12.2015. 12/12 6 4 11 

16 Andrea Pehar HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 11/12 5 3 1 

17 Dario Pušić HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 12/12 1 0 2 

18 Ante Pavličević HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 9/12 0 2 2 

19 Drago Tule HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 12/12 0 0 0 

20 Ivona Raguž HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 12/12 0 0 0 

21 Ajman Šoše SDA 1.1.-31.12.2015. 12/12 4 1 8 

22 Osman Ćatić SDA 1.1.-31.12.2015. 11/12 4 2 9 

23 Amir Šelo SDA 1.1.-31.12.2015 12/12 4 3 8 

24 
Ana -Marija Tadić-

Jakovljević 
SZ 1.1.-31.12.2015 12/12 

1 0 0 

25 Elmir Šator SZ 1.1.-31.12.2015 11/12 3 1 7 

26 Adnan Velagić BPS 1.1.-31.12.2015 10/12 7 3 10 

27 
Mesud Džajić SBB 1.1.-31.12.2015 11/12 2 0 1 

28 Boris Bošnjak HDZ BiH 1.1.-31.12.2015. 12/12 4 0 3 

29 

Elvira Dujmović 
Čemalović 

Ramiz Fajić 
 

SDA 

SDA 

1.1.-31.3.2015.  
25.9.-

31.12.2015. 

 
 

8/8 

 
 

1 

 
 

0 
2 

30 
Slađan Bevanda 

Stana Burič 
HDZ BiH 

HDZ BiH 

1.1.-22.9.2015. 
22.12.2015.-
31.12.2015. 

1/1 
0 0 0 

Tabela 8b: Učešće zastupnika u radu Skupštine  HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018. (2015.) 

 

 AKTIVNOST ZASTUPNIKA TIJEKOM MANDATA 2014.-2018. (2016) 

R.
b 

Zastupnik (ime i 
prezime) 

Stranka 
Promatrano 

razdoblje 

Nazočn
ost 

zasjeda
njima 

Skupšti
ne 

Broj 
zastup
ničkih 
pitanj

a 

Br.inic
ijativa 

Br. 
raspra

va 

1 Zijat Mušić SDA 1.1.-31.12.2016. 13/13 5 0 12 

2 Vesna Saradžić SDP 1.1.-31.12.2016. 13/13 8 1 6 

3 Luka Faletar HDZ 1990 1.1.-31.12.2016. 13/13 2 0 3 

4 

Mara Anđelić 
Zoran Krešić 

 

HDZ 1990 

HDZ 1990 

1.1.- 7.11..2016. 
8.11.-

31.12.2016. 

 
 

6/6 

0 0 3 

5 Tomislav Martinović HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 13/13 0 0 18 

6 Aner Žuljević SDP 1.1.-31.12.2016. 12/13 10 0 13 

7 Đuro Prkačin HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 12/13 2 1 10 

8 Zoran Raič HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 13/13 2 0 0 

9 Ilija Cvitanović HDZ 1990 1.1.-31.12.2016. 9/13 8 3 5 

10 Šerif Špago SDA 1.1.-31.12.2016. 13/13 0 0 18 

11 Osman Macić SBB 1.1.-31.12.2016. 12/13 0 2 6 

12 Anel Kljako SBB 1.1.-31.12.2016. 12/13 1 0 2 

13 Davor Pehar HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 12/13 0 1 5 

14 Zlatko Hadžiomerović SDA 1.1.-31.12.2016. 12/13 3 4 1 

15 Amer Zagorčić SDP 1.1.-31.12.2016. 13/13 11 3 19 

16 Andrea Pehar HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 13/13 5 5 0 



17 Dario Pušić HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 13/13 1 1 4 

18 Ante Pavličević HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 10/13 0 0 3 

19 Drago Tule HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 13/13 0 0 0 

20 Ivona Raguž HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 9/13 1 0 0 

21 Ajman Šoše SDA 1.1.-31.12.2016. 13/13 5 1 6 

22 Osman Ćatić SDA 1.1.-31.12.2016. 13/13 14 0 10 

23 Amir Šelo SDA 1.1.-31.12.2016. 13/13 2 3 9 

24 
Ana -Marija Tadić-

Jakovljević 
SZ 1.1.-31.12.2016. 13/13 

1 0 0 

25 Elmir Šator SZ 1.1.-31.12.2016. 12713 7 2 9 

26 Adnan Velagić BPS 1.1.-31.12.2016. 9/13 2 1 2 

27 Mesud Džajić SBB 1.1.-31.12.2016. 12/13 0 0 0 

28 Boris Bošnjak HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 10/13 1 0 0 

29 Ramiz Fajić SDA 1.1.-31.12.2016. 13/13 2 0 5 

30 Stana Burič HDZ BiH 1.1.-31.12.2016. 13/13 1 0 3 

Tabela 8c: Učešće zastupnika u radu Skupštine  HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018. (2016.) 

 AKTIVNOST ZASTUPNIKA TIJEKOM MANDATA 2014.-2018. (2017) 

R.
b 

Zastupnik (ime i 
prezime) 

Stranka 
Promatrano 

razdoblje 

Nazočn
ost 

zasjeda
njima 

Skupšti
ne 

Broj 
zastup
ničkih 
pitanj

a 

Br.inic
ijativa 

Br. 
raspra

va 

1 Zijat Mušić SDA 1.1-31.12.2017. 10/10 5 0 15 

2 Vesna Saradžić SDP 1.1-31.12.2017. 10/10 6 2 6 

3 Luka Faletar HDZ 1990 1.1-31.12.2017. 10/10 0 0 4 

4 Zoran Krešić HDZ 1990 1.1-31.12.2017. 10/10 2 0 8 

5 Tomislav Martinović HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 0 0 5 

6 Aner Žuljević SDP 1.1-31.12.2017. 10/10 8 2 11 

7 Đuro Prkačin HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 0 0 8 

8 Zoran Raič HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 1 0 0 

9 Ilija Cvitanović HDZ 1990 1.1-31.12.2017. 7/10 7 2 4 

10 Šerif Špago SDA 1.1-31.12.2017. 10/10 0 0 17 

11 Osman Macić SBB 1.1-31.12.2017. 10/10 1 0 5 

12 Anel Kljako SBB 1.1-31.12.2017. 7/10 2 0 2 

13 Davor Pehar HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 8/10 0 0 4 

14 Zlatko Hadžiomerović SDA 1.1-31.12.2017. 9/10 1 2 1 

15 Amer Zagorčić SDP 1.1-31.12.2017. 10/10 6 0 10 

16 Andrea Pehar HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 2 1 0 

17 Dario Pušić HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 9/10 1 0 1 

18 Ante Pavličević HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 0 0 0 

19 Drago Tule HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 0 0 2 

20 Ivona Raguž HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 0 0 1 

21 Ajman Šoše SDA 1.1-31.12.2017. 10/10 2 0 5 

22 Osman Ćatić SDA 1.1-31.12.2017. 9/10 0 2 8 

23 Amir Šelo SDA 1.1-31.12.2017. 10/10 0 1 7 

24 
Ana -Marija Tadić-

Jakovljević 
SZ 1.1-31.12.2017. 9/10 0 0 0 

25 Elmir Šator SZ 1.1-31.12.2017. 9/10 3 0 6 

26 Adnan Velagić BPS 1.1-31.12.2017. 8/10 3 2 3 

27 Mesud Džajić SBB 1.1-31.12.2017. 7/10 0 0 0 

28 Boris Bošnjak HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 6/10 0 0 0 



29 Ramiz Fajić SDA 1.1-31.12.2017. 10/10 2 0 0 

30 Stana Burič HDZ BiH 1.1-31.12.2017. 10/10 3 2 6 

Tabela 8d: Učešće zastupnika u radu Skupštine HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018. (2017.) 

 AKTIVNOST ZASTUPNIKA TIJEKOM MANDATA 2014.-2018. (2018) 

R.
b 

Zastupnik (ime i 
prezime) 

Stranka 
Promatrano 

razdoblje 

Nazočn
ost 

zasjeda
njima 

Skupšti
ne 

Broj 
zastup
ničkih 
pitanj

a 

Br.inic
ijativa 

Br. 
raspra

va 

1 Zijat Mušić SDA 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 7 

2 Vesna Saradžić SDP 1.1.-30.6.2018. 3/3 5 1 2 

3 Luka Faletar HDZ 1990 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 2 

4 Zoran Krešić HDZ 1990 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 4 

5 Tomislav Martinović HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 5 

6 Aner Žuljević SDP 1.1.-30.6.2018. 3/3 4 0 7 

7 Đuro Prkačin HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 4 

8 Zoran Raič HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 1 

9 Ilija Cvitanović HDZ 1990 1.1.-30.6.2018. 2/3 2 0 2 

10 Šerif Špago SDA 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 6 

11 Osman Macić SBB 1.1.-30.6.2018. 1/3 0 0 0 

12 Anel Kljako SBB 1.1.-30.6.2018. 2/3 1 1 1 

13 Davor Pehar HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 2 

14 Zlatko Hadžiomerović SDA 1.1.-30.6.2018. 2/3 0 0 0 

15 Amer Zagorčić SDP 1.1.-30.6.2018. 3/3 2 1 5 

16 Andrea Pehar HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 4 2 1 

17 Dario Pušić HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 3 0 1 

18 Ante Pavličević HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 0 

19 Drago Tule HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 1 

20 Ivona Raguž HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 1 

21 Ajman Šoše SDA 1.1.-30.6.2018. 3/3 2 0 6 

22 Osman Ćatić SDA 1.1.-30.6.2018. 2/3 0 1 3 

23 Amir Šelo SDA 1.1.-30.6.2018. 3/3 3 1 4 

24 
Ana -Marija Tadić-

Jakovljević 
SZ 1.1.-30.6.2018. 3/3 0 0 0 

25 Elmir Šator SZ 1.1.-30.6.2018. 2/3 2 0 0 

26 Adnan Velagić BPS 1.1.-30.6.2018. 1/3 1 0 0 

27 Mesud Džajić SBB 1.1.-30.6.2018. 1/3 0 0 0 

28 Boris Bošnjak HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 2/3 1 0 0 

29 Ramiz Fajić SDA 1.1.-30.6.2018. 3/3 3 0 1 

30 Stana Burič HDZ BiH 1.1.-30.6.2018. 3/3 1 2 2 

Tabela 8e: Učešće zastupnika u radu Skupštine HNŽ/K, tijekom mandata 2014.-2018. (do 

30.6.2018.) 

 

 

 

 



PRIMANJA  ZASTUPNIKA  
 

Petnaest zastupnika Skupštine HNŽ/K je profesionaliziralo svoj status u Skupštini, tj. imali su 

status uposlenih i na temelju toga primali plaću.To su: Zijat Mušić (SDA), Luka Faletar (HDZ 

1990), Zoran Raič (HDZ BiH), Ilija Cvitanović (HDZ 1990), Šerif Špago (SDA), Osman Macić 

(SBB), Anel Kljako (SBB), Zlatko Hadžiomerović (SDA), Amer Zagorčić (SDP), Andrea Pehar 

(HDZ BiH), Drago Tule (HDZ BiH), Ivona Raguž (HDZ BiH), Ajman Šoše (SDA), Amir Šelo 

(SDA), Boris Bošnjak (HDZ BiH).  

Od pet zastupnika Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona koji su izaslanici u 

Domu naroda Parlamenta FBiH, 4 ih je u tom parlamentu profesionaliziralo svoj status: Vesna 

Saradžić (SDP), Tomislav Martinović (HDZ BiH), Đuro Prkačin (HDZ BiH), Osman Ćatić (SDA) 

.   

 

Grafikon 28 

 

U očitovanju na pisani zahtjev CCI o primanjima zastupnika i članova Vlade HNŽ/K,  

Ministarstvo financija (broj: 04-01-5-1985/16 od 22.7.2016. godine) se pozvalo na  Zakon o 

radu, Zakon o plaćama i naknadama u organima Vlasti F BiH i Zakon o zaštiti osobnih 

podataka, po kojima su kako je navedeno, traženi podatci zaštićeni.  

Na 24. sjednici Skupštine održanoj  28.3. 2017. godine, zastupnik Aner Žuljević je postavio 

zastupničko pitanje zašto se u izvješćima Centara civilnih inicijativa ne mogu naći informacije 

o primanjima zastupnika i članova Vlade  Hercegovačko – neretvanske županije/kantona.7 

Odgovor na postavljeno pitanje je dobio odmah na slijedećoj sjednici kojim je bio samo 

djelomično zadovoljan i na istoj sjednici je dostavio ministarstvu financija mišljenje Agencije za 

zaštitu osobnih podataka Bosne i Hercegovine.  

Centri civilnih inicijativa su Ministarstvu financija  13.6.2017. godine ponovno uputili zahtjev za 

dostavu podataka o plaćama Skupštinskih zastupnika i članova Vlade zaključno sa 30.5.2017. 

godine uz koji je također priloženo i mišljenje Agencije za zaštitu osobnih podataka BiH.8 

                                                           
7 Prilog 1. Aktivnosti zastupnika ( Aner Žuljević ) 

„8Ipak, budući da u Vašem upitu izražavate bojazan da bi postupanjem po zahtjevu eventualno povrijedili prava navedenih lica ili prekršili 

odredbe Zakona o zaštiti ličnih podataka, ovom prilikom ćemo Vas, u smislu pojašnjenja, prije svega uputiti na odredbe člana 27. stav (3)  

Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti Federacije BiH kojim je propisano da su podaci o plaćama državnih službenika i namještenika 

javni. Takođe, bitno je naglasiti činjenicu da budžet u javnom sektoru donosi zakonodavna vlast i isti predstavlja plan prihoda i rashoda date 

političko-teritorijalne jedinice, te se između ostalog, bazira na principu transparentnosti. S obzirom da se javna budžetska sredstva formiraju 

50%
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17%

Radno-pravni status zastupnika u Skupštini Hercegovačko-
neretvanske županije-kantona

Profesionalno angažirani

Nisu uposleni u zakonodavnim
institucijama

Uposleni u DN P FBiH



Prema tom mišljanju proračunska sredstva se formiraju iz poreza i drugih prihoda koje plaćaju 

građani i ista se mora bazirati na principu transparentnosti. Neto i bruto plaća državnih 

službenika mora biti javna a uz nju i sva druga primanja koji se isplaćuju iz proračuna ( različite 

naknade, nagrade i slično ). Iz objavljenog iznosa ne trebaju biti vidljivi jedino pojedini dijelovi 

plaće kao što su, na primjer, odbici za alimentaciju, kredit, članarina za sindikat i slično.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                           
iz poreza i drugih prihoda koje plaćaju građani, nesumnjivo je opravdano građane upoznati sa radom javnih organa i trošenjem budžetskih 

sredstava, što predstavlja jednu od osnovnih pretpostavki kontrole. Dakle, zaposleni u javnom organu su korisnici budžetskih sredstava, te 

stoga ne mogu uživati zaštitu na privatnost u pogledu obrade ličnih podataka u onoj mjeri u kojoj se ta zaštita Zakonom obezbjeđuje fizičkom 

licu u privatnom sektoru ili nekim drugim „običnim“ životnim situacijama. Osim navedenog, podaci o primanjima zaposlenih u javnom organu 

ukazuje na način trošenja budžetskih sredstava, što preventivno može djelovati na nezakonite radnje ili korupciju tog javnog organa, te se 

stoga nesumnjivo može reći da je objavljivanje ovakve informacije u javnom interesu.Sve naprijed navedeno upućuje da se podaci o plaćama 

zaposlenih u javnim organima Federacije Bosne i Hercegovine i kantona trebaju učiniti javnim, što podrazumijeva neto i bruto plaću. Isto se 

odnosi i na sva druga primanja koji se isplaćuju iz budžeta, kao što su različite naknade, nagrade i slično.Dakle, nesporno je da se plaća i druga 

primanja mogu i trebaju učiniti javnim, međutim iz objavljenog iznosa ne trebaju biti vidljivi pojedini dijelovi plaće kao što su, na primjer, 

odbici za alimentaciju, kredit, članarina za sindikat i slično. Ovi podaci predstavljaju lične karakteristike i opredjeljenja pojedinca kao nosilaca 

ličnih podataka, spadaju u sferu privatnosti te stoga ne mogu biti javno dostupni bez ikakvih ograničenja. „ 

 



EUROATLANTSKI PUT BIH I HNŽ/K 
 

HNŽ/K je članica nekoliko međunarodnih organizacija koje okupljaju europske regije.9 To joj 

stvara mogućnosti za snažnije uključivanje u međuregionalne i prekogranične projekte. Inače, 

Hercegovačko-neretvska županija jedna je od prvih u Bosni i Hercegovini koja je uspjela kroz 

projekte prekogranične suradnje doći do sredstava iz Europske unije pogotovo u oblasti 

turizma jer je prepoznat zajednički interes u stvaranju što kvalitenijeg turističkog proizvoda koji 

će lakše naći kupca na turističkom tržištu. Jedan od svijetlih primjera te suradnje je Zračna 

luka Mostar koja je zahvaljujući sredstvima EU  proširila svoje kapacitete. 

Provođenje Reformske agende, dosadašnja  uključenost u niz projekata iz  IPA fondova, 

nastavak prekogranične suradnje sa zemljama iz okruženja, tendencija razvoja ruralnih 

sredina kao i ulaganja u turizam, promet  i energetiku trebali bi značajno unaprijediti ovu 

županiju i otvaranjem novih radnih mjesta zaustaviti svakodnevno iseljavanje mladih sa ovih 

prostora.   

Na 88. sjednici Vlade HNŽ/K u “tehničkom mandatu” održanoj 27.7.2015. godine usvojena je 

Odluka o davanju ovlasti ministru prometa i veza da u ime Vlade HNŽ potpiše Reformsku 

agendu za BiH za razdoblje 2015.-2018. godina. Potpisivanjem ovog dokumenta vlast se 

opredjelila za snažan trogodišnji program fiskalne konsolidacije koja će dovesti do smanjenja 

proračunskog deficita i smanjenje javnog duga. 

U studenom iste godine, Vlada je, među prvima, usvojila Akcijski plan za realiziranje 

Reformske agende za BiH. Plan sadrži niz aktivnosti koje je Vlada trebala provesti do 2018. 

godine, a na poseban način istaknuto je donošenje Strategije razvitka i Prostornoga plana 

HNŽ, kao i zajednički smještaj županijskih tijela i uvođenje sustava e-Vlade.Strategija razvitka 

je usvojena ina Skupštini, Prostorni plan je Skupština usvojila u nacrt a Vlada ga je nakon toga 

u formi prijedloga vratila u Skupštinsku proceduru. Kupovinom Hotela „ERO“ riješen je problem 

smještaja anijskih institucija a uvođenje sustava e- Vlada je pri kraju.  Kao jedan od prvih 

koraka u realizacij, Vlada je početkom siječnja 2016.godine usvojila Informaciju o izradi 

Strategije razvitka HNŽ/K i mogućnostima uspostavljanja suradnje između Vlade HNŽ/K i 

UNDP-a s prijedlogom odluke. 

U 2016. godini su zabilježene značajne aktivnosti po pitanju usvajanja strateških dokumenata 

značajnih za realizaciju Akcionog plana za realizaciju Reformske agende za BiH za razdoblje 

2015.-2018.godina. To su Strategija i Akcijski plan za borbu protiv korupcije. 

Na 22. sjednici Skupštine HNŽ/K održanoj 16.12.2016.godine usvojena je Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za europske integracije Skupštine HNŽ/K. Cilj je županiju što više približiti 

europskim pitanjima, standardima i fondovima.  

Skupština je u siječnju odgovorila na Upitnik koji je iz Europske unije stigao u Bosnu i 

Hercegovinu. Sve institucije HNŽ/K su sukladno svojim mjerodavnostima trebale dati odgovore 

na postavljanja pitanja, a većina institucija je ovom procesu posvetila mnogo pozornosti. Jedna 

od prvih institucija koja je završila svoj posao po tom pitanju bila je upravo Skupština HNŽ-a. 

Hercegovačko – neretvanska županija/kanton je članica nekoliko međunarodnih organizacija 

koje okupljaju europske regije.10 To joj stvara mogućnosti za snažnije uključivanje u 

međuregionalne i prekogranične projekte. Posebna prednost joj je blizina hrvatskih županija s 

kojima je kroz projekte prekogranične suradnje već uspostavila partnerske odnose pogotovo 

                                                           
9 Jadransko-jonska makroregija, Skupština europskih regija, Skupština europskih vinskih regija 
10 Jadransko-jonska makroregija, Skupština europskih regija, Skupština europskih vinskih regija 



u oblasti turizma jer je prepoznat obostrani interes u stvaranju što kvalitenijeg turističkog 

proizvoda koji će lakše naći kupca na turističkom tržištu. 

U siječnju je održano predstavljanje rezultata projekta Jadranske prekogranične suradnje 

BlueSKILLS i upriličeno potpisivanje Ugovora o doniranju opreme Srednjoj turističko-

ugostiteljskoj školi i JU Srednjoj školi Jablanica, kojim je tim školama osigurano 25 prijenosnih 

računala. Inače, BlueSKILLS europski je projekt financiran sredstvima programa IPA 

prekogranične suradnje ukupne vrijednosti 720.190 eura. Projekt je trajao sedam mjeseci, a u 

njemu su uz Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa Hercegovačko-neretvanske 

županije, sudjelovali partneri iz Albanije, Crne Gore, Italije i Hrvatske.  

Također, predsjednik Vlade Hercegovačko – neretvanske županije/kantona nazočio je 

Skupštini Jadransko-jonske euroregije tijekom koje su usvojeni zaključci kojima se, ističe kako 

je potrebno uspostaviti bolje koordiniranje u provedbi EUSAIR-a i značajnije uključiti regionalne 

i lokalne razine, gospodarske komore i sveučilišta.  

Korištenje   IPA fondova jedan je od prioriteta kojim bi se popravila infrastruktura i stvorilo bolje 

ozračje za ulaganja u Hercegovačko – neretvansku županiju/kanton što je i preduvjet 

približavanja europskim procesima. Mostar kao središte županije sudjeluje u čak četiri 

projekta.   

U Mostaru je u travnju potpisan protokol o suradnji između Upravljačkog tijela IPA 

programa, Hercegovačko-neretvanske županije i Grada Mostara. Protokol se odnosi na 

besplatnu pomoć kadrovima Grada Mostara i Hercegovačko – neretvanske županije/kantona 

u pogledu izobrazbe i obuke u pripremanju i aplikaciji EU projekata te otvaranje jednog Ureda 

za EU programe u Gradu Mostaru, uz pomoć Upravljačkog tijela IPA programa za Jadransko-

jonsku makro regiju. Direktorica Paola Di Salvatore istaknula je kako je ovo prvi protokol koji 

Upravljačko tijelo IPA programa u svojih deset godina postojanja potpisuje s jednim gradom i 

jednom regijom, ocijenivši kako će to biti jedan veliki uzlet za Grad Mostar, za HNŽ i BiH kada 

su u pitanju europski programi i projekti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UTJECAJ RADA SKUPŠTINE HNŽ/K NA KVALITETU ŽIVOTA GRAĐANA  
 

Tijekom cijelog aktualnog mandata broj stanovnika u HNŽ/K je bio u opadanju. Na kraju 

2017.godine na prostorima ove županije živi 5556 stanovnika manje nego 2014. godine. Za tu 

pojavu postoji više uzroka. Jedan od njih je masovno iseljavanje mladih obitelji u zemlje EU i 

šire. 

 

Grafikon 29 

 
 

Uz to, CCI tijekom protekla dva mandata kontinuirano upozorava na posljedice „bijele kuge“ 

koja vlada na ovim prostorima. Od 2014. do kraja 2017.godine u HNŽ/K je skoro 2000 umrlih 

više nego rođenih. 

 

 

Grafikon 30 
 

Početkom mandata broj zaposlenih je bio u blagom porastu sve do 2016. godine. U 2016. 

godini se dogodio pad broja zaposlenih za 593 u odnosu na 2015. godinu. U 2017.godini došlo 

je doznačajnog porasta broja zaposlenih, za 4570 osoba. 
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Grafikon 31 
 

U 2015.godini došlo je do porasta broja nezaposlenig koji je od 2016.godine bio u stalnom 

padu.Broj nezaposlenih u 2017.godini je za 1635 osoba manji nego na početku mandata. 

 

 

Grafikon 32 
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Grafikon 33 
 

Prosjećna plaća u HNŽ/K tijekom mandata, iz godine u godinu je bila u porastu. Na kraju 

2017.godine je u odnosu na 2014. uvećana za 80 KM. 

  

Usvojeni su neki značajni dokumenti koji dosljenom primjenom i ispujenjem datih obećanja 

mogu dovesti do porasta kvalitete života građana ove županije.  

Međutim, morat će proći još dosta vremena kako bi se stanje stabiliziralo i zaustavio trend 

iseljavanja iz HNŽ/K. Pored pozitivnih pokazatelja za bolje uvjete života svih  građana ove 

županije potrebno je uvećati osjećaj sigurnosti i jednakopravnosti, riješiti problem statusa 

prosvjetnih radnika koji su već godinama zaposleni na neodređeno vrijeme, unaprijediti 

zdravstevnu zaštitu i osigurati u isto vrijeme bolje uvjete rada zdravstvenih djelatnika kako bi 

se zaustavio trend njihovog naglog iseljavanja i odlaska za boljim primanjima i uvjetima rada 

u zemlje EU, kroz socijalni dijalog postići suglasnost oko potpisivanja kolektivnih ugovora sa 

strukovnim sindikatima itd. Svi nabrojani problemi nisu nepoznati ni vlastima a ni građanima 

ove županije. Stari su već više mandata i često isplivaju na površinu ukazujući na činjenicu da 

bez trajnog rješenja nema prevazilaženja životnih problema.  
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ZAKLJUČCI I PREPORUKE  
 

Nestabilnost vladajuće  koalicije na samom početku mandata, dovela je do problema u 

imenovanju Vlade HNŽ/K. Pozivamo predsjednika Skupštine HNŽ/K da nakon održavanja 

Općih izbora žurno sazove konstituirajuću sjednicu novog saziva Skupštine kako bi se proces 

konstituiranja završio u najkraćem mogućem roku i čime će se stvoriti uvjeti za imenovanje 

mandatara i potvrđivanje nove Vlade. 

Skupština HNŽ/K do isteka aktualnog mandata nije provela presudu Ustavnog suda F 

BiH koja se odnosi na izmjene ustava HNŽ/K. Preporučamo Skupštini HNŽ/K da odmah 

nakon imenovanja novog saziva provede presudu Ustavnog suda kako bi se osigurala jednaka 

prava svim narodima u ovoj županiji. 

Dinamika rada aktualnog saziva Skupštine HNŽ/K je bila usporena. Pozivamo novi saziv 

Skupštine da u narednom mandatu poveća dinamiku svoga rada tako što će zasjedanja 

održavati barem jednom mjesečno što bi bilo poželjno urediti Poslovnikom o radu Skupštine 

HNŽ/K. 

Skupština HNŽ/K je u aktualnom mandatu održala samo jednu tematsku sjednicu. CCI 

snažno podržava održavanje tematskih sjednica (preporučujući jednu kvartalno), o ključnim 

problemima građanima, kao dobrom putu za usredotočenje društvene energije na  probleme 

građana i za iznalaženje načina za njihovo otklanjanje ili bar smanjivanje. 

Poslovnikom o radu Skupštine HNŽ/K nije utvrđen krajnji rok za usvajanje godišnjeg 

programa rada što je Skupština zlorabila tijekom cijelog mandata. Pozivamo Skupštinu 

da izmjeni svoj Poslovnik o radu tako što će njime utvrditi kraj tekuće godine za krajnji rok pri 

usvajanju programa rada za narednu godinu. 

Generalno gledajući, realizacija planiranih mjera je jako skromna. Pored potrebe 

pojačanja intenziteta rada u narednom mandatu, ukazujemo i na potrebu pridržavanja rokova 

za usvajanje godišnjeg programa rada i na usredotočenost na zacrtane ciljeve. 

U posljednje tri godine mandata 2014.-2018. Proračun HNŽ/K je usvojen  na vrijeme, 

prije početka godine na koju se odnosi. Pozdravljamo napore izvršne i zakonodavne vlasti 

HNŽK i pozivamo ih da nastave ovu dobru praksu koju će dodatno unaprijediti obveznim 

organiziranjem široke javne rasprave i usvajanjem ovog važnog dokumenta u redovitoj 

proceduri. 

U aktualnom mandatu zalaganja zastupnika su bila  skromna. Preporučamo zastupnicim 

novog saziva da daju svoj osobni doprinos radu ovog zakonodavnog tijela tako što će koristiti 

sva prava i ispunjavati sve obvezne određene Poslovnikom o radu Skupštine HNŽ/K. 

Skupština HNŽ/K krši Zako o jednakopravnosti spolova BiH. Ovaj zakon jasno propisuje 

da je najmanji udio pripadnika jednog spola u sastavu Vlade 40% i da se sve drugo smatra 

diskriminacijom, čije se otklanjanje Zakonom nalaže. 

Skupština HNŽ/K je u aktualnom mandatu usvojila neke od mjera koje mogu utjecati na 

bolji život građana ove županije. Pozdravljamo napore koje čine Skupština i Vlada HNŽ/K 

kako bi zaustavile trend iseljavanja građana ove županije u zemlje europske unije



                                                                                                                           DODATAK 1 – ZASTUPNIČKI  KARTONI             
 

 

 
IME I PREZIME 

 
ŠERIF ŠPAGO 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

SDA 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                  4554 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/0 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za zakonodavno-pravna pitanja; 

Povjerenstvo za proračun, financije i ekonomsku 
politiku; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

2 

BR.INICIJATIVA 
 

0 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

50/3 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Što je poduzeto na izvršenju Presude kantonalnog suda Mostar broj 07 OU 

009781 14 U od 6.8.2015.godine u predmetu isplate naknade za rad u 

komisijama, kojima je odbijena tužba Ministarstva trgovine, turizma i 

zaštite okoliša HNK  na Rješenje Ministarstva financija o obustavi isplate 

naknada za rad pojedinih komisija? 

10.11.2015 Stručna služba Vlade 

HNK 

Finansijski tokovi 

Tko od rukovodećih državnih službenika, savjetnika ili drugih uposlenika u 

organima uprave HNK koristi službeno vozilo za dolazak ili odlazak sa 

posla ili koristi službeno vozilo 24 sata i po čijem odobrenju-kojem 

10.11.2015 Vlada HNK Finansijski tokovi 



propisu? Dostaviti podatke o pređenoj kilometraži i o potrošnji goriva za 

mjesec oktobar 2015.godine, pojedinačno za svako službeno vozilo, a koja 

koriste osobe iz prethodnog stava. 
 

 

 

 

 

 
 

 
IME I PREZIME 

 
TOMISLAV MARTINOVIĆ 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

HDZ 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                  3167 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/0 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za ustav; Povjerenstvo za 

zakonodavno-pravna pitanja; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

0 

BR.INICIJATIVA 
 

0 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

38/16 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

 
IME I PREZIME 

 
VESNA SARADŽIĆ 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

NE 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

SDP 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                  1617 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/0 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za ustav; Povjerenstvo za 

utvrđivanje istovjetnosti tekstova na jezicima 
konstitutivnih naroda i informiranje; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

27 

BR.INICIJATIVA 
 

9 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

17/1 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

I na kraju imam jednu inicijativu koja je vezana za rad radnih tijela ove 
Skupštine. Mi smo na prošloj sjednici formirali radna tijela i s obzirom na 
neko dosadašnje iskustvo i iskustvo iz prethodnog mandata, predlažem da 
na svakoj narednoj sjednici na klupe dobijemo izvještaj radnih tijela vezano 
za dnevni red. Mišljenja sam da bismo time zaista doprinijeli ovaj puno 
boljem radu Skupštine, i na kraju ono što mi je i cilj, uozbiljili rad ovih 
radnih tijela. 

9.3.2015 Skupština HNK Ostalo 



Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Pa evo, ja bih samo 
istakla da je prije nekoliko dana ovdje u Skupštini konstituisana komisija za 
utvrđivanje istovjetnosti tekstova na jezicima konstitutivnih naroda. S 
obzirom da znamo da je primarna zadaća komisije upravo to utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na tri jezička standarda, ja ovim putem upućujem 
inicijativu prema Vladi HNK-a, da materijale koje upućuje prema Skupštini 
upućuje na tri jezička standarda, i s obzirom da je postalo nepisano pravilo 
da su pravopisni tekstovi uglavnom nesređeni, i da to bude uz obavezan 
potpis lektora. 

29.5.2015 Skupština HNK Ljudska prava 

I druga inicijativa, da se Službene novine upućuju, odnosno objavljuju na tri 
jezička standarda. Hvala. 

29.5.2015 Skupština HNK Ljudska prava 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Vezano za efikasniji 
rad ove Skupštine i neku uobičajnu parlamentarnu praksu ja bih podsjetila 
na inicijativu koju sam uputila na početku ovog mandatnog perioda i 
zamolila kolegice i kolege, tačnije predsjednike radnih tijela, da ubuduće 
imamo na klupama izvještaj radnih tijela po određenim tačkama, odnosno 
vezano za tačke dnevnog reda. Zaista mislim da bi na početku bilo 
umjesno, da ne kažem naša obaveza, da se ta radna tijela i sastanu i da 
počnemo radit. Hvala. 

21.10.2015 Skupština HNK Ostalo 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu 
inicijativu koju upućujem prema vladi, da vlada u skladu sa svojom praksom 
ispoštuje činjenicu da smo dobili svjetskog prvaka u karateu iz ovog 
kantona, a dolazi iz Karate kluba Mostar. A od nas u skupštini očekujem da 
danas uputimo čestitku ispred svih nas za ostvareni svjetski uspjeh. 

8.12.2015 Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Sport 

Moja druga inicijativa se odnosi na Izmjene i doopune Zakona o Službenim 
novinama HNK-a i tražim da Skupština HNK-a u skladu sa procedurom koju 
propisuju članovi 104 i 105 Poslovnika Skupštine, donese zaključak kojim bi 
odredili načine pripreme i nosioce izrade Izmjena i dopuna Zakona o 
Službenim novinama HNK-a. Obrazloženje. Članom 6, poglavlje 1, koje se 
odnosi na uspostavljanje Federacije, odnosno Ustava Federacije BiH, 

8.12.2015 Vlada HNK Zakonodavstvo 



propisano je da su službeni jezici Federacije BiH bosanski, hrvatski i srpski, 
a službena pisma latinica i ćirilica. Shodno tome neophodno je uskladiti 
članove 3, 4 i 10 Zakona o Službenim novinama HNK-a sa navedenim 
članom Ustava Federacije BiH. Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu 
inicijativu prema ministarstvu obrazovanja i Vladi HNK-a, a tiče se trenutne 
situacije u školskim ustanovama, tačnije konkretno u Srednjoškolskom 
centru u Konjicu, a vezano za zagrijavanje škola. Srednjoškolski centar u 
Konjicu je nekako završio polugodište i oni zaista jedini znaju na koji način i 
pod kakvim uslovima rade vezano za rad i zdravlje djece i uposlenih. Moja 
inicijativa se odnosi na formiranje komisije koja bi snimila postojeće stanje 
na području HNK-a, a to bi uključivalo obilazak svih škola kako bi se utvrdile 
stvarne potrebe kada je u pitanju nabavljanje energenata za škole. Mi po 
ministarstvima zaista imamo dosta i mašinskih inžinjera i oni bi mogli 
snimiti postojeće stanje i vidjeti koji su kapaciteti i u kom su stanju 
kotlovnice u tim školama. Znači potrebno bi bilo utvrditi kriterije kako bi 
imali jasne parametre za dodjelu odgovarajućih energenata na vrijeme za 
grijnu sezonu. Mislim da bi pri tome trebali voditi računa, odnosno imati na 
umu 3 grijne zone koje su nekad bile parametri. Znači nije ista zima u 
Prozoru i u Čapljini, u Konjicu i Mostaru, odnosno Čitluku, i ovaj sve to 
sagledati i vidjeti kojoj školi pripada koliko energenta. Ja bi samo zamolila 
uvaženog ministra, evo i premijera, da imaju na umu, evo konkretno kada 
je ovaj Srednjoškolski centar u Konjicu u pitanju, oni su danas dobili 
energent i imat će ga do 10. februara, bilo bi dobro da se iznađe način da 
se prevaziđu ovi problemi kako bi i profesori i učenici mogli odgovoriti 
onom što je njihova primarna zadaća. Zahvaljujem. 

26.1.2016 Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Obrazovanje 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam jednu inicijativu koju upućujem 
prema Vladi HNK. Naime, uzimajući u obzir dramatično stanje i učestale 
požare u našem kantonu, ja upućujem inicijativu prema Vladi HNK, da 
pooštri svoje mjere vezano za širenje vatre, odnosno loženje vatre u blizini 

28.3.2017 Vlada HNK Bezbjednost 



šumskih područja. Naime, stanje je zaista alarmantno ovih dana u našem 
kantonu, konkretno na području Opštine Konjic, prije dva dana imali smo 
pravu ekološku katastrofu na području Boračkog jezera, a drago mi je što je 
ovdje danas premijer i s obzirom da je u ranijem periodu bio federalni 
ministar turizma zaista će shvatiti u kakvoj situaciji je to područje, odnosno 
iskreno se nadam da će imati senzibilitet prema tome i učiniti nešto da se 
ovo stanje, da se spriječe ovakve pojave u narednom periodu. Mislim da bi 
u ovom slučaju Uprava za civilnu zaštitu i vatrogastvo HNK bila prava 
adresa koja bi svojom nekom urgentnom odlukom pooštrila mjere u ovom 
ljetnom periodu. Hvala. 

Drugo, svjedoci smo, ovo je inicijativa, svjedoci smo da nam šume uslijed 
raznih štetnih faktora bukvalno nestaju pred očima, tome uveliko doprinosi 
nelegalna sjeća, odnosno krađa šume, nepostojanje zakona o šumama 
rapidno ubrzava ovaj proces. U zakonu o Vladi HNK-a, član 3, stav 2, 
definisano je da Vlada upravlja imovinom u vlasništvu kantona ako 
zakonom nije drugačije određeno. Shodno tome upućujem inicijativu 
prema Vladi HNK-a za uspostavu akcionog plana na sprječavanju nelegalne 
sječe drva na području HNK-a i ujedno tražim izvještaj o dosadašnjim 
poduzetim mjerama zaštite šuma u smislu kontrole prijevoza drvnih 
sortimenata i posjedovanja potrebne propisne dokumentacije o porijeklu i 
vlasništvu. Zahvaljujem. 

22.12.2017 Vlada HNK Ekologija 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva 
poslanička pitanja i jednu inicijativu. Prvo posalničko pitanje odnosi se na 
osobe sa psihičkim smetnjama koje ispred centara za socijalni radt traže 
smještaj u adekvatnim ustanovama. Ti zahtjevi danas već prevazilaze 
trenutne raspoložive mogućnosti kantona, problem je evidentan, postaje 
sve složeniji, a posebno zbog procedure koja dugo traje. Trenutno u Opštini 
Konjic imamo 10 osoba sa psihičkim smetnjama koje čekaju adekvatno 
zbrinjavanje, koje u prosjeku traje nekih 5 do 6 mjeseci. S obzirom na 
prirodu bolesti i nepredvidivost koja je neodvojiva od ove bolesti upućujem 

9.3.2015 Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Socijlana politka 



pitanje resornom ministarstvu šta se konkretno poduzima na rješavanju, 
odnosno prevazilaženju ove problematike? 

Drugo pitanje upućujem ministarstvu obrazovanja, a ono glasi: kako je 
moguće da školski odbori u školama tzv. gradskih zona ne odražavaju 
sastav stanovništva. Zakon je tu jako decidan, ako je direktor iz jedne škole 
onda predsjednik školskog odbora treba da bude iz reda, pardon iz jednog 
naroda, a predsjednik školskog odbora treba da bude iz reda drugog 
naroda. Ne samo da nije predsjednik iz reda drugog naroda, već niti jedan 
član, a pri tome imamo ovaj članove koji su istovremeno u sastavu više 
školskih odbora u jednoj opštini. Ili još preciznije, kako je moguće da iz 
jedne kuće, odnosno jednog domaćinstva bude više članova školskog 
odbora u jednoj školi!? 

9.3.2015 Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Obrazovanje 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam dva poslanička pitanja. Jedno 
upućujem Zavodu zdravstvenog osiguranja ovog našeg kantona, mene 
interesuje na osnovu kojih kriterija se dodjeljuju sredstva Javnoj ustanovi 
Opšta bolnica Konjic, s obzirom da sredstva koja se sada dodjeljuju nisu 
zaista dovoljna za bruto plate uposlenih, kojih je 310 u Opštoj bolnici 
Konjic? I jedno je sigurno, broj usluga, kojih je u 2014. godini bilo negdje 
oko 3.500.000, zaista bitnije ne utiču na visinu sredstava koja se dodjeljuju 
Bolnici. 

31.3.2015 Zavod Zdravstvenog 
osiguranja 

Finansijski tokovi 

Drugo moje poslaničko pitanje upućujem Ministarstvu poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva. Mi svi znamo da ovaj naš kanton nema zakon o 
šumama, nemamo ga ni na federalnom nivou, i čini se nekako da je u ovoj 
oblasti sve stalo, samo zasigurno sječa nije, svi sijeku, ko ima pravo i ko 
nema pravo. I mene zaista interesuje, ovaj dali u ministarstvu imaju neke 
aktivnosti, odnosno informacije vezano za uređenje, poboljšanje ove 
oblasti, odnosno zaštitu šuma? Bojim se dok mi budemo u stanju da 
donesemo zakon tad više nećemo imati ovaj priliku da vodimo, odnosno 
nećemo imati ovaj o čemu da vodimo računa. Hvala. 

31.3.2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva 
i vodoprivrede 

Ekologija 



Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva 
poslanička pitanja. Prvo moje pitanje je vezano za kvalitetnu strategiju za 
osobe sa kombinovanim smetnjama i interesuje me kad će se osigurati 
takva strategija, te realizacija podrške lokalnih potreba uključivanja u 
koncept podrške osoba starijih od obaveznog školskog uzrasta na 
individualnom nivou i na nivou porodice, jer time bi se kroz sistemsku 
plansku podršku održavanja usvojenih navika te učešća u radno 
okupacionim aktivnostima dao vid afirmacije tim osobama? Isto tako time 
bi se kao rezultat ostvarilo osiguranje povoljnih uslova za radno 
angažovanje kako članova porodice i osiguranja egzistencije te psihološka 
podrška zaštiti mentalnog zdravlja porodice. Mi znamo za Stolac, znamo za 
neke druge centre koji okupljaju jedan dio ovih štićenika, međutim isto 
tako postoji veliki broj njih koji ne žele da se razdvajaju od svojih porodica, 
tako da žive u kući bez ikakvog socijalnog života. 

10.11.2015 Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Zaposljavanje 

Moje drugo pitanje je vezano za nedavnu reformsku agendu o kojoj smo 
raspravljali ovdje u Skupštini i koracima koji stoje pred nama, odnosno pred 
našim kantonom vezano za domaću zadaću koju trebamo uraditi. Mi 
znamo svi da je Mostar administrativno sjedište HNK-a i shodno tome 
trebalo bi da prednjači i bude primjer po mnogo čemu. Nažalost, prva slika 
kad se uđe u Mostar ono što nas dočeka je to da prednjači kada je u pitanju 
smeće razbacano svuda, komunalni otpad i ovaj neadekvatno zbrinute 
deponije. Mene interesuje, kada i na koji način će se riješiti ovaj vrlo 
urgentan i očit problem, imajući u vidu poglavlje 27 koje predstavlja zaštitu 
životne sredine, a koje je bitno za pregovore sa Evropskom Unijom? Hvala. 

10.11.2015 Ministarstvo 
graditeljstva i prostornog 
uređenja 

Ekologija 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja sam na 9. 
sjednici ove skupštine postavila jedno poslaničko pitanje, a vezano za 
adekvatno zbrinjavanje komunalnog otpada, pogotovo s aspekta poglavlja 
27 koje je pred nama i trebamo ovaj ispoštovati kada je u pitanju 
usklađivanje sa evropskom stečevinom. Ja sam dobila zaista jedan iscrpan 
odgovor od resornog ministra i ovom prilikom se zahvaljujem gospodinu 

22.12.2015 Ministarstvo 
graditeljstva i prostornog 
uređenja 

Zakonodavstvo 



Teletoviću. I na tragu toga ja bih sada uputila jednu inicijativu prema 
resornom ministarstvu i Vladi HNK-a, da se u parlamentarnu proceduru 
uputi Plan upravljanja otpadom HNK-a za period 2011.2021. godina, za koji 
znamo jedino da je u procesu usvajanja već 5 godina. Zahvaljujem. I ujedno 
svima vama prisutnima čestitam, naravno i građanima kantona, 
predstojeće praznike. Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja bi iskoristila 
samo priliku i prisustvo uvaženog premijera i zamolila za povratnu 
informaciju vezano za moju inicijativu koja sam uputila prema Vladi, a tiče 
se izmjena i dopuna zakona o službenim novinama. Inicijativu sam uputila 
još u decembru prošle godine i do danas nisam dobila nikakav odgovor. 
Zahvaljujem. 

29.3.2016 Predsjednik Vlade 
Hercegovačkoneretvanos
kog kantona 

Zakonodavstvo 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva 
pitanja. A prvo je vezano za Fond za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba sa invaliditetom, koji objavljuje više puta godišnje javni 
poziv za dodjelu novčanog stimulansa za novo zapošljavanje osoba sa 
invaliditetom, odnosno za osobe koje se ne mogu zaposliti na otvorenom 
tržištu rada. Znamo da je zakonska obaveza svih poslodavaca u privatnom i 
javnom sektoru u F BiH-a zapošljavanje osoba sa invaliditetom u 
određenom obimu i pod određenim uslovima. Ja upućujem pitanje 
kantonalnoj službi za zapošljavanje, koliko se osoba sa invaliditetom 
trenutno nalazi na evidenciji službi za zapošljavanje u našem kantonu i 
koliko ih je zaposleno na ovaj način u ovoj godini pojedinačno po 
opštinama? 

4.7.2016 Služba za zapošljavanje Zaposljavanje 

Drugo moje poslaničko pitanje, ja sam postavila na zadnjoj sjednici Doma 
naroda Parlamenta F BiH-a i smatram da je potrebno da ga ponovim i ovdje 
na ovom nivou kako nam se ovakva situacija ne bi dešavala ubuduće. 
Naime, 05.07.2013. godine firmi „SOLAR INVEST“ iz Konjica po osnovu 
javnog konkursa dodijeljeno je na korištenje građevinsko zemljište u 
državnom vlasništvu u Opštini Stolac i tog dana je firma „SOLAR INVEST“ 

4.7.2016 Ministarstvo 
gospodarstva/privrede 

Strana ulaganja 



d.o.o. Konjic krenula u pravcu realizacije proizvodnje solarne energije 
snage 150 kilovata u gospodarskoj zoni Hodovo, a vrijednost investicije je 
700.000,00 KM. Znači dobili su sve potrebne dozvole od Opštine Stolac, od 
federalnog Ministarstva energetike, rudarstva i industrije i operatora za 
obnovljive izvore, znači potpisan je i predugovor sa operatorom, 2018. 
godine stupa na snagu povlaštena cijena. Od tada su prošle ravno tri 
godine i dva mjeseca, za sve ovo proteklo vrijeme obaveze prema državi su 
uredno izmirene, a firma nije u funkciji jer nema priključka. Priključak košta 
35.000,00 KM, uopšte nije sporan, a još 12 firmi je u istoj poziciji kao i ova 
iz Konjica. Znači samo je jedna djelatnost, proizvodnja solarne energije, i 
nije isključeno da u nekom narednom periodu poreska uprava postavi 
pitanje dali je ovo nekakva fiktivna firma jer tri godine izmiruje troškove a 
nije u funkciji. Uzgred da napomenem, da su investitori stranci, firma iz 
Švajcarske. Toliko pričamo o reformskoj agendi, o povoljnijem poslovnom 
okruženju, o privlačenju stranih investicija i dešava nam se ovo što je zaista 
priča za rubriku vjerovali ili ne, jer u javnom konkursu je decidno bilo 
navedeno da su obezbjeđeni svi infrastrukturni priključci, a da će Opština 
Stolac obezbjediti asfaltni put i rasvjetu. Zato se sa pravom nameće pitanje 
koje upućujem i ovdje za ovom govornicom, ko je odgovoran za nanesenu, 
nenadoknadivu štetu investitoru i kada će konačno firma „SOLAR INVEST“ 
dobiti priključak da bi mogli krenuti sa proizvodnjom solarne energije? 
Zahvaljujem. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam par pitanja 
koja mi se nekako logički ovaj nameću ministarstvu zdravstva HNK-a, a 
vezano je za ovu deratizaciju koja slijedi, koja će se provesti u našem 
kantonu od 10.10. do 06.11.2016. godine. Deratizacija će početi i sa te 
strane to je zaista dobro ako se uzme u obzir značaj i potreba deratizacije 
koja dugi niz godina nije provođena ovdje na našem kantonu, ali s obzirom 
da će deratizaciju provoditi firma čije sjedište nije u ovom kantonu 
postavlja se jedno pitanje kako neko ko ne zna i nije upućen u stvarno 

7.10.2016 Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 



stanje na ovom području na terenu može zaštititi ovo isto područje na 
najbolji mogući način? Zatim, zašto deratizacija obuhvata samo gradsko 
područje? Možda to negdje je i moguće ovdje u ovom dijelu kantona 
provesti, međutim kad uzmemo u obzir opštine kao što je Konjic u pitanju, 
odnos gradske i ruralne zone je takav da deratizacija neće i ne može dati 
željeni rezultat. Zatim, zašto tokom sprovođenja ove deratizacije 
kantonalni zavod nije nosilac svih ovih aktivnosti kako bi svaka služba, 
svaka epidemiološka služba na terenu mogla biti nosilac ovih aktivnosti jer 
znamo da su oni najbolje upućeni u stvarno stanje? I na kraju, zar nije 
prirodno da novac ostane u ovom kantonu, u okviru ovih zdravstvenih 
ustanova i da oni na kraju krajeva zarade? Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva 
poslanička pitanja. Prvo. U skladu sa članom 71 Zakona o pravima, 
obavezama i odgovornostima pacijenata F BiH, u cilju praćenja ostvarivanja 
prava pacijenata propisanim pomenutim zakonom, molim da mi se dostavi 
izvještaj o radu Zdravstvenog savjeta ili vijeća HNK-a za prethodnu godinu. 

8.11.2016 Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Zakonodavstvo 

Drugo moje poslaničko pitanje odnosi se na Zakon o pružanju besplatne 
pravne pomoći u našem kantonu. Mi imamo zakon, imamo zavod za 
pružanju besplatne pravne pomoći, koji je definisan ovim zakonom i koji je 
osnovan 03.12.2014. godine, ja postavljam pitanje ministarstvu pravosuđa, 
dali je u funkciji zavod, odnosno dali radi, ako radi, zašto nam ne dostavlja 
godišnji izvještaj, izvještaj o radu ovoj skupštini, a ako ne radi, zašto ne 
radi? Hvala. 

8.11.2016 Ministarstvo pravosuđa i 
uprave 

Sudstvo/Pravosuđe 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva 
poslanička pitanja.  Nekako ovaj maloprije mi se samo od sebe nametnulo 
jedno pitanje s obzirom da u ovo doba godine se uvijek susrećemo sa 
jednim ovaj vrlo ozbiljnim problemom i ja upućujem pitanje ministarstvu 
unutrašnjih poslova, interesuje me dali se poduzimaju ikakve aktivnosti na 
sprječavanju nelegalne prodaje i distribucije pirotehničkih sredstava, kao i 

16.12.2016 Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Bezbjednost 



sprječavanju njihove nezakonite upotrebe, posebno kada su djeca u 
pitanju? 

Drugo moje pitanje upućujem ministarstvu trgovine, turizma i zaštite 
okoline, interesuje me dali su poduzete ili se poduzimaju aktivnosti vezano 
za uspostavljanje informacionog sistema u oblasti upravljanja otpadom na 
kantonalnom nivou, a koji treba biti u skladu sa donesenim strateškim 
dokumentima Parlamenta F BiH i Vlade F BiH, odnosno sa direktivama 
Evropske Unije? U slučaju da je odgovor negativan, iskoristit ću ovu priliku i 
uputiti inicijativu vezano za pokretanje navedenih aktivnosti. Zahvaljujem. 

16.12.2016 Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite okoliša 

Turizam 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu 
inicijativu za poduzimanje mjera u cilju rješavanja prijevoza srednjoškolaca 
na relaciji Glavatičevo-Konjic. Naime, godinama je prisutan problem 
prijevoza srednjoškolaca sa područja Glavatičeva u Opštini Konjic, tačnije 
od 11.-og mjeseca 2011. godine kada prijevoznik i zvanično prestaje sa 
radom. Mještani su se obraćali ministarstvu prometa i komunikacija, 
tačnije odjeljenju za inspekcijske poslove ovdje u HNK-a, ministarstvu 
obrazovanja, ministarstvu finansija i Vladi HNK-a, nažalost sluha nije bilo da 
se ovo riješi i posljedice su itekako vidljive, trenutno roditelji privatnim 
kolima voze dva učenika i još bi dva mogla vozariti, ostali učenici su upisani 
u školu u Sarajevu i Mostaru zbog izostanka prijevoza do Konjica, 
Glavatičevo je udaljeno od Konjica 30 kilometara, dvoje učenika nije 
upisano uopšte u srednju školu, roditelji nemaju primanja i zaista im to ne 
mogu priuštiti, dvije porodice su se iselile u Mostar i Konjic prelaskom 
djece u srednju školu, jedna porodica se odselila u Konjic i ponovo vratila 
po završetku školovanja njihove djece, a jedno dijete je ispisano iz srednje 
škole u nedostatku prijevoza. Mjesna zajednica Glavatičevo ima 711 
stanovnika i naslanja se na mjesnu zajednicu Bjelimići koja ima 516 
stanovnika. Sve što se dešavalo do 2011. godine do danas ne može se 
ispraviti i mještani ovog kraja najbolje znaju kako su se nosili sa ovim 
novonastalim životnim problemom. S obzirom da trenutno desetero djece 

28.2.2017 Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Obrazovanje 



pohađa završni razred u Osnovnoj školi Glavatičevo ja ovim putem 
apelujem na resorno ministarstvo i na Vladu HNK-a da pomognu ovim 
porodicama i zaustave njihovo eventualno preseljenje u druge gradove, uz 
vrlo bitnu činjenicu da se radi o povratničkoj populaciji. Zahvaljujem. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva 
pitanja za Vladu HNK-a i zamolila bi da mi se dostave podaci, koliko je 
inspektora predviđeno sistematizacijom u svim inspektoratima i kakvo je 
trenutno stanje po svakom inspektoratu kada je u pitanju broj uposlenih 
inspektora? 

4.5.2017 Vlada HNK Zaposljavanje 

I drugo pitanje, koji inspektorati dostavljaju izvještaje Vladi na razmatranje, 
a koji ne, i kako se Vlada određuje prema ovim drugima? Hvala. 

4.5.2017 Vlada HNK Zakonodavstvo 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam 2 poslanička pitanja. Prvo pitanje je 
vezano za moje nedavno upućeno pitanje o broju inspektora u 
inspektoratima i ja sam zaista dobila jedan iscrpan odgovor. Međutim, u 
informaciji Ministarstva zdravstva je navedeno da sektor zdravstva po 
sistematizaciji ima 3 radna mjesta: zdravstveni inspektor, farmaceutski 
inspektor i sanitarni inspektor i da je trenutno upražnjeno predviđeno 
mjesto za zdravstvenog inspektora. Imajući u vidu značaj i ulogu 
zdravstvenog inspektora, a posebno kada je u pitanju rad zdravstvenih 
radnika u obavljanju zdravstvene djelatnosti i način prijema, liječenja i 
otpuštanja pacijenata, moje pitanje glasi: zašto nemamo zdravstvenog 
inspektora u HNK-a i do kada će biti upražnjeno ovo radno mjesto? 

28.6.2017 Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Zaposljavanje 

Drugo pitanje, s obzirom da je ljetno godišnje doba i sezona kretanja 
gmizavaca, tačnije zmija otrovnica, upućujem također pitanje Ministarstvu 
zdravstva, dali sve zdravstvene ustanove u HNK-a raspolažu dovoljnim 
količinama seruma protiv zmijskog ujeda, ako ne zašto se sa nabavkom nije 
krenulo na vrijeme i u čijoj je to nadležnosti i zašto se u budžetu ne 
planiraju sredstva za kupovinu seruma kako bi se na vrijeme snabdjele 
zdravstvene ustanove i time izbjegle moguće nesreće? Napomenut ću, da 
je u dugoročnom razvoju HNK-a turizam prepoznat kao vrlo bitna okosnica, 

28.6.2017 Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 



a dio toga je i planinski turizam koji je, priznat će te, nezamisliv bez ovog 
značajnog preduslova. Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. U aprilu ove 
godine tražila sam od nadležnih kantonalnih institucija poduzimanje 
preventivnih mjera zaštite od požara na otvorenom prostoru. Od Uprave za 
civilnu zaštitu i vatrogastvo HNK-a sam dobila iscrpnu informaciju o 
preporukama za provođenje preventivnih mjera zaštite i spašavanja u cilju 
smanjenja i ublažavanja rizika. Preporuke su detaljno razrađene i navedeni 
su nosioci aktivnosti. A na kraju ove godine na području HNK-a zvanično je 
registrovano 2.500 požara, najveći broj požara su posljedica ljudske 
neodgovornosti, nepažnje i nažalost namjernog paljenja šume. Dali je 
Vlada, zajedno sa nadležnima, napravila analizu novonastalog stanja na 
područjima koja su bila obuhvaćena požarima? Postoji li izrađena studija o 
procjeni štete i koliki su finansijski gubici? I šta se planira poduzeti i koji su 
daljnji koraci za saniranje postojećeg stanja? Ujedno predlažem da se u 
budžetu za 2018. godinu planiraju sredstva za nabavku sadnica kako bi se 
što skorije krenulo u plansko pošumljavanje opožarenih i opustošenih 
predjela. 

22.12.2017 Vlada HNK Bezbjednost 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja sam na prošloj sjednici, prošloj redovnoj sjednici, 
postavila dva pitanja, odnosno tražila sam analizu novonastalog stanja na 
područjima koja su bila obuhvaćena požarom, tražila sam to od Uprave za civilnu 
zaštitu i vatrogastvo i moram reći da sam u najmanju ruku iznenađena odgovorom 
jer oni kažu da nisu nadležni i da to mogu raditi same nadležne situacije i gdje na 
kraju ovaj je navedeno da svake godine prije požarne sezone Uprava za civilnu 
zaštitu i vatrogastvo HNK-a donosi preporuke za provođenje preventivnih mjera 
zaštite od požara, s tačno preciziranim nosiocima aktivnosti i zadacima. Tako da 
mi nije jasno na osnovu čega donose preporuke ako nisu nadležni za izradu 
analize, a svi znamo da smo imali veliki broj požara u prošloj sezoni u HNK-a. 30.1.2018 Uprava za civilnu zaštitu 

 
 
Sigurnost 

Moje drugo pitanje se odnosilo, odnosno bila je inicijativa upućena prema Vladi s 
obzirom na jako tešku situaciju, odnosno stanje vezano za naše šume na području 
HNK-a. I s obzirom da zakon o vladi, član 3, stav 2, definiše da vlada upravlja 30.1.2018 

Ministarstvo poljoprivrede, 
šumarstva i vodoprivrede 

 
Sigurnost 



imovinom u vlasništvu kantona, ako zakonom drugačije nije određeno, onda je 
bilo ovaj logično da vlada izradi akcioni plan u smislu zaštite i gospodarenja 
šumama s obzirom da nemamo ni zakon na kantonalnom ni na federalnom nivou. 
Međutim, odgovor koji sam dobila od Uprave za šumarstvo, navodi se da 
šumarska inspekcija trenutno nema zakonsku osnovu na osnovu koje bi podnosila 
prekršajne naloge i prekršajne prijave za prekršaje učinjene u smislu postojanja 
osnovane sumnje u počinjenje prekršaja bespravnog prijevoza drveta i 
neposjedovanja potrebne propisne dokumentacije o porijeklu i vlasništvu drveta 
jer trenutno ni jednim važećim zakonom nije regulisano kako ta dokumentacija 
treba da izgleda, i još navode da realan problem u otkrivanju takvih krivičnih djela 
predstavlja pored činjenice da u našem kantonu trenutno rade samo dva 
šumarska inspektora i činjenica da su takva krivična djela vrlo teško dokaziva jer se 
obično dešavaju u udaljenim područjima. Ja na osnovu ovog odgovora kojeg sam 
dobila od Uprave za šumarstvo i od inspektorata šumarsko-lovne inspekcije 
postavljam pitanje Vladi, znači li to da je ovo znak da svi možemo krenuti u šumu 
sjeć bespravno drva i da niko neće za to odgovarati jer nema zakona ni 
kantonalnog ni federalnog niti uredbi po kojima će počinioci takvih krivičnih djela 
biti sankcionisani. 

I samo još jedno pitanje, vezano za požar u Salakovcu gdje je zapaljena kuća, ja 
postavljam pitanje ministarstvu unutrašnjih poslova, šta je poduzeto po tom 
pitanju, kakva su saznanja zbog svojevrsnog nemira koji je prisutan kod 
stanovništva povratnika srpske nacionalnosti? 30.1.2018 

Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Sigurnost 

Zahvaljujem predsjedavajući i pozdravljam sve prisutne. Vezano za brojne požare 
ja sam nedavno uputila nadležnim konkretna pitanja koja se odnose na analizu 
novonastalog stanja, procjenu štete, finansijske gubitke i dalje planove vezano sa 
saniranje postojećeg stanja. Od Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo dobila sam 
sve samo ne odgovore, tačnije dobila sam iscrpan seminarski rad o postojećoj 
zakonskoj regulativi. Pred nama je predpožarna sezona i s obzirom na odgovor 
ništa nije poduzeto poslije 2.500 požara u našem kantonu. I uz iscrpljene 
vatrogasce pitanje je šta možemo očekivati u nadolazećoj ljetnoj sezoni. Zato 
tražim, odnsono upućujem inicijativu, da se u program rada Skupštine u prvom 
mjesecu narednog kvartala uvesti tematska sjednica stanje institucionalnih 
kapaciteta u odbrani od požara u HNK-a. 22.3.2018 Skupština HNK 

Sigurnost 



Samo jedno kratko pitanje imam za ministarstvo saobraćaja i veza HNK-a, i 
zamolila bi ako mogu dobiti odgovor u pisanoj formi. U čijoj nadležnosti je putna 
komunikacija Konjic-Lisičići, preko Donjeg Sela, i u koju kategoriju puteva spada? 22.3.2018 

Ministarstvo prometa i 
veza 

Promet 

I jedno pitanje imam za Vladu i za ministre Vlade HNK-a. S obzirom da na zgradi 
Vlade HNK-a pored kantonalne nije istaknuta i državna zastava, upućujem pitanje 
premijeru Vlade i svim ministrima u Vladi, i da mi pojedinačno odgovore, dali se 
radi o slučajnosti ili za bosansko-hercegovačku zastavu na državnoj instituciji 
nema mjesta? Zahvaljujem. 22.3.2018 Vlada HNK 

Zakonodavstvo 
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PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Još jednom pozdrav za predsjedništvo i za sve prisutne. Ovo je vrijeme kada Univerzitet i Sveučilište 
raspisuju konkurse za upis studenata, uglavnom do sada je bila praksa bar, mislim da je tako i na 
Sveučilištu, da se senat dogovori, raspišu se konkursi kako ko izlobira unutar senata, a onda se Vlada i 
Skupština nakon toga apsolutno ne informišu ili nemamo pojma na koji način i kako je izvršena ta 
upisna politika. I ja dajem inicijativu, da na sljedećoj sjednici obavezno kao tačka dnevnog reda bude 
izvještaj ministra obrazovanja o upisnoj politici Univerziteta i Sveučilišta, sa jasnim obrazloženjima 
kakve kadrove potražjuju ove dvije visokoškolske ustanove, dali su ti kadrovi u skladu sa potrebama 
tržišta rada, dali su ti kadrovi u skladu sa interesima naroda koji žive na prostoru HNK-a i slično, te da 
se o istoj inicijativi izjasne zastupnici. Mislim da je ovo pitanje prevažno za naš kanton zbog toga što 
imamo dvije viskoškolske ustanove i način na koji ćemo kreirati upisnu politiku odredit će nas dali će 

29.5.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 



Mostar biti univerzitetski grad ili će biti grad iz kojeg mladi ljudi odlaze da studiraju u Sarajevo ili 
Zagreb, ili ne znam gdje. Mislim da ovdje trebamo ponuditi mladim ljudima ono što traži tržište, i 
moje inicijativa ide u tom pravcu, znači da ministar obrazovanja na sljedećoj sjednici neizostavno, jer 
vrijeme je upisne politike, podnese ovaj izvještaj o upisnoj politici Univerziteta i Sveučilišta, naravno u 
pisanoj formi, da svi dobijemo. To ću dostavit u pisanoj formi ovdje. 

Drugo je inicijativa, odnosi se na ministarstvo obrazovanja. Naime, ova inicijativa se odnosi na 
dopunu zakona o visokom obrazovanju. Prijedlog dopune se odnosi na omogućavanje bržeg 
napredovanja u nastavna zvanja nastavnika koji su prije vremena ispunili sve uvjete osim vremenskog 
staža. Mi imamo danas situaciju na Univerzitetu, konkretno znači pozivam se na kuću iz koje ja 
dolazim, da određen vremenski period je nužan da protekne da bi nastavnik, odnosno saradnik, 
napredovao brže u zvanje, bez obzira ukoliko ispuni sve uvjete on ne može napredovati u više zvanje 
dok ne istekne tačno vremenski period. Pošto zakon o visokom obrazovanju dozvoljava i ima prostora 
moglo bi se znači u tom smislu nešto uraditi i stimulirati ostanak kadrova na Univerzitetu, koji je evo 
evidentno u jednoj negativnoj situaciji danas, fazi, kako hoćete jeli. Naime, mi danas imamo situaciju 
da docent čeka pet godina, vanredni profesor šest godina da napreduje u više zvanje, bez obzira da je 
napisao deset knjiga, stotinu radova, itd., on mora čekati propisano vrijeme. Tako nije u pojedinim 
kantonima, konkretno Sarajevski kanton, omogućava se brže napredovanje i treba zakon o visokom 
obrazovanju da dozvoli i našim nastavnicima da brže napreduju. To će biti stimulirajuće, pa sam 
ovdje predložio ministru obrazovanja da docent ukoliko ispuni sve uvjete može mu se dati i dodatno 
nešto, da tri godine čeka, a vanredni profesor četiri godine. Ovo je prema ministarstvu obrazovanja. 
Hvala lijepa. 

10.11.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Poštovano predsjedništvo, poštovani predsjedniče Vlade, članovi Vlade, mediji, kolege zastupnici. Ja 
podnosim zastupničku inicijativu prema Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta HNK-a, da 
sistematizaciju radnih mjesta uradi u skladu sa zakonskim propisima, Službeni glasnik BiH od 
25.04.2011. godine, a odnosi se na nivoe osnova kvalifikacijskog okvira u BiH. Naime, bilo bi potrebno 
da se u sistematizaciju unesu nazivi „bachelor“  i to za prvi ciklus visokog obrazovanja, odnosno 
„master“ za drugi ciklus visokog obrazovanja. Smatram da je ovo potrebno iz razloga što 
visokoškolske institucije u HNK-a izdaju diplome sa nazivima „bachelor“i „master“, a u konkursima se 
može primjetiti potražnja, često vidimo za profesorima, inžinjerima i slično, bez naziva „bachelor“. 
Ovo stvara određeni haos i nesnalaženja, pa ih je potrebno otkloniti. Zahvaljujem 

8.11.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Poštovano predsjedništvo i kolege. Ja dajem inicijativu. S obzirom da je Vlada HNK-a u budžetu 
posebnu pažnju stavila na razvoj turizma u našem kantonu, dajem inicijativu da se prije ljetne 
turističke sezone pokrenu radovi na sanaciji, dogradnji, asfaltiranju i proširenju postojeće putne 

28.2.2017 Vlada HNK Infrastruktura 



komunikacije na relacijama: preko Svitave prema Neumu i od Konjica prema Boračkom jezeru. Hvala 
lijepa. 

Poštovano predsjedništvo Skupštine, predsjedniče i članovi Vlade, poštovani mediji, kolege 
zastupnici. Moja inicijativa ići će u pravcu sličnom u kojem je išla inicijativa prethodnog kolege, a 
odnosi se na kupovinu prve stambene jedinice. I ja s obzirom na vrlo težak položaj mladih ljudi i vrlo 
izraženu tendenciju odlaska mladih ljudi iz BiH, svakako i iz našeg kantona, a mi podatke o tome 
naravno ni izbila, a ne precizne, nemamo, predlažem da se ostanak mladih ljudi podstakne i 
ukidanjem poreza od 6\% prilikom kupovine prve stambene jedinice. Smatram da bi ovakva jedna 
inicijativa, odnosno njena realizacija, doprinijela ostanku mladih ljudi na ovim prostorima. Hvala 
lijepo. 

4.5.2017 Vlada HNK Mladi 

Poštovani predsjedavajući, kolege zastupnici. Želio bih da postavim pitanje Vladi HNK-a, odnosno 
Službi za zapošljavanje, koliko je u periodu od završetka izbora do danas zaposleno novih ljudi po 
raznim osnovama u Vladi, odnosno ministarstvima HNK-a? Hvala. 

29.12.2014 Vlada HNK Zaposljavanje 

Druga inicijativa, ustvari pitanje za ministarstvo zdravstva. Naime, u Općini Konjic ne postoji već duže 
vrijeme dežurna apoteka, i ponukan sam slučajem nedavno, znači u neka doba jednoj gospođi, tu je 
bio i njen vjerovato suprug, u 11  noći pozlilo je naime toj gospođi, i oni nisu znali gdje da se obrate, 
ni jedna apoteka nije radila, tako da su mene sreli sa suprugom, i onda smo morali i zvoniti na vrata 
privatnom licu koje drži apoteku da otvori apoteku, da dadne neki lijek, itd. Znači moje pitanje ide u 
tom pravcu, zbog čega nema dežurne apoteke u Općini Konjic? Eto, hvala lijepa. 

29.5.2015 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i 
socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 

Poštovani predsjedavajući, kolege zastupnici, članovi Vlade i predsjedniče Vlade, želim vam uspješan 
rad. Ja ću evo ovdje u svom, nadam se kratkom izlaganju, osvrnut se na odgovor koji sam dobio od 
ministarstva zdravstva. Moje pitanje, naime, odnosilo se na prošloj redovnoj sjednici „zbog čega 
nema dežurne apoteke u Općini Konjic“. Ja sam mogu reći zadovoljan ovim odgovorom i vidim da je 
ministarstvo zdravstva pokrenulo određenu inicijativu u pravcu rješavanja ove problematike, a u 
smislu da sve apoteke u Općini Konjic dostave prijedloge organiziranja dežurstava u vremenu od 0-
24, te subotom, nedjeljom i u vrijeme praznika. Ove prijedloge apoteke su trebale dostaviti najkasnije 
do 22.06.2015. godine i ja evo očekujem već na narednoj sjednici, a pošto se ministarstvo obavezalo i 
naravno to pozdravljam, da će u daljim aktivnostima obavijestiti mene, a evo ja ovdje sve vas, 
očekujem već na narednoj sjednici da ću imati jeli odgovor šta je i dokle se došlo sa ovim pitanjem. 

21.10.2015 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i 
socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 

Moje sljedeća aktivnost je zastupnička inicijativa, ova inicijativa dolazi po zahtjevu velikog broja 
građana Općine Konjic koji su mi se javili i usmjerena je prema ministarstvu trgovine, turizma i zaštite 
okoline. Naime, u Općini Konjic poseban problem predstavlja deponija za odlaganje otpada koja je 
smještena svega oko 400 do 500 metara vazdušne linije od samog centra grada. Iako nadležna 

21.10.2015 Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 

Ekologija 



općinska vlast ovu deponiju u javnim istupima ne karakterizira tako, nego blažim nazivom u kojem su 
sadržane riječi „odlagalište za preradu i deponovanje otpada“ i slično, ipak radi se o ozbiljnom 
zagađivaču od kojeg je polovina grada doslovno u smradu. Postoje ozbiljne indicije da se ovdje ne 
radi ni o kakvom modernom i tehnički izuzetno opremljenom prostoru, kako se često navodi opet u 
istupima gradske vlasti, nego o tipičnoj lokaciji za odlaganje gradskog smeća na koju se odlažu 
svakojake vrste otpada. Zbog navedenog ja dajem inicijativu ministarstvu trgovine, turizma i zaštite 
okoline, da ispita i utvrdi navedene okolnosti i zakonitost postavljanja ovakve lokacije na ovako 
bliskoj udaljenosti od gradske zone, te pristupi poduzimanju akcije za njeno izmještanje na 
prihvatljivu lokaciju. Ja sam i priložio i sliku navedene deponije, ovo ko je god vidio i ko god prođe 
kroz Konjic, pogotovo u ljetnim mjesecima, mislim da ima ozbiljne probleme sa disanjem. Ono je užas 
jedan koji se mora ukloniti, on je bukvalno vazdušne linije, do onih nebodera kad ulazite u Konjic, 100 
metara vazdušne linije. Tako da možemo konstatovati jeli da je gradska deponija u gradu i ona se 
mora izmjestiti i evo prema ministarstvu inicijativa. Ja sam u pisanoj formi i sliku priložio. Hvala lijepo. 

zaštite 
okoliša 

Poštovani predsjedavajući, poštovani predsjedniče Vlade, ministri, kolege zastupnici, mediji. Ja imam 
jedno poslaničko pitanje i jednu inicijativu. Moje poslaničko pitanje odnosi se na ono što pitam, evo 
već drugi put, a to je, u kojoj je fazi rješavanje problema dežurne apoteke u Gradu Konjicu? Naime, to 
pitanje sam inicirao prije otprilike jedno pet do šest mjeseci, konkretnijih rezultata nemamo, nešto se 
kao poduzima, ali nemam informacija o tome zašto nije otvorena ta apoteka. 

10.11.2015 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i 
socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 

Poštovano predsjedništvo, poštovani predsjedniče vlade i ministri, kolege zastupnici. Ja imam 
nekoliko pitanja i jednu inicijativu. Ova pitanja odnose se uglavnom na ono što sam ja ranije pitao, a 
nisam dobio adekvatne odgovore, pa ću preći na prvo. Prije pola godine uputio sam pitanje 
Ministarstvu zdravstva HNK-a u pogledu nastojanja da se u gradu Konjicu otvori dežurrna apoteka, 
pošto nisam dobio odgovor ponavljam pitanje Ministarstvu zdravstva: „Šta je sa dežurnom apotekom 
u Konjicu i dali će nadležno ministarstvo učiniti išta da se u ovom gradu, drugom po veličini u našem 
kantonu, konačno otvori dežurna apoteka“? 

8.12.2015 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i 
socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 

Drugo pitanje, prema Ministarstvu za turizam i okoliš. Prije mjesec dana uputio sam pitanje da se iz 
gradske zone 500 metara od centra grada izmjesti izvor zaraze i bolesti, a to je gradska deponija. 
Odgovora još nemam, pa podsjećam nadležno ministarstvo da je dužno dati odgovor u roku od 30 
dana.  

8.12.2015 Ministarstvo 
graditeljstva i 
prostornog 
uređenja 

Ekologija 

Pa mislim da idem brzo, evo sad ću. Ministarstvu obrazovanja, nauke i kulture dao sam inicijativu za 
izmjenu zakona o visokom obrazovanju u dijelu nastavnog napredovanja na univerzitetima, i to da se 
rokovi za napredovanje skrate, a što bi ušlo u zakon o visokom obrazovanju. To ću evo priložiti ovdje.  

8.12.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti , 

Obrazovanje 



Također, ja sam još ranije vladi u prošlom sazivu dao inicijativu za utvrđivanje uvođenja pravilne 
politike prilikom upisa na Univerzitet i Sveučilište, ali nisam dobio odgovor iz tog ministarstva, a 
današnja ova inicijtiva ide prema Ministarstvu obrazovanja nauke i kulture opet. Naime, mislim da bi 
bilo dobro da ovo ministarstvo donese odluku o doškolovavanju nastavnika u osnovnim školama koji 
imaju završene više dvogodišnje pedagoške škole i učiteljske škole. U današnje vrijeme kada se 
promjene u obrazovnom svijetu dešavaju izuzetno brzo i kada je nauka postala dostupnija nego ikada 
do sada sasvim je opravdano očekivati od strane, ne samo roditelja, nego i cjelokupnog društva, da 
našu djecu uče oni učitelji, nastavnici, koji imaju najmanje 240 ECTS, odnosno četverogodišnje 
fakultetsko obrazovanje. S tim u vezi podnosim ovu inicijativu, u nadi da će nadležno ministartsvo 
ozbiljno razmisliti o njoj i ponuditi je u obliku zakonske odluke u našem kantonu, neće to biti prva 
odluka koja je donesena u jednom od kantona. Hvala lijepo. 

kulture i 
športa 

Poštovano predsjedništvo, predsjedniče Vlade, članovi Vlade, kolege zastupnici. Ja imam jedno 
pitanje i jednu konstataciju. Najprije ću konstataciju, a ona je sadržana evo u podsjećanju 
ministarstva prosvjete i ministarstva turizma i okoliša, uputio sam ima više od mjesec dana određena 
pitanja i inicijative, nisam dobio očitovanje, pa molim navedena ministarstva da ubrzaju i ažuriraju 
odgovore.  
A moje pitanje glasi, upućeno je najprije znači da kažem ministarstvu finansija, kakvo je stanje 
potraživanja zaposlenika u osnovnim i srednjim školama iz 2002. godine, dali su ta potraživanja 
izmirena i ako nisu kakvo je stanje duga zasebno po svakoj školskoj instituciji? Hvala lijepo. 

15.12.2015 Ministarstvo 
financija 

Sudstvo/Pravosuđe 

Poštovano predsjedništvo, kolege zastupnici, ministri. Ja imam jedno pitanje, ponavljam ga već ne 
znam više puta, ali evo opet, Ministarstvu trgovine, turizma i okoliša HNK-a. Rješenjem broj, zapisao 
sam ovdje, da ne čitam, od 23.11.2015. godine, inspekcija je naložila Općini Konjic da sanira 
evidentne propuste na deponiji „Repovački potok“ i ostavila rok od 30 dana, pošto je taj rok davno 
istekao postavljam pitanje: „Dali je nadležna kantonalna inspekcija ponovo izlazila na teren i ukoliko 
nije dajem inicijativu da ponovo izađe i utvrdi dali je Općina Konjic postupila po navedenom rješenju? 
Hvala. 

26.2.2016 Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite 
okoliša 

Ekologija 

Poštovani predsjedavajući, dopredsjedavajući, predsjedniče Vlade, ministri, kolege zastupnici, 
predstavnici medija. Ja imam jedno zastupničko pitanje, ono je prema Ministarstvu zdravstva HNK-a i 
Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a, da mi u pisanoj formi dostave pregled realizacije sredstava 
po osnovu liječenja izvan HNK-a, sa sljedećim podacima: ime i prezime osobe koja je upućena na 
liječenje, država, mjesto i zdravstvena ustanova u kojoj je obavljeno liječenje, specifikacija bolesti 
zbog koje je pacijent upućen na liječenje, pregled utrošenih sredstava za liječenje po pacijentu i 

28.4.2016 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i 
socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 



ukupno za 2015. godinu i finansijski izdaci za zdravstvenu komisiju koja djeluje na nivou HNK-a za 
2015. godinu? Hvala lijepa. 

Poštovano predsjedništvo, poštovane kolege. Moje pitanje upućeno je prema Vladi HNK-a, a odnosi 
se na neisplaćena potraživanja radnika u prosvjeti, konkretno u srednjim školama, a ta potraživanja 
nastala su po osnovu neisplaćenih plaća iz mjeseca aprila i maja 2002. godine. Problem je veći tim 
više što je H komponenta isplatila, kako sam informisan, a B komponenta nije isplatila. Drugo, 
problem je također još opterećujući zbog toga što je 2006. godine sud presudio da je potrebno 
isplatiti i da se mora isplatiti, ali do danas to nije urađeno. Tako da je po osnovu kamata samo za 
Srednju školu u Konjicu sa redovnih 67.500 KM taj dug narastao na blizu 200.000 KM. Ako bi to bilo 
slično i sa drugim srednjim školama koje nisu isplaćene onda bi taj dug iznosio sigurno preko 
2.000.000 KM. Interesuje me, kada će ovaj dug biti isplaćen i dali postoji neki redoslijed u 
ministarstvu po isplati, znači po školama kada se i kako kome isplaćuje? Toliko. Hvala. 

28.3.2017 Vlada HNK Finansijski tokovi 

Poštovano predsjedništvo, kolegij, kolege poslanici, ja imam 2 pitanja. Prvo pitanje odnosi se na 
Vladu HNK-a i to na zaduženost HNK-a. Znači u svom pitanju koje se sastoji otprilike od 2 neka 
potpitanja tražim da mi Vlada HNK-a dostavi podatke koliki je ukupan iznos na koji je zadužen HNK-a, 
glavnica, plus kamata, da se to vidi razdvojeno, i po kojem osnovu je nastala ova zaduženost i koliki je 
vremenski iznos, odnosno rok otplate duga. 

28.6.2017 Vlada HNK Zaduživanje 
institucija 

Drugo poslaničko pitanje, Zavod zdravstvenog osiguranja, poštovani molim da mi odgovorite na 
pitanje koliko je u prošloj godini Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a isplatio novca po osnovu 
liječenja izvan HNK-a, kome je isplaćeno, odnosno kojoj zdravstvenoj ustanovi i po kojem osnovu?I 
još bih iskoristio ovo mjesto da uputim uistinu prigovor i Vladi i resornim ministarstvima, niti se daju 
odgovori na poslanička pitanja niti se Vlada, odnosno resorna ministarstva i tijela kojima upućujemo 
inicijative očituju po tim inicijativama, pa bar da u jednoj rečenici kažu ne prihvatamo inicijativu ili 
nešto slično, tako da ću i ja najvjerovatnije putem kojim je krenuo kolega Mušić pa ćemo vidjeti. Eto, 
hvala lijepo. 

28.6.2017 Zavod 
Zdravstvenog 
osiguranja 

Zdravstvo 

skupštinsko predsjedništvo, kolege zastupnici, kolegice, gosti, pozdravljam vas sve. Upućujem pitanje 
Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a. „Poštovani, s obzirom na povećani broj oboljelih koji su u 
potrebi da koriste lijekove statin, lijek protiv masnoće, zatim lijekovi sartani za visok pritisak, abizol 
lijek za liječenje psihoza, te xarelto lijek protiv zgrušavanja krvi, postavljam pitanje, dali je Zavod 
zdravstvenog osiguranja u mogućnosti da ove lijekove stavi na esencijalnu listu lijekova? 
Napominjem, da su ovaj prijedlog inicirali ne samo pacijenti nego i određeni broj ljekara, ako jeste, 

30.1.2018 Zavod 
Zdravstvenog 
osiguranja 

Zdravstvo 



zamolio bi vas da ovo pitanje prihvatite kao inicijativu da se ovi lijekovi nađu na esencijalnoj listi 
Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK-a.    
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AJMAN ŠOŠE 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  
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BROJ OSVOJENIH GLASOVA  

                               2379 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/0 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za zakonodavno-pravna 

pitanja; Povjerenstvo za izbor i imenovanje; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

13 

BR.INICIJATIVA 
 

2 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

20/5 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Cijenjene kolege i kolegice zastupnici. Ja imam jednu inicijativu u ime Kluba poslanika 

Bošnjaka, s obzirom da je članom 19 Poslovnika o radu nezavisnog odbora za izbor i reviziju 

utvrđena obaveza da Skupštini dva puta u toku godine dostavi izvještaj o svom radu, a s 

obzirom da smo i mi u okviru Programa rada Skupštine predvidjeli razmatranje takvog 

izvještaja, i s obzirom da nije nezavisni odbor za izbor i reviziju za 2013. i 2014. godinu 

dostavljao uopće izvještaj Skupštini, znači inicijativa glasi, da nezavisni odbor za izbor i 

reviziju dostavi izvještaj o radu do naredne sjednice Skupštine, na kojoj bi se isti i razmatrao. 

Hvala lijepa 

29.5.2015 Skupština 

HNK 

Zakonodavstvo 



Zahvaljujem predsjedavajući. Kolegice i kolege zastupnici, poštovani predsjedniče Vlade, 

cijenjeni ministri, dragi gosti. Ja imam inicijativu, da Vlada HNK-a i nadležna tijela što prije 

daju mišljenje na inicijativu Kluba poslanika Bošnjaka u skupštini kantona za izmjenu 

Ustava. Naime, već duži vremenski period Vlada i nadležna tijela ne dostavljaju mišljenje, 

iako je uredno dostavljeno u proceduru, zbog čega Klub poslanika Bošnjaka na ovaj način i 

urgira da se to što prije uradi i dostavi kako bi na eventualnu narednoj sjednici skupštine ovu 

tačku mogli uvrstiti na dnevni red. Ukoliko se ne dostavi mišljenje mi ćemo iskoristiti 

naravno poslaničku mogućnost i ovu tačku dnevnog reda kandidovati. Hvala lijepa. 

8.11.2016 Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

Zakonodavstvo 

Ja imam dvije inicijative, jedna je upućena prema ministarstvu trgovine, turizma i zaštite 

okoline, da pokrene potupak izmjene Plana upravljanja otpadom HNK-a, odnosno da ga 

uskladi sa Odlukom Skupštine HNK-a o davanju saglasnosti na Prostorni plan Općine 

Čapljina, broj 02-01-315/13. 

9.3.2015 Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i 

zaštite 

okoliša 

Ekologija 

A druga inicijtiva ide prema ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta, da ono pokrene 

inicijativu na Vladi HNK-a o mogućnosti kreditnog zaduženja za rekonstrukciju postojećih i 

izgradnju novih školskih objekata. 

9.3.2015 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Obrazovanje 

Drage kolege zastupnici, ministri, predstavnici medija, sve vas pozdravljam. Ja imam pitanje 

također za Ministarstvo unutrašnjih poslova, a to je: „Koliko je Ministarstvo unutrašnjih 

poslova HNK-a zaposlilo osoba na neodređeno vrijeme u 2014. godini, i na koja radna 

mjesta“? I da mi se dostave podaci, odnosno imena i prezimena tih osoba. Hvala. 

31.3.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Zaposljavanje 

Gospodine predsjedavajući, kolegice i kolege zastupnici, predsjedniče Vlade, ministri. Ja ću 

samo podsjetiti da sam na sjednici 29.05. u ime Kluba Bošnjaka pokrenuo inicijativu prema 

nezavisnom odboru za izbor i reviziju za dostavljanje izvještaja, što je bila i poslovnička 

obaveza prema članu 19 Poslovnika o radu. Nažalost, do danas nisam ništa dobio, danas 

jedino bih mogao možda postavit poslaničko pitanje predsjedniku nezavisnog odbora zašto to 

dosada nije uradio? Ali u svakom slučaju, želim najviše da podsjetim na to i naravno da ću 

nastaviti insistirati na tome. Hvala lijepo. 

21.10.2015 Nezavisno 

povjerenstvo 

za odabir i 

reviziju 

Ostalo 

A sad imam ovako poslaničko pitanje, tražim od Ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i 

šumarstva HNK-a da odgovori zašto se ne dodjeljuju koncesije i dozvole za akva kulturu, 

iako postoji zakonska regulativa, a uzgojivači ribe su već uputili, odnosno podnijeli zahtjeve 

26.1.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

Koncesije / 

Eksproprijacije 



ministarstvu? Ovdje se radi o jednom problemu, obzirom da je ribarstvo jedna od animalnih 

grana proizvodnje koja ima dozvolu za izvoz u Evropsku Uniju postoji zakonska regulativa, 

usvojen je zakon, ljudi su tražili zahtjevom koncesije, međutim nisu im odobrene i na taj 

način uzgojivači ribe se pretvaraju u jednu ranjivu kategoriju koja ne može da ravnopravno 

aplicira za ostvarenje sredstava u bankama, pogotovo kod Razvojne banke, ne može ostvarit 

pristup EU fondovima, ne može izići na tendere u zemlje CEFTE, i mislim da je to problem 

koji pod hitno treba riješiti jer na neki način ovim se zaustavlja jedna napredna grana privrede 

u HNK-a koja ima dobre razvojne šanse. 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Drugo poslaničko pitanje je u ime Kluba SDA. Dakle, tražimo od Ministarstva zdravstva, 

rada i socijalne zaštite HNK-a da dostavi podatke o ukupnom broju uposlenih u Ustanovi 

socijalne zaštite Stolac, sa imenima i prezimenima uposlenih, te podacima o njihovom 

početku rada i radno-pravnom statusu, to jest dali su zaposleni na određeno, neodređeno 

vrijeme ili eventualno po ugovoru o djelu. Eto toliko. Hvala 

26.1.2016 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Zaposljavanje 

Pozdravljam sve prisutne. Pridružujem se ovim čestitkama za Uskrs i Vaskrs. Ja imam pošto 

sam dobio jedan nepotpun odgovor na poslaničko pitanje od strane ministarstva zdravstva, 

odnosno ustanove Dom za socijalno i zdravstveno zbrinjavanje osoba sa invaliditetom i 

drugih osoba Stolac. O čemu se radi? Poslaničko pitanje je glasilo da mi se dostavi odgovor o 

broju uposlenih i imenima i prezimenima osoba, a dobio sam odgovor da prema zakonu o 

zaštiti ličnih podataka ne mogu mi se dostaviti imena i prezimena osoba. Po toj logici mi ne bi 

na web stranici mogli objavit ko nam je predsjedavajući Skupštine, koji su ovdje zastupnici, a 

znate da većina institucija takve stvari objavljuje. Naime, prema mišljenju Agencije za zaštitu 

ličnih podataka BiH, koja je dostupna na web stranici agencije, lični podaci, ime i prezime 

nisu obuhvaćeni ograničenjem, što znači da se mogu dostaviti jer i u većini institucija imena 

uposlenih su dostupna na web stranicama. Zbog naprijed navedenog zahtijevam da mi 

dostavite imena i prezimena uposlenih u ustanovi Dom za socijalno i zdravstveno 

zbrinjavanje osoba sa invaliditetom i drugih osoba Stolac. 

29.3.2016 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Zaposljavanje 

E sad imam poslaničko pitanje za gospodina premijera i ministra obrazovanja, nauke, kulture 

i sporta HNK-a. S obzirom da ste upoznati sa problemom u područnoj osnovnoj školi u 

Hodovu, općina Stolac, gdje je u krugu škole, odnosno ispred ulaza u školsko dvorište, 

nelegalno postavljeno vjersko obilježje, kip Gospe, koji naravno nikome ne smeta, ali nije 

predviđen za školske objekte, čemu su se oštro usprotivili roditelji bošnjačke djece za koju se 

nastava izvodi u istom školskom objektu i koji su zaprijetili da će djecu ispisati iz škole i da 

29.3.2016 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Obrazovanje 



će ukoliko se ništa ne učini bojkotovati nastavu, ovaj problem postoji već 6 mjeseci i više, 

zbog toga pitanje glasi: „šta ste do sada učinili kako bi se navedeni problem riješio i šta 

namjeravate učiniti kako se ovakvi i slični problemi ubuduće ne bi dešavali? 

Kolegice i kolege zastupnici, predsjedniče Vlade, cijenjeni ministri, predstavnici medija, 

dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja imam jedno pitanje za ministarstvo 

poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, pošto sam isto pitanje postavio prije otprilike 10-ak 

mjeseci, a odnosilo se na dodjelu koncesija za uzgoj ribe, pa sam tada u odgovoru dobio da je 

potrebna neka izrada studije i da se očekuje da će to biti urađeno u drugoj polovici 2016. 

godine, ali evo do danas nisam primjetio da se išta dešava, pa zato pitam zašto do danas ništa 

nije urađeno po ovom pitanju i ako jeste da me o tome informišete? Hvala. 

16.12.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Koncesije / 

Eksproprijacije 

Pozdravljam sve prisutne. Evo ja imam jednu inicijativu. Neko je maloprije od kolega 

postavio jedno zastupničko pitanje koje isto tako tretira ovu oblast, pošto je evo prije neki 

dan, bili smo svi svjedoci ovih mrazeva koji su nanijeli velike štete poljoprivrednim 

proizvođačima na području našeg kantona i šire naravno, onaj tako da imam potrebu jer 

nažalost do sada se to mnogo puta dešavalo, nikada nije na adekvatan način sanirana šteta, a 

ona najviše pogodi upravo one ljude koji jedino od toga žive, znači ima ljudi koji imaju 

dodatne prihode, ali ovaj put mislim da su najviše stradali upravo oni koji jedini izvor 

egzistencije imaju u ovoj oblasti, a u toku ove godine će opet morati radi budućih u narednim 

godinama prinosa održavati i imati dodatne troškove ovaj na svojim poljoprivrednim 

imanjima. Tako da ja pokrećem jednu inicijativu prema Vladi i ministarstvu poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva, da pokušaju iznaći sredstva za sanaciju barem dijela šteta nastalih 

na poljoprivrednim nasadima, te da u saradnji sa Vladom Federacije i jedinicama lokalne 

samouprave pokušaju na adekvatan način pomoći barem najugroženijim poljoprivrednim 

proizvođačima. Evo neke su općine već, koliko imam informaciju, Čapljina je proglasila 

elementarnu nepogodu, pa evo dakle ono što možete, ako se može uzeti u obzir da se iznađe 

načina i pomogne ljudima. Hvala. 

4.5.2017 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Poljoprivreda 

Još jednom pozdravljam sve prisutne. Ja ću poslaničko pitanje uputiti Ministarstvu 

unutrašnjih poslova, a glasi: U kojoj fazi je provedba presude kantonalnog suda u Mostaru 

vezano za nezakonito imenovanje komesara policije HNK-a, kada je presuda primljena i zašto 

do sada nezakonito imenovana osoba nije izvedena iz radnog odnosa, odnosno kakav je 

trenutno radno-pravni status navedene osobe? Zamolio bi pošto se ovdje radi zaista o jednom 

22.12.2017 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Zaposljavanje 



velikom problemu, koji nas direktno vodi u anarhiju, da mi se što prije odgovori, kako bismo 

znali imena odgovornih jer znate da je neizvršenje presuda krivično djelo. 

Pozdravljam sve prisutne. Evo ja sam dobio ovaj odgovor od ministarstva unutrašnjih poslova na 
poslaničko pitanje sa prethodne sjednice skupštine kada sam pitao ministra kako i zbog čega do sada 
nije implementirana, odnosno povedena pravosnažna i izvršna sudska presuda, a vezano za status 
komesara policije HNK-a. Moram reć da nisam zadovoljan odgovorom. Dakle, ministar ovdje nadugo i 
naširoko jeli opisuje nadležnosti svih organa koji su nadležni za smjenu, za imenovanje, itd., obrazlaže 
presudu, postavlja ovdje jednu tezu o utvrđujućem i obavezujućem dijelu, kaže utvrđujući dio, šta je 
onda utvrđeno, utvrđeno je da ono što ste radili nije zakonito, a onaj drugi obavezujući dio je da 
naravno dovedete stvar u skladu sa zakonom. I to je vrlo jednostavna stvar. A ovdje se sad 
odgovornost prebacuje na Vladu, na nezavisni odbor, na nas iz Skupštine koji nismo još formirali 
nezavisni odbor za izbor i reviziju, što je tačno jer tu kao član ove Skupštine i kao član komisije 
prihvatam odgovornost, međutim onaj prvi dio koji je najbitniji jeste izvođenje iz prava čovjeka koji 
se tamo nalazi već duži vremenski period nezakonito. Nema potrebe da prebacujete odgovornost na 
bilo koga, vi ste na potezu i vama ne treba apsolutno nikakav akt deklarativne prirode jer imate 
pravosnažnu i izvršnu sudsku presudu. Prema tome, danas tražim da mi se ovo pojasni i dodatno 
pitam ministra, na osnovu kojeg akta je Iliju Lasića uveo u prava iz radnog odnosa, odnosno 
uspostavio mu radno-pravni status u onom periodu prije, evo više od tri godine? I ako je to ona 
nezakonita i ništavna odluka nezavisnog odbora, onda vas pitam, kako vam je nezakonita i ništavna 
odluka bila dovoljna za uspostavu radno-pravnog statusa, odnosno za uvođenje čovjeka u prava iz 
radnog odnosa, a pravosnažna i izvršna sudska presuda vam nije dovoljna da biste nekoga izveli iz 
prava iz radnog odnosa? Hvala lijepa. 

 30.1.2018 

Ministarstvo 
pravosuđa i 
uprave 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

sigurnost 

Evo pošto je kolegica Burić pitala nešto vezano za MUP, a ja imam stalnu prepisku sa MUP-om, ima 
već nekoliko vremena, pa bi bilo šteta da prekinemo. Naime, prošli put na poslaničko pitanje koje 
sam postavio, dobio sam ponovo odgovor u kojem se ništa ne kaže, osim što se citiraju neke 
zakonske odredbe i tumače iste. Čak se gore u uvodu kaže, da ne mogu ništa drugo ni iznijeti. 
Gospodine ministre, moje je pitanje bilo više subjektivne prirode, pitao sam vas direktno, kako i na 
osnovu čega, kako je moguće da vam nezakonita odluka Nezavisnog odbora ima veće pravno dejstvo, 
nego pravosnažna i izvršna sudska presuda? Na to se može dat odgovor, ali očigledno ga izbjegajete. 
Pored toga, znači pitanje ostaje, tražim da mi se odgovori, a pored toga ću vam sad, hajmo sad se 
malo opet vratit na početak onaj čitave priče, pa vas sad pitam, na osnovu čega je gospodin Lasić u 
vašem ministarstvu zasnovao radni odnos? E sad, ako mi odgovorite da je to na osnovu odluke 22.3.2018 

Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

 

 

 

 

 

 

sigurnost 



Nezavisnog odbora, ja vam kažem da je ona proglašena ništavnom, pa vas pitam na osnovu čega se 
sada nalazi u radnom odnosu, na osnovu čega mu dopuštate ulazak u zgradu apsolutno? Jer pitanje 
je kad će ovakvi i slični problemi još više eskalirati. Bit ćete odgovorni za ovu anarhiju koju ste vi uveli 
apsolutno. Hvala. 
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ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici i ostali prisutni. Mislio sam sačekat do iduće sjednice da 
svu onu hrpu papira koju imam vezano za ovaj odgovor Agencije za privatizaciju na pitanje koje sam 
im postavio kad će objaviti ugovore pa da donesem na narednu sjednicu, ali evo mogu to i ovako. U 
prvoj rečenici Agencija spominje „od iste političke opcije“, ne znam uopšte odakle Agenciji pomisao 
da se bavi tim ko i kako, pitam odakle joj pravo da se bavi politikanstvom i mislim da za to nisu 
ovlašteni i ne treba da ih zanima od koga to dolazi. Dalje, oni ovdje spominju da su dali prigovor Vladi 
Hercegovačko-neretvanskog kantona 9.9.2013., i oni koji su bili u prošlom sazivu Skupštine znaju da 
je Skupština u februaru 2014. potvrdila sve ono što je Vlada zaključila vezano za objavu 
privatizacijskih ugovora. Tako da mislim da je pozivanje na ovaj prigovor besmislen, Agencija za 
privatizaciju je dobila taj zaključak Skupštine, i mislim da se on može smatrati odgovorom na njihov 

6.2.2015 Vlada HNK Privatizacija 



prigovor. I ono što još Agencija za privatizaciju spominje, da zaključak Vlade nije u skladu sa 
propisima o privatizaciji i Zakonom o slobodi pristupa informacijama u F BiH i Zakonom o zaštiti 
podataka, Agencija za zaštitu ličnih podataka je rekla da je zaključak Vlade u skladu sa zakonom. Tako 
da ovo nisu istine što govore ljudi iz Agencije. Vlada je obavezala Agenciju za privatizaciju da objavi te 
ugovore, a Agencija uporno govori da je ona poslala Vladi po jedan primjerak zaključenih ugovora i 
aneksa, i mislim da je to samo prebacivanje loptice i izbjegavanje odgovornosti i obaveza koje su im 
proistekle iz zaključaka Vlade, te stoga predlažem da sa današnje sjednice Skupština uputi odgovor 
Agenciji za privatizaciju, inicijativu ustvari dajem za narednu sjednicu i tačku dnevnog reda, da 
uputimo odgovor Agenciji za privatizaciju kojim bi im rekli da smo izglasali već jednom na Skupštini u 
februaru 2014. godine da imaju postupiti po zaključku Vlade. Hvala. 

Uvaženi predsjedniče, pozdrav svima, još jednom i vama. Dakle, na osnovu člana 83 Poslovnika o 
radu Skupštine, Klub zastupnika SDP-a u Skupštini upućuje inicijativu, tražimo održavanje hitne 
tematske sjednice Skupštine HNK-a o stanju sigurnosti u HNK-a i tražimo da Skupština HNK-a zaduži 
ministarstvo unutrašnjih poslova da pripremi ovu sjednicu i dostavi sve relevantne izvještaje, a koji bi 
sadržavali zbirne informacije, informacije po sektorima. Također tražimo da se u pripremi sjednice 
zastupnicima dostavi i plan mjera, a da se na samu sjednicu pozovu i predstavnici tužilaštva. Naime, 
svjedoci smo prije dva dana brutalnog ubistva u po bijela dana na ulici u Mostaru i to nije prvi slučaj 
teškog razbojništva koje se dešava na ulicama naših gradova i opština, situacija je sa tim ubistvom 
samo kulminirala i dosegla je svoj vrhunac. Mislimo da je neophodno da zastupnici u Skupštini HNK-a 
daju svoje mišljenje i da predlože određene mjere, a istovremeno da nam MUP kao ministarstvo koje 
je zaduženo za sigurnost građana dostavi izvještaj o tome šta poduzimaju, šta misle poduzeti i šta su 
poduzeli na rasvjetljavanju brojnih razbojništava koje su se dešavala u HNK-a, a posebno u Mostaru u 
posljednje vrijeme, svjedoci smo prebijanja ljudi, paljevine automobila novinarima, svjedoci smo i 
brojnih drugih incidenata koji su se dešavali na ulicama Mostara i drugih opština u HNK-a i mislimo 
da ova Skupština treba o tome da da svoj sud i da dobijemo izvještaj šta je urađeno i šta se misli 
poduzeti kako bi se poboljšala sigurnost građana, u ovom momentu građani najviše osjete prisustvo 
MUP-a i njihov rad vezano za saobraćajnu policiju, a ovo ostalo imamo, bar je takva slika javnosti, a 
volio bih da me se demantuje, veoma slabe rezultate. 

21.10.2015 Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

Bezbjednost 

Druga inicijativa je ista kao i uvažene poslanice Anđelić, dakle tražimo od stručnih službi Skupštine 
HNK-a i Vlade HNK-a da se materijali za sjednicu dostavljaju u vremenskom roku koji je u skladu sa 
Poslovnikom i da se svi materijali osim poslaničkih pitanja dostavljaju i u elektronskoj formi, obzirom 
da je to efikasnije ii brže, a zastupnicima omogućava kvalitetniji rad i pripremu sjednice. Razlozi su isti 
kao i oni koje je navela uvažena zastupnica, mi jednostavno nemamo vremena ni da se pripremimo 

21.10.2015 Stručna služba 
Skupštine 

Ostalo 



za sjednicu, materijale dobivamo kasno, Program rada Vlade koji bi trebao biti jedan veoma ozbiljan 
dokument smo dobili prije dva dana. Dakle, smatram i podržavam ovu inicijativu i također je 
predajem ispred SDP-a da nam se materijali moraju poslovnički dostavljat na vrijeme, a da nema 
nikakvog razloga da se ne dostavljaju u elektronskoj formi obzirom da znam da ministarstva 
dostavljaju Vladi dokumente i imaju mogućnost dostavljanja dokumenata u elektronskoj formi i ne 
vidim onda nikakav razlog zašto stručne službe Vlade u saradnji sa stručnim službama u Skupštini ne 
bi to dostavljale i zastupnicima u elektronskoj formi. 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici, gosti. Ja imam jednu inicijativu za Ministarstvo 
obrazovanja i Vladu HNK-a. Ovim putem upućujem poslaničku inicijativu Ministarstvu obrazovanja 
HNK-a i Vladi HNK-a da su saradnji sa ostalim nadležnim institucijama u svim osnovnim ii srednjim 
školama u HNK-a uvedu kao obavezne predmete jezike naroda u BiH, to jest sva tri jezika. Molio bih 
da me se u najkraćem mogućem roku izvijesti o planovima za realizaciju ove inicijative. O čemu se 
radi? Dakle, mi smo imali federalnu ministricu obrazovanja i kantonalnog ministra koji slavodobitno 
najavljuju uvođenje turskog jezika u osnovne škole, pa u vrtiće, nemam ja ništa protiv Turske, nemam 
ništa, ali mi nije prirodno, ako mi već govorimo tri različita jezika onda je prirodno da djeca u našim 
osnovnim školama i srednjim prvo uče jezike naroda u BiH, pa onda ostale jezike. Ja sam svjestan isto 
tako da 415 godina okupacije ostavi određene tragove, ali mislim da ako se već vodimo nekakvom 
logikom da bi trebalo prvo djeca da uče jezike naroda u BiH prije svih ostalih jezilka. I zbog toga 
upućujem ovu inicijativu Ministarstvu obrazovanja i da me se iszvijesti šta će se poduzet po tom 
pitanju, jer ako uzmemo situaciju da je neko nešto donirao, Japan je mislim obnovio najviše škola pa 
hoćemo li sad učit japanski jezik!? 

8.12.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Druga inicijativa vezana je za obrazovanje. Mi smo svjedoci problema koje ima privreda vezano za 
kadar koji izlazi iz naših obrazovnih institucija i svjedoci smo brzih promjena i trendova u obrazovnom 
sistemu u razvijenim zemljama, međutim nekako naš obrazovni sistem stoji i nekada se čini da je sam 
sebi svrha, pa dobijamo kadrove koji nisu baš u skladu sa potrebama privrede, a i kvalitetom nisu u 
skladu sa kvalitetom koju bi trebao taj obrazovni sistem da ponudi. U tom smislu predlažem da na 
jednoj od narednih sjednica, imamo svakako planirano, ali da raspravljamo o obrazovnom sistemu, 
dakle da na jednoj od narednih sjednica skupštine imamo tačku dnevnog reda „Stanje obrazovnog 
sistema u HNK-a“, jer ako budemo išli „ono stanje u obrazovanju“, vječito se kao i u zdravstvu svede 
na novac, da vidimo šta je problem u obrazovnom sistemu da nam bude bolji i da pozovemo 
predstavnike svih onih relevantnih institucija, od Pedagoškog zavoda, Zavoda za školstvo i slično, da 
budu tu, da vidimo, da probamo dat smjernice kojim putem obrazovni sistem unaprijediti, od onog 
predškolskog uzrasta, pa sve do visokoškolskih ustanova. I samo bi zamolio, mjesecima već tražim 

4.7.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 



vezano, to pitanje vezano za Medicinski fakultet Sveučilišta u Mostaru o onom broju, i dio sam 
odgovora dobio, dio nisam, o broju upisanih i broju završenih studenata na toj visokoškolskoj 
ustanovi. Hvala. 

Imam zastupničku inicijativu. Dakle, da obzirom da nije izvjesno kada ćemo razmatrati Prijedlog 
Zakona o trgovini HNK-a, a prije možda i godinu dana smo ili više čak, razmatrali nacrt, tražim od 
Vlade HNK-a da hitno na narednoj sjednici donese odluku kojom se uvodi obaveza stolice za kasirku u 
trgovinima i sličnim objektima. Molio bi da se zastupnike pismeno izvijesti o učinjenom. O čemu se 
radi? Dakle, te žene i tada sam govorio te žene stoje nekad i po 10 sati, nemaju pravo na stolicu, 
nikakvog razloga nema da nemaju stolicu dok rade, evo u ovim velikim tržnim centrima, imate Bingo, 
Robot, ne vidim razlog šta će se dogodit ako ta žena bude imala stolicu, probajte vi stajat 10 sati pa 
ćete vidjet onaj jeli kakve će bit posljedice i to ozbiljno narušava njihovo zdravlje, a mislim da nikom 
ne šteti ako donesemo jednu takvu odluku, da ih obavežemo da te žene stvarno moraju imat stolicu i 
da sjednu na svom radnom mjestu, jer rade takav posao gdje je to često fizički nemoguće izdržat, a 
mislim da ljekari ovdje bi to znali i objasniti i sa stručnog stanovišta. 

28.7.2016 Vlada HNK Ljudska prava 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici, članovi Vlade i gosti. Moje prvo pitanje je, ustvari 
inicijativa je, imam inicijativu i dva pitanja ministarstvu unutrašnjih poslova. Dakle, imajući u vidu da 
se praktično na istom mjestu posljednih godina desilo niz saobraćajnih nesreća sa smrtnim ishodom, 
mahom mladih ljudi, ovim putem Ministarstvu unutrašnjih poslova HNK upućujem inicijativu da se na 
lokaciji Jelačića podrum na putu Blagaj-Mostar, postavi stacionarni foto-radar, a sa ciljem prevencije 
nesreća i spašavanja ljudskih života. Molim Vladu HNK da u narednoj godini osigura sredstva u 
budžetu za postavljanje ovog radara ili da dislocira neki od postojećih. Također u Gradu Mostaru i 
Ministarstvu saobraćaja HNK upućujem inicijativu, da se poboljša saobraćajna signalizacija na toj 
dionici, znakovi i slično. Uz inicijativu prilažem i potpise preko 400 građana sa tog područja koji su 
potpisali peticiju za postavljanje ovog radara. I molio bi Vladu HNK da mi pismeno do naredne 
sjednice dostavi informaciju i izjašnjenje o ovoj inicijativi, a koliko imam informaciju i neke nevladine 
organizacije su ministarstvu unutrašnjih poslova dostavile također inicijativu za ovaj radar. Ja mislim 
da je blizu 10-ak mladih života izgubljeno na istoj krivini, na istom mjestu, i da po tom pitanju 
učinimo nešto. Svjedoci smo da na Bulevaru u Mostaru nakon postavljanja radara drastično se 
smanjio broj saobraćajnih nesreća sa fatalnim ishodima i mislim da je to najmanje što možemo učiniti 
za ljude i za prevenciju takvih nemilih i nesretnih događaja. 

16.12.2016 Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

Bezbjednost 

Uvaženi predsjedavajući, poštovani zastupnici. Moje pitanje ide Agenciji za privatizaciju HNK-a. 
Obzirom da do današnjeg dana Agencija za privatizaciju HNK-a nije ispoštovala zaključke Skupštine 
HNK-a i Vlade HNK-a, moje pitanje je, kada će to da se desi i kada će Agencija za privatizaciju HNK-a 

29.12.2014 Agencija za 
privatizaciju 
HNK 

Privatizacija 



objaviti privatizacijske ugovore u skladu sa ovim zaključcima? Vlada je nedvosmisleno zadužila 
Agenciju za privatizaciju HNK-a da objavi ugovore i nije jasno šta se dosad čeka, i sve ovo ostavlja 
prostora velikoj sumnji na zakonitost rada u Agenciji. Skupština je naknadno potvrdila zaključke Vlade 
i to isto tražila od Agencije za privatizaciju HNK-a. Dostavljanje pisanih ugovora Vladi svakako ne znači 
njihovu objavu, i da bi se objava i desila to je neophodno učiniti na način zahtijevan od Vlade HNK-a, 
a to je između ostalog i u elektronskoj formi na web stranici Vlade. Želio bih znat, zašto Agencija za 
privatizaciju HNK-a nije dosad uradila i šta se čeka da se to i uradi? Hvala. 

Imam pitanje za ministarstvo turizma. Kome i na koji način je odgovorna Turistička zajednica HNK-a i 
dali možemo dobiti izvještaj i finansijski izvještaj Turističke zajednice HNK-a? Dakle, izvještaj o radu i 
finansijski izvještaj te institucije. 

9.3.2015 Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

Finansijski tokovi 

Hvala. Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici. Dakle, dobio sam odgovor na pitanje koje sam 
postavio o turističkim zajednicama, i djelomično sam zadovoljan. Zakon je propisao dakle da i mi kao 
kanton imamo predstavnike u turističkim zajednicama, ja sam tražio da mi se dostave izvještaji o 
radu i finansijski izvještaj za 2013. i 2014. godinu, međutim to još nisam dobio u ovom odgovoru, te 
ponovo upućujem molbu da mi se to dostavi, i ukoliko se ne dostavi u razumnom roku molio bi 
Skupštinu da na jednoj od narednih sjednica imamo tačku dnevnog reda o stanju u turizmu i 
turističkim zajednicama, i Turističkoj zajednici HNK-a. 

29.5.2015 Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

Turizam 

Moje drugo pitanje je vezano za Apoteke Stari Grad u Mostaru, oni koji ne znaju dakle Grad Mostar je 
donio 2011. godine odluku o formiranju jedinstvenog gradskog preduzeća koje bi se zvalo Apoteke-
Ljekarne Grada Mostara, i to je doneseno u junu 2011. godine, a predmet  spajanja je bila kompletna 
zdravstvena ustanova Apoteke Stari Grad i Ljekarne Mostar. Ono što bih još želio reći, dakle i 
upoznati zastupnike, je sljedeće, Gradsko vijeće je dakle tu odluku donijelo 16.06.2011. godine i 
donijelo je rješenje o imenovanju privremenog upravnog odbora sa mandatom od 60 dana, koje je 
stupilo na snagu tek godinu dana kasnije. Upravni odbor je bio dužan donijeti novi statut, i na sjednici 
22.05.2012. godine, dakle Gradsko vijeće u Mostaru još funkciniše, upravni odbor je usvojio statut 
Gradske ljekarne, i tim statutom je propisano da statut zdravstvene ustanove podliježe obaveznoj 
saglanosti osnivača. Obzirom da nije postojala politička saglasnost da se razmatra statut Gradske 
ljekarne-Apoteke Mostar odvojeno od razmatranja izmjena i dopuna statuta Centra za stara i 
iznemogla lica-osobe Mostar, to nije ni data neophodna saglasnost osnivača na statut Gradske 
ljekarne-Apoteke Mostar. Gradonačelnik 18.04.2012. godine je imenovao privremenog direktora 
Ustanove Gradska ljekarna-Apoteka Mostar sa mandatom od 6 mjeseci, u kom roku je imao zadatak 
da izvrši upis nove ustanove u registar nadležnog suda. Međutim, da bi se to uradilo Gradsko vijeće 

29.5.2015 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 



mu je moralo dati saglasnost na statut i imenovati upravni odbor. Obzirom da to Gradsko vijeće nije 
učinilo, da je u međuvremenu prestalo sa svojim radom, a preduzeće je zapalo u probleme, i u ovom 
momentu je pokrenut stečajni postupak, i obzirom da Gradsko vijeće ne postoji ni danas, kanton je to 
već prije činio za određene stvari, ja bih predložio sljedeće, da za narednu sjednicu Ministarstvo 
zdravstva HNK-a pripremi cjelovitu informaciju o stanju u Apotekama Stari Grad u Mostaru, tu se radi 
o 5 apoteka, u stvari o 5 poslovnica i sa značajnim brojem uposlenih. Dakle, da nam pripreme 
cjelovitu informaciju o stanju u saradnji sa stečajnim upravnikom koji vodi stečaj, nakon toga da nam 
uz tu informaciju dostavi i sljedeće, da u saradnji sa stečajnim upravnikom i imajući u vidu izradu 
stečajnog plana stečajni plan bude reorganizacijski, a da Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a da 
garancije i preuzme dug do osnivanja, to jest do profunkcionisanja Gradskog vijeća u Mostaru, kada 
bi se tim dugom opteretilo ovo novo preduzeće Gradske Apoteke/Ljekarne Mostar, a u cilju 
spašavanja ovog preduzeća Apoteke Stari Grad u Mostaru. Dakle, da pripremi nam za sljedeću 
skupštinu ovlaštenje Zavodu zdravstvenog osiguranja obzirom da i po odluci o osnivanju Gradske 
Apoteke/Ljekarne Mostar, Apoteka Stari Grad u Mostaru je potpisala ugovor sa Zavodom 
zdravstvenog osiguranja između ostalih o sufinansiranju dakle toga. Ono što bih zamolio je dakle da 
se ove stvari poduzimaju hitno od strane Ministarstva zdravstva HNK-a i da se dostavi Skupštini i 
odgovor na ovu inicijativu i šta se tu može uraditi, te bih molio da Skupština ne čeka sjednicu iduću 
nego da čim dođe odgovor iz Ministarstva zdravstva HNK-a da mi se dostavi, jer ovdje je vrijeme 
novac, ljudi su bez plata, nema nikakvog razloga, niču privatne apoteke ko gljive poslije kiše, a 
propadne nam državna apoteka zbog toga što se je tamo neko bavio kriminalnim radnjama i što je 
doveo Apoteke Stari Grad Mostar u situaciju da su dužne ne znam ni ja milijon i nešto KM. Ma, 
imamo načina, samo je pitanje imamo li volje i hoćemo li. Hvala. 

I imam jedno pitanje za ministarstvo zdravstva. Obzirom na sve već broj ljudi oboljelih od tumora 
volio bih da se zastupnicima dostavi izvještaj o kancerogenim oboljenjima u posljednjih 10 godina na 
području HNK-a i to ukupno po opštinama, po vrsti oboljenja zasebno za svaku opštinu i da se dostavi 
poređenje sa drugim kantonima u istom periodu, a posebno poređenje sa Sarajevskim kantonom, 
Zeničko-dobojskim kantonom i Tuzlanskim kantonom, obzirom da ta tri kantona poprilično imaju 
zagađenu životnu sredinu, mnogo više vjerovatno nego HNK-a, a imamo situaciju da su dva uzročnika 
smrti građana na području HNK-a, to su srce i tumori, ono jednostavno u pola godine čujete da je 
neko od nečeg drugog umro, prirodnim putem. Ja sam ovo pokušavao i putem Vlade dok sam bio 
ministar da dođem do ove informacije, ali je bilo jako teško, volio bih da nam se to dostavi, 
jednostavno da vidimo trend dali je to u porastu i koja vrsta bolesti je najčešća obzirom da imamo 
nenormalno veliki broj ljudi koji su oboljeli od kancerogenih oboljenja. Hvala. 

21.10.2015 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 



"Lijepo pozdrav svim prisutnim. I čestitao bi nadolazeće praznike, svim katolicima Božić i svim 
ostalima Novu godinu i poslije pravoslavni Božić.  
Moje pitanje ide ovako. Dakle, najavljeno je otvaranje, to se moglo u medijima pročitat, 
Elektrotehničkog fakulteta, pa me zanima koji privredni subjekti stoje iza njega, kakav profesorski 
kadar, kakav kadar asistenata, koliko je gostujućih profesora, obzirom da sam studio elektrotehniku u 
Sarajevu i ljudi su zadržali 80\% prijeratnog kadra, ali do današnjeg dana se nisu oporavili od gubitka 
svoje zgrade i laboratorija koje su imali, pa me zanima, dakle neophodno je napraviti elaborat 
vjerovatno ako se osniva novi fakultet, da nam se dostavi i da vidimo s kojim resursima se ulazi u 
osnivanje jednog takvog ozbiljnog fakulteta." 

22.12.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Moje drugo pitanje je, da nam se dostavi broj upisanih i broj završenih studenata po svim smjerovima 
i generacijama od osnivanja na Medicinskom fakultetu Sveučilišta u Mostaru. Hvala. 

22.12.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Uvaženi predsjedniče, kolege poslanici, članovi Vlade i gosti. Ja ponavljam svoje pitanje, a vezano je 
bilo za dvije visokoškolske ustanove i nisam dobio odgovor, za Medicinski fakultet u Mostaru i za 
Elektrotehnički fakultet u Mostaru, te bi molio nadležna ministarstva da mi te odgovore dostave, bilo 
je vezano za Medicinski fakultet za broj upisanih i broj završenih studenata i za Elektrotehnički 
fakultet je bilo pitanje vezano za preduslove za otvaranje jednog takvog fakulteta, odgovore nisam 
dobio te bi molio, evo još jednom, dakle da mi se ti odgovori dostave. 

26.2.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

I imam jednu inicijativu, ministarstvu trgovine. Mi smo govorili o tome i u nacrtu zakona o trgovini da 
je problem, a vidimo i javnost je prepoznala to kao jedan od problema, da se u jednom, ustvari 
odgovarajućem podzakonskom aktu još prije donošenja zakona, osigura da kasirke i radnice u 
trgovinama i sličnim dakle djelatnostima imaju stolicu na radnome mjestu, te žene stoje 8 sati, to ne 
mogu izdržat ni sportisti. Imamo pravo u pravilniku i u uslovima na radu donijeti jednu takvu odluku. I 
molio bi ministarstvo trgovine, dakle da što hitnije to uradi, da stvori obavezu u trgovinama da ti ljudi 
koji rade tamo imaju pravo na stolicu gdje god to postoji mogućnost i molio bi da se izvijesti 
poslanike i Skupštinu o učinjenom. Hvala. 

26.2.2016 Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

Ljudska prava 



"Ja ću kratko. Dakle, ispred Kluba SDP-a, pitanje, inicijativa Zavodu zdravstvenog osiguranja, da 
dostavi informaciju o poduzetim aktivnostima vezano za markice za premiju zdravstvenog osiguranja, 
obzirom da su izdali i saopštenje jedno prošle sedmice i plan aktivnosti, kako bi se iduće godine ista 
naplaćivala u skladu sa zakonom.  
I moram reć, da sam dobio djelomični odgovor na pitanje vezano za Medicinski fakultet, te još 
jednom upućujem, dakle dostavili su broj završenih, ali nisu dostavili broj upisanih studenata po 
generacijama, te molim da mi se i to dostavi." 

29.3.2016 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 

Uvaženi predsjedniče, poštovani poslanici. Svjedoci smo da je Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a 
objavio da će oslobođeni plaćanja markice biti sve mlađi od 18 godina, dakle maloljetne osobe, 
međutim to opet nije u skladu baš sa zakonom, oni se pozivaju na odluku Skupštine iz 2009. godine, 
čini mi se, iz 2006., a odlukom federalnog Parlamenta iz 2009. godine oslobađanje plaćanja te 
takozvane markice je predviđeno za jedan veliki broj kategorija ljudi i u tom smislu u ime Kluba SDP-a 
vam dostavljam i predlažem za iduću sjednicu skupštine Odluku o izmjeni i dopuni Odluke o premiji i 
sudjelovanju osiguranih osoba u troškovima zdravstvene zaštite na teritoriju HNK-a, gdje bi se ona 
uskladila sa federalnom odlukom, kako bi u 2017. godini sve one kategorije koje imaju pravo da budu 
oslobođene plaćanja takozvane markice i bile oslobođene i da na narednoj sjednici usvojimo tu 
odluku i uskladimo je sa federalnom odlukom, kako onda Zavod zdravstvenog osiguranja ne bi mogao 
tražiti bilo kakvo opravdanje za svoje ponašanje zašto su neki ljudi koji imaju pravo da ne plaćaju 
prisiljeni plaćati te markice. 

4.7.2016 Skupština HNK Zdravstvo 

I druga stvar, kolega Macić je prošli put govorio o putu M-17 i kamionima na tom putu, i ja evo ovim 
putem apelujem na policiju, ljudi moji tu su kolone po dva kilometra i niko te kamione na sklanja, ono 
je jedna živa pogibelj, pogotovo u jeku turističke sezone kad imamo situaciju da ogroman broj vozila 
se kreće tim putem i molio bi i apelovao na pripadnike MUP-a da postupaju sa tim kamionima u 
skladu sa zakonom da ih sklanjaju sa ceste u onim slučajevima kada je kolona duža od propisane 
zakonom, kako bi izbjegli potencijalno opasne situacije po imovinu i živote ljudi i nadam se da će se 
poduzeti nešto po tom pitanju. Hvala. 

28.7.2016 Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

Bezbjednost 



"Uvaženi predsjedniče, poštovane kolege zastupnici, članovi Vlade, i gosti. Prvo, na jedno pitanje 
molio sam pismeni odgovor, nisam još dobio od Vlade, vezano za one stolice u trgovinama, ako niste 
primjetili ja sam na više mjesta primijetio čak i trudne žene stoje po 10 sati tamo, dajte ljudi, ja vas 
molim. Mislim to nam nije problem nikakav, samo da ih obavežemo da imaju stolice.  
O prosjačenju, znamo šta je bilo, stvarno „no coment“, niti se šta ispoštovalo niti se šta dogodilo niti 
ja vidim da je nešto poduzeto.  
Moja pitanja su, prvo je vezano za ministarstvo zdravstva. Iako ćemo danas o tome raspravljati ali 
moram ovo postaviti kao poslaničko pitanje jer i građani su mi se obraćali vezano za to kada imaju 
lijekove kojima je prošao rok trajanja i ne znaju gdje da ih odlože, u apotekama to neće da prime, 
znači kako i na koji način građani mogu odložiti svoj medicinski otpad, to jest lijekove i druge 
medikamente kojima je istekao rok trajanja, gdje taj otpad odlažu i kako se postupa sa istim kada su 
u pitanju medicinske ustanove i gdje je deponovan i na koji način uništen otpad iz takozvane bolnice 
„Vakuf akifa“ u Velmosu u Mostaru? Pošto je sudbina tog otpada nepoznata većini građana i ljude to 
zanima, pošto ima indicija da je tamo ostavljeno da to propada i da stoji i onda se zagađuju i 
podzemne vode, a potencijalno je ekološka katastrofa." 

7.10.2016 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Ljudska prava 

Drugo pitanje, vezano za ministarstvo obrazovanja. Šta se dešava sa izgradnjom nadvožnjaka za školu 
u Zaliku i zašto on nije izgrađen, obzirom da stotine djece svakodnevno prelaze veoma opasnu 
saobraćajnicu, a što dovodi u pitanje i samu upotrebnu dozvolu škole? Dakle, u Zaliku imamo školu, 
naselje je sa jedne strane, škola je preko 4 trake, djeca svaki dan prelaze ulicu vrlo opasnu, 
raskrsnicu, i idu u školu, tu kad je škola pravljena imali smo obavezu dakle da se napravi i ta 
takozvana pasarela, kako djeca ne bi prelazila preko ulice u školu, nego kako bi mogli bezbjedno doći 
do osnovne škole. 

7.10.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Bezbjednost 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici, članovi Vlade i gosti. Moje prvo pitanje je za Ministarstvo 
obrazovanja, koje od osnovnih i srednjih škola u HNK-a posjeduju atestirane protivpožarne aparate, 
atestirane ispravne hidrante, a koje ne posjeduju, koje od škola posjeduju planove zaštite i 
spašavanja učenika u slučaju požara, elementarne nepogode ili nekog drugog nepredviđenog 
događaja? Po informacijama koje imam, postoje čak škole koje nemaju niti hidrant niti protivpožarne 
aparate niti imaju bilo kakav plan u slučaju nekog nepredviđenog događaja za učenike i u tom smislu 
postavljam ovo pitanje Ministarstvu obrazovanja. 

8.11.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Bezbjednost 



Drugo pitanje je premijeru. Dakle, mi smo 28.07.2016. godine usvojili jedna zaključaj vezano za 
prosjačenje i trebalo je u roku 60 dana izvijestiti Skupštinu, mi do danas nismo dobili izvještaj po 
učinjenom, te bi zamolio da nam se to dostavi i pitam kad ćemo to dobiti? 

8.11.2016 Predsjednik 
Vlade 
Hercegovačko
neretvanoskog 
kantona 

Zakonodavstvo 

Prvo, dakle, moje pitanje je Zavodu zdravstvenog osiguranja, kakva je struktura punjenja budžeta 
Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK po opštinama, to jest koliko se na ime uplata zdravstvenog 
osiguranja uprihoduje iz svake opštine? 

16.12.2016 Zavod 
Zdravstvenog 
osiguranja 

Zdravstvo 

I drugo pitanje, pod kojim uslovima je Javno pravobranilaštvo HNK prešlo u nove prostorije i pod 
kojim uslovima je koristilo stare? Hvala. 

16.12.2016 Ministarstvo 
pravosuđa i 
uprave 

Sudstvo/Pravosuđe 

Uvaženi predsjedniče, kolege zastupnici, članovi Vlade i gosti. Moje prvo pitanje je vezano za odgovor 
koji sam dobio od ministarstva unutrašnjih poslova, a vezano za inicijativu i peticiju koju su potpisali 
građani za postavljanje stacionarnog radara na putu Mostar-Blagaj. Ja sam to pitanje postavljao i 
prilikom usvajanja budžeta jer je tamo na poziciji ministarstva unutrašnjih poslova bilo navedeno 
nabavka opreme, ali nije specificirano određen iznos novca, nije specificirano kakve opreme i za šta, 
te stoga premijeru upućujem pitanje, dali su u Budžetu HNK-a za 2017. godinu planirana sredstva za 
postavljanje stacioniranog radara na putu Gnojnice-Blagaj i šta se misli uraditi po tom pitanju? 

28.3.2017 Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

Bezbjednost 

Moje drugo pitanje je također premijeru: molim Vladu HNK-a, odnosno premijera, da ako je istina, 
informacija je objavljena u štampi, da je policijski odbor aktiviran odlukom Vlade, da nam se ista 
dostavi zajedno sa obrazloženjem o pravnom osnovu za usvajanje takve odluke? Hvala. 

28.3.2017 Vlada HNK Zaposljavanje 

U skladu sa članom 184, tačka 4, Poslovnika o radu Skupštine, tamo se kaže da ukoliko zastupnik ne 
dobije odgovor na svoje poslaničko pitanje u roku 30 dana ima pravo od kolegija tražiti da se na prvoj 
narednoj sjednici njegovo poslaničko pitanje delegira kao tačka dnevnog reda. Imajući u vidu da je 
počela turistička sezona i da opet imamo ozbiljan problem sa prosjačenjem u Gradu Mostaru, a kako 
Vlada nije dostavila izvještaj o poduzetim mjerama vezano za zaključak Skupštine od prošle godine, i 
moja dva zastupnička pitanja vezano za taj problem, tražim da se izvještaj o poduzetim mjerama 
uvrsti na prvu narednu sjednicu Skupštine. 

4.5.2017 Skupština HNK Turizam 

Uvaženi predsjedniče, kolege zastupnici, gosti. Ja imam pitanje za kolegij Skupštine, ono je vrlo 
kratko. Koji Zakon o javnom redu i miru HNK je trenutno na snazi u HNK? O čemu se radi? U 
odgovoru na poslaničko pitanje i vezano i za onaj zakon koji sam predavao, MUP se poziva na član 5 
stav 4 Zakona o javnom redu i miru i član 5 stav 1 istog zakona, Narodne novine HNŽ/K broj 2/05. 
Međutim, ovdje imamo Zakon iz 2009. godine objavljen u Službenim novinama 9/09 o javnom redu i 

28.6.2017 kolegij 
skupštine 

Zakonodavstvo 



miru koji je valjda važeći zakon. Međutim, i na stranici Vlade HNK se nalazi zakon iz 2005. godine kao 
važeći zakon, međutim mi imamo drugi zakon koji je donesen 2009. godine, a i u obrazloženju kad 
sam predavao onaj zakon vezano za pse i izmjene Zakona o javnom redu i miru rečeno mi je kao da 
su se pozvali na pogrešan zakon, međutim ovaj zakon na koji se poziva MUP u odgovoru na moje 
poslaničko pitanje kaže, ustvari već je bila inicijativa za tačku dnevnog reda, da nije važeći zakon u 
HNK. Dakle, važeći je iz 2009., a u odgovoru se poziva na zakon iz 2005. godine i u samom odgovoru 
dakle rečeno je da je podneseno 7 prekršajnih naloga radi navođenja na prosjačenje, propisano u 
članku 5 stavak 4 zakona i da su 2 prekršajna naloga radi prosjačenja podnesena i kao da MUP radi i 
ima svakodnevne akcije. Mi smo svjedoci da imamo svakodnevno ogroman broj djece koja se navode 
na prosjačenje, da se u tom svemu koriste i bebe od nekoliko mjeseci, što je kažnjivo po Krivičnom 
zakonu F BiH član 219 i predviđene su kazne zatvora, a ovdje nije rečeno da je išta pokrenuto vezano 
za to, samo su dakle podnesene prekršajne prijave, međutim mi smo svjedoci i narušavanja zdravlja 
te djece i navođenje njih na prosjačenje. Tako da ja neću odustat i vezano za to tražim da se ispoštuje 
Poslovnik i da iduća, ono što sam tražio da na idućoj sjednici imamo tačku dnevnog reda vezano za 
ovo, jer masovnu zloupotrebu djece imamo vezano za prosjačenje, narušavanje njihovog zdravlja 
gdje oni u podne, u 2 sata, pod 45 stepeni su na suncu i koriste ih za prosjačenje. Policajca sam vidio 
prije 2 dana pred zgradom Vlade Federacije sjedi i priča s njima, teferiči, vidio sam bijeli kombi pred 
Sber bankom kako dovodi i odvodi prosjake, dakle moramo, nemoguće je da policija za to ne zna i da 
se ne podnose krivične prijave jer imamo pravo po Krivičnom zakonu Federacije članu 219 gdje se 
zapriječene kazne i do 5 godina zatvora za takvu vrstu djela i da se izbistri koji je zakon konačno 
važeći u HNK? 

Moje prvo zastupničko pitanje. Molim da mi se dostavi struktura troškova za polaganje vozačkog 
ispita kategorije B, u smislu troškova po stavkama i ukupnih troškova, kao i da se dostavi koliko je 
svaki od članova tih komisija za polaganje vozačkog ispita naplatio u 2016. i 2017. godini. O čemu se 
radi? Radi se o tome da vozački ispit trenutno i u budućnosti će predstavljat potrebu, a ne luksuz, mi 
imamo stalno povećanje cijena vozačkog ispita, međutim ne rastu cijene goriva, vi si ni na jedan 
konkurs ne možete prijavit ako nemate vozački ispit B kategorije i sa ovim značajno otežavamo, 
pogotovo mladim ljudima i konkurisanje na bilo koju vrstu posla jer jednostavno nemaju novac, a 
svaki dan je sve skuplje da polože vozački ispit, pa u tom smislu molio bi da mi se dostavi struktura tih 
troškova, da vidimo šta to košta toliko, ide se prema 2.000 KM, da vidimo šta je to toliko što košta u 
tome toliko novca. 

22.12.2017 Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

Finansijski tokovi 

Moje drugo pitanje. Molio bi da dobijemo kompletan izvještaj o tome šta se dešava sa kupovinom 
zgrade za smještaj kantonalnih institucija, a pri tome mislim na pravna uporišta, finansijski aspekt, te 

22.12.2017 Vlada HNK Finansijski tokovi 



pregovarački postupak ponude, kao i ulogu same Skupštine HNK-a, koja je čitajući sve ono u 
medijima što imamo priliku pročitati u potpunosti isključena, čak i iz informisanja o svemu tome, jer 
se informišemo putem medija, a Vlada se poziva po meni na vrlo sumnjive odluke, u suštini kao 
Skupština je dala saglasnost da Vlada vodi pregovore, međutim oni donose određene odluke, a da 
Skupština o tome nema pojma i da saznajemo iz medija. 

Uvaženi predsjedniče, kolege zastupnici i gosti. Moje prvo pitanje: Na koji način se vrši kontrola 
hrane u HNK-a, koliko je tih kontrola izvršeno u 2015., 2016. i 2017. godini, na kojim lokacijama, nad 
kojim proizvodima i kakvi su rezultati analiza? Molio bi da mi se dostavi potpuni izvještaj. 30.1.2018 

Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

 
 
Zdravstvo 

Moje drugo pitanje: Molio bi da mi se dostavi izvještaj o javnim nabavkama za 2017. godinu Uprave 
za civilnu zaštitu i vatrogastvo, a što uključuje informaciju o sredstvima, ponudama i odabranim 
ponuđačima. 30.1.2018 

Uprava za 
civilnu zaštitu 

Javne nabave 

Moja poslanička inicijativa vezana je za odgovor na pitanje koje sam dobio, a postavljeno je na 
prethodnoj sjednici, u vezi sa odgovorom broj od 28.02.2018. godine, koji mi je dostavilo 
ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, a tražim od kolegija Skupštine da na narednoj 
sjednici imamo tačku dnevnog reda vezano za ovaj izvještaj i kvalitetu hrane i vode. Materijale za 
tačku bi pripremilo ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, kao i Agencija za sigurnost 
hrane i druge relevantne institucije. Za sjednicu je potrebno pozvati i predstavnike svih institucija 
koje su zadužene za kontrolu kvalitete i sigurnosti hrane i vode. Od kolegija molim pismeni odgovor. 22.3.2018 Skupština HNK 

Zdravstvo 
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ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Također za današnju sjednicu sam pripremio i dvije inicijative, jedna inicijativa je prema 

kolegiju Skupštine, a druga je inicijativa prema Vladi HNK-a. Znači na osnovu člana 83, stav 

1, Poslovnika Skupštine, podnosim inicijativu prema kolegiju Skupštine da Skupština HNK-a 

zaduži kolegij o izradi web stranice Skupštine, te da se sjednice Skupštine HNK-a u cijelosti 

prenose preko navedene web stranice. Za ovu inicijativu imam sljedeće obrazloženje, 

Skupština HNK-a je jedino zakonodavno tijelo u F BiH-a koja još uvijek nema svoju internet 

stranicu, ostale kantonalne skupštine sve imaju web stranice. S tim u vezi Skupština ne može 

kvalitetno implementirati član 87, stav 1, Poslovnika Skupštine, u kojem se kaže da je rad 

Skupštine HNK-a javan. Javnost i građani u HNK-a imaju pravo bit upoznati sa radom 

6.2.2015 kolegij 

skupštine 

Ostalo 



Skupštine, zakonima i odlukama koje su u proceduri, radom poslanika i radnih tijela 

Skupštine. Jedini pravi način na koji će građani HNK-a moći kvalitetno pratiti rad Skupštine 

je kroz ažuran i kvalitetan internet portal, u okviru kojeg se trebaju prenositi i sjednice 

Skupštine HNK-a. 

"Poštovani članovi kolegija Skupštine, poštovane kolege, gosti, predstavnici medija. Prvo bih 

evo u svoje lično ime želio čestitati kolegi Fajiću na osvojenom mandatu i poželio bih mu 

dobrodošlicu po prvi put sa ove govornice.  

Ja imam jednu inicijativu, odnosno prijedlog prema kolegiju Skupštine, pošto po prvi put evo 

danas imamo dva ozbiljna zakonska rješenja na dnevnom redu Skupštine, prijedlog zakona, 

ustvari Nacrt Zakona o trgovini i Prijedlog Zakona o sudskim tarifama HNK-a, da ubuduće 

prije nego što ti zakoni dođu na dnevni red Skupštine da se o njima očituje neka od nadležnih 

skupštinskih komisija, što je čak evo u skladu i sa odredbom člana 21 Poslovnika Skupštine, 

koji znači kaže da se znači radna tijela osnivaju isključivo za razmatranje pitanja iz 

nadležnosti Skupštine za razmatranje i davanje mišljenja i prijedloga na nacrte i prijedloge 

zakona i drugih akata koje Skupština donosi. Ja bih volio lično da smo ovdje danas imali 

znači na ova tri zakonska rješenja mišljenje komisije za finansije, budžet i ekonomsku 

politiku." 

29.5.2015 Ministarstvo 

financija 

Zakonodavstvo 

Također, imao bih jednu poslaničku inicijativu prema kolegiju Skupštine, da se na web 

stranici Skupštine izdvoji jedna posebna rubrika poslanička pitanja, da sva poslanička pitanja 

koja zastupnici postave budu objavljena u toj rubrici poslaničkih pitanja, zajedno sa 

odgovorom koji se nama dostavi. Zašto bi samo mi poslanici imali uvid u odgovore na 

poslanička pitanja, zašto to ne bi sve lijepo stajalo na web stranici Skupštine, kao što je 

recimo u kantonu Sarajevo i u nekim drugim kantonima. Hvala vam lijepo. 

10.11.2015 kolegij 

skupštine 

Ostalo 

Uvažene kolege zastupnici, poštovani članovi kolegija Skupštine, članovi Vlade, premijeru, 

uvaženi gosti, predstavnici medija. Na osnovu člana 83, stav 1, tačka A, Poslovnika Skupštine 

HNK-a, podnosim sljedeću inicijativu, da se cesta Gnojnice-Blagaj u dužini od 5 kilometara 

proglasi cestom od značaja za HNK-a. Obrazloženje ove inicijative leži u tome da je 

postojeća cesta Gnojnice-Blagaj kategorisana kao lokalni put i radi se vjerovatno o jednoj od 

dosta, vjerovatno od najfrekventnijih cesta na području juga Mostara, svi znamo da je Blagaj 

jedna od poželjnijih turističkih destinacija, ne samo u Hercegovini, nego i Gradu Mostaru. 

Također postojeća cesta u dužini od 5 kilometara se veže za magistralni put M-61 i smatram 

da navedena inicijativa je opravdana. S tim u vezi predlažem da Vlada HNK-a donese odluku 

28.7.2016 Ministarstvo 

prometa i 

veza 

Infrastruktura 



da se cesta Gnojice-Blagaj proglasi cestom od značaja za HNK-a i time da kanton preuzme 

obavezu održavanja i sanacije navedene ceste, zato što grad Mostar ne brine nimalo o tom 

putu, to su sve krpljačine, a mislim da postojeća destinacija kao Blagaj, kao jedna od 

poželjnijih turističkih destinacija zaslužuje da ima dobru putnu infrastrukturu. Zahvaljujem. 

Uvaženi članovi rukovodstva skupštine, cijenjene kolege zastupnici, kolegice zastupnice, 

članovi Vlade, uvaženi mediji, cijenjeni gosti. Na osnovu člana 83 Poslovnika Skupštine 

HNK-a pokrećem inicijativu za formiranje stručne službe za razvoj i međunarodne projekte 

pri Vladi HNK-a. S obzirom da pri Vladi HNK-a ne postoji niti jedno tijelo koje bi 

koordiniralo razvoj i međunarodne projekte u kojima učestvuje kanton predlažem da se pri 

Vladi HNK-a formira posebna služba za razvoj i međunarodne projekte. Poslovi i zadaci 

navedene stručne službe bili bi sljedeći: priprema i distribucija općih informacija o okruženju 

te u tom smislu postavljanje mreže i kontakata sa ministarstvima, općinama i organizacijama 

na nivou kantona, Federacije i države Bosne i Hercegovine radi kooperacije i prikupljanja 

informacija, uspostavljanje mreže kontakata sa internacionalnim organizacijama radi saradnje 

i prikupljanja svih vrsta informacija koje mogu pomoći podsticanju razvoja privrede, 

aktiviranje novih međunarodnih projekata, implementacija odobrenih međunarodnih 

projekata, koordiniranje, monitoring i supervizija realizacije svih aktivnosti iz odobrenih 

međuregionalnih projekata, vođenje procesa razvojnog planiranja i praćenje implementacije 

na nivou kantona, saradnja sa regionalnim razvojnim agencijama i lokalnim razvojnim 

agencijama, također koordiniranje i jačanje institucionalnih kapaciteta u ministarstvima 

kantona za međunarodne projekte, koordiniranje svih projekata Evropske Unije u kojima 

učestvuje kanton. Zašto ovo sve govorim? Znači primjetno je da u budžetu kantona imamo 

dosta IPA projekata među kojima ne postoji neka kooperacija, znači mi kao zastupnici, 

odnosno i sama vlada često nema informaciju koja je to vrsta projekata jer svako ministarstvo 

posebno radi te projekte, ured premijera isto sam u određenim okolnostima koordinira te 

projekte i mišljenja sam da sve te neke stvari treba objediniti na jedno mjesto, da jedna služba 

koordinira tim stvarima. Mišljenja sam da čak nisu potrebna ni nova zapošljavanja u 

navedenu stručnu službu, nego potrebno je da ljudi koji već rade po sistematizaciji slična 

radna mjesta jednostavno da se samo uvuku u navedenu stručnu službu i da se sve to zajedno 

sa jednog mjesta koordinira. 

7.10.2016 Vlada HNK Evropske 

integracije 



Drugu inicijativu imam prema ministarstvu unutrašnjih poslova, da se osigura češće prisustvo 

policijskih službenika na području mjesne zajednice Blagaj, a razlog navedene inicijative leži 

u činjenici da se u kraćem vremenskom periodu na području mjesne zajednice Blagaj 

dešavaju razbojništva koja poprimaju veće razmjere. I s tim u vezi zamolio bi ministarstvo da 

preko nadležne policijske stanice znači i reaguje i da se osigura malo češće prisustvo 

policijskih službenika. Hvala lijepa. 

7.10.2016 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 

Pozdravio bi uvaženo rukovodstvo Skupštine, poštovane kolege zastupnici, kolegice 

zastupnice, poštovani predstavnici medija, dragi gosti, poštovani predstavnici Vlade, uvaženi 

premijeru. Imam poslaničku inicijativu prema Vladi HNK, da Vlada HNK planira sredstva za 

realizaciju stambenog zbrinjavanja mladih, a kroz subvencioniranje kamata za stambeno 

zbrinjavanje mladih. Naime, ovom inicijativom želi se podstaći mlade do 35 godina sa 

prebivalištem u HNK da po kriterijima koje će donijeti Vlada HNK iskoriste pravo na 

stambeno zbrinjavanje kroz subvencioniranje kamata za stambeno zbrinjavanje mladih. 

Obzirom da je model subvencioniranja kamata na stameno zbrinjavanje mladih jedan od 

poznatih metoda kojim se podstiču mladi, to je model koji je dosta ustaljen u zemljama 

regiona i zemljama Evropske Unije, predlažem da Vlada podrži ovu inicijativu kroz 

osiguranje finansijskih sredstava u budžetu HNK i donošenjem odluke o utvrđivanju prava na 

subvencioniranje kamata za stambeno zbrinjavanje mladih kojom će se detaljnije obrazložit 

navedeno pravo. Naime, imamo mi dosta mladih ljudi koji kupuju svoju prvu nekretninu, 

podižu velike kredite, mislim da Vlada im treba pomoći u tome pod tačno određenim 

specificiranim kriterijima, makar da pomognemo mladim ljudima da im se subvencionira 

kamata na kupovinu prve nekretnine. U prilogu navedene inicijative predložio sam isto Vladi 

HNK i odluku, nek je Vlada razmotri, uzme u razmatranje, mislim da osiguravanje određenih 

sredstava u iznosu do 50.000 KM na budžet od 200.000.000 KM zaista nije puno, a vjerujem 

da ćemo ovim modelom, mislim da Vlada uzme u obzir ovu inicijativu, nadam se da će je 

podržati, mislim da ćemo podstaći mlade da ipak se odlučuju na jedan taj veliki korak na 

kupovinu svoje prve nekretnine. Hvala puno. 

4.5.2017 Vlada HNK Mladi 

Poštovane kolege zastupnici, uvaženi predsjedavajući, odnosno kolega Šerif, koji vodi 

Skupštinu po ovlaštenju koje mu je dala kantonalna skupština, postavio bih dva poslanička 

pitanja. Prvo poslaničko pitanje postavljam Ministarstvu finansija HNK-a. Na osnovu člana 

178, stav 1, Poslovnika Skupštine HNK-a, Službene novine HNK-a 2/05, podnosim 

poslaničko pitanje: Zbog čega Ministarstvo finansija HNK-a ne poštuje član 20, stav 2, 

29.12.2014 Ministarstvo 

financija 

Finansijski tokovi 



Zakona o izvršenju Budžeta HNK-a za 2014. godinu, Službene novine HNK-a broj 3/14, i ne 

isplaćuje mjesečne tranše Univerzitetu Džemal Bijedić i Sveučilištu u Mostaru u isto vrijeme 

kada se isplaćuje i plaće budžetskim korisnicima HNK-a? Molim vas da mi dostavite pisani 

odgovor na postavljeno poslaničko pitanje. 

I drugo poslaničko pitanje, postavljam Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 

HNK-a. Poslaničko pitanje glasi: U kojem medijima je bio objavljen javni poziv za dodjelu 

sredstava za rekultivizaciju zemljišta za 2014. godinu predviđenih u Budžetu HNK-a za 2014. 

godinu u iznosu od 700.040 KM, te zbog čega javni poziv niti odluka o izboru korisnika 

navedenih sredstava za 2014. godinu nije objavljena na web stranici ministarstva? Molim vas 

da mi uz pisani odgovor dostavite i Odluku o raspodjeli sredstava po osnovu rekultivizacije 

zemljišta za 2014. godinu. Molim vas da mi dostavite pisani odgovor. Hvala puno. 

29.12.2014 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Poljoprivreda 

Druga moja inicijativa je prema Vladi HNK-a, a tiče se sljedećeg, znači da Vlada HNK-a 

ispoštuje član 12, stav 2, Zakona o mladima F BiH, Službene novine F BiH, broj 36/10, time 

što će zadužit jedno od ministarstava da se u svom radu posveti i pitanjima mladih, to jest da 

se u okviru jednog od ministarstava nalazi službenik za mlade. Također Vlada HNK-a je 

dužna da ispoštuje član 14, stav 9, navedenog zakona, i da pruži punu podršku inicijativi za 

formiranje Vijeća mladih HNK-a, i to kroz predlaganje stavke za rad Vijeća mladih HNK-a u 

Budžetu i pronalazak adekvatnog prostora za rad Vijeća mladih HNK-a. Obrazloženje. 

Zakonom o mladima F BiH predviđeno je da kantonalni nivo vlasti dužan odrediti službenika 

za mlade pri nekom od ministarstava u kantonalnoj vladi, koji bi se bavio pitanjima mladih, 

sarađivao sa omladinskim udruženjima na području kantona, pomogao u koordinaciji rada 

vijeća mladih, radio na izradi strategije za mlade na području HNK-a, itd. Također Zakonom 

o mladima F BiH predviđeno je da je vlada dužna pružiti punu podršku uspostavljanju vijeća 

mladih na nivou kantona. S tim u vezi Vlada HNK-a je obavezna preduzeti sve korake kako 

bi se Vijeće mladih uspostavilo, također dužna je znači obezbjediti početna sredstva u 

Budžetu za 2015. godinu, i pronalazak adekvatnog prostora ta Vijeće mladih. Hvala vam 

puno. 

6.2.2015 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Ljudska prava 

Ja imam jednu poslaničku inicijativu prema Ministarstvu turizma i zaštite okoliša HNK-a, a 

vezano je znači da Ministarstvu turizma i zaštite okoliša HNK-a preduzme sve korake u 

zaštiti lokalnog stanovništva u naselju Opine. Radi se dakle o rejonu stanice istovara boksita. 

Znači lokalno stanovništvo je veoma ugroženo, prašina koja dolazi s tog područja ugrožava 

njihove kuće, ugrožava zdravlje loklanog stanovništva. Znam da je dosta tih nekih stvari u 

9.3.2015 Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i 

zaštite 

okoliša 

Ekologija 



nadležnosti federalnog ministarstva, međutim, evo ja bi molio naše kantonalno ministarstvo 

da pomogne znači tim ljudima, koji su, evo čujem i formirali udruženje, ali evo znači tražim 

da ministarstvo preduzme sve korake, i prema federalnom ministarstvu, da malo više 

koordinira navedeno pitanje. 

Poštovani članovi kolegija Skupštine, poštovane kolege poslanici, poštovani ministri, 

cijenjeni gosti, poštovani predstavnici medija. Postavljam poslaničko pitanje Ministarstvu 

unutrašnjih poslova: „Koliko je MUP HNK nabavio vozila u 2014. godini i kojim 

organizacijskim jedinicama unutar MUP-a su ista raspoređena, te koliko se od 

novonabavljenih vozila koristi za potrebe uniformisane policije, odnosno vozila sa 

policijskim oznakama“? Molim da mi se u pisanom obliku dostavi traženi odgovor. 

31.3.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Finansijski tokovi 

Uvaženi članovi rukovodstva Skupštine, cijenjene kolege poslanici, predsjedniče Vlade, 

članovi Vlade, uvaženi gosti, predstavnici medija. Ja bih imao jedno poslaničko pitanje prema 

Službi za zapošljavanje HNK-a i Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne politike HNK-a. 

Zbog čega Služba za zapošljavanje HNK-a u prvostepenim postupcima ne priznaje ratnim 

vojnim invalidima koji primaju invalidninu, a koja prelazi mjesečno iznos od 25\% prosječne 

plate u Federaciji, pravo na upis i evidenciju nezaposlenih, iako se sva rješenja kojima je 

služba odbila pravo na upis u evidenciju nezaposlenih poništavaju žalbom u federalnom 

zavodu za zapošljavanje? Naime, šta me je ponukalo da postavim ovo poslaničko pitanje, u 

proteklom periodu od nekih pola godine određenim ratnim vojnim invalidima sam pomagao 

da pišu ove žalbe federalnom zavodu za zapošljavanje. Čovjek znači ratni vojni invalid je bio 

zaposlen u nekoj firmi, po prestanku rada u toj firmi čovjek hoće da se prijavi u službu za 

zapošljavanje, oni mu daju negativan odgovor. Znači oni se pozivaju tamo na odredbe člana 3 

zakona o posredovanju u zapošljavanju, međutim svaka žalba koju sam ja pisao svaka je 

uvažena u federalnom zavodu za zapošljavanje. O čemu se radi? Znači tamo neće znači da se 

ljudima na šalterima, odnosno zaposlenicima službe, da se da tumačenje federalnog 

ministarstva rada i socijalne politike koji kaže da ratni vojni invalidi koji su korisnici lične 

invalidnine koja prelazi mjesečno iznos od 25\% prosječne plate u Federaciji u smislu člana 3, 

stav 2, zakona o posredovanju u zapošljavanju kojima je prestao radni odnos imaju pravo da 

se u zakonskom roku prijave na evidenciju nezaposlenih osoba, a shodno navedenom po 

10.11.2015 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Boračko-

invalidska 

politika 



osnovu statusa o nezaposlenosti mogu ostvariti sva druga prava propisana zakonom. Znači u 

rješenjima prvostepenim koje izdaje služba oni se ne pozivaju na ovaj član, nego totalno 

drugačije tumače odredbe člana 3 B zakona o posredovanju u zapošljavanju. Također, 

pozivaju se i na presudu Ustavnog suda Federacije, koja čak i većini ratnih vojnih invalida 

nije dostupna. Ja sam ovdje napisao na tri stranice znači obrazloženje, znači poslaničko 

pitanje, jednom rečenicom obrazloženje, znači po svemu onome što sam pisao federalnom 

zavodu za zapošljavanje i od tumačenja ovoga, da se uvaži ovo tumačenje zakona o 

posredovanju i čak znači i ovu presudu koju pominju oni koja nema nikakve veze sa tom. 

Znači oni tumače da je invalidnina prihod, što totalno nije, znači invalidnina je neka druga 

vrsta primanja koja ne može ući u ovaj prihod koji prelazi 25\% prosječne plate. Ja sam znači 

obrazložio ovdje detaljno sve ono što sam napisao federalnom zavodu za zapošljavanje, 

federalni zavod je to prihvatio, u svim slučajevima je poništio rješenja službe za zapošljavanje 

i ljudima je omogućio da se upišu u evidenciju nezaposlenih lica. Znači dugoročno da ne bi 

bilo da poslanici u Skupštini ne rade po tom pitanju ja bih apelirao i molio znači službu da mi 

pod hitno odgovori na ovo pitanje, po mogućnosti do sljedeće skupštine, jer ima još nekih 

takvih slučajeva, još sam trojici ljudi pisao žalbe federalnom zavodu za zapošljavanje, neće se 

sigurno ni u roku mjesec dana riješiti. 

Poštovani članovi rukovodstva Skupštine, cijenjene kolege zastupnici, kolegice zastupnice, 

poštovani ministri, poštovani gosti. Postavljam poslaničko pitanje predsjedniku Vlade HNK-

a: „Zbog čega se ne ističe zastava države BiH pred zgradom Vlade“? Prije, pred prošlu 

sjednicu Skupštine, najavio sam predsjedniku Vlade da ću mu postavit ovo poslaničko pitanje 

i rekao sam mu znači da ima prostora da reaguje, da je vrijeme da se pred zgradom Vlade 

HNK-a i pred svim institucijama HNK-a, potrebno da se pored zastave HNK ističe i zastava 

države BiH. Apsurdno je da naša Vlada donosi odluku da 1. mart bude neradni dan kao Dan 

nezavisnosti BiH, a pred istom tom zgradom Vlade se ne ističe zastava BiH!? Molio bi 

predsjednika Vlade, može i usmeno da odgovori, može i pismeno, da mi navede zbog čega se 

ista ne stavlja već određeni period pred zgradom Vlade i pred svim institucijama HNK-a? 

26.2.2016 Predsjednik 

Vlade 

Hercegovačk

oneretvanosk

og kantona 

Ostalo 

Uvaženi članovi kolegija Skupštine, uvažene kolege zastupnici, cijenjeni članovi Vlade, 

uvaženi gosti, predstavnici medija. Postavio bih jedno pitanje opštinama u HNK-a i Gradu 

Mostaru, kao jedinicama lokalne samouprave, da mi dostave informaciju o stanju u oblasti 

upravnog rješavanja. Naime, o čemu se radi? Neki kantoni u Federaciji na svojim 

skupštinama redovno dostavljaju informacije o stanju u oblasti upravnih postupaka, upravnog 

8.11.2016 Jedinice 

lokalne 

samouprave 

Sudstvo/Pravosuđ

e 



rješavanja u svojim jedinicama lokalne samouprave. Mi smo vjerovatno svjedoci da u nas 

takva praksa zaista ne postoji, mislim da opštine trebaju dostavljati takvu informaciju, ne 

samo Skupštini, nego i Vladi, ali evo, želio bi da ja kao poslanik iniciram takvu jednu praksu, 

te stoga tražim da mi opštine u HNK-a i Grad Mostar dostave informaciju o stanju u oblasti 

upravnog rješavanja.    

Uvaženo rukovodstvo Skupštine, drage kolege i kolegice zastupnici, članovi Vlade, uvaženi gosti. 
Imam dva poslanička pitanja. Prvo poslaničko pitanje postavljam Centru za uklanjanje mina u BiH, 
regionalnom uredu Mostar. „Poštovani, molim vas da mi dostavite informaciju o trenutnoj veličini 
minskih sumnjivih površina u HNK-a, također dali je u toku 2018. godine planirano čišćenje istih? 30.1.2018 

Uprava za 
civilnu zaštitu 

 

 

Sigurnost 

Drugo poslaničko pitanje postavljam Službi za zapošljavanje HNK-a. „Molim vas da mi dostavite 
podatak koliko je mladih u dobi od 18 do 35 godina sa njihovim kvalifikacijama otišlo na rad u zemlje 
Evropske Unije iz HNK-a u 2017. godini? 30.1.2018 

Služba za 
zapošljavanje 

 

Zapošljavanje 

Uvaženo rukovodstvo Skupštine, drage kolege zastupnici, kolege zastupnice, članovi Vlade, dragi 
gosti. Postavio bi poslaničko pitanje Upravi za civilnu zaštitu i vatrogastvo HNK-a. „Poštovani, dali su 
u programu utroška sredstava posebne naknade za zaštitu i spašavanje za 2018. godinu, planirana 
sredstva za projekte čišćenja minskih sumnjivih površina u HNK-a? Obzirom da sam od Centra za 
uklanjanje mina dobio pisani odgovor da je trenutno 153.340 kilometara kvadratnih minskih 
sumnjivih površina odlučio sam vam od vaše institucije zatražiti ovo poslaničko pitanje. 22.3.2018 

Uprava za 
civilnu zaštitu 

 

 

 

 

Sigurnost 

Imam jednu poslaničku inicijativu, prema Vladi HNK-a, a ona glasi, da Vlada formira interresornu 
radnu grupu sa zadatkom da u razumnom roku izradi nacrt strategije za mlade u HNK-a za period od 
10 godina od usvajanja, te istu dostavi Skupštini HNK-a na razmatranje. Kao što znate HNK-a je jedan 
od rijetkih, odnosno možda jedan od rijetkih kantona koji nije na sistemski način analizirao položaj i 
potrebe mladih, to je ova populacija od 18 do 35 godina, iako nas obvezuje zakonska regulativa koja 
uređuje ovo pitanje na nivou Federacije, a to je zakon o mladima. Obzirom da ne postoji jedan takav 
dokument ne mogu se na kvalitetan način identifikovati programi i projekti koji se tiču mladih. S tim 
u vezi predlažem, da Vlada oformi interresornu radnu grupu, da izradi navedeni dokument, sa 
akcentom na sljedeće aspekte mladih kao što su obrazovanje, zapošljavanje, stambeno zbrinjavanje, 
zdravstvo, slobodno vrijeme, sigurnost, mobilnost i oblast socijalne zaštite. Hvala lijepo. 22.3.2018 Vlada HNK 
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ANAMARIJA TADIĆ JAKOVLJEVIĆ 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

NE 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

NEZAVISNI ZASTUPNIK 
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SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

 

Ja bih pozdravila sve prisutne. Ovo moje poslaničko pitanje stiže iz Jablanice, 

znači općinski odbor u Jablanici me je zamolio da ovaj njihov problem 

iznesem, znači oni traže i mi zajedno s njima, da Vlada za narednu sjednicu 

dostavi detaljnu analizu stanja firme, znači radi se o „Granitu“, da se premjesti 

sudski registar i ostala dokumentacija iz Sarajeva u Mostar, iz razloga što je 

kanton vlasnik znači te firme, nije Sarajevo, da bi bili u mogućnosti, kako bi 

imenovali stečajnog upravnika, i da u što hitnijem roku mogu rješavati 

probleme koji su se nagomilali za ovo cijelo vrijeme. Hvala vam. 

29.5.2015 Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 

Privatizacija 21.10.2015 



Dobar dan. Pozdravila bi sve prisutne. Ja bih postavila jedno pitanje koje je 

upućeno Ministarstvu unutarnjih poslova. Znači radi se o sigurnosti građana, 

mislim mene to stvarno zabrinjava, svakodnevno se susrećemo sa borbenim 

psima koji nisu adekvatno svezani, niti imaju brnjice na ustima, niti išta, 

vlasnici se ponašaju grozno, mislim samo odgovore na to „neće oni“. E sad šta 

mi imamo od toga!? Zanima me pošto postoji zakon jeli naplaćena ijedna 

kazna u protekloj godini, i da mi se to dostavi? I drugo, mislim vrućine već idu 

i još će veće doć, za analni otpad životinja, ako je moguće da im se uvede kazna 

da bi vlasnici to pokupili ili neka komunalna inspekcija ili bilo šta drugo, jer 

stvarno ćemo se zarazit. Eto hvala. Toliko. 

4.7.2016 Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Finansijski 

tokovi 

7.10.2016 
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ANDREA PEHAR 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

HDZ 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA  

                                   3059 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/1 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za utvrđivanje istovjetnosti tekstova 

na jezicima konstitutivnih naroda i informiranje; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

17 

BR.INICIJATIVA 
 

9 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

1/0 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Poštovano radno predsjedništvo, uvažene kolegice i kolege, članovi Vlade, dragi gosti, predstavnici 
medija, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Želim uputiti inicijativu Vladi HNŽ-a te vodstvu Skupštine, 
da u budućem razdoblju na službenim stranicama obje institucije objavljuju Službene novine radi 
lakšeg pristupa informacijama našim građanima. Hvala. 

21.10.2015 Vlada HNK Ostalo 

Također, upućujem inicijativu Ministarstvu kulture, obrazovanja, znanosti i športa HNŽ-a, da putem 
ravnatelja osnovnih škola usmjeri jednodnevne izlete i ekskurzije djece do 8.-og razreda škole, da to 
isto obave u našoj državi, dakle da se učenici osnovnih škola prvo upoznaju sa kulturnim i 
zemljopisnim bogatstvima svoje države, a tek poslije da upoznaju bogatstva drugih država. Time bi se 
uštedjela značajna sredstva kako roditeljima, tako i školama. Zahvaljujem. 

10.11.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 



Poštovani predsjedniče Skupštine, zamjenici, kolegice i kolege zastupnici, predstavnici Vlade i medija, 
sve vas srdačno pozdravljam. Na prošloj sjednici smo dobili podatak da se na Zavodu za zapošljavanje 
HNŽ-a nalazi 8.463 nezaposlene osobe čija je starost iznad 50 godina. S obzirom da se radi o 
osobama među kojima je najveći broj onih koji ni izbliza ne ispunjavaju uvjete za umirovljenje 
smatram da kao zastupnici moramo pokazati našu punu odgovornost i socijalnu osjetljivost prema 
istima, te pokušati iznači rješenja koja će ih kao talve prepoznati i omogućiti zaposlenje do 
ispunjavanja uvjeta za umirovljenje. Zato molim ovu Skupštinu da se prema Vladi HNŽ-a sa današnje 
sjednice uputi inicijativa za razvijanje programa Vlade HNŽ-a za zapošljavanje nezaposlenih osoba 
iznad 50 godina starosti. Hvala. 

15.12.2015 Vlada HNK Zaposljavanje 

Sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moja inicijativa upućena je ministarstvu prosvjete, znanosti, 
kulture i športa. Smatram da je neophodno pokrenuti proceduru izmjene pedagoških standarda u 
osnovnim i srednjim školama zbog sprječavanja vršnjačkog nasilja, te da se oforme timovi sastavljeni 
od pedagoga i psihologa u svrhu prevencije istog. Uvelike bi pomoglo obvezno uvođenje i psihologa u 
školske ustanove. Hvala. 

26.2.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Bezbjednost 

Poštovano vodstvo, kolegice i kolege, predsjedniče Vlade, ministri, predstavnici medija, gosti, sve vas 
najsrdačnije pozdravljam. Na početku bih samo podsjetila vodstvo Skupštine i predsjednika Vlade, na 
inicijativu za objavu službenih novina na stranicama Skupštine i Vlade HNŽ-a. Moja današnja 
inicijativa upućena je vodstvu Skupštine da uputi zaključak Vladi HNŽ-a da se udžbenici izabrani od 
strane nastavnog osoblja, a koji se nalaze na listi odobrenih od strane resornog ministarstva zadrže u 
uporabi najmanje 5 godina u odnosu na razdoblje školske godine 2015./2016. Hvala. 

29.3.2016 kolegij 
skupštine 

Obrazovanje 

Podsjećam Vladu i Skupštinu na pokrenutu inicijativu o objavi Narodnih novina na službenoj stranici. 29.3.2016 Skupština HNK Ostalo 

Lijep pozdrav svima. Ja imam jednu inicijativu Ministarstvu prosvjete, kulture, znanosti i športa HNŽ-
a, moja inicijativa odnosi se na to da se u osnovne i srednje škole uvedu ometači signala zbog slabe 
koncentracije učenika na satu i sprječavanja mogućeg prepisivanja. Hvala. 

4.7.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Lijep pozdrav svima. Kao što svi znamo Vlada je napravila veliki i nadasve pozitivan iskorak u oblasti 
obrazovanja, značajna sredstva ulažu se u obnovu škola, osiguran je i besplatan prijevoz za sve 
učenike, ali smatram da postoji još dosta problema vezanih uz obrazovanje. Stoga upućujem 
inicijativu Vladi HNŽ-a da u što skorijem roku dostavi materijale sa prijedlogom mjera za poboljšanje 
stanja u ovoj oblasti, kako bi se u ovom završnom kvartalu održala tematska sjednica skupštine o 
stanju u prosvjeti. Hvala. 

7.10.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 



Lijep pozdrav svima. Upućujem inicijativu Ministarstvu unutarnjih poslova i Ministarstvu zdravstva, 
rada i socijalne skrbi. Dakle, podnosim inicijativu za iznalaženje rješenja za prosjačenje djece 
predškolske dobi. Apeliram na sve nadležne da zaštite tu dječicu i sklone ih s ulice. Zaista se stječe 
dojam nebrige i nemara nadležnih kada na ulici sretnete pretučeno modro dijete sa masnicama ispod 
oka i ispružene ruke a jedva zna i hodati. 

22.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Ljudska prava 

Poštovani predsjedniče Skupštine, zamjenici, kolegice i kolege zastupnici, predstavnici Vlade i medija, 
sve vas srdačno pozdravljam. Moje pitanje upućeno je ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i 
športa HNŽ-a, a ono glasi: Koliki je ukupan broj korisnika i stipendija i ukupan broj subvencioniranja 
smještaja u studentske domove u ovoj akademskoj godini od strane Vlade HNŽ-a, te u kojem 
mjesečnom iznosu? 

9.3.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Poštovano radno predsjedništvo, uvažene kolegice i kolege, ministri u Vladi HNŽ-a, dragi gosti, 
predstavnici medija, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moje pitanje upućeno je ministarstvu 
prosvjete, znanosti, kulture i športa, a ono glasi: koliki je broj učenika u osnovnim i srednjim školama 
u ovoj školskoj godini koje rade po hrvatskom nastavnom planu i programu, te koliki je broj 
angažiranog nastavnog osoblja, učitelja i nastavnika u tim školama, te koliki je broj učenika u 
osnovnim i srednjim školama u ovoj školskoj godini koje rade po bosanskom planu i programu? 
Molim da mi se tražene informacije dostave u pisanom obliku. Hvala. 

29.5.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Obrazovanje 

Poštovano radno predsjedništvo, uvažene kolegice i kolege, predsjedniče Vlade i ministri, 
predstavnici medija, dragi gosti, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moje pitanje upućeno je Zavodu za 
zapošljavanje HNŽ-a, a ono glasi: „koliki broj neuposlenih osoba starijih od 50 godina vodi se u 
evidenciji Zavoda za zapošljavanje? Smatram da je to osjetljiva kategorija društva kojoj svakako treba 
pomoći pri zapošljavanju, odnosno rješavanju njihove egzistencije. 

10.11.2015 Služba za 
zapošljavanje 

Zaposljavanje 

Poštovano predsjedništvo Skupštine, predsjedniče Vlade, ministri, uvažene kolegice i kolege, dragi 
gosti, predstavnici medija, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Evo prvo želim uputiti čestitku kolegi 
Pušiću u kolegi Raiču na prinovama u obitelji.  
Ja imam dvije inicijative. Znači ponovno upućujem inicijativu kako vodstvu Skupštine tako i Vladi 
HNŽ-a, za objavu službenih novina na službenim stranicama Skupštine i Vlade, te molim da se one i 
retroaktivno objave. Velike pritužbe vladaju na terenu vezano uz ovu temu, jer svi propisi i zakoni 
počinju vrijediti nakon objave u službenim novinama, a kako znati kad su objavljene kad ih se ne 
može pronaći na webu!? 

8.12.2015 Vlada HNK Ostalo 

Druga inicijativa, upućujem inicijativu vodstvu Skupštine, da uputi zaključak Ministarstvu znanosti, 
kulture, obrazovanja i športa, kojim bi se reguliralo pitanje naklade udžbenika. Naime, već duži niz 
godina na području školstva, točnije izdavanja, odnosno odabira udžbenika vlada opći kaos. Roditelji 

8.12.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 

Obrazovanje 



su s pravom nezadovoljni jer udžbenike moraju kupovati svake godine, jer većina nastavnika svake 
godine bira nove udžbenike iz iste oblasti. Udžbenici se ne mogu prosljeđivati i to iziskiva značajna 
financijska sredstva. Postavlja se pitanje, tko ima financijsku korist od toga? Hvala. 

kulture i 
športa 

Sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moje pitanje upućeno je ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i 
športa, a ono glasi: Vrši li se i na koji način kontrola i nadzor nad provođenjem osposobljavanja i 
ispita iz pružanja prve pomoći prilikom obučavanja kandidata za vozača motornog vozila? 
Obrazloženje. Svjedoci smo svakodnevnog povećanja broja vozača na cestama, a samim tim i 
povećanja broja prometnih nesreća nažalost. Prema dosadašnjim aktivnostima i načinu obrazovanja 
kandidata iz oblasti prve pomoći ne piše nam se dobro. Naime, ispit koji se nekim čudom tako zove, 
polaže se bez ikakvog prethodnog osposobljavanja i obrazloženja, potrebno je samo donijeti traženu 
uplatnicu. Pravilnik koji je objavljen u Narodnim novinama HNŽ-a, broj 3, u svom članku 9 i 19 jasno 
to precizira. Molim nadležno ministarstvo da uputi nadzor nad provođenjem spomenutog. Hvala. 

26.1.2016 Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

Obrazovanje 

Isto ministarstvu, znači ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa, a pitanje glasi: „Zašto još 
nije pristigao na skupštinske klupe zakon o udžbenicima? 

26.2.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Zakonodavstvo 

I drugo pitanje, upućeno je Federalnom zavodu za zapošljavanje: „zašto je javni poziv za sudjelovanje 
u programu sufinanciranja zapošljavanja 2016. godine i to mjere, „Prilika za sve“ i „Sezonsko 
zapošljavanje“ zatvoren sam dan nakon objavljivanja, za HNŽ, točnije otvoren je 18.02., a zatvoren 
19.02.? Kolika su sredstva bila namijenjena za našu županiju, koji su kriteriji bili postavljeni i da li su i 
ako su, kolike bile kvote za općine u sastavu naše županije? Hvala. 

26.2.2016 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Zaposljavanje 

I imam pitanje za Ministarstvo gospodarstva, koliko je poduzeća zatvoreno u 2015. godini, koliko je 
radnika otpušteno, te koliko je otvoreno novih radnih mjesta? Zahvaljujem. 

4.7.2016 Ministarstvo 
gospodarstva/
privrede 

Zaposljavanje 

Poštovani, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Mene zanima što je sa zemljišnim knjigama na području 
Općine Konjic koje su izgorile i zbog čega se komplicira upis, pogotovo na područjima na kojima je 
većinsko stanovništvo Hrvati, konkretno mislim na katastarsku općinu Turija? Tražim da mi Vlada 
HNŽ-a dostavi odgovor koji je razmatrala kao informaciju. Zahvaljujem. 

28.7.2016 Ministarstvo 
pravosuđa i 
uprave 

Sudstvo/Pravosuđe 

Dalje imam pitanje Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi. Koliki je broj registriranih domova za 
djecu bez adekvatne roditeljske skrbi i koliki je broj korisnika tih istih domova, te dali se domovi 
novčano pomažu od strane županije, i ako jesu i kojem iznosu? 

22.12.2017 Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Socijlana politka 



Imam još jedno pitanje Ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i športa. Koji su kriteriji korišteni za 
raspodjelu sredstava za kulturu, ako su uopće dodjeljivana sredstva? Hvala. 

22.12.2017 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Finansijski tokovi 

Sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moje pitanje upućeno je ministarstvu zdravstva, rada i socijalne 
skrbi, te Zavodu za javno zdravstvo. Svjedoci smo izuzetno loše procjepljenosti djece, većinom zbog 
loše informiranosti roditelja o istom, te me stoga zanima što se planira raditi po tom pitanju, jeli 
moguće organizirati radionice, seminare, edukacije i slično za roditelje kako bismo ih potaknuli da 
cijepe svoju djecu i spriječimo moguće epidemije? 30.1.2018 

Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

 
 
 
 
Zdravstvo 

Moje drugo pitanje upućeno je ministarstvu turizma i ministarstvu gospodarstva. Dali su i na koji 
način, ako jesu, zaštićeni autohtoni proizvodi naše županije, vrši li se kontrola plasmana istih na 
tržište, te njihove kvalitete? 30.1.2018 

Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

 
 
Turizam 

I imam jednu inicijativu ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi i ministarstvu obrazovanja, 
prosvjete, kulture i športa. Pokrećem inicijativu za donošenje pravilnika o pravilnoj ishrani djece u 
ustanovama za odgoj djece predškolske dobi. Smatram da je neophodno da se od najranije dobi 
djeca prehranjuju i prije svega uče zdravim prehrambenim navikama. Zahvaljujem. 30.1.2018  

 
 
Zdravstvo 

Lijep pozdrav svima. Imam pitanje Upravi za geodetske i imovinsko-pravne poslove HNŽ-a. U kojoj je 
fazi provođenje zakona o načinu označavanja i evidentiranja naseljenih ulica, trgova i kućnih brojeva? 
Jeli provedeno označavanje ulica i u jednoj lokalnoj zajednici, te koji su problemi zbog kojih se 
odgađa provođenje zakona? 22.3.2018 

Uprava za 
geodetske i 
imovinsko - 
pravne 
poslove 

 
 
 
Urbanizam 

Moje drugo pitanje upućeno je ministarstvu turizma i zaštite okoliša. Na koji način je organizirana 
Turistička zajednica HNŽ-a, kako troši novac i kome podnosi izvješće za utrošak značajnih sredstava 
poreznih obveznika, tko i kako bira turistička vijeća, rukovodstvo Turističke zajednice, s kojim 
mandatom i po kojim pravilima, te zašto se godinama priječi utemeljenje općinskih i gradskih 
turističkih zajednica, kao svugdje u svijetu? Jer kao što znamo, one su okosnica razvoja turizma. 
Naime, poznato je da turističke zajednice u F BiH troše preko 20.000.000 KM, pa se logično postavlja 
pitanje kakav je njihov učinak na promociji i razvoju turizma. 22.3.2018 

Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

 
 
 
 
Turizam 
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ANEL KLJAKO 
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BROJ OSVOJENIH GLASOVA  

                                   1512 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/7 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za građenje,prostorno uređenje i 

zaštitu okoliša; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

6 

BR.INICIJATIVA 

2 
BR.DISKUSIJA /REPLIKA 

 

10/3 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu inicijativu danas, a to je upućeno kolegiju 

Skupštine, a to je, da se materijali za Skupštinu dostavljaju u elektronskoj formi, tako da bi se 

mogli adekvatnije pripremiti. Hvala. 

31.3.2015 kolegij 

skupštine 

Ostalo 

Molim sva ministarstva HNK-a da mi dostave spisak svih uposlenika po ugovoru o djelu u 

periodu od 2011. do 2014. godine 

9.3.2015 Vlada HNK Zaposljavanje 

I također molim sve ministre da mi dostave za svaku godinu koliko je ministarstvo isplatilo 

novca po navedenim ugovorima o djelu. 

9.3.2015 Vlada HNK Finansijski tokovi 



Molim Vas da Vlada HNK provjeri uslove za penzionisanje u Pedagoškom zavodu HNŽ, 

obzirom da je Vlada HNŽ donijela zaključak po kojem je naloženo da sva ministarstva, 

uprave, zavodi , upravni organi, penzionišu radnike koji ispunjavaju uslove za odlazak u 

penziju 

4.7.2016 Vlada HNK Penziona politika 

Cijenjeni predsjedniče, radno predsjedništvo, poštovani premijeru i drage kolege. Moje prvo 

pitanje glasi za direktora, upućeno je direktoru ili direktorima Agencije za privatizaciju. 

Naime, interesuje me, koliko je djelatnika te ustanove otišlo u proteklom periodu u penziju, 

dali postoje planovi da se ta mjesta zamijene drugim i eventualno dali je trenutno ugrožen rad 

te javne institucije? 

28.3.2017 Agencija za 

privatizaciju 

HNK 

Penziona politika 

I drugo pitanje je za kolegij Skupštine. Tražim da mi se dostavi koliko puta su se radna tijela 

ova Skupštine sastala u proteklom periodu i koliko novca je naplaćeno za taj rad ili 

eventualno nerad? Hvala. 

28.3.2017 kolegij 

skupštine 

Ostalo 

Poštovani predsjedavajući, članovi kolegija, drage kolegice i kolege, predstavnici medija, predstavnici 
Vlade. U proteklom periodu dobio sam jako puno upita od udruženja građana, firmi, istaknutih 
sportskih i kulturnih radnika, o posljednjem javnom pozivu koji je ova Vlada provela. Naime, kao što 
nam je svima poznato, mi nismo imali priliku niti su građani imali priliku da vide kome su ta sredstva 
otišla. Mene interesuje da kao zastupnik dobijem taj spisak i interesuju me kriteriji na osnovu kojih su 
raspodijeljena ta sredstva. 22.3.2018 Vlada HNK 

 

 

 

 

 

Financije 

Također imam inicijativu, da u skladu sa dogovorom koji smo imali na proteklom Klubu Bošnjaka, da 
na sljedećoj sjednici riješimo pitanje doktoranata kojim je istekao rok i da se na dnevnom redu nađe 
zakon o izmjenama i dopunama zakona o visokom obrazovanju. Hvala. 22.3.2018 

Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

 

 

 

Obrazovanje 
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35/1 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za proračun, financije i ekonomsku 

politiku;; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

25 

BR.INICIJATIVA 
 

4 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

42/17 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pošto nisam bio na prošloj sjednici Skupštine, želim da 

iskoristim priliku da čestitam premijeru i novoj Vladi i zaželim im uspješan rad u 

predstojećem mandatu. Ja imam prijedlog jedne inicijative, samo ću je ukratko obrazložit, 

radi se o problematici redovnih studenata koji imaju više od 26 godina i tom činjenicom gube 

zdravstveno osiguranje jer po postojećoj odluci koju je ova Skupština usvojila utvrđivanje 

osnovica, stopa i načina obračuna i uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje 

samo redovni studenti do 26. godine ostvaruju zdravstveno osiguranje. Zbog toga u skladu sa 

Poslovnikom Skupštine, član 83, predlažem inicijativu prema ministarstvu zdravstva za 

pripremu izmjene odluke i to u smislu da se postojeći član 12, stav 5, dopuni novom 

odredbom, da redovni studenti preko 26 godina koji nisu osigurani po drugom osnovu sami 

21.10.2015 Zavod 

Zdravstvenog 

osiguranja 

Zdravstvo 



plaćaju doprinos za obavezno zdravstveno osiguranje u paušalnom iznosu od 20 KM 

mjesečno, a najduže do navršene 30. godine života. Radi se o rješenju, znači da ne ispadne da 

sam ja izmišljao toplu vodu, radi se o rješenju koje se nalazi u drugim kantonima, konkretno 

Sarajevskom kantonu i ostalim kantonima i mislim da na ovaj način ćemo osigurat, ne radi se 

o velikom broju studenata, radi se o nekih 10-ak ili 20 studenata, ali mislim da i jedna osoba 

kad nema zdravstveno osiguranje zbog toga što mi možemo formalno ispravit ovu odluku 

zaslužuje da tome posvetimo pažnju. Evo zbog toga upućujem ovu inicijativu prema 

ministarstvu zdravstva. Zahvaljujem. 

Zahvaljujem predsjedavajući. S obzirom da se prvi put javljam želio bi da pozdravim sve 

prisutne. Ja imam inicijativu prema stručnoj službi Vlade i prema stručnoj služni Skupštine, 

da se sa službenih stranica internet i Vlade i Skupštine skine Ustav HNK-a u ovoj verziji koju 

imamo. Nažalost, mi već godinama imamo situaciju da na stranicama imamo ustav koji nema 

blage veze sa onim ustavnim uređenjem i dokumentom po kojem bi se mi trebali u Skupštini 

ponašati, apelujem jednostavno jednim zaključkom da se obaveže ustavna komisija da što 

prije uradi prečišćeni tekst Ustava, a u skladu sa svim onim amandmanima koji su bili 

proglašavani u prethodnom periodu i da nakon toga vratimo zvanično te dokumente 

kompletirane na internet stranice, jer mi imamo još guvernera i zamjenika guvernera kad je u 

pitanju Ustav HNK-a. Zahvaljujem. 

10.11.2015 Stručna 

služba 

Skupštine 

Zakonodavstvo 

I treće je inicijativa, koja se odnosi na javnu objavu spiska potpisanih nagodbi na osnovu 

javnog poziva koji je Vlada objavila u cilju rješavanja duga po pravomoćnim sudskim 

presudama. Nažalost, postoji niz špekulacija kako se u tom postupku određene stvari rade na 

netransparentan način, te stoga smatram da bi objava tog spiska omogućila da sve dileme koje 

imamo danas u javnosti, koje ne želim da kažem da su opravdane ili nisu opravdane, bi bile 

na neki način i riješene. Zahvaljujem. 

28.3.2017 Vlada HNK Sudstvo/Pravosuđ

e 

I inicijativu, pošto smo mi danas dobili na klupu onaj pa se bojim da danas apsolutno ništa ne 

odradimo, a mislim da se radi o nečemu što je izuzetno razuman prijedlog doktoranata i 

magistranata kada je u pitanju ono što oni imaju kao problem zbog isteka određenog člana 

zakona u smislu rokova za završetak magistarskih i doktorskih studija. Naravno, ovdje je 

činjenica da i Vlada putem resornog ministarstva zajedno sa obe institucije i Sveučilište i 

Univerzitet mora uraditi adekvatnu analizu u smislu ovoga što ovi studenti traže, ali ja mislim 

da oni u razumnom roku od strane Vlade trebaju dobiti odgovor dali mogu očekivati uopšte 

rješavanje njihovog problema onako kako su oni ovdje predstavili s obzirom da postoji praksa 

28.6.2017 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Obrazovanje 



i u drugim sredinama da se magistrantima i doktorantima omogućavalo i produžavao rok za 

završetak doktorskih i magistarskih studija, pa ja ovu inicijativu prosljeđujem prema 

resornom ministarstvu da nam pripremi, nama kao Skupštini, naravno svoj odgovor i svoje 

mišljenje. Zahvaljujem. 

Moje poslaničko pitanje je prema ministarstvu unutrašnjih poslova. Tražim da mi se dostave 

sve komisije u okviru ministarstva, zakonski osnov za formiranje tih komisija, te koliko su 

održali sjednica u 2013. i 2014. godini, te iznosi koji se plaćaju tim komisijama, i odluke po 

kojim su se utvrdili ti iznosi za plaćanje navedenih komisija. 

9.3.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Finansijski tokovi 

Zahvaljujem. Ja imam jedno pitanje prema Ministarstvu unutrašnjih poslova s obzirom da je 

jučer objavljena informacija kako je jedna od visokoškolskih ustanova Sveučilišta u Mostaru 

podigla svoje sigurnosne mjere u saradnji sa visokim zvaničnicima unutar Ministarstva 

unutrašnjih poslova, pa me interesuje o čemu se tu konkretno radi i kakva su to saznanja i 

zašto se radi na ovaj parcijalni način kada je u pitanju samo jedna institucija? Zahvaljujem. 

8.12.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Obrazovanje 

Zahvaljujem predsjedavajući. Da pozdravim sve u sali. Ja imam pitanje prema premijeru, a 

odnosi se na odluku koja je donesena na 11. sjednici Vlade, 16.12.2015., Odluka o dopuni 

Odluke o utvrđivanju osnovice platnih razreda i koeficijenata za plate rukovodećih i ostalih 

državnih službenika, a konkretno odnosi se na pravo na dodatak plate u visini od 20\% 

osnovne plate, povodom posebnih uslova rada za glavne kantonalne inspektore i druge 

inspektore. S obzirom da se radi o nečemu za što ja smatram da nije ispoštovana zakonska 

procedura tražim da mi se dostavi tko je predlagač odluke i mišljenje ureda za zakonodavstvo 

po pitanju pravnog osnova za ovu odluku, mišljenje finansija po zakonu o budžetima F BiH, 

član 5 i član 42, s obzirom da je jasno da član 127 zakona o organizaciji uprave HNK-a gdje 

je definisano posebno ovlaštenje inspektora ima poseban stav 2 uredbe o naknadama i drugim 

materijalnim pravnima koje nemaju karakter plate, propisano je da će Vlada HNK-a svojim 

propisom odrediti poslove koji se obavljaju pod posebnim uslovima rada. Koliko ja imam 

informacija, kanton nije donio ovaj propis, dakle nigdje u HNK-a nije normirano da su 

inspekcijski poslovi sa posebnim uslovima rada. I još napominjem da je ovom odlukom Vlada 

u izmjeni koeficijenata direktno u rashodovnu stranu budžeta intervenisala sa iznosom od 

386.896,61 KM u razlici koeficijenata. Zahvaljujem. 

26.2.2016 Predsjednik 

Vlade 

Hercegovačk

oneretvanosk

og kantona 

Ostalo 

Dobar dan svima. Moja inicijativa se odnosi na moje pitanje koje sam postavio na 

prethodnim, nekoj od prethodnih sjednica skupštine, a vezano je za odluku o inspekcijskom 

dodatku, inicijativa se odnosi na Vladu. S obzirom da je iz odgovora kojeg sam dobio vidljivo 

28.4.2016 Vlada HNK Zaposljavanje 



da ista apsolutno nije imala sve neophodne prateće akte koji su definisani Poslovnikom o radu 

Vlade, niti postoji zakonski temelj za donošenje iste, da se odluka koja je broj 01-1-

021892/15, stavi van snage, te da Vlada u skladu sa svojim zakonskim ovlaštenjima 

prethodno izvrši donošenje svih neophodnih zakonskih propisa i nakon toga utvrdi odluku na 

bazi tih propisa. Obrazloženje je vrlo jasno, u informacijama od nadležnih službi je vrlo jasno 

vidljivo da nismo imali apsolutno mišljenje resornog ministra finansija kada je u pitanju 

odluka, a činjenica je da odluka sa sobom nosi finansijska sredstva u iznosu od više stotina 

hiljada maraka, a jasno je da članom 23 Poslovnika o radu Vlade bilo koji akt Vlade mora 

imat prethodno mišljenje ureda za zakonodavstvo, ministra pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave, te ministra finansija, ovdje u odgovorima je jasno vidljivo da ista u formi kada je 

donešena nije imala apsolutno niti jedan od potrebnih dokumenata u smislu mišljenja. 

Također u ovom momentu činjenica je da je Vlada, to čisto dodatno obrazlažem, da je Vlada 

u okviru ove odluke se pozvala malo na kantonalne propise, malo na federalne, pa tamo gdje 

nam odgovara kad su u pitanju materijalna prava onda nam i federalni propisi vrijede bez 

obzira što imamo podijeljenu nadležnost, tad nemamo baš neke potrebe da prethodno 

donesemo svoj zakon pa da po njemu postupamo, znači nismo baš konzistentni u načinu u 

postupanju kada su pitanju prava koja znače određena sredstva iz budžeta. Također vrlo je 

simptomatično, da pozivajući se na jedan zakon piše do 20\% a vi odobrite 20\% iako nije 

jasno naznačeno da to mora biti, u obrazloženju kažete, u 2. članku nekom imate od 20\% do 

30\% mogućnost da to povećate i na kraju u tom zakonu je vrlo jasno navedeno u 

sistematizaciji radnih mjesta koje on tretira federalni inspektor, znači nije nigdje ni u jednoj 

formi ostavljena formulacija da se isto to može primjenjivat i na kantonalnog inspektora. Zato 

bi ja zamolio Vladu da u interesu poštivanja procedura vlastitih koje je usvojila, zakona koji 

su na snazi, prethodno izvršimo ono što nam je i Ustavni sud naložio a to je da donesemo 

neophodne zakonske akte na nivou kantona, da propišemo ono što je vrlo važno, a to su 

posebni uslovi rada, jer ovo što sam ja dobio od ureda za zakonodavstvo u smislu odgovora je 

frapantno u obrazloženju da ured za zakonodavstvo tretira činjenicom da je Vlada odlukom 

kojom je definisala naknadu za određenu radnu poziciju definisala da je to radno mjesto sa 

posebnim uslovima rada. Znači to ne može bit obrazloženje ni nekome ko nije završio osam 

razreda osnovne škole u smislu prava i onda pokušavajući da spase sebe koliko mogu u tom 

obrazloženju su na kraju rekli da oni tu mjeru Vlade smatraju privremenog karaktera dok se 

ne usvoji ono što je Vlada trebala usvojit prethodno da bi uopšte donijela tu odluku. Znači 



ovdje je jasno da je prekršen i Zakon o budžetima Federacije, Zakon o izvršenju budžeta, 

Poslovnik o radu Vlade, nema zakonskog utemeljenja u smislu onoga što je definisano kao 

pravo službenicima i potpuno je pogrešno rastumačeno i iskorišteno u federalnom zakonu za 

koje mi nemamo osnove u tom dijelu. Zato bi zamolio Vladu, jer se radi o nezakonitim 

trenutno isplatama iz budžeta, da se po ovom pitanju vratimo na početak i donesemo 

neophodne akte i dadnemo inspektorima ono što utvrdimo u tom zakonu da zaslužuju. 

Zahvaljujem. 

U Službenim novinama broj 3/2016 Mostar, od 25. aprila, postoje dvije odluke pa pitam samo 

premijera na koji način se baš došlo do ove formulacije i odluke da se odlukama definiše ovaj 

oblik djelovanja. Prva odluka je, odnosno rješenje, o imenovanju radnog tijela za izradu 

strategije HNK-a za borbu protiv korupcije, u tački 2 „zadatak radnog tijela ovog rješenja je 

izrada strategije HNK-a za borbu protiv korupcije“, i onda nakon toga imamo rješenje o 

imenovanju radnog tijela za borbu protiv korupcije, u opisu posla zadatak radnog tijela iz 

tačke ovog rješenja je praćenje realizacije strategije za borbu protiv korupcije. Znači imamo 

rješenje u istom danu vezano za izradu strategije i rješenje za osobe koje će pratiti realizaciju 

te strategije koja još nije ni napravljena i u obe odluke stav 4 je da komisije imaju naknadu, 

pa me samo interesuje zašto ovo nije moglo biti definisano na nivou komisije koja radi ovu 

strategiju da ona u isto vrijeme i koordinira sve neophodne aktivnosti sa drugim agencijama, 

nego smo formirali dva različita tijela? 

4.7.2016 Vlada HNK Zakonodavstvo 

I druga stvar, pošto smo u ovim istim Službenim novinama imali program rada ove Vlade po 

tromjesečjima, pošto smo mi na neki način danas ušli i zakoračili u treće tromjesečje, a ja ne 

volim donosit odluke a da nemam sve informacije o pitanju efikasnosti rada bilo koga, 

činjenice ukazuju da na bazi drugog tromjesečja kad smo mi trebali imat 6 prijedloga, 10 

nacrta i 7 izvještaja stanje pokazuje da mi imamo ozbiljan problem u koordinaciji ili 

komunikaciji ili radu Vlade i onoga što bi trebala isporučiti prema Skupštini. S obzirom da iz 

ovoga se ne može iščitat dali su ministri završili svoje obaveze u skladu sa ovim, ja bi 

zamolio da mi se od strane svih ministarstava dostave dokumenti koji su u skladu sa 

programom rada upućeni prema Vladi, u skladu sa protokolom. Tako da na osnovu toga 

možemo vidjeti dali faktički m imamo problem sa ministrima ili imamo problem sa 

političkom koalicijom koja blokira rad ministara u smislu onoga što su oni planirali. 

Zahvaljujem. 

4.7.2016 Vlada HNK Zakonodavstvo 



Zahvaljujem predsjedavajući. Želio bi da pozdravim sve prisutne. Pa ja sam mislio na neki 

način da delegiram problem vjerovatno koji svi zajedno osjećamo, a ne vidim baš da smo 

dosada bili u mogućnosti da ga adekvatno riješimo, a radi se o prihodu od boravišne takse 

kada je u pitanju HNK-a, imamo informacije koje govore da imamo negdje po procjenama od 

1.500.000 do 2.000.000 turista koji borave na području HNK-a, a imamo otprilike 

registrovano nekih 260.000 prijavljenih turista po pitanju boravišne takse. Imamo informaciju 

da Turistička zajednica ima softver koji je ponudila svim turističkim subjektima koji se bave 

određenim djelatnostima, a da oni ne žele da prihvate te softvere jer bi na taj način ustvari ušli 

u sistem na koji bi trebali da na dnevnoj bazi prijavljuju sve one goste koji se pojave u našem 

kantonu. Ja znam da postoji ovaj problem kada je pitanju federalni nivo, a vezan je za zakon o 

turističkim zajednicama, međutim očigledno da mi kao regija koja ima izuzetan turistički 

potencijal apsolutno ne kontrolišemo sistem, bar u ovom dijelu boravišnih taksa, a radi se 

sigurno o značajnim izvorima prihoda. I ja jednostavno evo pokrećem inicijativu prema Vladi 

ako postoji mogućnost da kroz resorno ministarstvo analizira ovaj problem zajedno sa 

Turističkom zajednicom u odnosima ovoga šta imamo kao neku procjenu turističkog 

potencijala, odnosno broja turista koji dolaze u HNK-a i ono što imamo kao realni pokazatelj 

kroz objektivno prijavljenu boravišnu taksu i da pokušamo to uredit, ne čekajući ovaj problem 

koji imamo sa federalnim zakonom. To bi trebalo da bude prihod koji mi možemo regulisat 

kao budžetski prihod dok ne riješimo ono što po zakonu treba da bude definisano u okviru 

Turističke zajednice. Eto toliko. Zahvaljujem. 

28.7.2016 Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i 

zaštite 

okoliša 

Turizam 

Zahvaljujem predsjedniče. Pa moram priznat da kad dođem u poziciju da postavljam pitanja 

kao što je ovo što ću sad postavit onda se čovjek baš osjeća frustrirano u kakvom sistemu i 

okruženju živimo. Stanari, radi se o situaciji stanara iz ulaza Brune Bušića 6, koje ne znam 

koliko ste vi upoznati, ali radi se o intervencijama određenim na stambeni objekat u smislu 

rušenja nosivog zida zbog ugovornog odnosa, odnosno iznajmljivanja poslovnog prostora koji 

je iznajmljen od strane zajedničkih službi Vlade Federacije. I činjenica je da to i ne bi 

predstavljalo neki problem da se nije desila situacija koja je nastala kao direktna posljedica 

zemljotresa kojeg smo mi imali u proteklom periodu, koji je bio vrlo malog intenziteta, ali 

zbog ovog građevinskog zahvata na taj iznajmljeni poslovni prostor desilo se da su u 

stanovima iznad popucali zidovi, što pokazuje da apsolutno u tom stambenom objektu ne 

postoji više adekvatna sigurnost za stanovanje na bilo koji ozbiljniji zemljotres. Zbog toga ja 

nažalost moram postaviti i određena pitanja jer sistem na intervenciju ovih građana koji su 

7.10.2016 Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog 

uređenja 

Bezbjednost 



pokušali da iskoriste sve legalne instrumente, inspekcije, tužilaštva i nadležnih organa, 

apsolutno nije rezultiralo onim što su oni tražili. Znači oni nemaju apsolutno ništa protiv 

iznajmljivanja tog prostora, nemaju ništa protiv osobe koja je trenutno u tom objektu, 

jednostavno traže da se objekat u kojem oni žive vrati statički u prvobitno stanje kako bi oni 

imali adekvatan prostor za stanovanje, u budućnosti ne strahujući. Tako da ovo pitanje je 

ustvari više pokušaj iskorištavanja poslovničke mogućnosti da se osigura dokumentacija, koja 

jednostavno neće da se osigura kroz ove procedure koje su definisane po zakonu u odnosu na 

inspekcije. Zato ja postavljam pitanje prema zajedničkim službama Vlade F BiH da se dostavi 

projektna dokumentacija postojećeg objekta, koja je očigledno u arhivi zajedničkih službi, 

koja će prije svega omogućiti da se uradi adekvatna stručna procjena koliko je objekat 

ugrožen ovom intervencijom i koje se neophodne intervencije moraju napraviti u postupku 

sanacije kako bi objekat zaista bio doveden u stanje statičke stabilnosti neophodne za 

stanovanje u samom objektu. Od Tužilaštva HNK-a da dostavi informaciju šta je poduzelo po 

pitanju prijave stanara kada je u pitanju predmetni spor. I tražim također od Ministarstva 

pravde HNK-a da u skladu sa svojim nadležnostima izvrši upravni nadzor zakonitosti 

postupanja nadležnih inspekcija u predmetnom sporu kada je u pitanju sam postupak koji je 

proveden, kao i relevantnost dokumentacije u istom. I zadnja stavka je da od zajedničkih 

službi Vlade tražim dokument na bazi kojeg su ušli u obligacione odnose vezano za navedeni 

poslovni prostor ako je činjenica da se radi o zajedničkom prostoru u vlasništvu stanara. 

Zahvaljujem. 

Zahvaljujem predsjedniče. Želio bi da pozdravim sve prisutne. Ja sam na prošloj sjednici 

postavio pitanje vezano za problem sa stambenim objektom u kojem se vršila intervencija u 

okviru jednog poslovnog prostora na nosivom zidu, što je bilo poznato i iz medija, i dobio 

sam odgovor od Tužilaštva i od Službe za zajedničke poslove F BiH, izuzev Ministarstva 

pravde, za onaj dio inspekcijskog nadzora. Tako da bi sad samo konkretizirao određene stvari, 

pošto je odgovor Službe za zajedničke poslove bio sve samo ne odgovor na ono što sam ja 

postavio i zatražio u svom pitanju. Međutim, ono što je meni na neki način omogućilo da 

danas ponovno postavim isto pitanje, a nadam se da će biti tako i shvaćeno, da ću konačno 

dobit odgovor u smislu prateće dokumentacije, da je i sama Služba za zajedničke poslove F 

BiH u svom odgovoru rekla da posjeduje kompletnu dokumentaciju zgrade. Zato zahtijevam 

da mi se umjesto elaborata koje sam dobivao u obliku prethodnog odgovora dostavi 

konkretno dokaz o pravu da zajednički prostor stanara putem javnog poziva daju u zakup 

8.11.2016 Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog 

uređenja 

Bezbjednost 



trećim licima i projektnu dokumentaciju kompletne zgrade koja je jedina relevantna za bilo 

kakav nalaz, uključujući i sudskog vještaka, koji se pojavio u okviru ovog postupka. S 

obzirom da  stanovnici ove zgrade, a između ove dvije sjednice se desio i onaj zemljotres, pa 

je situacija na neki način još alarmantnija, stanovnici ove zgrade ne traže ništa osim da se na 

relevantnoj dokumentaciji prilikom izgradnje tog objekta, a na bazi uvida u statističke 

parametre, utvrdi dali je ta sanacija adekvatno napravljena, kako se ne bi dešavala situacija da 

svaku noć prilikom odlaska na spavanje razmišljaju o tome dali će sutra u slučaju zemljotresa 

se sve srušit. 

I moje drugo pitanje, vezano za ministarstvo obrazovanja HNK-a, dali ima u planu donošenje 

zakona o predškolskom odgoju, te dali je u proteklom periodu rađena bila kakva analiza 

poštivanja postojećih pedagoških standarda u okviru predškolskih ustanova koje egzistiraju u 

HNK-a, ako jeste, volio bi da dobijem informaciju o okviru poštivanja pedagoških standarda 

u svim predšlolskim ustanovama? Zahvaljujem. 

8.11.2016 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Zakonodavstvo 

Zahvaljujem predsjedniče. Pošto se prvi put javljam, da pozdravim sve u sali. Znači imam 

poslaničko pitanje prema ministarstvu unutrašnjih poslova, koliko postoji predmeta na 

čekanju zbog činjenice da ne postoje formirani odgovarajući organi unutar MUP-a HNK-a? 

16.12.2016 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Zaposljavanje 

Drugo pitanje postavljam Zavodu zdravstvenog osiguranja, zašto se vikendom ne može izdati 

recept za esencijalnu listu? Radi se o iskustvu da nakon što dođete sa djetetom u hitnu, hitna 

vas uputi na pedijatriju, a pedijatar vam kaže da za vikend ne može izdati recept kojim vi 

možete podići lijek za esencijalnu listu, nego ga morate platiti u punoj cijeni, pa me interesuje 

obrazloženje Zavoda zdravstvenog osiguranja zašto je uveden ovaj mehanizam, jer izgleda 

nije samo vezan za pedijatriju nego i za sve druge doktore koji propisuju nakon što vas uputi 

hitna onaj prema tim specijalistima. Zahvaljujem. 

16.12.2016 Zavod 

Zdravstvenog 

osiguranja 

Zdravstvo 

Zahvaljujem predsjedavajući. Moje prvo pitanje ode prema Vladi, koliko je od početka 

mandata ove Vlade kupljeno novih auta, koji tip vozila, za koga i sa koje budžetske stavke su 

ta vozila konkretno plaćena? 

28.2.2017 Vlada HNK Finansijski tokovi 

Drugo pitanje je, koliko na nivou Vlade kantona i resornih ministarstava imamo formiranih 

komisija, po kojoj osnovi su te komisije formirane i koliko su plaćene svaka pojedinačno? 

Zahvaljujem. 

28.2.2017 Vlada HNK Finansijski tokovi 

Zahvaljujem predsjedniče. S obzirom da se prvi put javljam, želio bi da pozdravim sve u sali. 

Ja imam dva kratka pitanja i jednu inicijativu. Pitanje jedno je prema ministarstvu finansija: 

zbog čega je ministarstvo finansija obustavilo praksu iz prethodnog mandata dostavljanja 

28.3.2017 Ministarstvo 

financija 

Finansijski tokovi 



podataka o platama zvaničnika u HNK-a za izvještaj Centra civilnih inicijativa kada je 

očigledno da u istom imamo sve podatke vezano za primanja zvaničnika koji obnašaju svoju 

dužnost na nivou Federacije? U prethodnom periodu sam imao priliku da razgovaram sa 

rukovodiocima Agencije za zaštitu ličnih podataka koji su mi vrlo jasno rekli da u okviru 

svojih mišljenja apsolutno ne postoji niti jedna zakonska prepreka da se sve ono što se tiče 

javnog novca vrlo jasno i transparentno ima za obavezu objavljivati po zahtjevu bilo koje 

institucije. 

Drugo pitanje je: dali je Vlada pokrenula zakonom predviđeni postupak za trajna imenovanja, 

mandatna imenovanja u okviru Zavoda zdravstvenog osiguranja, bolničkih ustanova i Službe 

za zapošljavanje, te kada planira izvršiti kompletno imenovanje s obzirom da trenutno imamo 

privremene upravne odbore kojima je mandat pri kraju, pa postoji opasnost da imamo na neki 

način obezglavljene vrlo važne institucije u sistemu kantona? 

28.3.2017 Vlada HNK Zaposljavanje 

Zahvaljujem predsjedniče. Pošto se prvi put javljam, pozdravljam sve. Ja sam prošli put 

postavio poslaničko pitanje vezano za dostavljanje podataka o platama izabranih zvaničnika 

kada je u pitanju izvještaj Centra civilnih inicijativa i dobio sam odgovor od strane ministra, s 

kojim sam djelimično zadovoljan, da je konstatovao da je postojala praksa da se dostavljaju 

ovi izvještaji u prošlom mandatu, ali da je ta praksa bila izuzetak. Pošto je ovdje navedeno još 

par stvari u odgovoru koje su rastumačene na način kako bi se izbjegla zakonska obaveza 

javne objave podataka koja je definisana u zakonu, ja ovdje ministarstvu finansija ostavljam 

mišljenje Agencije za zaštitu ličnih podataka u BiH od 25.12.2013. godine, koje vrlo jasno se 

odnosi na upit vezan za ovu problematiku oko koje mi polemišemo putem poslaničkih pitanja, 

a ja ću samo citirat jedan dio, „da sve naprijed navedeno upućuje da se podaci o platama 

zaposlenih u javim organima Federacije i kantona trebaju učiniti javnim, što podrazumijeva 

neto i bruto platu. Isto se odnosi i na sva druga primanja koja se isplaćuju iz budžeta, kao što 

su različite nagrade, naknade i slično.“ Dakle, nesporno je da se plata i druga primanja mogu i 

trebaju učiniti javnim i tačno je da u tim objavljenim iznosima ne trebaju biti vidljivi pojedini 

dijelovi plate, kao što su naprimjer odbici za alimentaciju, kredit, članarina za sindikat i 

slično, što niko u ovom slučaju nije niti tražio. Tako bi zamolio da ministarstvo finansija bez 

obzira dali ono želi zvanično nešto uputiti službeno ili e-mailom ima obavezu da javno objavi 

ove podatke, a naravno sve zainteresovane strane će preuzimat te podatke tamo gdje su oni 

javno objavljeni i na taj način ih moć službeno koristit. 

4.5.2017 Ministarstvo 

financija 

Zakonodavstvo 



Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve u Skupštini. Prvo, pošto smo svjedočili 

proteklih dana različitim odlukama Vlade koje su na različit način manifestovane u javnosti, 

neke su predstavljene u smislu potencijalne kupovine hotela „Ero“ za smještaj određenih 

institucija, sa različitim objašnjenjima o modelima finansiranja i generalno odluka koje su 

neophodne da se donesu u tom procesu, pa nakon toga smo imali prije nekoliko dana ili jučer 

delegaciju mješovitu sa viših nivoa vlasti zajedno sa  predstavnicima Skupštine i Grada oko 

određenih investicija u smislu Sportske dvorane i kombinacije sa „NAMA-om, odnosno 

objektom koji je devastiran u Titovoj ulici. S obzirom da sve to na neki način se odvija bez 

bilo kakvih upoznavanja Skupštine, tako da mi izgleda malo da premijer ovu Skupštinu tretira 

kao neko nevladino tijelo kada se radi o vrlo značajnim i kapitalnim investicijama, pa pošto 

danas premijera ovdje nema ja bi zatražio informaciju o svim aktivnostima koje su odrađene 

na nivou Vlade kada je u pitanju Sportska dvorana, „NAMA“, kupovina hotel „Ere“, sa vrlo 

jasnom definicijom modela finansiranja, garancija, plan aktivnosti i efekata održivosti 

projekata, odnosno  nadam se da Vlada kada je sve ovo u pitanju ima neku fizibiliti studiju 

koja bi trebala da svima nama zajednički objasni da smo mi spremni da izdržimo u narednom 

periodu finansiranje svega ovoga što je predviđeno. Odmah da kažem u startu, da nemam 

ništa protiv ovoga što se pojavilo u javnosti, ali mislim da se radi o stvarima koje su vrlo 

ozbiljne, zahtijevaju vrlo ozbiljnu pripremu, dobru analizu, ne sumnjam da je to možda Vlada 

i uradila, ali mislim da je slijedom nekih nadležnosti po Ustavu i Poslovniku da mi kao 

Skupština bar imamo neki vid informacija šta se to tamo sve dešava. Bojim se da u svemu 

tome ima određenih stvari koje su meni pravno nejasne, nakon što smo ovdje po Ustavu 

skupštinski zastupnici pa imamo izvedene mandate u smislu Doma naroda bojim se da u 

narednom periodu ćemo biti gradski vijećnici u pojedinim momentima, što jednostavno nije 

nešto što je dobro ukoliko planiramo da u narednom periodu zamijenimo Gradsko vijeće i na 

taj način ozakonimo ovu situaciju koja je apsolutno neodrživa kada je u pitanju Grad Mostar i 

ne održavanje izbora. Znači mislim da sam bio jasan u smislu onoga što se tiče informacija 

koje bi volio da mi kao skupštinski zastupnici svi zajedno imamo po pitanju ovih projekata. 

28.6.2017 Vlada HNK Finansijski tokovi 

Druga stvar je također informacija od resornog ministarstva unutrašnjih poslova, da mi 

dostavi informaciju o netom završenom konkursu u smislu nacionalne strukture onih koji su 

uspješno položili sve predviđene testove koji su bili odvijani u sklopu ove konkursne 

procedure koja je završena prije nekoliko dana, s obzirom da je tamo napravljena procedura 

da je nemoguće zbog brojeva i šifri koje nose kandidati vidjeti dali je u suštini ispoštovano 

28.6.2017 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Zaposljavanje 



ono što ja smatram vrlo značajnim i osjetljivim kada je u pitanju zakon o ministarstvu 

unutrašnjih poslova, ta nacionalna zastupljenost koja je devastirana u strukturama MUP-a i 

mislim da je ovo bila prilika da pored izbora kvalitetnih kandidata se posveti posebna pažnja i 

da se taj dio debalansa koji postoji tamo značajno poboljša. 

Zahvaljujem predsjedniče. Ja imam jedno poslaničko pitanje prema Vladi HNK-a, odnosno 

konkretno premijeru. Molim vas da mi dostavite zapisnik bodovanja, zapisnik o radu 

komisije, to jest konkretno bodovanja kandidata prijavljenih na javni poziv Vlade, a vezano 

za obavljanje pripravničkog staža. Očekujem da isti sadrži pregled pitanja postavljenih u 

okviru intervjua sa kandidatima, te konačni spisak sa bodovima svih prijavljenih kandidata. 

Znači ovdje naglašavam „svih prijavljenih kandidata“, a ne listu uspješnih koju smo imali, 

znači „svih prijavljenih kandidata“. Zahvaljujem. 

22.12.2017 Vlada HNK Zaposljavanje 

Zahvaljujem predsjedniče. Pošto se prvi put javljam, želio bi da pozdravim sve. Ja ponavljam svoje 
pitanje na koje nisam dobio odgovor, a postavio sam ga na sjednicama ranije, a odnosi se na 
dokumentaciju vezanu za prijem pripravnika u HNK-a, sa svim onim pratećim dokumentima koji se 
odnose na rad komisije, bodovanje i naravno finalne rezultate koji su objavljeni na stranici Vlade. 30.1.2018 

Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

 

 

Zapošljavanje 

Moje drugo pitanje također ide prema Vladi, da mi se dostavi, pošto sam listao sve službene novine i 
nisam mogao da dođem do analitike utroška stavke iz budžeta koja se odnosi na transfer za 
informisanje. Znači tražim od Vlade da mi dostavi analitiku utroška sredstava koja se odnosi na 
medije, s obzirom da jedna odluka koja postoji u službenim novinama se odnosi na dopunu odluku u 
kojoj se jednom od portala, da sad ne reklamiramo, odobrilo dodatnih 10.000 KM. I naravno želio bi 
da pored te odluke dobijem i kriterije na bazi kojih je Vlada donijela odluku da izvrši takvu raspodjelu. 
Zahvaljujem. 30.1.2018 Vlada HNK 

 

 

Financiranje 

Moje pitanje jedno, je vezano da tražim od Vlade da mi dostavi pregled telefonskih sjednica i pregled 
svih odluka koje su usvojene na telefonskim sjednicama u protekloj godini, ne za mandat, nego u 
protekloj godini. 22.3.2018 Vlada HNK 

 

Zakonodavstvo 

I druga stvar, pridružujem se kolegi Cvitanoviću, ja već mjesecima ne dobijam odgovore na 
poslanička pitanja koja se tiču konkretno postavljenih pitanja za postupke i procedure koje su 
provedene po javnim pozivima vezanim za trošenje novca iz budžeta, kao i za sve one postupke koje 
je ova Vlada obavila po pitanju prijema koji su obavljeni i podjele stipendija pripravnika i nekada 
kadeta.  
U vremenu od kad se mi ne vidimo do ponovnog saziva naše skupštine dođete u priliku da saznate 
određen broj informacija na koji način su to vidjeli oni aplikanti koji godinama sudjeluju u pisanju 
projekata, način na koji su ljudi koji su pisali desetine projekata i u međunarodnim organizacijama i 22.3.2018 Vlada HNK 

Financije 



pisali po drugim nivoima vlasti su apsolutno ostali šokirani na koji način se proveo postupak ove 
Vlade od 22.12.2017. godine, gdje nisu mogli vjerovat da neko je spreman da dadne javni novac na 
bazi jednog formulara koji treba da sa sadrži ime i prezime aplikanta, kontakt telefon, par rečenica, 
bez da dostavi uvjerenje o dotatnoj dokumentaciji, registraciju udruženja, bilancu stanja, ovjerenu 
kopiju ID broja ako ima, kopiju ugovora sa bankom za potvrdu verifikacije dali postoji račun, dali 
postoji udruženje. One špekulacije koje su se pojavile u međuvremenu, naravno mi to ne možemo 
potvrdit jer nemamo adekvatne informacije da postoje transakcioni računu na koje je izvršena uplata 
novca, a da udruženja ne rade već 6, 7 godina. Znači radi se o nečemu što vrlo izvjesno vodi u 
špekulaciju, da se radi o netransparentnom trošenju novca i elementima krivičnih djela, a ja mislim 
da je interes ove Vlade da na kraju ukoliko se ništa od toga nije desilo, da nema potrebe da sakriva 
niti jedan dokumenat, nego da potpuno odgovorno u interesu javnosti, prije javnosti nego sviju nas 
pojedinačno, dostavi svu dokumentaciju za ona pitanja koja smo mi imali, a sad imamo priliku na 
osnovu inicijative kolege Cvitanovića da nam se ne dostavlja pojedinačno, nego da se objedine sva 
pitanja koja se tiču vezano za izvršenje budžeta po pojedinim stavkama i da to dobijemo kao 
pripremu za tačku dnevnog reda. Zahvaljujem. 

Zahvaljujem predsjedniče. Pošto se prvi put javljam, želio bi da pozdravim sve. Ja ponavljam svoje 
pitanje na koje nisam dobio odgovor, a postavio sam ga na sjednicama ranije, a odnosi se na 
dokumentaciju vezanu za prijem pripravnika u HNK-a, sa svim onim pratećim dokumentima koji se 
odnose na rad komisije, bodovanje i naravno finalne rezultate koji su objavljeni na stranici Vlade. 30.1.2018 

Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Zapošljavanje 
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INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
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POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

HDZ 
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35/6 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za zdravstvo,rad,socijalnu 

politiku,izbjegle i raseljene; Povjerenstvo za 
ravnopravnost spolova; Povjerenstvo  za 

zakonodavno-pravna pitanja; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

0 

BR.INICIJATIVA 
 

2 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

5/1 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dvije inicijative. Prva inicijativa je prema ministarstvu 

obrazovanja, da se u svim osnovnim i srednjim školama postave sandučići u koje svaki 

učenik škole može da prijavi sumnjive radnje i neke žalbe. 

8.12.2015 Zavod 

Zdravstvenog 

osiguranja 

Zdravstvo 

Druga inicijativa je za sazivanje tematske sjednice Skupštine HNŽ-a o stanju sigurnosti u 

županiji HNŽ-a i u Mostaru. Hvala 

8.12.2015 Stručna 

služba 

Skupštine 

Zakonodavstvo 
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BORIS BOŠNJAK 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
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DA 
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HDZ 
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BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
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35/7 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za praćenje rada Ministarstva 

unutrašnjih poslova, ljudska prava i građanske 
slobode; Povjerenstvo za izbor i imenovanje; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

5 

BR.INICIJATIVA 
 

0 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

4/0 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

    

Poštovani predsjedavajući, zamjenici, predsjedniče Vlade, minstri, uvažene kolegice i kolege, sve vas 
pozdravljam. Evo, i ja se pridružujem čestitkama za jučerašnji Međunarodni Dan žena. A zastupničko 
pitanje upućujem prema ministarstvu obrazovanja, znanosti, kulture i športa, a to pitanje neka je 
ujedno pitanje i Vladi. Radi se konkretno o županijskom športskom savezu, koliko sam upućen da se o 
tome prošle godine dosta govorilo, da su se povukli čak i neki konkretni potezi, pa me zanama u kojoj 
fazi je taj projekat, jer smatram vrlo važnim pokretanja ovog Županijskog sportskog saveza, kao jedne 
krovne institucije športa iz kojeg bi se financirali sportaši i sporstski kolekivi prema unaprijed 

9.3.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Sport 



utvrđenim pravilima i kriterijima, i naravno na osnovu rezulatata. Evo neka ovo moje pitanje bude 
ujedno i uvod u jednu incijativu, da zajedničkim snagama pokrenemo ovaj projekat s mrtve točke. I 
molim da mi se na ovo pitanje pismeno odgovori. 

Sljedeće pitanje se odnosi na Vladu HNŽ-a i ministarstvo financija. Zanima me tko je odgovoran i koje 
su mjere poduzete zbog nepostojanja i nefunkcionirnja nadležnih komisija u ministarstvu unutrašnjih 
poslova, odnosno zbog čega nije imenovan policijski odbor i tko je i na temelju čega obustavio isplatu 
naknade za rad javno-žalbenog biroa, komisije za nadzor i agenciju za zaštitu ljudi i imovine, i 
neovisnog povjerenstva za odabir i reviziju, koji su zbog ne plaćanja prestali funkcionirati, a čije je 
utemeljenje i zakonska obveza kao njihovo prvo na naknade, i čije je postojanje neophodno za 
pravilno i zakonito funkcioniranje MUP-a? Mislim ja ću ovdje samo kratko obrazložiti o čemu se radi, 
jer će kolega Mušić detaljnije vas izvijestiti jer je on predsjednik tog povjerenstva, pod točkom koju 
smo usvojili pod rednim brojem 8. Znači policijski odbor je drugostupanjsko tijelo u MUP-u koje je 
nadležno da postupa po žalbama. Radi nepostojanja ovoga tijela uskraćeno je temeljno načelo prava 
na žalbu u postupcima u kojima se rješavaju pitanja iz radnog prava i druga statusna pitanja 
uposlenika, uslijed čega nije moguće konačno i izvršno ovaj rješavanje tih pitanja. Policijski odbor je 
tijelo koje imenuje Vlada, a kao što nam je svima poznato od 01.07.2014. godine Vlada nije 
imenovala policijski odbor, što izaziva blokadu konačnog i zakonitog rješavanja statusnih pitanja 
uposlenika.  
Javno-žalbeni biro je tijelo nadležno za rješavanje predstavki građana, čije postupanje utječe na 
disciplinske postupke protiv uposlenika MUP-a. U tijeku prošle godine ovo tijelo je prestalo 
funkcionirati, a na navedeni natječaj nije se prijavio dovoljan broj osoba, jer je opće poznata stavr da 
se nisu isplaćivale dužne naknade članovima toga tijela.  
Nadalje, isti problem se pojavljuje i sa komisijom za nadzor, agencijom za zaštitu ljudi i imovine. 
Naime, ova komisija je imenovana, ali od 4. mjeseca 2013. godine, znači uskoro će dvije godine da se 
ona ne plaća, pa je ista obustavil rada. Posljedica je da sada niz privatnih agencija koje u svom radu 
posjeduju oružje i primjenjuju druge oblike zaštite ostaju van zakonite kontrole nadležnog organa, 
odnosno ministarstva unutrašnjih poslova.  
Sličan problem se pojavljuje ovdje i u Skupštini, gdje je Skupština imenovala nezavisni odbor za izbor i 
reviziju. Skupština je također donijela odluku o visini naknade člnovima ovog odbora, ali za 2014. 
godinu ministar je obustavio isplatu ovom odboru, a ovo je tijelo nadležno za kontrolu rada 
ravnatelja policije.  
Iskreno, ovdje mi nije baš najjasnije po kojim je kriterijima ministar financija donosio oduke koja će 
povjerenstva i odbore plaćati, a koje neće plaćati jer je ovdje rečeno da je to radio po svom nekom 

9.3.2015 Vlada HNK Finansijski tokovi 



trenutnom raspoloženju, i kako to da nije poštivao odluke Skupštine? Znači on se postavlja iznad 
Skupštine, da kažem iznad njezinih odluka i iznad zakona, jer koliko sam upućen da jedino odluke 
Skupštine može poništiti Ustavni sud.  
I evo na kraju, znači neplaćanje tih radnih tijela ima za posljedicu da su ista prestala funkcionirati. 
Evo, molit ću da mi se na ovo pitanje pismemo odgovori. 

Poštovani predsjedavajući, zamjenici predsjedavajućeg, poštovani predsjedniče Vlade, poštovani 
ministri, kolegice i kolege zastupnici, predstavnici medija, sve vas skupa srdačno pozdravljam. Po 
preuzimanju dužnosti zastupnika u Skupštini moje prvo zastupničko pitanje bilo je vezano za sport, 
danas koristim priliku da ponovo postavim to pitanje s obzirom da se i predsjednik Vlade u iznošenju 
svog ekspozea dotakao pitanja mladih i pitanja sporta i na neki način pokazao jednu senzibilnost 
prema toj grupaciji, što mi je ovaj izuzetno drago. Prethodna vlada je vodila razgovore vezano za 
formiranje županijskog športskog saveza, međutim ti su pregovori bili zaustavljeni, zanima me u 
kojem je to prije svega statusu? 

21.10.2015 Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Sport 

Ovih dana smo bili svi svjedoci gospodo da je jedan čovjek u sportskom smislu uspio ujediniti čitavu 
Bosnu i Hercegovinu, napravio je najbolju promociju za naš grad, našu županiju i čitavu Bosnu i 
Hercegovinu, radi se o našem Damiru Belji, i smatram da bi morali imati obzira prema takvim 
sportašima i da bi bilo dobro da se formira ovaj županijski športski savez kao jedna krovna institucija 
športa u našoj županiji iz koje bi se financirali sportaši i sportski kolektivi prema unaprijed utvrđenim 
pravilima i kriterijima. I jedna inicijativa na tragu kolege Zijata Mušića, da se naš najbolji sportaš 
Damir Beljo adekvatno nagradi. Hvala lijepo. 

21.10.2015 Vlada HNK Sport 

Poštovani predsjedavajući, zamjenice predsjedavajućeg, poštovani predsjedniče Vlade, sa ministrima, 
zastupnice i zastupnici i predstavnici medija i gosti. Koristim priliku na početku da vas sve skupa 
srdačno pozdravim. Zastupničko pitanje upućujem ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi, a 
ono se odnosi na zakon o zaštiti obitelji sa djecom. Podsjećam, da smo dana 28.06.2017. godine 
održali skupštinu na kojoj smo jednoglasno usvojili zakon o zaštiti obitelji sa djecom, nakon punih 18 
godina čekanja istog, uz zaključak, naglašavam uz zaključak, kojim se zadužuje Vlada i ministarstvo 
zdravstva, rada i socijalne skrbi da prati primjenu zakona o zaštiti obitelji sa djecom u HNŽ-u, te da 
kraja 2017. godine dostavi u proceduru usvajanje izmjena zakona u cilju poboljšanja utvrđenih 
postojećih i dopunu novim pravima, a sve u skladu sa realnim financijskim mogućnostima naše 
županije. Donošenjem ovog zakona napravilo smo iskreno jedan pozitivan i jedan značajan iskorak za 
našu županiju, kojim se u nekoj rekao bih određenoj mjeri, uređuje ova oblast, ali smo svjesni i 
činjenice da je zakon poprilično restriktivan, da ima dosta nedostataka, da ima dosta manjkavosti, 
koji se mogu popraviti, prije svega za korisnike ovog prava, odnosno za obitelji koje će koristit prava 22.3.2018 

Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Zdravstvo 



koje proizilaze iz ovoga zakona. Hercegovačko-neretvanska županija se suočava sa velikim 
problemom depopulacije stanovništva, što je prouzročeno smanjenim prirodnim prirastom, kao i 
brojnim iseljavanjem mladih obitelji. Usvajanjem zakona o zaštiti obitelji sa djecom i njegovom 
primjenom jedna od namjera je bila da se kroz ovaj zakon pokuša zaustaviti prirodni pad nataliteta, 
ali i sve intenzivniji odlazak mladih obitelji. Istini za volju, to nije problem samo u našoj županiji, to je 
problem i naše države i država u našem okruženju i problem s kojim ćemo se morati na strateški 
način suprostaviti. Mišljenja sam da bi trebali u što skorijem vremenu pristupiti izmjenama ovoga 
zakona jer će se u protivnom negativni trendovi i dalje intenzivno nastaviti. U svezi navedenog, 
pitanje glasi, kada možemo očekivati nekakve rezultate preliminarne zakona o zaštiti obitelji sa 
djecom i kada je planirano da se naprave izmjene i dopune postojećeg zakona? Hvala lijepa. 
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SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

    

Pokrećem inicijativu prema kolegiju Skupštine, da u prvom tromjesečju 2017. godine održi 

tematsku sjednicu problematika športa u HNŽ-a. Hvala. 

16.12.2016 kolegij 

skupštine 

Sport 

Zastupničko pitanje upućujem za ministra prosvjete, znanosti, kulture i športa, gospodinu 

Zlatku Hadžiomeroviću, a pitanje glasi: „Po kojim kriterijima se vršio odabir korisnika 

sredstava iz Proračuna HNŽ-a za 2014. godinu za ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i 

športa, te po kojim kriterijima ste klubove koji se ne natječu ni u jednom rangu natjecanja, na 

primjer klub malog nogometa „Donja mahala“ i malonogometni klub „Karaka“ Mostar 

9.3.2015 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Sport 



pretpostavili klubovima koji se natječu u Premijer ligi i Prvoj ligi Federacije, na primjer 

malonogometni klub „Mostar Stari grad“ i malonogometni klub „Vjekoslav Arapović“ 

Mostar? Molim vas da mi na ovo pitanje odgovorite u pisnoj formi. 

Poštovani predsjedniče, dopredsjednici, predsjedniče Vlade, ministri, kolegice i kolege 

zastupnici, predstavnici medija, dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja koristim priliku 

da postavim zastupničko pitanje ministru prosvjete, znanosti, kulture i športa, kada možemo 

očekivati osnivanje Športskog saveza? Ovo se je pitanje već nekoliko puta postavljalo s ove 

govornice i ni jedan odgovor nismo dobili. Koliko imam informaciju, da je u prošlom sazivu 

već bilo sve spremno da se osnuje Športski savez, i evo ne znam u čemu je problem, volio bih 

da dobijemo konkretan odgovor ovdje jednom. 

16.12.2016 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Sport 

Hvala. Poštovani predsjedniče, dopredsjednici, cijenjeni premijeru, ministri, kolegice i kolege 

zastupnici, predstavnici medija, dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja koristim priliku 

da postavim zastupničko pitanje Ministarstvu pravosuđa HNŽ. Pitanje glasi: tko je nadležan 

za imenovanja rukovodećih policijskih službenika u sudskoj policiji HNŽ, te poštuje li se 

nacionalna struktura po popisu stanovništva rukovodećih službenika kada je u pitanju sudska 

policija u Mostaru? Hvala. 

28.3.2017 Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

Sudstvo/Pravosuđ

e 

Pozdravljam sve nazočne. I koristim priliku da postavim dva zastupnička pitanja. Prvo pitanje, 
Ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i športa HNŽ-a, zanima me kada planirate u proceduru 
staviti novi zakon o sportu HNŽ-a? 30.1.2018 

Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Šport 

Drugo pitanje, također isto ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i športa, zanima me u kojoj je 
fazi osnivanje Športskog saveza HNŽ-a? Hvala. 30.1.2018 

Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i 
športa 

Šport 

Poštovano rukovodstvo Skupštine, cijenjeni premijeru, sa ministrima, uvažene kolegice i kolege 
zastupnici, mediji i dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. A zastupničko pitanje postavljam Vladi i 
resornom ministarstvu, moje pitanje se odnosi na rad i poslovanje „Granita“ Jablanica, na sadašnji 
način poslovanja, kako se naplaćuje prodaje robe kamena, ako je poznato da je provedena 
privatizacija i izvršena revizija privatizacije, koja je na kraju i poništena? Dalje se nameće pitanje, ako 
je za Granit stečajni postupak u tijeku, a koncesije nisu obnavljane, po kojme osnovu i u kojim 
količinama sadašnji Granit crpi, eksploatira prirodno bogatstvo i kome plaća koncesiju, posjeduje li 22.3.2018 Vlada HNK 

Koncesije 



valjanu dokumentaciju koja je u skladu sa svim važećim zakonskim propisima o koncesiji i za vršenje 
eksploatacije i obradu ukrasnog kamena i mramora? Molim da mi se dostavi potpuno izvješće. Hvala. 
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35/4 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za izbor i imenovanje; Povjerenstvo 

za zdravstvo,rad,socijalnu politiku,izbjegle i 
raseljene; Povjerenstvo za pitanja branitelja 

HNŽ/K; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

 

BR.INICIJATIVA 
 

1 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

17/1 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Hvala lijepa gospodine predsjedavajući. Kolegice i kolege zastupnici u Skupštini, premijeru, 

dame i gospodo ministri, i gosti naravno, sve vas pozdravljam. Ja bih uputio jednu inicijativu 

prema Ministarstvu zdravstva, Zavodu zdravstvenog osiguranja i Zavodu za javno zdravstvo, 

a odnosi se na uspostavu elektronskog registra malignih oboljenja. Činjenica je da smo mi 

suficijentni što se tiče prikupljanja podataka sa terena, jer zdravstveni radnici to vrlo nerado i 

ne uvijek sa apsolutnom točnošću rade, a uspostavom elektronskog sustava koji se nalazi u 

Zavodu zdravstvenog osiguranja stekli su se preduvjeti da se uz određenu softversku 

8.11.2016 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Zdravstvo 



nadogradnju i rješenja uspostavi elektronska evidencija oboljelih od malignih bolesti, čime 

bismo u konačnici dobili točan podatak o broju oboljelih, kao i sa svim onim karakteristikama 

koje su neophodne za uvođenje ovog registra. I ja sam već razgovarao sa ljudima koji bi 

trebali znati nešto o tome i oni su me uvjerili da se to može napraviti. Tako da evo s ove 

govornice apeliram u tom smjeru, to bi trebao biti, ovaj registar u biti trebao bi biti preteča 

elektronskog javnog zdravstva, znači sve one podatke koje javno zdravstvo kao takvo dobija 

u pisanoj formi mogu se dobiti iz postojeće aplikacije koje se nalazi u Zavodu zdravstvenog 

osiguranja, čime bismo dobili znatno točnije, preciznije, blagovremenije informacije i u 

konačnici bismo znali apsolutne podatke o zdravstvenom stanju našeg stanovništva, a to bi 

nam onda svima pomoglo da provodimo određene programe, mjere i intervencije, kako bi 

došlo do tih poboljšanja. Pisani oblik ću vam dostaviti naknadno. Hvala.    
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 
IME I PREZIME 

 
DRAGO TULE 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

HDZ 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                   2640 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/0 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za ustav; Povjerenstvo za praćenje 

rada Ministarstva unutrašnjih poslova, ljudska 
prava i građanske slobode; Povjerenstvo za 

ustav; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

0 

BR.INICIJATIVA 
 

0 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

3/0 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 

 
IME I PREZIME 

 
ĐURO PRKAČIN 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

NE 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

HDZ 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                   3680 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/1 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za proračun, financije i ekonomsku 

politiku; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

3 

BR.INICIJATIVA 
 

2 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

29/2 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

I imam jednu da ne kažem inicijativu, odnosno zamolbu, kolege su već prije spominjale, 

konkretno se tiče evo Vlade HNŽ-a, odnosno stručnih službi Vlade koje uređuju internetsku 

stranicu Vlade, stvarno bih zamolio da je krajnje vrijeme da se u rubrici zakoni i dokumenti 

izmjene oni zakoni jer tamo imamo, evo jučer sam iščitavao i prije dva zakona o koncesijama 

i prijedlog zakona, imamo dva zakona o termoenergetskoj inspekciji, jedan iz 2004., jedan iz 

2008., imamo nacrt zakona o proračunu iz 2007., a nemamo neke zakone koje smo mi usvojili 

u prošlom mandatu i da ne kažem i ove godine? Tako da bi trebalo ažurirat ovu stranicu i što 

sam primijetio da ministarstva u našoj županiji posebno imaju svoje internetske stranice, kao 

21.10.2015 Vlada HNK Ostalo 



što je ministarstvo poljoprivrede, ministarstvo branitelja, vidio sam i ministarstvo 

gospodarstva, bilo bi dobro da se tamo i na službenim stranicama Vlade gdje je informacija o 

ministarstvu stavi da ta ministarstva imaju svoju internetsku stranicu, znači link ministarstva 

Vlade. Evo toliko. Hvala. 

Pozdravljam sve nazočne. Evo jedna inicijativa, više zamolba, nego inicijativa, prema 

kolegiju Skupštine i prema tehničkom osoblju, da za narednu sjednicu, odnosno za naredne 

sjednice, osiguraju i našoj kolegici Stani Burić, evo možemo to dogovorit se na kojem mjestu, 

onaj da može i ona da kažem reći svoje primjedbe, prijedloge, radi svojih posebnih potreba na 

evo prigodnoj lokaciji joj osiguramo jedan mikrofon ili tako nešto. Hvala. 

8.11.2016 Stručna 

služba 

Skupštine 

Ostalo 

Pozdravljam sve nazočne. Ja svoje pitanje upućujem Ministarstvu unutarnjih poslova HNŽ-a, 

odnosno Odjelu za administraciju. Znači sljedeće pitanje: zašto se u policijskim stanicama, 

konkretno Policijska stanica Stolac, Odsjek za administraciju, prilikom registracije vozila kao 

dokaz o uplati propisanih naknada za obrasce i registarske tablice koji se izdaju prilikom 

registriranja ne prihvaćaju uplatnice provedene putem elektronskog bankarstva iako na njoj 

piše jasno da je nalog proveden, već je iste potrebno opečatiti da ne kažem u banci i tek tada 

su po navodnicima valjane? Mislim da ovo nema nikakva smisla jer evo i poslije imamo na 

dnevnom redu da ne kažem reformsku agendu, tako da svi težimo prema Europskoj Uniji. 

Zanima me dali je ovo konkretno samo u Policijskoj stanici Stolac ili je ovo u čitavoj 

županiji? 

21.10.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Finansijski tokovi 

Pozdravljam sve nazočne. Ja svoje pitanje upućujem Ministarstvu pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave HNŽ-a, molim vas da mi dostavite sljedeće informacije o svim udruženjima koja 

su upisana u registar udruženja naše županije, a sjedište imaju na području Općine Stolac, i to 

naziv udruženja, sjedište udruženja, to jest adresu udruženja, i imena osoba koja predstavljaju 

ta udruženja? Hvala. 

28.4.2016 Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

Ostalo 

Pozdravljam sve nazočne. Za razliku od mnoga prethodnika gospodina Mušića ja nisam dobio 

nikakav odgovor na moje pitanje koje sam uputio mislim u 4. mjesecu ove godine, znači prije 

3 mjeseca, pa ga ovim putem ponovo postavljam, upućeno je bilo ministarstvu pravosuđa, 

uprave i lokalne samouprave, a odnosi se na točan broj i nazive nevladinih organizacija, 

odnosno udruga koje su registrirane na području Općine Stolac i znači odgovorno lice, 

odnosno predsjednika i zamjenika predsjednika tih udruga, kao i točnu adresu na kojoj su 

registrirane te udruge. Ovim putem molim da mi se dostavi to pitanje. Hvala. 

4.7.2016 Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

Sudstvo/Pravosuđ

e 

 

 



 

 

  
IME I PREZIME 

 
ELMIR ŠATOR 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

NE 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

NEZAVISNI ZASTUPNIK 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                   922 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/3 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za zdravstvo,rad,socijalnu 

politiku,izbjegle i raseljene 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

15 

BR.INICIJATIVA 
 

3 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

20/13 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Pozdravljam sve prisutne. Ja ću pitat nešto što je na neki način direktno vezano za ovo o čemu 

ćemo pričat u naredne dvije tačke, ali evo ipak da spomenem pošto će trebat vremena 

vjerovatno da mi se odgovori. Znači pitanje glasi: Dali se vlada, odnosno svi organi uprave, 

doslovno pridržavaju odredbi zakona o izvršenju budžeta, na primjer izvršenje budžeta po 

analitičkom kodu 614 000, dali je za trošenje tih sredstava ispoštovan zakon o izvršenju 

budžeta za 2015. godinu? Hvala. 

8.12.2015 Ministarstvo 

financija 

Finansijski tokovi 

Imao bi jednu inicijativu, koju moram dopisat, ali ću je reć. Ja sam dobio odgovor na moje 

traženo pitanje zašto Dom zdravlja Stari grad Mostar nije ušao u sufinansiranje zdravstvenih 

ustanova, iako ga je kao i sve te tri bolnice osnovala skupština ovog kantona, prevedeno otac 

4.7.2016 Zavod 

Zdravstvenog 

osiguranja 

Zdravstvo 



se stidi svog vlastitog djeteta i ne želi ga finansirat. Dobro gospodo, preuzimate odgovornost 

za finansiranje i stvaranje milijonskih dugova, pa čak da im se i plati javni dug oni će i dalje 

biti u prosjeku dužni ne manje od 5 milijona, a neki po 60 milijona maraka, uzmite papir pa 

preračunajte. Želim da kažem, da uputim na to, mislim da imam veliko iskustvo u 

menadžmentu u zdravstvu i u finansijama u zdravstvu, da sipamo gore litar, a dole na curi 

deset!? Želio bi znači da se u to finansiranje, u odgovoru koji mi je dostavio ministar finansija 

Faladžić Adnan stoji, odluka o sufinansiranju zdravstva, odnosno taj ekonomski kod, stoji 

koje su zdravstvene ustanove finansirane, odnosno dodatno finansirane od strane kantona, 

stoji da je to prema uredbi Vlade HNK-a. I ja bi ovim putem uputio inicijativu, upravo prema 

Vladi, da Vlada korigira navedenu odluku i da finansira i četvrtu zdravstvenu ustanovu, u 

nekoj sumi razumnoj, odnosno procijenjenoj od strane ministra zdravstva i ministra finansija i 

da uđe u sklopu te odluke. U krajnjoj liniji, da je bilo tako sami sporazum o razdruživanju 

RMC-a „dr. Safet Mujić“ na kantonalnu bolnicu i na Dom zdravlja Stari grad ovaj nije 

ispoštovana odluka i o prihodovnoj i rashodovnoj strani, gdje se omjer dijelio  3/4 -ine 

naspram  1/4 -ine, a to nije urađeno ni za prošlu ni za ovu godinu. Hvala. 

Pokrećem također inicijativu, pokrećem predsjedniče također inicijativu, da Upravni odbor 

Zavoda zdravstvenog osiguranja, a imam informaciju da su već donijeli finansijski plan za 

iduću godinu, ostane pri istom za narednu godinu, nisam siguran da ministar zdravstva može 

donijeti takvu odluku samostalno bez potvrde Vlade. Hvala. 

16.12.2016 Zavod 

Zdravstvenog 

osiguranja 

Zakonodavstvo 

Poštovani predsjedniče, kolege poslanici, i ostali. Ja ću vrlo kratko, nešto što je u pitanju 

ustvari iz moje prakse direktne, ali je pitanje daleko ozbiljnije nego što će možda izgledat. 

Znači kakve su mogućnosti da osobe sa psihičkim poremećajima koji su iz različitih razloga 

izgubili status zdravstvenih osiguranika, taj isti povrate, uzimajući i u obzir sepecifičnost 

oboljenja od kojih boluju, i također specifičnost njihovog psihosocijalnog položaja, obzirom 

da ih postoji izuzetno veliki broj koji su isti izgubili iz različitih razloga, ne javivši se na biro 

rada. Ovo je pitanje značajno i sa bezbjedonosnog stajališta, uzimajući u obzir velike redove 

pred psihijatrijskim ambulantama i prepunjene psihijatrijske odjele na području našeg 

kantona. Inače se pitanje odnosi na Kantonalno ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi, 

Kantonalni zavod zdravstvenog osiguranja, i Zavod za zapošljavanje. 

29.5.2015 Služba za 

zapošljavanje 

Zdravstvo 

Pozdravio bih sve prisutne, a naročito članove Vlade, kojima bih još jednom poželio sreću u 

radu. Ja ustvari ovdje neću postavljat novo pitanje, želim vam samo pročitat, bit ću stvarno 

što kraći, neću čitati odgovore koje sam na svoje poslaničko pitanje dobio „šta je sa ljudima 

21.10.2015 Zavod 

Zdravstvenog 

osiguranja 

Zdravstvo 



koji izgube zdravstveno osiguranje, a inače boluju od psihičkih poremećaja“, koje sam dobio 

od Zavoda zdravstvenog osiguranja i Službe za zapošljavanje kantona. Znači pročitat ću 

zadnju rečenicu od Zavoda zdravstvenog osiguranja, koji kaže „navedena problematika je u 

domenu i  nadležnosti Ministarstva zdravstva, rada i socijalne skrbi, odnosno Zavoda za 

zapošljavanje HNŽ/K, te bi isti trebali iznaći zakonski modalitet rješenja navedenih 

problema“. Znači Zavod zdravstvenog osiguranja i Zavod za zapošljavanje kantona to 

prebacuje na ministarstvo. Ovamo je malo teže izdvojit rečenicu, ali ću reć, da člankom 31, 

stav 1, Zakona o zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba propisano je da se 

zdravstveno osiguranje nezaposlenoj osobi osigurava propisima o zdravstvenom osiguranju, 

što je u nadležnosti Zavoda zdravstvenog osiguranja. Toliko o našim servisima koji bi trebali 

da rade za dobrobit običnog čovjeka. Ovo se djelomično veže za pitanje gospodina Zagorčića 

koje se tiče sigurnosti, vidjeli ste tokom ljeta nekoliko incidenata, mislim da je čak bio i jedan 

smrtni slučaj koji je izazvala osoba sa psihičkim poremećajima, mislim da je negdje na 

Aveniji bio slučaj. Znači to moje traženje da se omogući, ja sam duboko svjestan ovoga što je 

gospodin Bošnjak potpisao, da se to rješava posebnim zakonskim aktima koji su federalnog 

nivoa, znači federalni zakon o zdravstvenom osiguranju, ali postoji sigurno neki način koji je 

očekivao sam bit će predložen, kojim bismo mi stvorili jednu cjeloshodnu odluku koja 

osigurava automatizam osobama sa, eto u najmanju ruku šizofrenim poremećajima, da dobiju 

to osiguranje. Jer automatski kad oni nemaju osiguranje nemaju pravo ni na kakav lijek, osim 

da ga kupe, moja iskustva, 11 godina radim u toj službi, da 80\% do 90\% njih nema nikakvih 

šansi da kupe B vitamin, a ne nešto skuplje od toga. Radi toga sam to govorio. 

Također bi se pridružio čestitkama povodom predstojećih božićnih i novogodišnjih praznika. 

Moje pitanje je dijelom vezano za Prijedlog Budžeta, iako sam se mislio dali da to spomenem 

kada budem govorio o tome ili sada, ali ću ga ipak sad postaviti. Molio bih menadžmente 

Srednje medicinske škole Mostar i Medicinske škole Sestara milosrdnica da dostave sve 

podatke o kadru, prostoru i opremi s kojom raspolažu. A zašto to pitam –reći ću kad budem se 

javio vezano za razmatranje Budžeta. Hvala. 

22.12.2015 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Finansijski tokovi 

Ja imam pitanje za ministarstvo obrazovanja, upravo na bazi dobivenog odgovora za srednje 

medicinske škole, želim da mi se dostave podaci o broju profesora i nastavnika kao i broju 

učenika u svim osnovnim i srednjim školama na području našeg kantona. Hvala. 

26.1.2016 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Obrazovanje 



Pozdravljam sve prisutne. Moje pitanje se odnosi, pretpostavljam da je to njihov resor, na 

ministarstvo finansija i vjerovatno dijelom i na ministarstvo zdravstva, a odnosi se na kriterije 

koji se koriste, ako postoje, želio bi da znam da postoje i koji su, koji se tiču pitanja 

sufinansiranja zdravstvenih ustanova, ona poznata dva milijona, na koji način se sredstva 

dijele između zdravstvenih ustanova koje sufinansira kanton i znači koji su kriteriji koji se 

određuju prilikom toga? Hvala. 

28.4.2016 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Finansijski tokovi 

Pozdravio bio sve prisutne. Ja imam dva pitanja. Jedno je pitanje za Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne zaštite, a drugo pitanje je za Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a. Znači u 

prvom pitanju molim, a u skladu sa zaključcima koje smo donijeli na tematskoj konferenciji o 

zdravstvu, da mi se dostavi stanje duga bolničkih zdravstvenih sistema, zaključno sa 30.06. 

ove godine, a vezano za isto i u sklopu znači iste teme, da nadležno ministarstvo dostavi 

izvještaje pominjanih zdravstvenih ustanova, a na osnovu donesenih zaključaka tematske 

sjednice o zdravstvu o poduzetom u smislu sanacije sadašnjeg stanja i racionalizacije 

troškova. Očigledno je da nismo postupili onako kako smo trebali, pitanje reforme 

zdravstvenog sistema je ključno pitanje i evo vidite kroz kakve probleme prolazi jedna daleko 

sređenija zemlja kao što je Hrvatska, a u pitanju su sada već milijonski dugovi sa tri cifre. 

Mene iskreno zanima kolika će to cifra biti, da vam pokažem koliko je besmisao u onom 

sufinansiranju cijele priče. 

4.7.2016 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Zdravstvo 

Drugo pitanje se odnosi na Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a, da dostavi znači Skupštini 

tačan broj osiguranika koji se liječi u Domu zdravlja Mostar i Domu zdravlja Stari grad 

Mostar, i to molim vas u odnosu, da se usporedi to u odnosu na broj stanovnika objavljen 

popisom stanovništva prošli četvrtak. Znači ovo je pitanje za Zavod zdravstvenog osiguranja 

HNK-a. 

4.7.2016 Zavod 

Zdravstvenog 

osiguranja 

Zdravstvo 

"Pozdravio bi sve prisutne. Ja neću postavljat nova pitanja, čak sam sklon ono što je gospodin 

Zijo Mušić prošli put rekao „ako ćemo dobivat ovako stupidne odgovore, tendenciozne 

odgovore, odgovore moćne vlasti na mišiće, onda nema smisla, bar mi iz opozicije nemamo 

razloga posavljat ni jedno pitanje. I ako ću vas podsjetit da sam uvijek glasao bez obzira ko je 

imao kakvu inicijativu i o čemu se radilo ako sam smatrao da je to za dobro naroda nisam 

gledao ko je postavio određenu inicijativu, dali je bio predstavnik pozicije ili opozicije. 

Konkretno ću se vezat iako nisam očekivao za ovu sjednicu da ću dobit odgovore, nije 

proteklo ni mjesec dana, dosta se puta desilo kad moje postavljeno pitanje ne odgovara onima 

kojima je postavljeno da uopšte ne odgovore, ali evo konkretno odgovor gospodina ministra 

28.7.2016

 

  

Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Finansijski tokovi 



zdravstva vezan za pitanje sufinansiranja rada zdravstvenih ustanova. Znači navedeno je 

konačno, mada to nikada u budžetu ne vidimo, da je riječ o sufinansiranju rada, tako stoji 

naziv koda, znači sufinansiranje rada zdravstvenih ustanova, ovdje se konačno razjašnjava da 

je riječ o bolničkim zdravstvenim ustanovama, što mislim da bi trebalo stajat u nekom 

narednom budžetu, i jednostavno se na jedan fin način odbija inicijativa da Dom zdravlja 

Stari grad Mostar, koga je osnovao kanton, bar za sada je, a meni se čini neko duže vrijeme će 

biti osnivač kanton, se jednostavno ne želi staviti na listu onih koji se sufinansiraju kroz to. 

Ipak ću morat postavit jedno pitanje u ovome, dali se oni koji primaju sredstva na osnovu 

ovaj budžeta kantona vezano za kod sufinansiranje rada zdravstvenih ustanova, dali te 

zdravstvene ustanove ispunjavaju uslove određene prema zakonu o izvršenju budžeta, čini mi 

se članovi 30, 31, 32, koliko sam vidio? Na to mi pitanje nikad nije odgovoreno, to sam 

upozorio prije nekih 7, 8 mjeseci.Drugo, ovdje gospodine premijeru, mislim da nema ni 

vašeg, da vas ne poštuju, obzirom da ste vi meni rekli kad sam ja tražio amandman, ako se 

sjećate kad smo usvajali budžet, vi ste rekli „nema potrebe da dajem amandman“, čulo je to 

stotinu ljudi ovdje, ministri u većem broju nego danas, poslanici, mislim da su mi oni 

svjedoci, i novinari, da je rečeno da nema potrebe postavljat amandman kad se podrazumijeva 

da je osnivač kanton, vi vjerovatno niste znali za ovu uredbu, iako po meni nije problem u 

tome što postoji uredba, uredba se može korigirat, zaboga zakoni se korigiraju.  

Drugo je odgovor gospodina Rade Bošnjaka, koji tvrdi da 62.000 osiguranika pripada Domu 

zdravlja Mostar, a 38.000 Domu zdravlja Stari grad, iz čega sam izvukao zaključak da na 

području koje pokriva Dom zdravlja Stari grad svaki četvrti čovjek koji živi tu je neosiguran, 

a na području koje pokriva Dom zdravlja Mostar niko!? Hvala na pažnji." 

28.7.2016 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Finansijski tokovi 

Pozdravljam  sve prisutne. Moje pitanje se odnosi na ministarstvo obrazovanja. Obzirom da je 

osnovano odjeljenje Fakulteta zdravstvenih studija pri Univerzitetu „Džemal Bijedić“ u 

Mostaru, mene zanima finansijska konstrukcija finansiranja tako složenih zanimanja. 

Također, da se dostavi, obzirom da je izvršena integracija Univerziteta, raspodjela, ukupna 

raspodjela svih sredstava prema fakultetima koji čine Univerzitet „Džemal Bijedić“. Hvala. 

7.10.2016 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Obrazovanje 

Pozdravio bi sve prisutne. Ja ustvari kao i gospodin Mušić nemam novih pitanja, ovaj ne 

znam zašto, ali i meni se često dešava da mi se ne odgovori na postavljeno pitanje, znači 

pitanje koje sam imao odnosilo se na rad i fukcioniranje Univerziteta „Džemal Bijedić“ u 

Mostaru, gdje sam doslovce vrlo jasno predsjedniče postavio pitanje, u njemu je stajalo, 

16.12.2016 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

Finansijski tokovi 



pitanje je bilo za kantonalno ministarstvo obrazovanja, ne prejudiciram, ne mislim da je do 

ministarstva obrazovanja, mislim da Univerzitet nije odgovorio, dakle, pitanje je način 

finansiranja novootvorenog fakulteta Zdravstvenih studija, a obzirom i na izvršenu integraciju 

Univerziteta u jednu cjelinu, ne vidim šta je loše bilo u tome što sam tražio da vidim od 

ukupne mase sredstava koje dobivaju od nas, čini mi se 3,3 milijona KM godišnje, koliko se 

troši po pojedinim fakultetima koji čine u sastavu svom Univerzitet „Džemal Bijedić“. Pošto 

je prošlo, od naše znači sjednice u oktobru prošlo je definitivno 50, 60 skoro dana, ovaj 

upućujem inicijativu za tematskom sjednicom, na šta po statutu imam pravo, vezano za stanje 

u visokom obrazovanju na području kantona. I to ću pismeno dostavit. 

kulture i 

športa 

Pozdravio bi sve prisutne. Moje pitanje se odnosi na Vladu ili na premijera Vlade HNK-a, a 

glasi: „zašto ne postoji kontinuitet u zabrani zapošljavanja državnih službenika i namještenika 

u ministarstva i druge organe uprave, te zaposlenika u ustanovama i drugim institucijama koje 

se finansiraju iz Budžeta HNK-a i iz vanbudžetskih fondova HNK-a, odnosno zašto je jedna 

odluka vrijedila od 01.10. do 31.12. prethodne godine, a potom je 17.01.2017. donesena nova 

odluka za period od rečenog, dakle od 17.01., do 31.03.2017. godine, što se desilo u vrijeme 

od 01.01. do 16.01.2017. godine i koliko je ljudi zaposleno u tom periodu u gore navedene 

strukture? Hvala. 

28.2.2017 Predsjednik 

Vlade 

Hercegovačk

oneretvanosk

og kantona 

Zaposljavanje 

Pozdravio bi sve prisutne. Imam dva, ustvari jedno pitanje imam. Učestala je ova praksa da se 

ne odgovori na postavljena pitanja, krajem novembra, ne znam koja je sjednica bila, ali bila je 

krajem novembra prošle godine, postavio sam pitanje o raspodjeli finansijskih sredstava koja 

pripadaju Univerzitetu „Džemal Bijedić“ i nikad nisam dobio odgovor, ne tražim ni sada 

tematsku sjednicu povodom toga, samo tražim da mi se odgovori na to pitanje. 

4.5.2017 Ministarstvo 

financija 

Obrazovanje 

Pozdravljam sve prisutne. Imam dva pitanja. Jedno je za ministarstvo zdravstva, rada i socijalne 
zaštite, a drugo je za kantonalni Zavod zdravstvenog osiguranja. Znači pitanje za ministarstvo 
zdravstva, vezano je i u kontekstu je i budućih pregovora sindikata doktora i stomatologa i stanja 
materijalnog istih kategorija, pa me zanima, dali ministarstvo zdravstva ima precizne podatke o visini 
plaća rukovodnih osoba u bolnicama, te domovima zdravlja na području HNK-a, ne misleći pri tom 
samo na direktorske plaće, nego i naknade drugih rukovodnih lica, šefova službi i klinika, lica 
angažiranih za pružanje sofisticiranih usluga, glavnih sestara klinika, službi i odjeljenja, kao i 
kompletnih ustanova, te kolike su visine naknada članova upravnih vijeća u svim zdravstvenim 
ustanovama na području kantona, dali su ukinuti takozvani menadžerski ugovori u skladu odlukom 
Vlade F BiH od 01.07.2015. godine, ako jesu, zašto je to u suprotnosti sa zadnjim nalazima Poreske 30.1.2018 

Ministarstvo 
zdravstva, 
rada i socijalne 
skrbi 

Zapošljavanje 



uprave, i šta se poduzima u vezi sa rečenim nalazima? Znači ovdje se ne radi o karakteristikama ličnih 
primanja, premda kad je riječ o rukovodnim licima to se ne može izbjeć, nego općenito da vidimo 
koliko se ponašamo ko pijani milijarderi, a mišljenja sam da se dobro ponašamo u tom pravcu. 

Drugo pitanje se odnosi na kantonalni Zavod zdravstvenog osiguranja. Znači na osnovu kojeg 
zakonskog i podzakonskog akta ste povisili primanja ljekarima porodične medicine u odnosu na druge 
ljekare, osobito govoreći o specijalistima u domovima zdravlja, pri čemu sada dohoci jednog doktora 
početnika sa tek položenim državnim ispitom iznose 300 do 500 KM više nego ljekara specijaliste, 
uzimajući u obzir da u porodičnoj medicini po mome mišljenju, a mislim da sam kompetentan, vlada 
hronični nerad, da u 12 sati ne možete nać doktora na mjestu a prima po 2.500 KM u odnosu na 
ljekara specijalistu, recimo konkretno mog profila, koji prima 1.800 do 1.900 KM, to je prilična razlika, 
pa me zato zanima, na koje će se zakonske i podzakonske akte Zavod zdravstvenog osiguranja pozvati 
za ovo? Hvala. 30.1.2018 

Zavod 
Zdravstvenog 
osiguranja 

Financije 
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16/13 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

I imam još jednu inicijativu, nije pitanje. Dakle, radi se, znam da nije naša nadležnost, ali mi 

koji se bavimo ozbiljno politikom i koji svaki dan susrećemo ljude koji imaju svoje privatne 

probleme, imamo pravo i s ove skupštinske govornice uputiti inicijativu i prijedlog našoj 

Vladi koja će nać adresu, a adresa je Komisija za vrijednosne papire, da ide sa inicijativom i 

prijedlogom. Naime, radi se o prijedlogu produženja roka za korištenje neiskorištenih 

certifikata za neisplaćene vojne plaće, produžetak bi bio do 2017., a radi se o plaćama koje su 

ostvarili branitelji koji su sudjelovali u ratu u HVO-u i Armiji BiH. Naime, taj rok istječe 

30.06.2015. godine i predlažem da se vlada ili ministarstvo koje je najbliže toj oblasti obrati 

Komisiji za vrijednosne papire F BiH s tim prijedlogom. I da se u taj prijedlog stavi dopuna, 

da se ti certifikati ne koriste samo za otkupljivanje, za otkup stanova već da im se da šira 

djelatnost, šira mogućnost otkupa, jer ti su ljudi zaslužili da te certifikate mogu koristiti i za 

29.5.2015 Ministarstvo 

za pitanja 

branitelja 

Boračko-

invalidska 

politika 



plaćanje legalizacije objekata. Naime, u većini općina je donesena odluka da se ti objekti 

legaliziraju i da se uvrsti u mogućnost plaćanje certifikatima i legalizacija takvih objekata. 

Ponavljam, da rok za iskorištavanje tih certifikata istječe 30.06., a radi se o 30\% ukupnog 

broja certifikata koje su ostvarili pripadnici HVO-a i Armije BiH na osnovu neisplaćenih 

plaća u proteklom ratu. I nema više sada ništa. Hvala. 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, sve vas srdačno pozdravljam. I imam inicijativu ili 

prijedlog inicijative, pa kako se to već zvalo. Dakle, u ovom vremenskom periodu 

kalendarske godine je očekivat rebalans proračuna sa znatnim smanjenjima u svim 

županijama, vjerojatno izuzev sarajevske. U tom kontekstu Vlada Federacije BiH je na jednoj 

od proteklih sjednica donijela odluku o smanjenju procenta sudjelovanja županija u javnoj 

raspodjeli financija sa 51,48\% na 51,23\%, s namjerom uvrštavanja Grada Sarajeva na 

jedinstveni račun sa 0,25\%, a to sve zbog odluke Ustavnog suda zbog povrede prava na 

lokalnu samoupravu. Vlada je dakle smanjila ponder Sarajevskoj županiji sa 2 na 1,96, što 

smatram parcijalnim rješenjima budući da je Sarajevska županija u velikoj prednosti u odnosu 

na ostale sve županije, a ovom provedbom odluke Ustavnog suda i Grad Sarajevo u odnosu 

na ostale općine i gradove u ovoj županiji imat će puno lagodniju poziciju što se tiče javnih 

financija. Stoga predlažem da zastupnici kroz Dom naroda iz ove županije, budući da ih je 

velik broj, a ministara u Vladi Federacije iz ove županije je veliki broj, da pokrenu inicijativu 

za izmjenu Zakona o pripadnosti javnih prihoda. Tako da bismo imali pravedniju raspodjelu 

javnih prihoda po županijama i po općinama i gradovima. Hvala. I još da čestitam 

rukovodstvu Skupštine, prvi put smo u skladu sa Poslovnikom pozvani na skupštinu, na 

vrijeme smo dobili materijale. 

10.11.2015 Vlada HNK Finansijski tokovi 

A inicijativa se odnosi na prijenos sjednica ove Skupštine, budući da postoji medij kojeg 

financiramo iz proračunskih sredstava, a to je Radio Herceg-Bosne, smatram da taj radio ima 

uvjete osigurati izravan prijenos svake sjednice ove Skupštine, tako da bi javnost imala bolji 

uvid u aktivnosti i rad svih zastupnika koji sjede u ovoj Skupštini i smatram da rukovodstvo 

Skupštine treba razmisliti o tome da osiguramo izravan prijenos svake sjednice Skupštine 

HNŽ-a. Zahvaljujem. 

28.4.2016 kolegij 

skupštine 

Ostalo 

I treće pitanje, odnosno inicijativa, odnosi se na lovišta. Jedna u nizu presuda Ustavnog suda 

nije ispoštovana a odnosi se na podjelu lovišta u Općini Prozor-Rama i po ne znam koji put, 

ponovo po ne znam koji put isto ministru gospodinu Joviću postavljam pitanje -zašto ne uputi 

u proceduru ono što mu je Ustavni sud naložio zbog toga što nije ispoštovao proceduru 

4.7.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Zakonodavstvo 



tijekom donošenja odluke o lovištima u Općini Prozor-Rama i pozivam ga da na prvoj 

narednoj sjednici ovoj skupštini podnese tu inicijativu ili ako nije u stanju, a kako stvari stoje 

nije, nek podnese ostavku. Zahvaljujem 

Kolegice i kolege, dame i gospodo, predsjednici Vlade, Skupštine, sve vas srdačno 

pozdravljam. I nekoliko pitanja ću postaviti, dva, tri, i jednu incijativu koju sam već davno 

spominjao, a ona se odnosi na izravan prijenos zasjedanja skupština HNŽ budući da je u 

većini županija praksa da se sjednice prenose, da građani mogu čuti što tko radi i da taj rad 

dignemo na transparentniju razinu, ostao sam bez ikakvog odgovora, a budući da je vrijeme 

izrade proračuna i budući da u proračunu se uvijek nađu sredstva za medije, predlažem, 

sugeriram, da razmislite o tome da sve lokalne radio postaje i radio postaja Herceg-Bosne 

koju financiramo iz ovog proračuna, prenosi uživo sve sjednice skupštine HNŽ. To je 

inicijativa koju ću dostaviti tajništvu pismeno, iako sam je već jedanput dostavio prije 

nekoliko mjeseci. 

16.12.2016 Skupština 

HNK 

Ostalo 

I imam još jednu inicijativu, ona se odnosi na ministarstvo zdravstva, vidim ministra 

Opsenicu tu. Dakle, svi smo svjesni i svi smo svjedoci povećanja broja maligno oboljelih 

ljudi u našoj županiji i u državi i općenito u društvu, mislim da je većina upoznata sa onim 

vertikalnim programom subvencioniranja liječenja teško oboljelih od tih malignih bolesti i da 

smo svi svjesni koliki su redovi za čekanje za one ljude koji se liječe od karcinoma. Igrom 

slučaja znam nekoliko ljudi koji se nalaze vrlo nisko na tim listama vertikalnog programa u 

zavodu, odnosno federalnog zavoda za zdravstveno osiguranje i reosiguranje, a da postoji taj 

pametni lijek koji bi im mogao spasiti život, znam da jedna terapija košta 10.000 eura i da se 

pokazala vrlo uspješnom za one koji su je mogli primiti. Stoga predlažem da ministarstvo u 

suradnji sa vladom iznađe sredstva u visini, u ovom trenutku mislim oko 100.000 KM, da bi 

one ljude iz naše županije koji čekaju taj vertikalni program da bi im se moglo omogućiti 

liječenje po tom principu. Ako ima sredstava za ono sve što se financira iz proračuna smatram 

da se mogu naći i ta sredstva od 100.000 KM. 

28.3.2017 Ministarstvo 

zdravstva, 

rada i 

socijalne 

skrbi 

Zdravstvo 

I još samo komentar vezano za program rada, to ćemo u programu rada, ali sam htio i kroz 

zastupničko pitanje o priči o konstitutivnosti i u našoj županiji. Budući da mi koji dolazimo iz 

hrvatskih političkih stranaka često pričamo o konstitutivnosti, često pričamo o ugroženosti, 

što je potpuno istinito, pokažimo mi na primjeru da se može biti i drugačiji, uvrstimo na jednu 

od narednih točaka dnevnog reda priču o Srbima u našoj županiji i dajmo im jednaka prava 

kao i nama ostalima koja im pripadaju. Hvala. 

28.3.2017 kolegij 

skupštine 

Ljudska prava 



Kolegice i kolege, dame i gospodo, sve vas pozdravljam. Pitanje rukovodstvu Skupštine i 

ministru poljoprivrede. Poznato vam je da je Ustavni sud F BiH za onu odluku koja se odnosi 

na podjelu lovišta u Rami presudio da nije ispoštovana procedura tijekom donošenja iste, pa 

pitam kada će se na dnevnom redu ove Skupštine ponovo naći ta točka dnevnog reda, da se 

ispoštuje procedura i da se vrati u okvire zakona? Hvala 

29.12.2014 Predsjednik 

Skupštine 

Poljoprivreda 

Dakle, ja bih zamolio, evo i tražio odgovor, za sve one korisnike Proračuna u protekloj godini 

koji su sredstva dobili grantom da se dostavi izvješće u Skupštinu o načinu i kriterijima za 

utrošak tih sredstava koja su dobili grantom. 

9.3.2015 Ministarstvo 

financija 

Finansijski tokovi 

Srdačan pozdrav svima. Dakle, i moje je pitanje Ministarstvu unutarnjih poslova, a odnosi se 

na zaključak koji je Skupština donijela 09.03., broj 02-01-V-068/15, a vezano za radno-pravni 

status onih 5 policajaca, u kojoj je fazi i jeli rađeno šta po tom pitanju, i kada možemo 

očekivat rješenje toga? Hvala. 

31.3.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Zaposljavanje 

Dakle, ja imam pro jednu vrlo ozbiljnu primjedbu, zamjerku, kritiku, ne znam kako bi već to 

nazvao, prema kolegiju Skupštine. Naime, radi se o, a uvijek je to tako vjerojatno praksa bila, 

o jednom vrlo podcjenjivačkom odnosu prema nama zastupnicima, dakle dobili smo dnevni 

red od 6 ili 7 točaka dnevnog reda, da bismo danas izjašnjavali se o nekakvih 14 točaka, vrlo 

ozbiljnih točaka, koje zahtijevaju pripremu da bi se o njima moglo kvalitetno raspravljati. 

Dakle, evo ja prvi 5 točaka zadnjih ne znam uopće o čemu se radi, o čemu ćemo raspravljat. 

Dakle, te nekakve dogovore dogovorite 7 dana prije skupštine i pošaljite nam dnevni red na 

vrijeme, tako da bismo se i mi zastupnici, a prvenstveno mi iz oporbe mogli kvalitetno 

pripremiti za rasprave u skupštinskim klupama. To je zamjerka. Sad ide jedno pitanje. Dakle, 

zadnju skupštinu smo održali prije dva mjeseca, na kojoj smo usvojili županijski proračun, i 

na kojoj smo imali vrlo vrlo burnu raspravu, koju nam je izazvao amandman rukovodstva 

Skupštine. I tada u sklopu tog amandmana rukovodstvo Skupštine je vrlo jasno i eksplicitno 

reklo da će se nova Vlada i rebalans Proračuna naći na skupštinskim klupama u naredna dva 

mjeseca, pa postavljam pitanje rukovodstvu Skupštine –ima li nove Vlade i ima li rebalansa 

Proračuna, jer je već prošlo dva mjeseca? 

29.5.2015 kolegij 

skupštine 

Finansijski tokovi 

A imam i pitanje za ministra unutarnjih poslova, vezano za suspenzije koje se događaju u 

ministarstvu unutarnjih poslova proteklih dana, po kojem kriteriju, na koji način, i zbog čega, 

i također u koja smo doba i jeli prema Vladi HNŽ-a upućen prijedlog sastava odbora za 

rješavanje žalbi uposlenika ministarstva unutarnjih poslova, jer smo u protekle dvije sjednice 

imali raspravu po tom pitanju oko ljudi koji nisu uspjeli ostvariti svoja prava? 

29.5.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Zaposljavanje 



Dame i gospodo, kolegice i kolege, predsjedniče vlade, ministri, sve vas srdačno 

pozdravljam. Dakle, imam pitanje i prijedlog eventualni, a odnosi se na prijem vježbenika u 

našoj županiji za natječaj koji je u tijeku. Budući da su uvjeti za natječaj pripremljeni na način 

kako su pripremljeni, da intervju nosi 40\%, a ostali svi kriteriji nose 60\%, smatram da to 

nije u skladu sa europskom agendom koju smo ovdje usvojili, da je to prevelik prostor za 

manipulaciju politici, koja je i prošli put na isti način primila vježbenike. Mislim da je to 

destimulirajuće za te dečke i cure koji su završili fakultete i nadaju se svom prvom poslu i da 

nećemo postići efekat koji smo željeli postići sa ovakvim natječajem za prijem vježbenika. 

Također, smatram da bi puno značajniji i veći efekat postigli da smo tolika sredstva kolika 

smo predvidjeli za prijem vježbenika u administraciju županijsku, dali privatnom sektoru po 

200 ili 300 KM, tako da bi puno značajniji efekat postigli jer bi ti ljudi uzeli sa biroa onu 

struku koja im treba i kroz taj posao bi oni naučili nešto o onome za što su se obrazovali. Svi 

smo mi svjedoci da, i ja dok sam radio u toj vladi, ti vježbenici koji dođu po ministarstvima i 

upravama nemaju uopće gdje sjesti kamoli da nešto rade ili da neštio nauče. Zbog toga 

predlažem da vlada razmisli da izmjeni kriterije, pod jedan, da bi bili što transparentniji i da 

bi svi kandidati imali iste šanse, pod dva, kakav će efekat postići time što će primiti po 

političkoj podobnosti 100 vježbenika. Hvala. 

8.12.2015 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Zaposljavanje 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, premijeru, ministri, sve vas srdačno pozdravljam. Imam 

pitanje ministru unutarnjih poslova, koje sam već nekada prije postavio, u kojoj fazi je 

razriješenje problema koje imate oko imenovanja policijskog odbora i policijskog žalbenog 

odbora budući da smo svi svjesni opće sigurnosne situacije, kako u županiji, tako i šire, i 

nefunkcioniranja sustava u ministarstvu unutarnjih poslova zbog nepostojanja policijskog 

odbora i policijskog žalbenog odbora, pa me zanima u kojoj ste fazi, jeste li uspjeli postići 

politički dogovor oko toga? Hvala. 

15.12.2015 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 

Još jednom sve pozdravljam. I vraćam se na isto ministarstvo, ministarstvo poljoprivrede, iz 

kojeg očito puno problema proizlazi i koje očito kolega Joviću ne radi onako kako bi trebalo 

raditi. Dakle, prvo odluka o lovištu, presuda Ustavnog suda nažalost nije na dnevnom redu i 

kritika predsjedniku Kluba Hrvata, odluku koju je donio Klub Hrvata treba i promijenit Klub 

Hrvata, a ne vi osobno. A što se tiče mog pitanja, ono ide prema zakonu o šumama, već 4, 5, 

6 ili 8 godina istu priču pričamo i slušamo obećanja i od vas osobno i od ostalih nosioca vlasti 

u ovoj županiji kako će taj zakon biti uskoro na skupštinskim klupama u ovom ili onom 

obliku, naravno da ga nema, naravno da smo mi svi taoci, svi građani u ovoj županiji taoci 

26.1.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Zakonodavstvo 



vaših političkih odnosa, maloprije u raspravi sam čuo dok se konzultiralo oko odluke o 

lovištima da se odluka o lovištima veže za neovisni policijski odbor i za komesara, vrlo 

neozbiljno, vrlo neodgovorno prema građanima ove županije, a što se tiče vašeg zakona o 

šumama, vrlo neodgovorno prema područjima gdje postoje te šume. Ja dolazim iz Općine 

Prozor-Rama gdje smo svi svjedoci koliko se te šume nelegalno posječe, a vi u suradnji sa 

MUP-om uhapsite nekakve dečke koji usjeku metar ili dva drva da bi preživjeli!? Pozivam 

vas da pošaljete zakon u skupštinsku proceduru, u bilo kojem obliku, da o njemu 

raspravljamo i da ga pokušamo usvojit jer bolje je bilo kakvo rješenje nego kada nema 

rješenja. To je bilo prvo pitanje. 

A drugo pitanje se odnosi predsjedniku Vlade, i ono je nastavak aktivnosti, na jednoj od 

prethodnih skupština sam ja pitao za vježbenike, onih 40\% usmenog bodovanja kandidata za 

vježbenike, pa bih molio da se dostavi skupštinskim zastupnicima ukupan broj prijavljenih 

vježbenika, sa ukupnim brojem bodova prije intervjua, da bismo imali mogućnost uporedit 

rezultate koje su te cure i dečki ostvarili tijekom svog studiranja, manje ili više uspješnog, i 

onoga što će dobit na intervjuu. Hvala vam. 

26.1.2016 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Zaposljavanje 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Imam jedno 

pitanje i jednu zastupničku inicijativu. Pitanje se odnosi na Zakon o šumama, ministru 

poljoprivrede, odgovor, zašto već nema tog zakona u skupštinskoj proceduri kada je on već 

definiran u više navrata kao jedan od razvojnih zakona i u Analizi stanja u gospodarstvu i 

obzirom da je taj zakon kočnica mnogih procesa za razvoj i gospodarstva i poljoprivrede u 

ovoj županiji, pitanje zašto ga nema i kada će biti? 

28.4.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Zakonodavstvo 

Još jednom sve pozdravljam. Žao mi je što nema ovdje ministra poljoprivrede gospodina 

Donke Jovića, očito ministra u ovoj Vladi koji najmanje i po rezultatima najlošije radi, 

svjedoci smo njegovih obećanja i prošlom sazivu skupštine i ovom sazivu skupštine o zakonu 

o šumama „bit će za mjesec dana“, „bit će za dva““, bit će za tri“, a već ga nema 6 godina!? I 

na jednoj od prethodnih sjednica ja i kolega Faletar smo postavili pitanje u kojoj je fazi i kada 

možemo očekivati zakon o šumama, da bismo dobili jedan vrlo nekorektan odgovor, dakle 

odgovor je glasio da ponavljamo isto pitanje već niz skupština, ne ponavljamo isto pitanje da 

bismo ga ponavljali već upozoravamo ministra da bi trebao raditi svoj posao, a evidentno je 

da ga ne radi. Ako je zakon o šumama u ovom trenutku u skladu sa raspravom o gospodarstvu 

predstavljen kao jedan od zakona koji je gospodarske naravi i koji će donijeti dimenziju više i 

novu vrijednost u gospodarskoj aktivnosti i u našoj županiji ne znam zašto gospodin Jović 

4.7.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Zakonodavstvo 



bilo kakav oblik u nacrtu bar zakona ne spremi na ovu skupštinu i da možemo o njemu 

raspravljati!? Ili je i taj zakon stvar političke trgovine HDZ BiH i SDA ili taj zakon nije 

nekome interes da se donese!? Ja ne znam jeste li vi svi sigurni koliko štete trpi ova županija i 

ova država zbog nepostojanja zakona o šumama, uvjeren sam da se radi o desetinama, čak i 

stotinama milijona nelegalno posjećene šume i bojim se ko je sve u to kolo uključen i ko sve 

ima interesa da ne postoji zakon o šumama da bi se moglo raditi na način na koji se radi. A 

još uz to sve poduzeće županijsko koje brine o šumama i koje je osnovala ova skupština nije 

dobilo plaću u proteklih nekoliko mjeseci, ne prebacuje im se redovno tranša da bi mogli 

raditi minimum posla za koji su zaduženi. Tako da nije mi jasno što je cilj ne donošenja ili bar 

ne predlaganja bar nacrta zakona ovoj skupštini. To je prvo pitanje. 

Drugo pitanje je zdravstveni sustav. Svjedoci smo da je istekao mandat direktoru Zavoda 

zdravstvenog osiguranja, koji je jedina ovlaštena osoba za potpisivanje svega u Zavodu 

zdravstvenog osiguranja i svjedoci smo također kakva nam je situacija i u bolnicama, ja znam 

u Sveučilišnoj kliničkoj bolnici da pacijenti kupuju lijekove jer u bolnici nema adekvatne 

zaštite bolesnika, pacijenata, tako da pacijenti kupuju lijekove i imaju mogućnost refundirati 

troškove koje su napravili kupovinom lijekova, a budući da nemamo direktora, odnosno 

nemamo ovlaštene osobe za potpisivanje u Zavodu ti isti pacijenti niti mogu refundirati 

sredstva i vjerojatno neće moći dugo niti kupovati lijekove. Budući da nema potpisnika 

nemamo mogućnost slati pacijente na liječenje izvan naše županije, tako da smo ponovo 

svjedoci političke trgovine i igara u aktualnoj Vladi i među vladajućima. Mislim da je 

neodgovorno i neozbiljno da županija bude taoc političkih odnosa ili u jednoj stranci ili u 

jednoj koaliciji, a bojim se da je to sve tako. 

4.7.2016 kolegij 

skupštine 

Zdravstvo 

Drugo, pitanje, ministru poljoprivrede, ne vidim ga ovdje. To ministarstvo je očito postalo 

svrha samo sebi, jer nema niti nekakvog kvalitetnog rada niti doprinosa ukupnoj situaciji u 

županiji, iako svaka skupština prva kad se usvaja plan rada vlade vrlo pompozno se najave 

neki zakoni iz resora ministarstva poljoprivrede, i naravno da to sve ostane nerealizirano. 

Pitanje postavljam ministarstvu poljoprivrede, koliko će po rebalansu proračuna, koji je Vlada 

nedavno usvojila, sredstava biti izdvojeno za poljoprivrednu djelatnost u našoj županiji? Po 

informacijama koje ja imam, da ih uopće nema, ako ih ima kako su raspoređena? Gledao sam 

emisiju na televiziji u kojoj je sudjelovao i ministar poljoprivrede, koji je inače u drugom 

mandatu i već 6 godina ministar i čovjek reče „treba uraditi analizu u šumarstvu“, nakon 6 

godina se ne radi analiza već se zbog nemogućnosti rješavanja nagomilanih problema, za koje 

16.12.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Zakonodavstvo 



je vjerojatno i on odgovoran, podnese ostavka i da se prigoda nekome drugom da može radit. 

A pitanje se odnosi, koliko će sredstva biti realizirano za poticaje po rebalansu proračuna? 

Sljedeće pitanje je upućeno ministru unutarnjih poslova i predsjedniku Vlade, a u skladu je i 

sa ovim dopisom koji smo dobili od sindikata policije o isplatama iz proračuna po sudskim 

presudama. Vrlo pompozno je također i ova priča oko nagodbi oko sudskih presuda 

najavljena na početku ove kalendarske godine, i zanima me koliko je isplaćeno tih sredstava, 

sa koliko onih koji su utužili po bilo kojem osnovu je dogovoreno da se odreknu kamata, a da 

im se isplati glavnica, to se odnosi na premijera? A drugi dio pitanja se odnosi na ministra 

unutarnjih poslova, zanima me tumačenje ovog pisma sindikata policije, na što se ovo točno 

odnosi, jeli moguće da se jednima isplaćuje po jednom kriteriju, da se drugima ne isplaćuje 

po istom kriteriju ili da im se uopće ne isplaćuje? 

16.12.2016 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Sudstvo/Pravosuđ

e 

Još samo podpitanje ministru poljoprivrede, koliko je koncesija u ovoj godini izdano, 

dodijeljeno i koji su to koncesori? Hvala. 

16.12.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Koncesije / 

Eksproprijacije 

Žao mi je što nije ovdje premijer Vlade HNŽ da mu postavim pitanje, ali ću ga u svakom 

slučaju postaviti i nadam se da ću dobit odgovor. Nekako se ova vlada pretvara u telefonsku 

vladu, po informacijama koje imam iz izvješća koja dolaze sa vlade da je preko 60\% sjednica 

vlade održano telefonski, a onaj tko je imao prigodu vidjet kako funkcionira telefonska 

sjednica vlade znat će šta znači telefonska sjednica vlade i po informacijama koje imam da su 

sve te sjednice bile raspodjela financijskih sredstava. Tako da će pitanje biti, koliko je 

održano sjednica telefonskih vlade, a koliko normalnih redovnih sjednica vlade? 

28.3.2017 Predsjednik 

Vlade 

Hercegovačk

oneretvanosk

og kantona 

Obrazovanje 

Drugo pitanje se odnosi ministarstvu unutarnjih poslova, ministru Bevandi i premijeru 

Hercegu, a vezano je za prijem policijskih djelatnika u ministarstvo unutarnjih poslova, koji 

su planirani za prijem u ovoj godini, zanima me tko su ljudi koji će provoditi natječaj za 

prijem djelatnika, odnosno povjerenstvo, jeli ga imenovala vlada ili je sam ministar, zanima 

me da mi se dostave imena tih ljudi i da ova skupština, hoće li to kroz zaključak ili kako već, 

kontrolira proces transparentnosti prijema djelatnika jer svi dobro znamo da će vjerojatno se 

dogoditi kao što se i svaki put dogodi, da to neće biti oni koji su najbolji i koji su kvalificirani 

za taj posao već će im jedini uvjet za prijem biti stranačka iskaznica stranaka na vlasti. 

28.3.2017 Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

Zaposljavanje 

Zanima me još odgovor rukovodstva skupštine, zašto u ovoj skupštini još uvijek nemamo 

glasnogovornika koji će moći komunicirati s medijima i zašto se materijali za sjednice 

28.3.2017 kolegij 

skupštine 

Ostalo 



skupština ne dostavljaju medijima jer mediji su oni koji garantiraju minimum transparentnosti 

u radu? Tako da smatram da bi bilo nužno da se dostavljaju materijali medijima i da uposlite 

glasnogovornika jer ima dovoljno sredstava i za glasnogovornika budući da smo svjedoci da 

se bez obzira na zabrane u zapošljavanju svaki dan pojavljuju novi djelatnici na poslu. 

Srdačan pozdrav svim nazočnima. Imam dva pitanja i konstataciju koju su većinom imali i 

kolege u prethodnim pitanjima, dakle za ne dostavljanje odgovora na pitanja. Prvo pitanje se 

odnosi na ministarstvo poljoprivrede, nije Donko tu i nije kritika nikakva, već je pitanje ne 

ministru već premijeru i parlamentarnoj većini u ovoj županiji, a odnosi se na zakon o 

šumama. Ovo stvarno više nema smisla premijeru, nitko ne može pobjeći od odgovornosti u 

oblasti šumarstva, toliko je krađe šume koja se događa na područjima koja još uvijek imaju 

neposječene šume, za mene je najodgovornija Vlada, više nije ministar, jer je ovdje stvar 

političke volje i političkih odnosa u toj Vladi, bez obzirna na priču o podijeljenoj nadležnosti 

ova Skupština može donijet zakon o šumama, pa nek Ustavnom sudu apelira onaj tko misli da 

je ugrožen interes Federacije ili ne znam već čiji, ali se bojim da je ovdje interes da se taj 

zakon uopće ne donese. Stoga postavljam pitanje Vladi i vama, hoćete li napokon u proceduru 

uputiti Zakon o šumama u bilo kojem obliku, pa nek ga ova Skupština utvrdi onako kako 

smatra da je najbolje za sve građane ove županije. 

4.5.2017 Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

Zakonodavstvo 

I drugo pitanje također odnosi se premijeru i volim da je premijer tu, da mu ne prenose šta 

sam pitao. Vidio sam na službenim stranicama Vlade HNŽ jedan vrlo zanimljiv sastanak sa 

mladeži HDZ-a BiH, pa me zanimaju zaključci, ako su javni sa tog sastanka, jel se odnose na 

kriterije za prijem vježbenika, kao što je bilo prošle godine, i možemo li očekivati isti 

sastanak od vaših partnera u vlasti, od SDA, ili je to nekakav stranački, ako je stranački imate 

svoje prostorije? Zahvaljujem. 

4.5.2017 Predsjednik 

Vlade 

Hercegovačk

oneretvanosk

og kantona 

Zaposljavanje 

Dakle, imam dva pitanja, jedno se odnosi na medije, a jedno na pripravnike. Nemojte mi 

zamjerit, ne odnosi se na vas, odnosi se na transparentnost. Dakle, na medije se odnosi, nisam 

uspio pročitati kolega Šelo u službenom listu analitiku kome su raspoređena sredstva za 

medije. Stoga žao mi je što nije tu premijer jer njemu upućujem pitanje, do dostavi i meni i 

svim ostalim zastupnicima točan iznos i ime i prezime medija koji je na osnovu javnog poziva 

ili kakvog već poziva, mislim da nije bio javni, dobio značajan iznos sredstava, a mislim da 

su prije nekoliko dana podijelili 300.000 KM. Podržavam podršku medijima s ciljem 

transparentnog i korektnog izvještavanja svih stanovnika u ovoj županiji, ali ne podržavam 

selektivno i stranačko dijeljenje novaca, stranačkim medijima, koji će praviti javno mnijenje 

22.12.2017 Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i 

športa 

Finansijski tokovi 



onako kako komu odgovara. Budući da već nekoliko pitanja koja sam postavio nisam dobio 

na njih odgovore, tražim od ove Skupštine da pokaže i autoritet i da pokaže da ima nekakvu 

težinu, da oni koje smo mi izabrali i koji su nositelji izvršnih funkcija su dužni dati odgovore 

ma kako god se njima naša pitanja činila i neracionalna i nerazumna, imamo pravo na njih i 

očekujem od vas predsjedniče Skupštine da iskoristite i svoju poziciju i svoj autoritet da 

dobijemo odgovore na pitanja koja smo postavili. Dakle, ja ponavljam, da nisam dobio niti na 

jedno pitanje odgovor, izuzev Ministarstva poljoprivrede, od Vlade nisam dobio niti jedan 

odgovor. 

Drugo pitanje se odnosi na pripravnike, na famozni natječaj koji je proveden za pripravnike. 

Tražim da nam se dostavi na uvid, ako već drugačije ne može, da vidimo koliko je utjecaja 

imao usmeni ispit na odbacivanje ili na odabir onih koji su primljeni ili onih koji nisu 

primljeni, da ostvare svoje prvo životno radno iskustvo. Dakle, što pitam? Tražim bodovanje 

prije usmenog ispita jer svi znamo čemu je služilo tih 30\% ili 40\% bodova na usmenom 

ispitu. Dakle, da vidimo koliko je to izmanipulirano i koliko je to bilo korektno. Zahvaljujem 

22.12.2017 Vlada HNK Zaposljavanje 

Prvo pitanje koje postavljam Vladi, odnosno premijeru i ministru zdravstva, a odnosi se na štrajk 
zdravstvenih djelatnika, u što kraćem roku da dobijemo informaciju u kojoj fazi je štrajk zdravstvenih 
djelatnika, jer nam je nužno konzistentna zdravstvena zaštita u svim zdravstvenim ustanovama koje 
su se odazvale na ovaj štrajk, i da utvrdimo ko koga tu šta, na koji način, kako nam reče ministar. 22.3.2018 Vlada HNK 

 

Zdravstvo 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 
IME I PREZIME 

 
IVONA RAGUŽ 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

HDZ  
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                   3393 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/4 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za građenje,prostorno uređenje i 

zaštitu okoliša; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

1 

BR.INICIJATIVA 
 

0 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

1/0 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Što je učinjeno po pitanju provođenja zaključaka o stanju invalidnih osoba?

    

26.2.2016 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Boračko-invalidska 

politika 
 

 

 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 

 

 
IME I PREZIME 

 
LUKA FALETAR 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

HDZ 1990 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                   1407 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/2 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za privredu,poduzetništvo i 

poljoprivredu; 
BR. ZAKONA 

 

/ 

BR. PITANJA 
 

4 

BR.INICIJATIVA 
 

0 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

10/4 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Sve vas skupa pozdravljam ovdje. I želim samo da postavim dva 

zastupnička pitanja. Prvo pitanje, koje upućujem rukovodstvu Skupštine 

HNŽ-a i ministru ministarstva poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, a 

odnosi se, naime, poznato nam je da je Ustavni sud F BiH za oduku koja se 

odnosi na podjelu lovišta u Prozor-Rami presudio da nije ispoštovana 

procedura tijekom donošenja iste, pa postavljam pitanje –kad će se na 

29.5.2015 Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Ekologija 



dnevnom redu sjednice Skupštine ponovo naći točka dnevnog reda, i da se 

ispoštuje procedura i da se sve vrati u okvire zakona? To je jedno pitanje. 

I drugo pitanje, mislim da se ovo pitanje od kolega zastupnika i prije možda 

ponavljalo, ali ću ga ja ponovo kazati, zastupničko pitanje isto upućujem 

Vladi i ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva HNŽ-a, kad će 

Vlada uputiti u skupštinsku proceduru zakon o šumarstvu? Nekontrolirano i 

nezakonito iskorištavanje i sjeća šuma kao i nebriga za obnovu šuma doveli 

su do toga da je stanje u ovoj oblasti zabrinjavajuće, a često uzrokuje i teže 

posljedice, vidimo ove poplave i vidmo klizišta, itd. Zbog bezakonja koje 

sada vlada nužno je što prije donošenje ovakvog zakona o šumama. To su 

moja dva pitanja. Hvala lijepa. 

29.5.2015 Vlada HNK Zakonodavstvo 

Pridržujem se pozdravima. I jedno zastupničko pitanje, a ono glasi, koje je 

upućeno prije svega Vladi i Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i 

šumarstva, u kojoj je fazi izrada Zakona o šumarstvu i kada Vlada 

namjerava isti uputiti u skupštinsku proceduru? Ja ne bih želio ovdje davati 

veliko obrazloženje, a znamo kako u ovoj oblasti vlada jedno bezakonje i 

želio bih da to ova Skupština što prije uputi, odnosno da dobijemo taj zakon 

i na našoj županiji da imamo ovaj zakon. Hvala lijepo. 

26.2.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Zakonodavstvo 

Lijep pozdrav svima. Pridružujem se pozdravu svojih prethodnika. Ja imam 

jedno zastupničko pitanje, a pitanje upućujem Ministarstvu poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva HNŽ-a i Veterinarskoj inspekciji, a to pitanje 

glasi: tražim informaciju o poduzetim mjerama na iskorjenjivanju bolesti 

plavog jezika. Vidite, preko sredstava priopćavanja vidjeli ste da se u više 

općina u HNŽ-u pojavila ova bolest i svakako da prema pravilniku jeste da 

Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva i Veterinarska 

inspekcija imaju nadležnost. Zato ovo pitanje postavljam iz razloga toga što 

Općina Prozor-Rama i mjesto gdje se ovo dešava upravo se naslanjaju na 

dio Općine Tomislavgrad, stada ovaca su stacionirana na jednom mjestu, a 

ispaša se vrši na drugom mjestu, tako da se ova bolest prenosi jednostavno i 

zaraza dolazi i u druga stada ovaca sa područja Općine Prozor-Rama gdje 

ljudi to ovaj se bave sa ovčarstvom. Ono što bih želio, a danas je 

informacija upravo stanje zdravstva na području naše županije, onda evo da 

7.10.2016 Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Zdravstvo 



poduzmemo određene mjere kako ne bi došlo do zaraze stanovništva. Hvala 

lijepa. 
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ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za utvrđivanje istovjetnosti tekstova 

na jezicima konstitutivnih naroda i informiranje; 
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/ 

BR. PITANJA 
 

2 

BR.INICIJATIVA 
 

0 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

1/0 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Traži da mu se dostavi izvješće o kriterijima i broju upisanih studenata na 

Medicinskom fakultetu u Mostaru za 2016.godinu. 

21.10.2015 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Obrazovanje 

Pozdravljam sve prisutne. Pitanje za Ministarstvo obrazovanja, nauke, 

kulture i sporta. Naime, Zakon o osnovnom odgoju i obrazovanju HNK-a, 

član 84, „Za stručnog saradnika može biti izabrana osoba koja pored općih 

uslova utvrđenih zakonom ima odgovarajuću visoku, višu ili srednju stručnu 

spremu“. Stepen i vrstu stručne spreme nastavnika ili stručnog saradnika u 

osnovnoj školi uređuje ministarstvo“. E sad, imamo član 118, „Provedbene 

propise iz ovog zakona ministarstvo je dužno donijeti u roku od 6 mjeseci 

od dana stupanja na snagu ovog zakona“. Pitanje glasi: „Dali je ministrstvo 

8.12.2015 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Zaposljavanje 



donijelo provedbene propise iz ovog zakona obzirom da se zloupotrebljava 

ova praznina u zakonu“? Hvala. 
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INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

NE 
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SDA 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                    4230 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
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35/3 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za praćenje rada Ministarstva 

unutrašnjih poslova, ljudska prava i građanske 
slobode; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

6 

BR.INICIJATIVA 
 

8 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

27/0 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Također, upućujem poslaničku inicijativu Skupštini i Vladi HNK-a. 

Uzimajući u obzir tešku finansijsku situaciju, smatram da visine naknada za 

rad članova nadzornih, upravnih odbora, radnih grupa i komisija, treba 

ograničit odlukom o visini naknada. Da naknade upravnim odborima, 

nadzornim odborima, radnim grupama i komisijama, ukoliko se plaćaju ne 

smiju prelaziti visinu 50\% od prosječne plaće na nivou Hercegovačko-

neretvanskog kantona, za vanjske saradnike, dok za zaposlenike ako rade u 

radnom vremenu naknada se ukida 

9.3.2015 Vlada HNK Finansijski tokovi 

Pozdravljam sve prisutne. Kolegi Fajiću čestitam na izboru i verifikaciji 

mandata. I zajedno sa kolegom Fajićem malo smo jeli imali određenih 

29.5.2015 Vlada HNK Zakonodavstvo 



diskusija na Zakon o tržišnoj inspekciji HNK-a i vidjeli smo kolika je to 

problematika, da na nivou kantona nemamo kantonalnu upravu za 

inspekcijske poslove. U vezi s tim pokrećemo znači inicijativu za 

formiranjem Kantonalne uprave za inspekcijske poslove HNK-a. 

Poštovani predsjedavajući, zamjenici, uvaženi premijeru, članovi Vlade, 

kolege zastupnici, dame i gospodo, mediji, sve vas pozdravljam i upućujem 

jednu inicijativu. Molim da se izvrši inspekcijski nadzor vertikalne i 

horizontalne signalizacije u blizini svih škola, a posebno osnovnih škola, a 

da se poslije inspekcijskog nadzora izvrši i postavljanje saobraćajnih 

znakova kojima se ograničava brzina kretanja motornih vozila do 30 

kolometara na sat, kao i da se izvrši instaliranje horizontalnih usporivača 

brzine, tkv. ležećih policajaca. Dok se te mjere ne provedu molim da se za 

vrijeme početka i kraja nastave u blizni škola obavezno upute saobraćajne 

patrole. Tražim od Vlade HNK-a da naloži postavljanje usporivača brzine i 

odgovarajuće vertikalne signalizacije na svim regionalnim putevima pored 

kojih se nalaze osnovne i srednje škole. Tražim da Vlada HNK-a uputi 

inicijativu jedinicama lokalne samouprave da u okviru svoje nadležnosti 

izvrši postavljanje usporivača brzine i odgovarajuće vertikalne signalizacije 

na svim lokalnim putevima pored kojih se nalaze osnovne i srednje škole. 

Obrazloženje: imamo škola koje se nalaze uz relativno frekventne 

saobraćajnice, neke od njih imaju pregledne pravce na kojima neodgovorni 

vozači razvijaju brzinu, što predstavlja stalnu opasnost za sve pješake, a 

posebno za djecu koja idu u školu. Ovakvim vožnjama prouzrokovano je 

više saobraćajnih nezgoda, među kojima nažalost i sa smrtnim 

posljedicama, a posebno kada djeca izlaze iz školskog busa. Uvjeren sam da 

će postavljanje znakova za ograničavanje brzine, kao i instaliranje ležećih 

policajaca, povećat sigurnost svih učesnika u saobraćaju, kako pješaka tako 

i vozača. Hvala. 

28.4.2016 Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 

Zahvaljujem predsjedavajući i potpredsjednici, uvaženi premijeru, ministri i 

kolege i kolegice zastupnici i poslanici, ovdje zastupnice u Skupštini HNK-

a, dame i gospodo, sve vas lijepo pozdravljam. Upućujem inicijativu Vladi 

HNK-a i Upravi za ceste Mostar. Na osnovu člana 83 Poslovnika Skupštine 

28.7.2016 Ministarstvo prometa i 

veza 

Infrastruktura 



HNK-a, Službene novine HNK-a broj 2/05, znači pokrećem inicijativu. U 

Budžetu HNK-a za 2017. godinu uvrstiti stavku –sanacija Regionalne ceste 

R 435 Konjic-Boračko jezero, prema projektu koji će bit urađen za sanaciju 

iste. Obrazloženje. Radi se o cesti koja je jako oštećena, koja predstavlja 

žilu kucavicu za život lokalnog stanovništa. Ova cesta je glavna poveznica 

naselja sa ovog područja s drugim dijelovima BiH. Tokom turističke sezone 

pojačan je saobraćaj na ovoj cesti, povećana frekvencija motornih vozila 

svih vrsta, pogotovo autobusa, kamp kućica, prevoznika rafting čamaca i 

slično i radi se o većinskom dijelu ceste uskog kolosijeka kojim prolazi veći 

broj vozila, što dovodi do daljnje devastacije, gužve na cesti i stvaranja 

problema lokalnom stanovništvu i pogoršanja turističkog imidža područja 

koje sve više se turistički razvija. Smatram da je potrebno hitno obezbjediti 

sredstva u Budžetu HNK-a za 2017. godinu kako bi ova cesta dobila sve 

karakteristike regionalne ceste, što u svom nazivu ima, ali ne zadovoljava. 

Ona bi trebala pratit turistički rast i razvoj koji sa sobom donosi još veći 

intenzitet saobraćaja. Cesta u sadašnjem stanju to nažalost ne može. Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne u sali. Ja sam imao 

jednu poslaničku inicijativu od 28.04.2016. godine upućenu ministarstvu 

saobraćaja i veza, a otprilike veže se i za ovo što je kolega govorio, Macić, 

vezano za sigurnost djece, a posebno kod osnovnih škola. I nedavno smo 

imali jednu, nažalost, situaciju gdje je kod osnovne škole u Čelebićima golf 

udario jedanaestgodišnju djevojčicu. Zato ću ponoviti još jednom inicijativu 

i u slučaju da mi se ne odgovori u propisanom roku poslovničkom, 

zahtijevat ću, odnosno u skladu sa poslovnikom tražiti da se uvrsti tačka u 

dnevni red. Znači molim da se izvrši inspekcijski nadzor vertikalne i 

horizontalne signalizacije u blizini svih škola, a posebno osnovnih, te da se 

poslije inspekcijskog nadzora izvrši postavljanje saobraćajnih znakova 

kojima se ograničava brzina kretanja motornih vozila, kao i da se izvrši 

instaliranje horizontalnih usporivača brzina, takozvanih ležećih policajaca. 

Dok se te mjere ne provedu molim da se za vrijeme početka i kraja nastave 

u blizini škola obavezno upute saobraćajne patrole, imamo škola koje se 

nalaze uz relativno frekventne saobraćajnice, neke od njih imaju pregledne 

8.11.2016 Ministarstvo prometa i 

veza 

Bezbjednost 



pravce na kojima neodgovorni vozači razvijaju brzinu, što predstavlja stalnu 

opasnost za sve pješake, a posebno za djecu koja idu u školu. Ovakvim 

vožnjama prouzrokovano je više saobraćajnih nezgoda, među kojima 

nažalost i sa smrtnim posljedicama, posebno kada djeca izlaze iz školskog 

busa. Uvjeren sam da će postojanje znakova za ograničavanje brzina, kao i 

instaliranje ležećih policajaca, povećati sigurnost svih učesnika u 

saobraćaju, kako pješaka, tako i vozača, a naravno i ove mjere koje je 

kolega Macić kazao, ja se pridružujem i ovoj njegovoj inicijativi. Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne u sali. Moja 

inicijativa upućena je ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta, 

znači inicijativa ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta, da 

formira komisiju sastavljenu od inspektora obrazovanja, savjetnika u 

obrazovanju, koji bi predložili mjere i aktivnosti koje će uticati na 

smanjenje težine đačke torbe. Ako ste pratili u ovom protekom periodu 

moje otprilike inicijative išle su vezano za sigurnost djece, a evo i danas 

kroz više diskusija i rasprava i sa roditeljima, kako i sa nastavnicima, 

naravno i sa doktorima, vidjeli smo da jednostavno loše navike u držanju, 

preteške školske torbe, neadekvatne školske klupe i stolice, kao i nažalost 

nedovoljna fizička aktivnost, najveći su uzroci deformiteta kičme kod djece. 

Po onim saznanjima koje sam imao u razgovorima sa doktorima i zato smo i 

prošli put, evo hvala vam puno, i podržali tu inicijativu da imamo 

sistematske preglede redovne u osnovnom i srednjem obrazovanju, 

pretpostavit je da je svako dvije godine dovoljno da taj bude pregled, jer 

djeca imaju kroz ove nažalost kažem neaktivnosti najčešće tri problema u 

svom razvoju. Evo da ne spominjem, nisam stručnjak u tom dijelu, ali imaju 

stručna lica koja će sigurno dati odgovore na sva ova pitanja koja smo imali 

i inicijative u ovom proteklom periodu. 

16.12.2016 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Bezbjednost 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Imam dvije 

inicijative. Jedna inicijativa je upućena Zavodu za javno zdravstvo HNK, 

imao sam dosta primjedbi i od strane i roditelja i nastavnog kadra na loše 

sanitarne čvorove, posebno u osnovnim školama, zato predlažem da se 

4.5.2017 Zavod za javno zdravstvo Zdravstvo 



urgentno uradi istraživanje o zdravstveno- ekološkim uslovima u osnovnim 

školama na području našeg kantona. 

Druga inicijativa, evo vjerovatno i u razgovoru sa kolegama i kroz jeli 

osobe sa kojima se družimo, imamo dosta inicijativa vezano i za stambenu 

problematiku, a posebno kad su u pitanju mladi, ja sam malo i na neki način 

i istraživao da vidim kako se to radi i po drugim kantonima, u Sarajevskom 

kantonu imamo fond, u Tuzli i u Zenici otprilike imamo oslobađanje, 

odnosno regresiranje kamate, u Goraždu imamo oslobađanje od ovog 

prometa kad je u pitanju onaj porez na promet, također jedna odluka je bila 

u prošlom sazivu i kod nas za oslobađanje od prometa, trenutno ona nije ja 

mislim na snazi, u Zapadnohercegovačkom kantonu, Posavini i Livnu znači 

nema nikakvih tih aktivnosti u tom dijelu, s tim da poneke opštine imaju 

onaj aktivnosti u tom pravcu. Zato je moja neka inicijativa, evo kolega je 

podržao, ovo što je i kolega Šelo govorio i kolega Velagić, što se tiče moje 

inicijative prema Vladi jeste da se formira fond za rješavanje stambenih 

potreba mladih. Hvala. 

4.5.2017 Vlada HNK Mladi 

Poštovani predsjedavajući, zamjenici, uvaženi zastupnici, članovi Vlade. 

Imam poslaničko pitanje, upućeno je Ministarstvu zdravstvam rada i 

soscijalne politike HNK/Ž i Zavodu zdravstvenog osiguranja. Na osnovu 

člana 178, stav 1, Poslovnika Skupštine HNK-a, Službene novine HNK-a 

20/5, postavljam Poslaničko pitanje: Koliko je i koja zdravstvena ustanova 

dobila kredita namijenjenih modernizaciji bolnica u kantonu od 2005. 

godine do 2015., mislim na korejski, saudijski, i kredit Razvojne banke? 

Molim vas da mi dostavite pisani odgovor. 

9.3.2015 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 

Dalje, poslaničko pitanje, koji iznosi se na godišnjem nivou isplaćuju za 

najam prostora u kojima se nalaze organi vlasti u HNK-a, i kome? Ovo 

pitanje poslaničko upućujem ministarstvu finansija. 

29.5.2015 Ministarstvo financija Finansijski tokovi 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo na samom početku dopustite mi da 

čestitam na izboru premijeru kao i članovima Vlade, zaželim im puno 

uspjeha u budućem radu i naravno uspješnoj saradnji. Moje poslaničko 

pitanje postavljeno je Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne politike HNK-

a, Ministarstvu finansija HNK-a, Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a i 

21.10.2015 Ministarstvo financija Zdravstvo 



svim zdravstvenim ustanovama u HNK-a. Koliko je i koja zdravstvena 

ustanova u HNK-a dužna po svim osnovama, obaveze prema zaposlenicima, 

porezi i doprinosi, potraživanja dobavljača? Također molim, da za svaku 

zdravstvenu ustanovu navedete broj uposlenih za posljednje tri godine. 

Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Dopredsjednici, uvaženi premijeru, članovi 

Vlade, kolege zastupnici, dame i gospodo, mediji. Moje pitanje bit će 

upućeno Poreznoj upravi F BiH i Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a, 

a glasi: «Koliko se uplaćuje doprinosa za zdravstveno osiguranje Zavodu 

zdravstvenog osiguranja HNK-a? Molim da mi se dostavi tabelarni prikaz 

uplata doprinosa za osiguranike od strane obaveznika osiguranja sa područja 

svih opština u kantonu i Grada Mostara, ukupno za 2014. godinu i prvih 9 

mjeseci 2015. godine. Hvala. 

10.11.2015 Zavod za javno zdravstvo Finansijski tokovi 

I drugo poslaničko pitanje, upućeno ministarstvu finansija, koliko ukupno 

prihodujemo sredstava po osnovu svih koncesijskih naknada na području 

kantona i u 2015. i u ovom periodu evo prvih 11 mjeseci 2016. godine? 

Hvala. 

16.12.2016 Ministarstvo financija Koncesije / 

Eksproprijacije 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Izmjenama zakona o 
pripadnosti javnih prihoda i zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju stvorili smo 
pretpostavke da možemo finansirati i prijevoz učenika osnovnih škola. U tom 
svrhu znači izdvajamo i značajna sredstva. S tim u vezi podnosim i poslaničku 
inicijativu prema Vladi HNK-a, da Vlada HNK-a iznađe mogućnosti, odnosno stvori 
pretpostavke da sufinansiramo cijene mjesečne karte za prijevozom autobusom i 
učenicima srednjih škola. Nedavno sam imao priliku da primim učenike koji 
izučavaju demokratiju i određene aktivnosti oni u tom pravcu i rade, provode 
jednu anketu vezano za učenike, srednjoškolce, koji putuju i one koji ne putuju, 
otprilike imamo jedan omjer da 1/3 srednjoškolaca putuje i nisu sigurno u istom 
položaju kao ovi što žive u gradu. Imamo situacija da je mjesečna karta izuzetno 
skupa i da djeca jednostavno, odnosno roditelji, ne mogu plaćati, posebno ako je 
dvoje djece te karte, i onda su oni kod rodbine u gradu i na neki način su 
uskraćena onih svih kako da kažem ljudskih i dječjih kako bi rekao aktivnosti koje 
bi mogli provest u porodici, a da ne kažem koliko je važno i srednjoškolsko 
obrazovanje koje je pretpostavka jeli za daljnje obrazovanje, dali će moći ili 22.3.2018 Vlada HNK 

 

Financije 



mognu nastavit obrazovanje. I naravno, ovdje želim da istaknem i rekao sam to na 
početku, mi izdvajamo velika sredstva kad je u pitanju osnovno obrazovanje i 
mislim da u tom dijelu možda treba izanalizirati onaj dio kad je u pitanju koliko mi 
dajemo prema općinama, dali je to realno i može li se taj dio sredstava jednim 
dijelom usmjeriti za sufinansiranje karte srednjoškolaca. Hvala. 
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OSMAN MACIĆ 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

SBB 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                    945 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/2 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za privredu,poduzetništvo i 

poljoprivredu; Povjerenstvo za pitanja branitelja 
HNŽ/K; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

3 

BR.INICIJATIVA 
 

2 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

15/5 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Pozdravljam sve prisutne. Pošto je ponavljanja majka znanja ja ću ponoviti 

jedno pitanje, ustvari ovo će biti inicijativa, a to me je ponukalo, prije par 

mjeseci u Zapadnoj Hercegovini me je zaustavila patrola policijska i onako 

kaže „vidim vozite dobro auto izvinjavam se što sam vas zaustavio može li 

jedna minimalna kazna ali da je napišem, pitam „zbog čega“, kaže „pa 

ovdje ljudi voze traktore, sve su mještani, ja moram ispunit neku normu, 

ako ti nije to problem“, bilo mi je simpatično i kažem „napišite“ i napisao 

je. Prije par dana, ustvari opet prije par sedmica također me je zaustavila 

patrola pošto vozim, možda 50, 60 hiljada pređem godišnje, pa nije ni čudo 

što ne znam svake sedmice platim kaznu i obično platim to zato što sam 

4.7.2016 Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 



pogriješio, nemam prigovora na to, i zaustavi me patrola jer siječe put 

ispred mene deset metara drugo vozilo i kontam zaustavili su me iz razloga 

toga što mi je drugo auto presjeklo taj put, da vidi koji je broj, to prolazi 

auto pored policije i zaustavlja mene, ja naravno nisam bio vezan i imam 

prigovor kažem „možda ste me zaustavili iz razloga toga da uzmete od 

mene broj niste upamtili broj od ovoga što je presjekao put“, kaže 

„gospodine niste vezani, tolika kazna“, kažem „u redu“, kažu „hoćete li izać 

da vidimo imate li svu opremu“, i naravno imao sam svu opremu osim 

rezervnih sijalica, igrom slučaja vozim auto takvo gdje su sve biksenoni i ne 

mogu promijenit znači bez servisa, i to mi je bilo simpatično i kažem „ako 

hoćete da napišete kaznu napišite“ i platim opet uredno to. Pošto sam na M-

17 dosta i znajući znači koliko je opterećen magistralni put M-17 za vrijeme 

ljeta, a pogotovo u vikendima gdje je povećan saobraćaj, kako teretni tako i 

putnički, svjedoci smo povećanog broja saobraćajnih nesreća gdje nažalost 

imamo i tragične ishode, moja inicijativa je da se pojača regulisanje 

saobraćaja na putu M-17, da većim brojem saobraćajnih patrola ili da 

postojeće patrole stvarno rade na regulisanju saobraćaja. Svakodnevno smo 

svjedoci da teretni kamioni naprave kilometarske kolone i da uspore 

saobraćaj, kako je malo mjesta gdje se može izvršiti pretjecanje tamo se 

nalaze saobraćajne patrole i upravo tamo se vaga dali je neko krenuo prije 

ili nije stigao da završi pretjecanje na isprekidanoj liniji i ti vozači se 

kažnjavaju, što je ispravno i po zakonu, međutim kamioni koji naprave 

kolone i zbog kojih često dolazi do teških saobraćajnih nezgoda i smrtnih 

slučajeva se ne sklanjaju, što bi bila obaveza policije da reguliše lakši 

protok saobraćaja. Također bi tražio koja je mogućnost ograničenja kretanja 

teretnog saobraćaja u ljetnom periodu, barem za vikend. I mislim da bi ovo 

trebale ove saobraćajne patrole da se pozabave sa ovim, a ne da gledamo 

samo gdje će se napraviti prekršaj, a jutros sam očevidac bio gdje ne znam 

ni ja tri šlepera idu jedan za drugim, najmanje ima dva kilometra kolone, ne 

zaustavljaju se, ne sklanjaju se ti šleperi, nego se kažnjava neko ko pretiče 

tu. I ja bih ponovo zamolio, ovo sam tražio prije dvije godine, a znate u 

zadnje dvije godine koliko smo imali smrtnih slučajeva na M-17 i da se ovo 



ako je moguće sprovede ili da ne postavljamo ni pitanja niti da dajemo 

inicijative kao što je rekao moj prethodnik gospodin Mušić. Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu 

inicijativu Ministarstvu unutrašnjih poslova HNK-a, to je inicijativa za 

postavljanje stacionarnih radara. Inicijativa sa prijedlogom da se na 

magistralnom putu M-17 u mjestima škola Podorašac, škola Čelebići, 

Ostrožac i Vrapčići i na lokaciji od autobuske stanice u Konjicu do motela 

Konjic, postavi stacionarni radar kao prevencija saobraćajnih udesa 

uzrokovanih prekomjernom brzinom. Poznato nam je da su predložene 

lokacije za postavljanje stacionarnih radara na jednim od najgušće 

naseljenih dijelova gdje za sva motorna vozila najveća dozvoljena brzina 

kretanja je 50 kilometara na sat i da na tim lokacijama su česti udesi, a 

znamo da su tu i pješački prijelazi za djecu. Odavno mnogi gradovi u BiH 

već koriste stacionarne radare kako bi se obezbjedio saobraćaj na putevima i 

saobraćaj na putevima podigao na što veći nivo i naravno počinioci 

prekršaja i krivičnih dijela u saobraćaju sankcionisali. Tako da je po 

službenim podacima Ministarstva unutrašnjih poslova Zeničko-dobojskog 

kantona kao rezultat naznačenih aktivnosti za kontrolu brzine kretanja 

vozila u saobraćaju za dan samo jedan, 09.08.2016. godine, stacionarni 

radarski sistem instaliran na magistralnim cestama za samo 12 sati 

evidentirao i zabilježio 825 prekršaja prekoračenja dozvoljene brzine. Ovi 

prekršaji su dokumentovani, a počinioci istih su sankcionisani. 

Postavljanjem stacionarnih radara na pomenutim lokalitetima na 

magistralnom putu M-17 nadam se da će spriječiti ugrožavanje života, a 

posebno djece i uticati direktno na sigurnost učesnika u saobraćaju. 

Zahvaljujem. 

8.11.2016 Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 

"Pozdravljam sve prisutne. Ja ću postaviti dva poslanička pitanja, jedno 

starom, jedno novom ministru i ako može jedna inicijativa, mislim na ovim 

poslaničkim pitanjima da pojedinci, a možda i svi, uzmemo previše 

vremena, nekad smo bili donijeli odluku da ta poslanička pitanja napišemo 

u pisanoj formi i da predamo sekretaru Skupštine.  

21.10.2015 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 



Prvo je pitanje resornom ministarstvu, imam informaciju da su domovi 

zdravlja razdvojeni od bolnica, osim u Konjicu, interesuje me zbog čega 

nije razdvojen Dom zdravlja od Bolnice u Konjicu i koje su službe trebale 

da završe razdvajanje Doma zdravlja i Bolnice Konjic i kada će to bit 

završeno?" 

21.10.2015 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 

Drugo poslaničko pitanje. Imajući u vidu da je u HNK-a od završetka rata 

pa sve do sada opšte bezakonje kod sječe kako državne tako i privatne 

šume, gdje je bilo također dosta i požara, a požar je u 2014. godini dokrajčio 

ta prirodna bogatstva ili sakrio tragove, ja ne bih u to ulazio, ali znam da se 

ova prirodan bogatstva krčme bez ikakvog reda izazivajući ogromne 

posljedice koje će se odraziti i na dolazeće generacije. Mene zanima, dali 

imaju podaci u zadnjih 5 godina koliko se po godinama posjeklo državne 

šume i privatne šume razvrstane po vrsti drveta i klasama izraženo u 

metrima kubnim i da mi se dostave podaci? Nadam se da ove podatke imaju 

društva koja gazduju šumama. Također me interesuje, koliko je zasađeno 

sadnica po godinama za period 2010.-2015. i na kojim mjestima i kojim 

vrstama drveta i da mi se dostave traženi podaci? Hvala. 

21.10.2015 Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva 

i vodoprivrede 

Privreda/Gospodarstv

o 
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SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Poštovani predsjedavajući, kolege zastupnici, predstavnici Vlade, gosti, sve 

vas zajedno pozdravljam. Moje pitanje je upućeno Ministarstvu 

obrazovanja, nauke, kulture i sporta HNK-a, a to je: molim da se dostavi 

izvještaj ispravnosti kriterija polaganja, načina ocjenjivanja, te broja 

prijavljenih i primljenih studenata na Medicinski fakultet Sveučilišta u 

Mostaru. Kako na jednoj visokoškolskoj ustanovi prijemni ispit se može 

radit suhom olovkom i od 60 primljenih studenata da budu primljena samo 

3 Bošnjaka, a koji se najvećim dijelom finansira iz sredstava HNK-a? 

Toliko. Hvala. 

21.10.2015 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Obrazovanje 

Zahvaljujem predsjedavajući. Kolegice i kolege poslanici, premijeru, 

ministri, sve vas zajedno pozdravljam. Ja imam poslaničko pitanje koje se 

26.1.2016 Vlada HNK Zaposljavanje 



odnosi na sva ministarstva Vlade HNK-a, a to je, imajući u vidu da je 

odlukom Vlade HNK-a od 16.12.2015. godine povećana plata kantonalnim 

inspektorima u iznosu od 20\%, molim vas da mi dostavite koliko 

inspektora radi u vašem ministarstvima, navesti imena i prezimena tih 

inspektora, broj inspekcijskih kontrola u 2015. godini, koliko rješenja su 

napisali ti inspektori u 2015. godini pojedinačno i broj izdatih prekršajnih 

naloga, prekršajnih prijava i iznos novčanih sredstava naplaćenih po osnovu 

inspekcijskih kontrola u 2015. godini? Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve kolegice i kolege zastupnike, 

ministre, premijera, predstavnike medija i goste. Moje poslaničko pitanje je 

upućeno kantonalnom tužilaštvu HNK-a. „Poštovani, molim vas da mi 

dostavite podatke koliko ima otvorenih predmeta neriješenih ubistava na 

području HNK-a i šta kantonalno tužilaštvo poduzima na otkrivanju 

počinioca i dali su formirani posebni timovi tužioca za te predmete? Hvala. 

8.11.2016 Županijsko tužiteljstvo Sudstvo/Pravosuđe 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Pošto u zakonom 

predviđenom roku nisam dobio odgovor na poslaničko pitanje koje sam 

postavio glavnom tužiocu, a ono se odnosilo na to koliko ima otvorenih 

predmeta neriješenih ubistava na području HNK-a i šta kantonalno 

tužilaštvo poduzima na otkrivanju počinioca i dali su formirani posebni 

timovi tužioca za te predmete, iz toga razloga u skladu sa poslovnikom 

tražim od kolegija Skupštine ukoliko do naredne sjednice ne dobijem 

odgovor da se ovo uvrsti kao tačka dnevnoga reda. Svi smo svjedoci nekih 

dešavanja kad smo bili u Stocu da su ekspresno formirani znači posebni 

timovi tužioca po osnovu raznih onih istraga tamo što su provodili protiv 

naših ovih kolega i mislim iz toga razloga da vidim šta se učinilo po pitanju 

ubistava znači i koliko ima neriješenih predmeta po tom pitanju? Hvala. 

28.3.2017 Županijsko tužiteljstvo Bezbjednost 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne u sali. Moje 

poslaničko pitanje se odnosi na Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne 

zaštite HNK-a. Uvidom u strukturu izmjene i dopune Budžeta HNK-a za 

2017. godinu uočio sam stavku „ustanova socijalne zaštite u Stocu“, tu je 

planirano na poziciji 160.000 KM za ustanovu. Dali je to Dom za socijalno i 

zdravstveno zbrinjavanje invalidnih osoba? Osnivač ustanove je Vlada 

22.12.2017 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Finansijski tokovi 



HNK-a i ustanova je počela sa radom prije 4 godine, smješteno je oko 150 

korisnika, cijena smještaja je za pokretne korisnike 33 KM po danu, za 

nepokretne korisnike 36 KM po danu, za one korisnike sa kojima se ne 

može uspostaviti kontakt 46 KM po danu. Kada se aproksimativno analizira 

prihod doma, što finansira Vlada HNK-a kao osnivač, je cirka 1.800.000 

KM, ovdje se pojavljuje višak prihoda nad rashodima, u što se ta sredstva 

ulažu, a za što se naknadno izdvaja 160.000 KM? Molim vas da mi 

dostavite podatke kako se formira cijena smještaja, te tražim da mi se 

dostave podaci o utrošku sredstava iz budžeta HNK-a. Napomena, domovi 

za socijalno i zdravstveno zbrinjavanje invalidnih osoba u okruženju su 

preko 30\% jeftiniji za iste ili bolje usluge. Molim da mi dostavite pisani 

odgovor. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne u sali. Imam dva pitanja. 
Moje prvo pitanje upućeno je ministarstvu zdravstva, rada i socijalne zaštite. 
Imajući u vidu aktuelnu problematiku zdravstva tražim da mi dostavite informaciju 
dali je pokrenuta procedura potpisivanja sporazuma o međusobnim pravima i 
obavezama suosnivača Sveučilišne kliničke bolnice Mostar s obzirom da su 
suosnivači Federacija Bosne i Hercegovine, Hercegovačko-neretvanski kanton, 
Zapadnohercegovački kanton, Kanton 10 i Srednjobosanski kanton, kao i dali su na 
osnovu toga upisane promjene u sudski registar sa jasno preciznim udjelima 
osnivača, kao i sve pravne akte koji regulišu prava i obaveze po osnovu udjela 
osnivača 30.1.2018 

Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

 

Zakonodavstvo 

A moje drugo pitanje upućeno je Upravi za civilnu zaštitu i vatrogastvo. Tražim da 
mi dostavite sljedeće, koliko je Uprava za civilnu zaštitu i vatrogastvo nabavila 
vatrogasnih vozila, kome su dodijeljena, kolika je ukupna cijena nabavke i koji 
firmama su dodijeljeni ugovori za nabavku i to u 2015., 2016. i 2017. godini, kao i 
sastav komisije za nabavku za navedene ugovore, kolika je vrijednost opremanja 
operativnog centra, te mi navesti pojedinačnu opremu koja je instalirana u 
operativnom centru? 30.1.2018 Uprava za civilnu zaštitu 

 

Financije 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne u sali. Ja sam dobio ovdje 
ovo kao što su nazvali iz Uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo odgovor, međutim 
ja smatram da ovo nije odgovor. Čak ovdje u tabelarnom prikazu znači ovo 
otvoreno ostavlja da imamo dva ugovora, gdje stoji u prvome nabavka 2 22.3.2018 Vlada HNK 

 

Financije 



vatrogasna vozila, a u drugom tabelarnom prikazu stoji nabavka 4 vatrogasna 
vozila, a imamo odluku Vlade o nabavki 4 vatrogasna vozila. I sad bi želio da vidim 
ova dva ugovora dali se radi ovdje o 4 ili o 6 vatrogasnih vozila. I onda imamo ovaj 
dio gdje ova vrijednost softvera, nabavka softvera, 112.000 KM, platit dva 
softvera, sustav 112, samo tako stoji. Želio bi to sad viditi šta je, o čemu se radi 
ovdje? Znači 112.000 KM, kad svi znamo da puno jača softverska rješenja sa puno 
manje novca se rade.  
I ovaj dio ovdje ako je ovo ovako, ovo tražim ovdje od Vlade da se izjasni o ovome 
jer znači ovdje po ovome odgovoru znači ovdje ima krivične odgovornosti i različiti 
su brojevi ugovora, a piše nabavka 4 i nabavka 2 vozila, samo bi želio tumačenje 
ovoga. 
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SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Sve vas lijepo pozdravljam. Ja ću danas evo predložit, zapravo iznijet dvije 

svoje inicijative. Prvo ću se zahvalit i čestitat ministarstvu unutarnjih 

poslova i premijeru i ministru na uspješno provedenoj akciji hapšenja 

kriminalaca, znači krenuli smo s mrtve točke, čestitam još jednom i 

zahvaljujem se zato što je i u Ravnom napravljeno pozitivnih pomaka, od 

otvaranja CIPS-a, opremanja policijske stanice, sa opremom, to su dva 

vozila, ali mi smo i dalje u problemu, u problemu smo sad, na terenu Općine 

Ravno ostaje jedan policajac, ne znam smijemo li javno iznositi jer zbog 

najezde imigranata sa istoka preko Crne Gore, nove rute i DGS je povučen 

sa terena Općine Ravno. Znači ima ih tu, budu vrlo kratko i odlaze na 

28.2.2017 Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 



granicu sa Crnom Gorom i stvarno apeliram da se iznađe jedan politički 

kompromis da se završi ova agonija sa policijom u Ravnom. 

Druga inicijativa moja se odnosi na gospodarstvo. Ja poštujem svakoga ko 

radi i ulaže, ali me zabrinjavaju potezi ovih velikih tržnih centara, vidim sad 

da je to i u svijetu, znači ti ljudi, ti kapitalisti, zapravo ja ću ih nazvat 

robovlasnici, otvorili su na našem području velike tržne centre, ima tu i 

naših ljudi, kroz te tržne centre prolazi svakojaka hrana, prolazi roba koja 

nije ni viđena na carini, rezultat takve trgovine i takvih njihovih povlastica 

jest pražnjenje naših prostora, znači naši ljudi odlaze trbuhom za kruhom 

dok nam ovi prazne skladišta iz Europe i dobivaju za to naknadu i dilaju tu 

robu u ovu državu. Davno je rat prošao, znači ovdje je mirna situacija, ljudi 

ne bježe od nemira, nego bježe od gladi. Moja inicijativa jest da se tim 

velikim trgovačkim lancima, uvoznicima, jer mi ni uvoznike ne možemo 

kontrolirat, takvi smo kakvi smo, na granici za 100 maraka se svašta 

napravi, znači da se na njihov prihod, ne na njihovu dobit, dobit će oni 

sakrit, da se na njihov prihod stavi nekakav porez, ali to predlažem 

sposobnijim ljudima, od sebe i pametnijim, da nam to ne padne na 

Ustavnom sudu. To je moja inicijativa. Hvala lijepa. 

28.2.2017 Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 

Carinska politika 

Što je rekao predsjedavajući zovem se Stana Burić i dolazim iz općine 

Ravno, sve vas lijepo pozdravljam. Naglašavam da dolazim iz općine 

Ravno, većina vas zna njezin zemljopisni položaj, ali sam sigurna da većina 

vas ne zna da smo jedina općina u F BiH koja nema svoju policijsku 

stanicu. Funkcioniramo po principu policijske ispostave Neum, znači dvije 

policijske ispostave, jedna u Ravnom, druga na Ivanjici, u smjenama radi u 

Ravnom 1 policajac, na Ivanjici se tjedno mijenjaju 2 policajca, mislim da 

to takva sigurnost nije zabilježena ni u Bangladešu. Tu je bilo dosta provala, 

krađa, ništa nije riješeno, znači svi dosadašnji problemi se stavljaju pod 

tepih. Kad sam zatražila od županije informaciju, dobila sam obavijest da 

ovdje u ovoj našoj županiji fali 200 policajaca, a znam da je bio natječaj za 

nove kadete, pa me zanima imenom i prezimenom, tko je odgovoran zašto ti 

momci nisu primljeni, zašto nisu dobili svoja radna mjesta, zašto je ovako 

ugrožena sigurnost i tko će za to preuzet odgovornost imenom i 

16.12.2016 Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 



prezimenom? Zanima me također zašto ne postoji, zašto se ne uspostavlja 

policijska stanica Ravno i tko je za to isto odgovoran imenom i 

prezimenom? Ova tri pitanja, znači šta je sa raspisanim natječajem, zašto 

nije, a nemojte mi odgovarat molim vas samo da nije formiran policijski 

odbor, jer to svi znamo, pa me zanima zašto nije formiran policijski odbor, i 

to imenom i prezimenom? Zašto tražim imenom i prezimenom? Zato što ne 

želim više nitko da se krije iza kolektivne odgovornosti, mi jesmo skupština, 

ali svojim dizanjem ili ne dizanjem ruke smo odgovorni, tako i vlada, tako 

ministri, tako svi pojedinci, jer naše plaće stižu na naše žiro račune, ne idu 

na skupštinu, ne idu na vladu, i ovdje postoji isto pojedinačna odgovornost. 

Hvala lijepa. 

Ja upućujem pitanje ovim svim našim općinskim sudovima i Županijskom 

sudu u Mostaru. Zanima me, postoji li na sudovima unutarnja kontrola o 

radu sudaca? Ja ću svoje pitanje obrazložiti jer imamo vrlo negativno 

iskustvo o radu suca Tanovića koji je 2008. godine predmet prebacio iz 

parničnog u vanparnični postupak i rješenje i to isto rješenje poslao 

županijskom sudu bez obrazloženja i uskratio je nama pravo po žalbi i 

pravnom lijeku. Znači kasnije ostaje Općina Ravno u istom tom procesu kao 

tužena iako Općina Ravno nije pravni slijednik Općine Trebinje. Isti sudac 

je 2013. godine napravio takav gaf gdje je ovršni postupak, sredstva 

proračuna Općine Ravno sa Elektroprivrede izravno uputio na privatni 

odvjetnički račun znači rješenjem od 11.04., da bi ispravio svoje rješenje 

22.04. i kaže da se ta sredstva trebaju isplatit na depozitni račun općinskog 

suda u Čapljini. Međutim, jeli znao ili nije, to ostavljam  nadležnoj službi i 

nadležnoj inspekciji da provjeri, da će ta sredstva otić odmah iz Bosne i 

Hercegovine za Republiku Hrvatsku. Znači ponavljam, postoji li unutarnja 

kontrola u našim sudovima? Hvala lijepa. 

28.3.2017 Županijski sud Mostar Sudstvo/Pravosuđe 

Jučer sam imala čast nazočit Konferenciji „Djeca i mladi sa invaliditetom u 

HNŽ-u“ kroz objektiv UN komisije, tu je bio i savjetnik gospodina 

predsjednika. Vidili smo jednu tužnu sudbinu, vidili smo roditelje, ne da ne 

znaju svoja prava, nego oni su u nevolji i traže pomoć. Na što su se bazirali? 

Osnovni problem su im sad asistenti njihovoj djeci, asistenti u nastavi, 

4.5.2017 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Obrazovanje 



osobni asistenti, a to bi trebalo bit pod pokroviteljstvom našeg ministarstva 

prosvjete, pa me zanima, s obzirom da smo mi davno donijeli neke 

zaključke čak, 10.11.2015., jeli ministarstvo prosvjete sačinilo neku 

kalkulaciju i ima li evidenciju koliko djece treba te osobne asistente i 

asistente u nastavi, kog profila i koliko bi to iznosilo, koliko bi koštalo naš 

proračun, odnosno proračun ministarstva prosvjete? 

Drugo moje zastupničko pitanje, opet je o ekonomiji. Vi znate da ja ovaj 

sam ekonomist po struci i po duši, pa me zanima, htjela bih da mi Federalna 

porezna uprava dostavi, sukladno zakonu o financijskom poslovanju da mi 

dostavi izvješće, koji su rokovi plaćanja u Merkatoru, u Konzumu, u Robotu 

i svim ovim velikim trgovačkim kućama, jer oni će ubit našu ekonomiju, 

barem ja tako mislim, a imamo i iskustvo. Hvala vam. 

4.5.2017 Federalna porezna 

uprava 

Finansijski tokovi 

Sve vas iskreno pozdravljam. Da mi se ne bi neko proglasio nenadležnim, ja isto 
pitanje postavljam ministru unutarnjih poslova, ministru prometa i veza i 
trgovačkoj inspekciji. Svjedoci smo da svako malo niknu pored ceste razne 
trgovine iz kamiona, iz prikolica, mislim da ugrožavaju i promet, zaustavljaju se 
ljudi u te trgovine, pa me zanima, jesu li te trgovine registrirane, ako su 
registrirane, kontrolira li ih nadležna trgovačka inspekcija, imaju li fiskalne kase, 
jer te trgovine također svjesni smo ubijaju ove male regularne trgovine koje se 
nalaze u naseljenim mjestima, koje plaćaju velike najmove, velike poreze, plaćaju 
državi sve doprinose, ako je ovo crno tržište onda molim jedno od ovih troje, 
zapravo sve troje nadležnih da zaustave to. 30.1.2018 

Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite okoliša 

 

Inspekcija 

Pozdravljam nazočne kolege, premijera, ministre i predstavnike medija. Evo ovaj 
put sam prisiljena se obratiti zastupničkim pitanjem, a odnosi se na rad policije, 
točnije na rad OKP Čapljina, znači odjela kriminalističke policije u Čapljini. U 
Ravnom se događaju često i zaredala su kaznena djela čija visina pređe 5.000 
maraka, i po automatizmu nadležnost dobiva odjel u kriminalističkoj policiji u 
Čapljini pri PU Čapljina. Po mom dosadašnjem iskustvu, a više puta sam 
opljačkana, ti spomenuti djelatnici PU dolaze u Ravno, izvrše potrebne radnje u 
smislu uviđaja i zaprimanja prijave, pa me zanima, dali se daljnje istražne radnje 
nastavljaju ili se završavaju s tim. Iz ranijeg iskustva budući da isti nisu riješili niti 
jedno kazneno djelo, zanima me, jesu li na tragu ijednom od tih djela ili konkretno 
ovom zadnjem kaznemom dijelu, koje je baš počinjeni meni, a nije mi prvo? Dobili 22.3.2018 

Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

 

Sigurnost 



su imena od sumnjivih osoba, koliko je istih tih osoba saslušano, testirano na 
poligrafu, jesu li učinjeni izlisti telefonskih poziva za iste? Da bi se vidjela 
učinkovitost ovog odjela u kriminalističkoj policiji Čapljina, tražim da nam se 
dostave podaci koliko je ista imala zaprimljenih kaznenih djela i koliko je riješenih 
po nepoznatom počinitelju u 2016. godini? Na tragu ovoga imam i inicijativu, da 
se preustroji PU u korist PS, po ustroju MUP-a iz 2003. postoje policijske uprave i 
policijske stanice, policijske uprave su iznad policijskih stanica i u njima su sadržani 
odjeli za promet i kriminalistiku. Po mojim saznanjima, kaznena djela čija 
materijalna šteta iznosi iznad 5.000 maraka i teža kaznena djela istražne radnje 
pripadaju odjelu krim policije PU, OKP-u, a pod dosadašnjim rezultatima rada ne 
vidi se svrha ovih odjela, nego se samo dupliraju nadležnosti i zapošljavanja, a 
ograničava se rad kriminalističke policije na terenu. Kako fali preko 200 osoba u 
MUP-u HNŽ/K, moja inicijativa je, da se rasformiraju pojedini odjeli, poput OKP, i 
prometna PU, a da se ojačaju odjeli policijskih stanica, što bi bio veći rezultat u 
radu, te da se povećaju nadležnosti PS-a. Ljudi zaposleni u policijskim stanicama 
svaki dan su na terenu, poznaju dobro većinu svojih sugrađana i kriminalaca, pa bi 
se povećanjem nadležnosti policijskih stanica trebao povećati i rezultat rješavanja 
kriminalnih djela, a za početak bismo dobili potrebno policijsko osoblje na terenu. 

I druga inicijativa, da policijska stanica bude ustrojena u svakoj općini. Mi smo 
jedina općina koja je nema u ovoj državi. 22.3.2018 

Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Sigurnost 
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ZIJAT MUŠIĆ 

INSTITUCIJA I MANDATNI SAZIV  
Skupština HNŽ/K; 2014.-2018. 

PROFESIONALNO ANGAŽOVAN  

DA 
POLITIČKA STRANKA/NEZAVISNI  

SDA 
BROJ OSVOJENIH GLASOVA                                  3670 
BROJ ODRŽANIH SJEDNICA/ BROJ 
IZOSTANAKA SA SJEDNICA (ZASJEDANJA) 

 
 

35/0 
ODBOR/KOMISIJA/POVJERENSTVO  Povjerenstvo za ustav; Povjerenstvo za 

utvrđivanje istovjetnosti tekstova na jezicima 
konstitutivnih naroda i informiranje; 

BR. ZAKONA 
 

/ 

BR. PITANJA 
 

11 

BR.INICIJATIVA 
 

3 

BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

46/12 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam rukovodstvo, premijera, sa 

ministrima, poslanike i poslanice-zastupnice. Ja neću ovoj Vladi postavljat 

pitanja za još 72 dana, znači 28 plus 72, 100 dana, to sam vam obećao i 

neću ovoj Vladi postavljat pitanja jer bilo bi glupo da nakon 28 dana 

postavim pitanje ovoj Vladi, ali ću se danas vratiti na inicijativu, odnosno 

dvije inicijative, ovoj Vladi, ministru pravde, rukovodstvu Skupštine i 

zakonodavno-pravnoj komisiji ove Skupštine ću ponoviti inicijativu, već 

staru 4 godine, da krenemo zaista u prečišćeni tekst Ustava ovog kantona, to 

21.10.2015 Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 

Zakonodavstvo 



je ista inicijativa, ova inicijativa je stara 4 godine, ali ću je ponoviti novoj 

Vladi, pa se nadam da će bar do kraja mandata ove Vlade ovaj kanton imati 

Ustav, jer mi i sad u Ustavu pominjemo guvernera, neke razne, bilo je tu 

odluka ustavnih sudova Federacije i države koje su ugrađene u naš Ustav, 

ali dobro bi bilo da se sve to skupi u jedan prečišćeni tekst i da konačno 

ovaj kanton ima svoj Ustav. To je osnovni akt po kojem mi treba da radimo, 

mi ga po meni nemamo. 

Pa evo, razjasnit ću, jedan običan banalan primjer, ja sam danas dobio, evo 

nisam ga ponio, jedan odgovor na poslaničko pitanje iz ministarstva 

obrazovanja i tamo kaže, uzet ću ovaj papir da vam pročitam, kaže „broj 

učenika srednjih škola koji su nastavu pohađali po bosanskom nastavnom 

planu“, i gore kaže isto tako „broj učenika srednjih škola koji su nastavu 

pohađali po hrvatskom nastavnom planu“, mi slabo to pratimo, znači ovaj 

kanton ima jedan nastavni plan, pa na hrvatskom, na bosanskom i na 

srpskom, tako bi trebalo biti i mislim da je u Ustavu tako. Ovo je izvrnuta 

rečenica koja meni para uši, a Ustav nešto drugačije kaže, ovaj Ustav ovog 

kantona kaže nešto drugačije. Ovo je samo primjer zašto nama treba i 

prečišćeni tekst i izmjena postojećeg Ustava, ako tamo ima nekih grešaka, 

pa čak grešaka o jednom jeziku, ali da ne spominjem, to nije bitno. Mislim 

da ćemo imat priliku ako se zaista ova inicijativa prihvati, zamolio bih 

rukovodstvo, ustavnopravnu komisiju, Vladu, da sa ovom inicijativom 

krenu, pa to nam je osnovni akt na kojem bi trebali svi zajedno radit, da ga 

bar imamo u ovom mandatu. Mislim da će ovog puta biti uspješnije jer evo 

ova Vlada spremna je, vidio sam da radi, pa i ovo bi trebalo biti jedan od 

osnovnih zadataka i Vlade i Skupštine i sviju nas poslanika. I još jedna 

inicijativa, zapravo pokrenuo bih inicijativu ispred ove Skupštine, da Vlada, 

premijer i Vlada HNK-a, finansijski nagrade čovjeka našeg sugrađanina koji 

je nedavno odbranio titulu evropskog prvaka u boksu i mislim da je to 

doprinos ove Vlade da tog čovjeka koji je sugrađanin ovog grada, rođen u 

ovom kantonu, zaista jednog pravog sportistu, jednog dobrog čovjeka, 

rijetko je kad imati čovjeka u ovom gradu koji je prvak Evrope i ja to 

21.10.2015 Vlada FBiH Obrazovanje 



predlažem kao jednu inicijativu ispred ove Skupštine prema Vladi da 

pomogne finansijski uspješnog sportistu. Hvala. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja sam obećao i 

nije ovo pitanje, moja rubrika do Božića i Nove Godine u tim pitanjima će 

biti nula, jer neću postavljat pitanja, samo ću pomoć ovoj Vladi do prvih 

100 dana i pokrenut ću danas još jednu inicijativu. Mislim da trebamo ovo, 

današnja inicijativa moja će ići u pravcu da Vlada i resorno ministarstvo 

pokrene inicijativu o izmjeni Zakona o primanjima izabranih dužnosnika. Iz 

kojeg razloga? Zato što mislim da mi profesionalci u Skupštini HNK-a 

trebamo na neki drugačiji način regulisati kada su pitanju naši prijevozi jer 

nemamo stalno radno mjesto, nemamo prostora ovdje, i drugačije regulisat 

u zakonu, ovo je zakonska osnova, topli obrok, ili te dvije stavke u 

potpunosti u zakonu o izabranim dužnosnicima obrisati ili riješiti na neki 

drugi način. Mislim da sadašnja primjena zakona i ono što je stvarnost nije 

to baš isto jer mi ovdje smo jednom ili dvaputa u mjesecu, a imamo topli 

obrok, imamo prijevoz, obračunat prijevoz od autobusa do sjedišta 

skupštine. Sve to nije precizno regulisano kako bi i onim koji obračunavaju, 

službama u skupštini omogućili da to bude na transparentan i zakonit način i 

kako bi mi kao poslanici i ljudi koje je izabrao narod bili transparentni u 

svojim primanjima. Hvala. 

10.11.2015 Vlada HNK Zakonodavstvo 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo jedna inicijativa rukovodstvu Skupštine. 

Pošto danas je otprilike postavljeno 20-ak pitanja, a ja sam čovjek iz 

prethodnog saziva i otprilike sam na 50\% pitanja dobio odgovor, pa bi 

dobro bilo da inicijativa ide prema rukovodstvu Skupštine, da se evidentirju 

sva postavljena pitanja i da se u poslovničkom roku prvo izvijesti Skupštinu 

dali su dobili poslanici odgovor na poslanička pitanja, kako bi se moglo, jer 

tamo kaže ako se u određenom roku ne dobije odgovor na poslanička 

pitanja onda to pitanje može biti tačka dnevnog reda. Jer bit će bezveze 

trošiti vrijeme ako ne budemo dobijali poslanička pitanja. I mislim da je ova 

inicijativa dobra za rukovodstvo Skupštine, jer znam da to da su to ljudi koji 

su odgovorni i da će uraditi ovo. 

9.3.2015 Skupština HNK Ostalo 



Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Javio sam se, ne 

znam zašto nisam upisan, ali nema veze. Ja ću postavit jedno poslaničko 

pitanje koje nisam mislio, ali mi je iznuđeno dnevnim redom današnje 

sjednice. Znači mi u tačci 5 dnevnog reda imamo stanje u boračko 

invalidskoj zaštiti i stanje u ministarstvu za pitanja boraca, e ja ću sad 

postavit pitanje da bi upotpunio informaciju pa ću zamoliti vladu, 

ministarstva, uprave i sva javna preduzeća kojima smo mi osnivači, da prvo 

dostave mi sve zaposlene koji su i po jednoj tačci tamo ovog zakona 

prioriteti u zapošljavanju, da vidimo kako smo to mi ispoštovali ovaj zakon 

koji imamo na snazi o dopunskim pravima boraca, pa da onda pod tačkom 5 

imamo pravo o tome raspravljat. Znači jasno ću definirat šta tražim, znači 

vlada, ministarstva, uprave i javna preduzeća kojima je osnivač vlada, da 

vidimo koliko je tamo zaposlenih iz boračke populacije, a koliko je onih 

ostalih. Ja mislim da sam bio precizan. 

28.4.2016 Vlada HNK Boračko-invalidska 

politika 

"Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne pošto sam se prvi 

put javio. Ja ću uputiti jednu inicijativu, a kasnije ću obrazložit zašto, 

mislim kolegiju i nama u skupštini ja bi uputio inicijativu da ovu tačku više 

nikad ni ne trebamo imati na skupštini, samo izgubimo vrijeme, a razlog ću 

reć, ovo je ozbiljna inicijativa, poslanička pitanja zaista bi trebala da znače 

da dođemo do informacija šta se negdje radi i šta mi poslanici treba da 

znamo. Međutim, evo ja ću vam reći iz iskustva, da sam ja prije dva i nešto 

mjeseci na jednoj tematskoj sjednici o pitanju stanja u oblasti boračko-

invalidske zaštite postavio jedno konkretno pitanje, ako mi već vodimo 

brigu oko te populacije koliko je u institucijama kantonalnim čiji smo mi 

predstavnici te populacije uposleno. Jedno 50\% odgovora nisam uopšte 

dobio, a prošla su više od dva mjeseca, i jedno 30\% i ne vode tu evidenciju, 

neki čestitam im jesu dali tačan odgovor, ali imam i ovakav odgovor, na to 

pitanje jedan od direktora jedne uprave kaže, obavještava on mene kako su 

u ovoj upravi zapošljavanja provedena sukladno važećim propisima zakona 

o državnoj službi Federacije i zakona o namještenicima u Federaciji, na 

pitanje koje je bilo jasno dobio sam ovakav odgovor. To je udaranje u 

zdravu pamet znači, a nije se pozvao gospodin na još jedan zakon, a on kaže 

4.7.2016 Vlada HNK Boračko-invalidska 

politika 



o dopunskim pravima ovih kategorija o kojim smo pričali, gdje po istim 

uslovima ovi imaju prednost. To je bilo moje pitanje. Ako dobijamo ovakve 

odgovore onda zaista ova poslanička pitanja nemaju nikakva smisla. Ali evo 

pošto ne znam dali ćemo ovu inicijativu usvojit kao kolegij i skupština, ako 

je ne usvojimo ja ću danas bit još precizniji, sad ću postaviti konkretno 

pitanje, istim institucijama, Vladi i svim institucijama kantona, da mi 

dostave pojedinačno spisak zaposlenih, bez onog pristupa zabranjenih 

informacija, samo spisak, a ja ću iz tog spiska doći do informacije koliko je 

boračkih kategorija zaposleno. Ili ako se pošto imam još jednu poslovničku 

mogućnost ako se ne odgovori u roku od mjesec dana ja poslovnički ću 

sigurno kandidovat preko kolegija tačku dnevnog reda posebno o ovom 

pitanju koje sam postavio jer to mi poslovnik dozvoljava mogućnost.  

Znači imam inicijativu da se poslovnička pitanja potpuno ukinu ako će 

ovakvi odgovori bit, ako se to ne desi imam jasno postavljeno pitanje na 

koji tražim odgovor, ali u zakazanom roku, poslovničkom vremenskom 

roku. Zahvaljujem se." 

4.7.2016 Vlada HNK Boračko-invalidska 

politika 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne, da nikog posebno 

ne pozdravljam,  pozdravljam sve zajedno. Ja ću prvo obrazloženje i na 

kraju će bit pitanje. Iz kojeg razloga je pitanje? Vi znate da je kraj godine, 

da ćemo ovih dana vjerovatno raditi na budžetu, možda čak i na rebalansu, 

koliko ja znam, pa će moje možda pitanje pomoć svim poslanicima, a ja ću 

ga postaviti vrlo jasno i precizno. Znači mi ovih već nekoliko dana, ovo je 

jedan uvod u ovo pitanje, već jedan duži period, nekoliko mjeseci, ne 

dobivamo ni Službene novine, ne znam zašto, ali ovo nije poslaničko 

pitanje, ali pratim po portalima i medijima i rad Vlade, vidim većina tačaka 

u radu Vlade je preraspodjela sredstava. Ja sam za ovom govornicom kad je 

donošen budžet zaista hvalio i dan danas hvalim da je ovo kanton koji je 

sigurno donio jedan dobar i realan budžet, možda budžet jest realan zato što 

je bilo dovoljno sredstava, ali imam osjećaj da većina tih sredstava se 

kasnije preraspodjeljuje, pa ću ja biti vrlo jasan, postavljam pitanje, da mi se 

dostave sva rješenja koja su urađena, preraspodjela, svakog budžetskog 

korisnika, iz razloga što će svima, meni i svima nama pomoći pri planiranju 

8.11.2016 Ministarstvo financija Finansijski tokovi 



narednog budžeta, jer nema potrebe da neke stavke mi ovdje odobrimo koje 

stoje tamo pa se na kraju samo sa njima prebacuje sa jedne namjene na 

drugu. Pitanje ću pročitat vrlo jasno, molim da mi dostavite sva rješenja 

koja ste donijeli o prerapodijeli sredstava na budžetskim stavkama svih 

budžetskih korisnika. Također tražim da mi analitički navedete utrošak tih 

sredstava za svakog budžetskog korisnika, odnosno po svakom rješenju koje 

ste donijeli. Ako ovo dobijem onda ćemo svi biti dobro informisani, pa 

ćemo vjerovatno dobar budžet koji je bio u ovoj godini, imati još bolji za 

narednu godinu. Zahvaljujem. 

Pozdravljam sve prisutne, prvi put se javljam. Zahvaljujem predsjedavajući. 

Ja neću postavljat nova pitanja dok ne dobijem odgovore na već postavljena 

pitanja, pa ću ih ponovit, vidim ministar jedan i drugi kome ja trebam 

ponovit pitanje nisu ovdje, ali nema veze, jeste govornica, jeste stenogram. 

Nekoliko puta, mislim treći put da ja ponavljam i tražim od ministra za 

boračka pitanja da konačno dođemo do registra po zakonu o dopunskim 

pravima boraca, ja dobivam prepiske, znate šta je ovdje problem, ja bi volio 

da nisam dobio nikakav papir već da mi se nešto objašnjava ako se to 

napravi kako treba tražiti saglasnost od Agencije za zaštitu dokumenata, pa 

u nacrtu mišljenje, itd., pa ja sam tražio to da mi se odgovori na poslaničko 

pitanje i dobijemo registar, a sva ova procedura koja je bila upućena trebala 

je bit upućena baš od strane tog ministarstva, a meni se sve obrazlaže šta se 

sve trebalo uraditi!? Evo sad da malo pojasnim pitanje. Ako je ta procedura, 

doći ćemo mi do nje jer se mora doć, mislim da to radi i Federacija i ne 

znam što bježimo, može meni kao poslaniku, nema potrebe za bojaznost od 

zaštite podataka kao poslaniku, mi to plaćamo, mi odobravamo sredstva, sad 

ćemo imat ponovo neka sredstva koja će se objaviti javnim pozivom i taj 

javni poziv će podijelit određeni broj sredstava po raznim osnovama i nismo 

u stanju tu, čuj sad treba zaštita podataka, da ne dobijemo te podatke!? 

Možda objavljivanje konačnog registra možda traži neku zaštitu podataka, 

ja ne tražim to, ja kao poslanik i u ime, dobit će i svi ostali poslanici, mislim 

da ministar može na to odgovorit, ponavljam ponovo pitanje da dobijem taj 
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registar. Znači izdržat ću ja na ovom ponavljanju pitanja dok ne dođemo do 

registra, to je jedno. 

I drugo moje poslaničko pitanje, zajedno sa kolegom Ćatićem bilo je 

upućeno prema Vladi i svim ministarstvima, ustanovama i svemu onom što 

pripada u Vladu HNK-a, ja dobijem odgovor, vjerovatno su se dogovorili 

to, ne odgovor, dobijem mišljenje od ministra finansija, na pitanje se treba 

dobit odgovor, ne mišljenje, ja znam šta se misli, ali ja tražim odgovor na 

pitanje. I onda mi kaže tamo da pretpostavlja da sve ove odluke se donose 

po odluci Vlade, i to znam, ubija mi inteligenciju, i znam da se oni svi slažu 

u stručnoj službi Vlade, i to ja znam, ali na kraju nije, meni treba odgovor 

na pitanje koje sam postavio, jasan, tačno piše sva rješenja o preraspodjeli 

sredstava u budžetu HNK-a, bilo ko da je uradio to, jeli to geodetski zavod 

ili bilo ko, evo da ne govorim, to je jasno i nalaze se ta rješenja u stručnim 

službama i meni se samo kaže da se ona nalaze tu. To je odgovor kao da je 

negdje tražim ovdje po Cernici neko ime i prezime koje nema adrese, imam 

adresu i trebam da dobijem odgovor. Ja mislim da sam sad objasnio šta ja 

tražim, ponavljam isto pitanje i mislim da će se urazumit, ova dva pitanja da 

su normalna pitanja i da ću dobit odgovor na ova dva pitanja. Ako ih ne 

dobijem, ja ću ponovo onaj postavljati pitanja i vjerovatno ću doć do 

odgovora. Eto za danas ne bi nikakvo novo pitanje, jer nema smisla 

postavljati nova pitanja i čekati da ih ponavljam za ovom govornicom. 

Nadam se da ću dobiti odgovore na ova pitanja. 

16.12.2016 Vlada HNK Finansijski tokovi 

nas ću postaviti dva nova pitanja. Ja sam već 6 godina u ovoj kantonalnoj 

skupštini, znam i kad sam prije 6 godina dostavio da su sredstva za dodjelu 

stipendija našim studentima bila negdje oko 600 i nešto hiljada maraka, sad 

su ona 1.800.000 KM, mislim da treba biti i više, ali ću danas jasno biti 

precizan, ne znam kuda više ta sredstva idu i kome, pa ću ministru za 

obrazovanje postaviti jasno poslaničko pitanje, da mi se dostave imena i 

prezimena svih dosad korisnika, pošto smo završili tu, svih onih koji koriste 

stipendije i subvencije, znači ime i prezime, ne da dobijem odgovor ima 

1.480, nego ime i prezime jednih i drugih, ako smo to mi radili preko javnih 

poziva onda da ne bude ponovo odgovor „ne mogu vam ja dostavit radi 

28.2.2017 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Zaposljavanje 



zakona o zaštiti pristupa informacijama“, kojih informacija ako smo to imali 

javni poziv i imena se tamo znaju, mene interesuje da se znaju sva imena 

korisnika ovih stipendija i subvencija. To je jedno pitanje. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam pošto sam prvi put izašao za 

govornicu sve prisutne. Ja ću se osvrnuti ponovo na ono, mislim da ovo 

treba da služi, ova poslanička pitanja i da se izjasnimo i o prethodno 

postavljenim pitanjima, dali smo zadovoljni i dali ih treba ponavljati, pa ću 

ja biti uporan na nekim pitanjima koja postavljam već duži period. Pitanje 

koje sam postavljao već, ja mislim da je sad skoro godinu dana ili 9 mjeseci, 

a to je ministarstvu za boračka pitanja oko registra primanja iz boračkog 

registra, pa sam dobio nekoliko dosad odgovora, evo najnoviji kaže, 

mišljenje, informacija ili kako kaže, da je ministarstvo pristupilo izradi 

navedenog registra te da je isti izrađen u zadnom roku od 90 dana, i onda 

dole ponovo pozivanje na pristup informaciji, ja razumijem ministra sve, ali 

ja sam ipak poslanik ove Skupštine i mislim da meni kao poslaniku ako 

neko već ima uvid tamo, može se dostavit, ako je izgrađen registar da mi se 

dostavi registar koji ste vi izradili. Kako ćete vi, ako mi čekali i dok 

izmijenimo zakon o pristupu informacijama mislim da neću dok sam u 

ovom mandatu dobiti taj registar, a zaista me interesuje i neću odustat od 

ovog pitanja sve dok, mislim da je osnovni problem svih problema u toj 

kategoriji, a ima ih dosta, ovaj registar koji uporno, uporno ne možemo da 

dobijemo, evo ni na kantonalnom, a ovakvi isti odgovori su i sa federalnog 

nivoa, pa ću ja to danas ponovit da ministar, s kim se treba konsultovat, 

imamo tamo mi u Vladi to neko zakonodavstvo, dali poslaničko pitanje, dali 

dostava informacija, ja ne tražim nikakve matične brojeve, tražim ime i 

prezime, ime oca, kao što je svugdje i da se dostavi taj registar, ako možete 

ispustiti te matične brojeve ono što je zabranjeno, da mi dostavite, da mi 

dostavite taj registar, evo vidim da je konačno urađen po ovoj informaciji 

koju imam od ministarstva. Znači ovo je odgovor na moje postavljeno 

pitanje i ponovo tražim da mi se kao poslaniku dostavi registar bez matičnih 

brojeva, znači matične brojeve zacrnite, a ostalo možete dostaviti na traženo 

poslaničko pitanje. 
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"Drugo moje poslaničko pitanje, bilo je vrlo jasno i precizno, ja ću ga 

ponoviti. „Molim da mi dostavite sva rješenja koja ste donijeli o 

preraspodjeli sredstava na proračunskim stavkama svih proračunskih 

korisnika. Također tražim da mi se analitički navede utrošak tih sredstava za 

svakog proračunskog korisnika, odnosno po svakom rješenju koje ste 

donijeli.“ I ovdje sam dobio od 80\%, 90\% ministarstava prihvatljiv 

odgovor, i onda je odluka ili kopirana iz Službenih novina ili je obrazložena 

odluka, ali dobio sam i ovakav odgovor, samo su mi pobrojane 44, koliko ja 

znam, vidite odluke, i ovo je odgovor na moje poslaničko pitanje, mislim da 

ne prozivam posebno ministra, ali ovaj odgovor nije to što je traženo u 

poslaničkom pitanju, ja nemam službe, nemam administraciju kao poslanik i 

ako su mi poslate ove odluke onda je ta ista služba iz tog ministarstva mogla 

da ove odluke kopira kao što su to uradili neki drugi ministri kojima trebam 

čestitat što su onako uradili, znači donijeli su odluke, iskopirali su ih i ja sad 

imam uvid, a ovo što se dostavlja ovo je ono „ma šta bi ja ili koga, znaš nek 

se on snalazi“, a ubuduće ću imena prozivat, a prozivat ću imena ministara 

koji ovo rade. Ovo nije odgovor samo meni, nego odgovor i dobiju svi 

poslanici, ako su zadovoljni ostali ja ću bit uporan dok ne dobijem sve te, ja 

imam razlog zašto tražim to. Ovdje smo mi, Vlada i Skupština, stranke su 

bile stranke dok se imenovale ministre, poslije toga ide da radimo, svi 

radimo za, tako smo rekli, za građane ovog kantona, tako se bar kaže.  

28.2.2017 Vlada HNK Finansijski tokovi 

Ovo su dva pitanja koja ponovo ponavljam, da mi na ovo drugo oni koji 

nisu odgovorili odgovore kako treba, a na ovo prvo ministre za boračka 

pitanja molim vas da nađete način da ako ste ga već uradili da konačno 

dostavite taj registar kako bi mogli raditi na nekim daljim koracima u toj 

oblasti, mislim da nam je to ovako prioritet u nekom vremenu." 

28.2.2017 Vlada HNK Finansijski tokovi 
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ZAKONI  
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PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

"Poštovano predsjedništvo, kolege i kolegice i druge prisutni. Dužan sam 

vas upoznati ovdje tragom ove inicijative za regulisanje prijevoza. Naime, 

mi imamo u kantonu inače puno budžetskih korisnika koji koriste onaj 

famozni CIPS, imaju prebivalište prijavljeno u jednom gradu, a naplaćuju 

prijevoz gdje žive u drugom gradu. Mislim da su tu ogromne uštede, mogle 

bi se napravit ogromne uštede, i ovo je sitnica za broj uposlenika koje mi 

imamo u kantonalnim i drugim institucijama koji naplaćuju prijevoz. Mi 

imamo uposlenika koji žive u Sarajevu, a rade u Čapljini, u školi radi, mi 

29.5.2015 Ministarstvo financija Finansijski tokovi 



mu tu ne možemo ništa jer mu je zakon to omogućio, da ne govorim o 

drugim uposlenicima u organima jeli kantonalne uprave.  

Dakle, ovdje sam da pokrenem jednu inicijativu, moram vam reći da ovo 

nije ovaj predizborno vrijeme i to sam i na samom početku, znaju ovdje 

kolege, pokrenuo inicijativu da Vlada najprije sebi smanji plaću 10\%, pa da 

onda idemo na smanjenje svim ostalim korisnicima po 5\%, da bi uštedjeli 

novac u Budžetu za druge potrebe. Dakle, inicijativa za izmjene Zakona o 

pravima izabranih i imenovanih dužnosnika u institucijama vlasti HNK-a. 

Na osnovu člana 104 Poslovnika Skupštine HNK-a pokrećem inicijativu za 

izmjene Zakona o pravima izabranih i imenovanih dužnosnika u 

institucijama vlasti HNK-a u amandmanima koji se odnose na primanja 

imenovanih i izabranih zvaničnika, predlažem da se zaduži Vlada HNK-a da 

pripremi izmjene navedenog zakona i uputi u skupštinsku proceduru, a s 

ciljem da se izmjenama smanje plaće i druge naknade koje imaju izabrani i 

imenovani dužnosnici u iznosu od 10\%. Hvala lijepo." 

29.5.2015 Ministarstvo financija Finansijski tokovi 

Da se ne ponavljamo, pozdravljam sve prisutne. Dakle, dame i gospodo, 

ovdje imam jedno pitanje za ministarstvo zdravstva i zavod zdravstvenog 

osiguranja. Naime, prilikom usvajanja budžeta i raspodjele novca iz zavoda 

zdravstvenog osiguranja tražio sam da se izdvoji nekih 10-ak hiljada maraka 

za Dom zdravlja Uzinovići, jer kao što znate gospodin Šoše je iznio ovdje 

ovaj to obrazloženje, uposlenici Doma zdravlja Uzinovići svoj posao 

obavljaju u privatnoj kući i od sredstava koja idu za njihove plaće, za 

njihove lične dohotke, izdvajaju materijalne troškove, dakle plaćaju kiriju, 

struju, vodu i ostalo. Ja vas molim, da mi date odgovor jer sam imao 

obećanje od pojedinih faktora iz tog miljea da će se to pitanje riješiti i do 

danas nije riješeno, pa vas molim i apelujem, da tih nekih 10-ak hiljada 

maraka usmjerite u Dom zdravlja Uzinovići i da preuzmete finansiranje 

materijalnih troškova. Hvala. 

28.4.2016 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 

Hvala. Poštovani predsjedavajući, zamjenici, premijeru, ministri, kolege, 

predstavnici medija, Centra civilnih inicijativa. Evo na kraju godine 

obraćam se svima da mi zajedno pomognete u rješavanju nekoliko problema 

koji su iskrsli i koji su stalno prisutni u našem kantonu i ne samo u našem 

16.12.2016 Vlada HNK Boračko-invalidska 

politika 



kantonu nego i u cijeloj državi. Dakle, pokrećem tri inicijative. Jedna je 

inicijativa za odobravanje sredstava u budžetu Vlade HNK-a za 2017. 

godinu, predlažem Vladi HNK-a da u budžetu za 2017. godinu obezbjedi 

sredstva u iznosu od 300.000 KM za sufinansiranje i zapošljavanje djece 

šehida i poginulih boraca. Dio sredstava kao vid sufinansiranja djece će se 

zatražit od Federalnog zavoda za zapošljavanje. Prema evidenciji koju 

imaju u ministarstvu za boračka pitanja takve djece ima 5.900. Naša je 

ljudska obaveza da iz godine u godinu izdvajamo navedena sredstva i 

pomognemo zapošljavanju ove populacije. Dakle, nadam se da će Vlada 

imat sluha za ovu inicijativu i obezbjediti sredstva i zajedno sa zavodom za 

zapošljavanje, dakle federalnim zavodom i našim kantonalnim zavodom i 

onim eventualnim privrednicima koji iskažu želju da će i oni djelimično 

sufinansirati, jer imamo obavezu. 

Druga je inicijativa za obezbjeđenje sredstva u budžetu za 2017. godinu za 

zapošljavanje asistenata u nastavi za djecu sa posebnim potrebama. S 

obzirom da škole takoreći svakodnevno iskazuju potrebu za angažovanjem 

asistenata u nastavi za djecu sa posebnim potrebama, u toku izvođenja 

redovne nastave učitelji i nastavnici nisu u mogućnosti pokloniti dovoljno 

pažnje takvoj djeci i pomoći im u njihovom uspješnijem obrazovanju, 

predlažem da se u budžetu HNK-a za 2017. godinu obezbjede sredstva za 

upošljavanje asistenata u nastavi u iznosu od 200.000 KM, a ostatak 

sredstava bi zatražili kao vid sufinansiranja od kantonalnog i federalnog 

zavoda za zapošljavanje. Također se nadam da će Vlada smoći snage i 

primiti ovo ka znanju i donijeti jeli odluke koje će ići u smislu rješavanja 

sudbine ovih kategorija. 

16.12.2016 Vlada HNK Obrazovanje 

Treća inicijativa je malo poteža, malo i politička, malo i moralna i 

nemoralna. Dakle, radi se o odluci, nažalost odluci ministra zdravstva i 

socijalne skrbi gospodina Gorana Opsenice, doktora po profesiji, i žao mi je 

što on nije ovdje, pa ću skratiti diskusiju jer kad diskutujem volim čovjeka 

gledat u oči da mu kažem ono što mislim. Dakle, ljekari kad polažu 

zakletve, nek me isprave ovi ovdje prisutni ljekari, Ženevska zakletva, 

poznata kao Hipokratova, kaže „u času kada stupam među liječničke 

16.12.2016 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 



profesije svečano se obavezujem da ću svoj život staviti u službu 

humanosti, itd., itd., pa onda, u vršenju dužnosti prema bolesniku neće na 

mene utjecati nikakvi obziri, vjere, nacionalnosti, rase, političke i klasne 

pripadnosti“, ja se bojim da je baš to ovdje i zato sam ova dva pasusa 

izdvojio.Dakle, ja već unazad nekoliko mjeseci svaku sjednicu skupštine 

koristim da iskažem nezadovoljstvo odnosom prema Domu zdravlja 

Uzinovići, evo sad se pojavio novi problem Dom zdravlja Šćipe, naime, 

gospodin Opsenica kao ministar zdravstva je donio rješenje kojim se od 

Nove godine zabranjuje potpisivanje ugovora, sklapanja sa tim ustanovama, 

da ne pružaju usluge pacijentima, odnosno da se preusmjere u druge 

najbliže domove zdravlja. U najmanju ruku to je vrlo, vrlo, hajde da kažem, 

nevješto urađeno, vrlo nepošteno, nekorektno urađeno. Radi se o živim 

ljudima, radi se o živoj masi, šta s ljudima koji tu rade i zašto ne riješiti 

njihov status? Naime, spočitava se da nemaju pravni status, evo znam za 

Dom zdravlja Uzinovići da je prenio svoj status iz Mostara, radili smo tamo, 

jesmo li mi krivi što nam se ne dozvoljava da uđemo u postojeću zgradu 

doma zdravlja, jesu li ti uposlenici krivi da im svake sedmice ili svako 

mjesec dana šalju inspekcije jer rade u neuslovnim prostorima u privatnoj 

kući i iz svojih džepova plaćaju kiriju i ostale materijalne troškove? Nisu. 

Oni pružaju usluge svim pacijentima bez obzira na naciju, vjeru, 

itd.Dopustite mi, ovaj ovo je vrlo delikatno pitanje i ja vas molim da ga što 

hitnije riješite, molim vas da me ne prekidate jer je vrlo važno pitanje i od 

vas očekujem da date svoj puni doprinos da se ovo riješi. Dakle, s obzirom 

da Dom zdravlja Uzinovići već 16 godina egzistira u Stocu i pruža usluge 

povratnicima i ostalim kategorijama od 2000. godine, a lokalna vlast im ne 

dozvoljava da uđu u prostorije postojećeg doma zdravlja, tražim od Vlade 

HNK da hitno preuzme osnivačka prava Doma zdravlja Uzinovići i Doma 

zdravlja Šćipe u Prozoru. Dakle, to bi bilo najmanje moguće da se učini 

nešto za te ljude uposlenike. Moram ovo istaći, nađite mi ravnatelja ili 

direktora da se požalio na mene kad sam bio ministar, nađite mi ga da je 

jedan uposlenik ostao bez zaposlenja, ja sam se borio sa sindikatom, dvije 

godine dana komunicirao nisam od paljevine onih zgrada, nisam im 



dozvoljavao da mi uđu u kancelariju, ali sam se ja brinuo o tim 

uposlenicima, a sad vidite treba otpustit nekih 30, 40 ili 50 ljudi na ulicu, što 

je vrlo nekorektno. Nađite rješenje, ima rješenje. I predlažem, prvo, da se 

Vlada zauzme da to postanu, dakle da Vlada bude osnivač, što može po 

zakonu tih institucija, do konačnog rješenja, ili dok se neko smiluje, ne 

znam. Dalje, dakle, isto govorim i za Dom zdravlja Uzinovići i za Dom 

zdravlja Šćipe, molim ministra Opsenicu da hitno stavi van snage rješenje 

kojim se obavještavaju Dom zdravlja Uzinovići i Dom zdravlja Šćipe da od 

1. januara 2017. godine Zavod zdravstvenog osiguranja HNK neće s njima 

potpisat ugovor o pružanju usluge pacijentima. Ovo je vrlo nepošteno i 

moram vam reć da iz godine u godinu dobijamo smanjena sredstva. Moram 

se ovdje zahvaliti doktoru Šatoru, moram se zahvaliti i gospodinu Ibrici 

Rahimiću, koji su kao predsjednici upravnih odbora nekad vodili računa o 

tim ustanovama, nisu dopustili da nas maltretiraju, da nam se smanjuju 

sredstva, i ove godine je predviđeno smanjenje 1.500 KM na mjesečnoj 

razini ili uplati, što je njima veliki novac. Moram vam reć, da nema teorije 

da ćemo mi dopustit da se ovo nešto dogodi. Zasad sam ovo u jednoj blagoj, 

kulturnoj formi i u jednoj molbi i apelu upućenom svima da ispravite ovu 

nepravdu i da nađete konačno rješenje, sljedeći put ću biti vrlo grublji jeli u 

diskusiji i jeli ovaj dopustite mi bit ću slobodan da zamolim i da dam 

vrijeme da se ova nepravda ispravi i da svate ozbiljno ovu inicijativu, da 

preuzmu osnivačka prava, kanton da preuzme osnivačka prava ili neka ih 

smjesti u postojeće domova zdravlja, i to je rješenje. Ako već zvanična 

politika neda, onda molim vas dajte nam odobrite sredstva od 200.000 KM 

da mi počnemo kao diskriminirani dole, da počnemo raditi novu zgradu 

doma zdravlja, pa takmičit ćemo se u dobru, nećemo u zlu, neće nam niko 

biti kriv, jeli sami ćemo se pokušat razvijat. Hvala vam. 

Poštovano rukovodstvo Skupštine, premijeru, ministri, kolege zastupnici, 

predstavnici medija, nevladinih organizacija. Dopustite mi da se obratim 

jednom inicijativom Ministarstvu trgovine, turizma i zaštite okoliša, 

Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva i ako se nađu u tome 

Fondu za zaštitu okoliša HNK-a. Naime, obraćam se naslovu smatrajući da 

28.3.2017 Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 

Ekologija 



su oni nadležni za ovaj problem. Slučajno sam došao do prostornog plana 

lokacije zaštićenog Parka prirode Hutovo blato i primjetio da se sa stolačke 

strane Hutova blata zabranjuje ribolov. Dakle, posebno me iritira saznanje 

da su po mojim saznanjima, jeli i po katastarskoj općini Stolac, teritorij 

Hutova blata nalazi  3/4  u posjedu katastarske općine Stolac, a baš 

stanovnicima Općine Stolac, tamo od Kruševa, dakle od Bjelevića, se 

onemogućava ribolov sa teritorija Općine Stolac. Svo je to područje 

marikarano crvenom bojom i dobio sam podatak da je prijedlog otišao u 

Vladu od Fonda za zaštitu okoliša, odnosno od postojećeg upravnog odbora 

i da je Vlada donijela uredbu na 10 godina zabranu ribolova sa teritorija 

Općine Stolac. Dakle, mi moramo ić fino na Čapljinu pa da zabacimo 

udicu!? Ako ima opravdanja, pričao sam sa ljudima navodno da postoje 

neka podzemna vrela, pa mrijesti se riba u isto vrijeme i tamo u Klepcima i 

ovom dijelu jeli ovaj Drijena, kako se već zove ovaj Drijen Hutova blata 

koji je u teritoriji Općine Stolac. Navodno da su protekle dvije godine od te 

uredbe i ne može me zadovoljiti dakle objašnjenje da je to zbog mrijesta 

ribe. Pretpostavljam da bi vrijeme zabrane ribolova trebalo vrijediti jednako 

za sve. Dakle, tražim odgovor od nadležnih za ovakav prijedlog i istinski 

očekujem hitne korake da se ova nepravda prema stanovnicima Općine 

Stolac ispravi i svima ravnopravno dozvoli pristup javnom dobru. Hvala 

lijepa. 

Hvala. Evo nakon duže vremena došao sam u priliku da u redovnoj sjednici 

Skupštine podnesem jednu inicijativu, koja se odnosi na Vladu, Skupštinu i 

Fond za zaštitu okoliša HNK-a. Dakle, inicijativa za obezbjeđnje sredstava 

za pošumljavanje u HNK-a. „Poštovani, u svojstvu zastupnika u Skupštini 

HNK-a obraćam se Vladi, Skupštini i Fondu za zaštitu okoliša HNK-a i 

svim budžetskim korisnicima da podrže ovu inicijativu. Tužan kao i mnogi 

drugi stanovnici našeg kantona zbog masovnih požara koristim, odnosno 

predlažem sljedeće: da Vlada HNK-a predvidi rebalansom budžeta za 2017., 

molim vas malo pažnje jer je vrlo važno pitanje za sve nas i za naša buduća 

pokoljenja, i budžetom i za 2018. godinu, da izdvoji sumu od 500.000 KM 

za pošumljavanje izgorenih i drugih ranije ogoljenih površina, da Fond za 

22.12.2017 Fond za zaštitu okoliša Ekologija 



zaštitu okoliša također predvidi stavke za iste namjene i da sve općine u 

HNK-a također planiraju sredstva za ovu akciju. Pošumljavanje bi vršili 

dobrovoljno svi uposlenici i korisnici budžeta HNK-a, učenici i uposleni u 

općinama. Pozvati sve uposlenike u HNK-a da svojim prilozima u vidu 

jedne dnevnice pomognu ovu akciju. U suprotnom će Hercegovina za 

kratko vrijeme postati pustinja. Ova akcija je vezana i za druge grane, 

ekonomija, turizam, ekologija, poljoprivreda, a najveći utjecaj bi bio na 

klimu. Ovo je dakle svima poznata materija. Nadam se da će ova inicijativa 

naići na razumijevanje svih pomenutih faktora. Molim vas da pomognete da 

sačuvamo floru i faunu i naš kanton učinimo ljepšim za buduće generacije. 

Hvala. 

Poštovani predsjedavajući, članovi kolegija, uvaženi ministri, poštovane 

kolege, predstavnici centara civilnih inicijativa, nevladinih organizacija, i 

predstavnici medija. Dopustite mi samo da u par minuta pojasnim moj 

zahtjev i želju da se riješi jedan gorući problem u Stocu. Ne želim se baviti 

politikom niti politikanstvom, ali postavio sam poslaničko pitanje i dobio 

odgovor od direktora Zavoda zdravstvenog osiguranja i ministra gospodina 

Opsenice, naime radi se o Domu zdravlja u Stocu. Vi znate ili ne znate da 

postoje tamo dva doma zdravlja, takozvani hrvatski i takozvani bošnjački, 

mada ni jedan nije čisto jeli etnički podvojen, ali takozvani hrvatski dom 

zdravlja egzistira u prostoru bivše zgrade doma zdravlja u Stocu, takozvani 

bošnjački egzistira u privatnoj kući u Uzinovićima, dakle u jednom naselju 

gdje moraju uposlenici od svoje plaće odvajat da bi platili kiriju, dakle 

zakup tog prostora. Palo mi je na um jedna ideja, naravno ne želeći sebe 

porediti sa nekim slavnim historijskim ličnostima, Marko Porcije Katon u 

ponskim ratovima, dakle Kartaga, Rimljani su sa Kartagom vodili tri rata, 

nakon drugog rata Rima i Kartage Kartaga se oporavila i Marko Porcije 

Katon je svaku sjednicu senata dakle upozoravao senatore samo sa jednom 

rečenicom „ipak Kartagu treba razoriti“. Od sada pa nadalje dok sam član 

ove skupštine ja ću izlazit za govornicu i stalno ću ponavljati „ipak njima 

treba platiti kiriju“. To je nekih 10.000 KM. Hvala vam. 

4.7.2016 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 



Poštovani prisutni. Zbog vrućine ću nastojat da onu ceremoniju obraćanja 

izbjegnem. Naime, ja sam obećao na prethodnoj sjednici da ću se svaki put 

na početku sjednice obratiti skupštini, zastupnicima i onima koji bi me 

trebali čuti. Naime, radi se o Domu zdravlja Uzinovići u Stocu, koji je 

zakinut raspodjelom novčanih sredstava iz Zavoda zdravstvenog osiguranja. 

Ja sam dobio odgovor od ministra, dobio sam odgovor od direktora Zavoda, 

dakle ja znam da je to bio politički dogovor, Dom zdravlja Uzinovići 

egzistira u jednoj privatnoj kući i oni su obavezni plaćati zakupninu. Molio 

sam da im se dodjeli 10.000 KM da ne bi iz svojih džepova plaćali kiriju, 

ako već ne možemo uć u postojeći dom zdravlja onda možemo olakšati 

nekakav finansijski budžet tih uposlenika gore. I citirat ću ponovo Marka 

Poncija Katona koji je rekao „ipak Kartagu treba razoriti“ i razorili su je. Ja 

ću sve dok se ovo ne ispuni ponavljati „ipak Domu zdravlja Uzinovići treba 

dodijeliti 10.000 KM“. Hvala. 

28.7.2016 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 

Uvaženo predsjedništvo, poštovane kolege, premijeru, ministri, predstavnici 

medija. Ja aplelujem na vas da se svi uključite u rješavanje problema Doma 

zdravlja Uzinovići-Stolac. Ponovo ću citirati uvaženog Rimljanina konzula 

Marka Poncija Katona koji je tražio u punskim ratovima i po treći put da 

Kartaga mora pasti, da se mora razrušiti. Ja apelujem na vas da me podržite, 

da ispravimo nepravdu koja je nanesena Domu zdravlja Uzinovići. Dobio 

sam vrlo precizne odgovore od Zavoda zdravstvenog osiguranja, od 

ministarstva kako nije došlo do uvećanja broja korisnika usluga, a ipak su 

neki dobili uvećanje novaca. Ja bi zamolio da imaju obzira prema tim 

uposlenicima koji rade kao podstanari u privatnoj kući, kad dođe jedan naš 

Amerikanac svaki put strahuju poveća im kiriju za 50 maraka. Ako 

nastavimo dalje to će izać puno više od onoga što oni imaju jer oni plaćaju 

tu kiriju iz svojih džepova, što je vrlo nepošteno. Ja vas molim da imate 

razumijevanja napraviti preraspodjelu novca i da platite barem troškove 

zakupa te privatne kuće u kojoj oni žive i rade. Iduća sjednica skupštine bit 

će jedna inicijativa prema ministarstvu, prema ovoj skupštini da konačno 

riješe status Doma zdravlja Uzinovići ili da, evo kako smo čuli maloprije, 

zakleli smo se svi u etičke slobode, u slobodu izražavanja, u poštenje, u 

8.11.2016 Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 

Zdravstvo 



moral, da nam dopuste da uđemo u Dom zdravlja Stolac, u zgradu Doma 

zdravlja Stolac, gdje pola zjapi prazno, ili da nam obezbjede novac da 

pravimo novi dom zdravlja. Inicijativu ćete dobiti u pisanoj formi. Hvala 

vam. Prijatno. 
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SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Hvala predsjedavajući. Sve vas lijepo pozdravljam. Želim reći da smo 

30.12. prošle godine usvojili Financijski plan Zavoda zdravstvenog 

osiguranja HNŽ, međutim tada je usvojen, prihvaćen jedan zaključak, u 

kojem je između ostalog stajalo, da će do 15. ožujka ove godine Upravni 

odbor pripremiti izmjene i dopune Financijskog plana Zavoda zdravstvenog 

zavoda i dostaviti Skupštini. Evo dok premijer sjedne pa ćemo onda. Ja bi 

želio da mi se odgovori, ako je moguće odmah danas, s obzirom da to nije 

bilo u zaključku ali jesmo dogovorili, da će se taj rebalans odraditi sukladno 

zaključku Vlade, znači do kraja ovoga mjeseca, jer zna se dobro i na 

28.3.2017 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 

Zakonodavstvo 



hrvatskom klubu da smo razgovarali vezano za određena sredstva, ja sam u 

tom kontekstu financija govorio znači vezano za zdravstvo u Neumu i 

poteškoćama i određenom minusu znači koji se u tom momentu javio, znači 

interesira me, da li su dostavljene izmjene i dopune plana i kada će se 

odraditi rebalans? I zamolit ću ako je moguće da mi se to odmah sada 

odgovori. Hvala lijepa. 

Lijep pozdrav svima. Na prošloj sjednici Skupštine postavio sam jedno 

zastupničko pitanje, koje mi do dan danas nije odgovoreno, želim ovdje u 

ovoj skupštini, u ovom časnom domu upozoriti na prava prema 

zastupnicima i poslanicima koja bi se trebala ispoštovati i još jednom 

zamoliti da mi se u što kraćem roku dostavi odgovor na moje zastupničko 

pitanje. Hvala lijepa. 

4.5.2017 Vlada HNK Ostalo 
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BR.DISKUSIJA /REPLIKA 
 

0/0 
ZAKONI  

                                                                                                                                    / 
PITANJA I INICIJATIVE  
 

SADRŽAJ DATUM UPITANIK OBLAST 

Srdačan pozdrav svim prisutnim. Moje pitanje je upućeno Vladi. U 

pojedinim ministarstvima, agencijama, zavodima HNŽ-a, se nalaze vozila 

koja su neispravna, stara, i nalaze se na policijskom depou, te na taj način 

stvaraju gubitak novca i opterećuju Proračun. Obično se ministarstvima ne 

isplati raspisivati natječaj jer njihova vrijednost je mizerna te su osuđeni na 

daljnje propadanje. Tražim da mi se dostavi popis svih tih vozila koji su u 

vlasništvu Vlade HNŽ-a, da bi analizirali stanje i vrijednost tih i takvih 

31.3.2015 Vlada HNK Finansijski tokovi 



vozila, te da predložimo povoljno zajedničko rješenje, i uštedjeli nešto 

novca u Proračunu HNŽ-a. Hvala. 

Pozdravljam sve prisutne. Moja inicijativa se možda baš odnosi na ovo što 

ste maloprije spomenuli, ali evo ja ću je ipak pročitati. Zbog kaotičnog 

stanja u šumama i nereda koji vlada oko njih, pokrećem inicijativu o što 

skorijem donošenju Zakona o šumama HNŽ-a, a možda ne bi bilo loše 

održati i javnu raspravu o šumama ovdje u prostorijama Skupštine ili bilo 

gdje drugo. Hvala. 

8.12.2015 Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva 

i vodoprivrede 

Zakonodavstvo 

Srdačan pozdrav svim nazočnim. Pitanje je upućeno ministarstvu MUP-a: 

„Ovim putem vas obavještavam da je Javna ustanova Radimlja iz Stoca 

31.03.2016. godine uputila zamolbu za zabranu parkiranja policijskog 

vozila na ulaz u posjedu Javne ustanove Radimlja prema Policijskoj upravi 

Čapljina, odjel prometne policije, te na isti nije dobila odgovor niti se nešto 

promijenilo. A u toj zamolbi se navodi, u proteklih 6 mjeseci službenici 

Policijske uprave Čapljina koji kontroliraju promet i brzinu vozila na 

dionici puta Poprati-Gorica uz pomoć radara u više navrata su za mjesto 

svoga parkiranja koristili neposrednu blizinu ulaza u turističku destinaciju, 

nekropolu stećaka Radimlja. S obzirom kako je prošle godine ovaj kulturni 

lokalitet posjetilo preko 8.600 turista i preko 200 autobusa i više je nego 

jasno kako nam je potreban nesmetan ulaz na lokalitet. Vaši službenici su 

više puta zaustavljali vozila na samom ulazu u nekropolu te samim tim na 

neki način otežavali ulaz ili izlaz posjetitelja. S obzirom kako se bliži 

turistička sezona u kojoj bismo trebali imati još veći broj gostiju koristim 

ovu priliku kako bi vas zamolio da vaši službenici pronađu neku drugu 

lokaciju na obostrano zadovoljstvo. Zanima me dali se što promijenilo u 

proteklom periodu, odnosno ako nije zamolio bi vas da poduzmete određene 

radnje po ovom pitanju kako bi Javna ustanova Radimlja mogla nesmetano 

obavljati svoj posao“. 

28.4.2016 Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Bezbjednost 

Pozdravljam sve prisutne. Moje pitanje je upućeno Ministarstvu 

obrazovanja, znanosti, kulture i sporta. Na temelju kojih kriterija su se 

dodijelila sredstva na javnom pozivu za sport, te tražim da mi se dostave 

dobitnici istog, s jasnim obrazloženjima i iznosom sredstva? Naime, po 

7.10.2016 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 

Sport 



terenu kruže razne priče koje daju za pravo sumnjati u vjerodostojno i 

pravilno ocjenjivanje ovog poziva. Hvala. 

Lijep pozdrav svim prisutnim. Moje zastupničko pitanje upućeno je 

ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede. „Poštovani, u 

proteklom razdoblju bili smo svjedoci kasnih proljetnih mrazeva, te štete u 

voćarstvu, povrtlarstvu i vinogradarstvu u našoj županiji, dali ministarstvo 

planira ili je već poduzelo neke radnje glede pomoći poljoprivrednicima, 

odnosno firmama koje su pretrpjele određene štete u poljoprivrednoj 

proizvodnji? Hvala. 

4.5.2017 Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva 

i vodoprivrede 

Privreda/Gospodarstv

o 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



DODATAK 2 - PROGRAMI RADA SKUPŠTINE HNŽ/K, U MANDATU 2014.-2018. (sa realizacijom do kraja odgovarajuće god.) 
 

ATA 

 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2014. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

ČETVRTI KVARTAL 

30. Zakon o morskom ribarstvu 2012. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Prijedlog 10 25.07.2014 Usvojeno 

 

6 

31. Zakon o kulturi 2012. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
 

32. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o nabavljanju,držanju i nošenju oružja i 

streljiva 

2014. Ministarstvo unutarnjih 

poslova Nacrt 10 -- -- ----  

 

 

33. Zakon o nakladničkoj djelatnosti 2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 11 -- -- ----  

 
 

34. Zakon o obrtu (2014.) 2014. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Nacrt 11 13.06.2014 U proceduri 

 
 

35. Zakon o zaštiti prava pripadnika 

nacionalnih manjina u HNŽ (2012) 

2012. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2014. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

36. Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu 2012. Uprava za civilnu zaštitu Prijedlog 12 -- -- ----    

37. Proračun HNŽ za 2015.godinu 2014. Ministarstvo financija Prijedlog 12 -- -- ----   28 

38. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 

2015.godinu 

2014. Ministarstvo financija 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
29 

39. Zakon o zaštiti obitelji s djecom u HNŽ 2012. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

40. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o mjerodavnostima županijskih tijela vlasti 

HNŽ u oblasti zaštite i spašavanja ljudi i 

materijalnih dobara 

2012. Uprava za civilnu zaštitu 

Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

41. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o sudskim pristojbama s tarifom (2014.) 

2014. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

42. Zakon o javnim cestama HNŽ 2013. Ministarstvo prometa i 

veza 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

43. Zakon o osnovnom odgoju i obrazovanju 2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

44. Zakon o srednjoškolskom odgoju i 

obrazovanju 

2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

K 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

PRVI KVARTAL 

1. Proračun HNŽ za 2015.godinu 2014. Ministarstvo financija Prijedlog 3 01.04.2015 Usvojeno   

2. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 

2015.godinu 

2014. Ministarstvo financija 
Prijedlog 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 

3. Financijski plan Fonda za zaštitu okoliša 

HNŽ za 2015.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 
Prijedlog 3 06.02.2015 Usvojeno 

 
 

4. Odluka o izvršenju Financijskog plana 

Fonda za zaštitu okoliša HNŽ za 

2015.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 

 3 06.02.2015 
Data 

saglasnost 

 

 

5. Program rada Skupštine HNŽ za 

2015.godinu 

2015. Skupština HNK 
Prijedlog 3 31.03.2015 Usvojeno 

 
 

6. Izvješće o radu Županijskog/Kantonalnog 

tužiteljstva Mostar za 2014.godinu 

2015. Županijsko tužiteljstvo 
 3 09.03.2015 

Primljeno k 

znanju 

 
 

7. Izvješće o radu Vlade HNŽ za 2014. 

godinu 

2015. Vlada HNK 
 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 

8. Financijski plan ZZO za 2015.godinu 2015. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
Prijedlog 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

9. Odluka o izvršenju Financijskog plana 

ZZO za 2015.godinu 

2015. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 

10. Izvješće o izvršenju Proračuna HNŽ za 

2014.godinu 

2015. Vlada HNK 
 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 

11. Odluka o pristupanju izradi Prostornog 

plana područja posebnih obilježja za 

područje od značaja za HNK "Park 

prirode Hutovo blato" za razdoblje 2013-

2023. godine (2015.) 

2015. Ministarstvo graditeljstva i 

prostornog uređenja 

 3 09.03.2015 U proceduri 

 

 

DRUGI KVARTAL 

12. Zakon o trgovini 2014. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 6 -- -- ----  

 
 

13. Zakon o obrtu (2014.) 2014. Ministarstvo 

gospodarstva i 

poduzetništva 

Prijedlog 6 -- -- ----  

 

 

14. Zakon o tržišnoj inspekciji 2015. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 6 29.05.2015 Usvojeno 

 
 

15. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o sudskim pristojbama s tarifom 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 6 29.05.2015 Usvojeno 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

16. Program rada Vlade HNŽ za 2015. 

godinu 

2015. Tajnik Vlade 
Prijedlog 6 21.10.2015 Usvojeno 

 
 

17. Informacija o radu 

Županijskog/Kantonalnog suda Mostar za 

2014.godinu 

2015. Županijski sud 

 6 21.10.2015 
Primljeno k 

znanju 

 

 

18. Informacija o stanju sigurnosti na 

području HNŽ/K u 2014.godini 

2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
 6 -- -- ----  

 
 

19. Informacija o radu Javno žalbenog biroa 

za 2014.godinu 

2015. Javno žalbeni biro 
 6 -- -- ----  

 
 

20. Analiza stanja u zdravstvu sa prijedlogom 

mjera 

2015. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
 6 15.12.2015 Usvojeno 

 
 

21. Analiza prikupljanja i raspodjele javnih 

prihoda sa prijedlogom mjera prema višim 

razinama vlasti u BiH 

2015. Ministarstvo financija 

 6 -- -- ----  

 

 

22. Analiza stanja u gospodarstvu sa 

prijedlogom mjera 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva i 

poduzetništva 

 6 -- -- ----  

 

 

23. Informaacija o položaju osoba sa 

invaliditetom u HNŽ/K 

2015. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
 6 10.11.2015 

Primljeno k 

znanju 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

24. Odluka o postupku i uvjetima za 

utvrđivanje statusa građevina iz 

mjeroodavnosti Županije izgrađenih bez 

pravomoćnog odobrenja za gradnju 

2015. Ministarstvo graditeljstva i 

prostornog uređenja 
 6 10.11.2015 Usvojeno 

 

 

TREĆI KVARTAL 

25. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o 

socijalnoj skrbi HNŽ 

2008. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 

26. Zakon o posredovanju u zapošljavanju i 

socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba 

u HNŽ 

2012. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi Prijedlog 9 -- -- ----  

 

 

27. Zakon o radu 2012. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 

28. Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu 

HNŽ/K 

2012. Uprava za civilnu zaštitu 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 

29. Zakon o državnoj službi u HNŽ/K 2015. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 

30. Analiza stanja u obrazovanju i položaju 

mladeži sa prijedlogom mjera 

2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
 9 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

31. Zakon o plaćama i naknadama u 

organima vlasti U HNŽ/K 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 

32. Zakon o komunalnoj djelatnosti 2014. Ministarstvo graditeljstva i 

prostornog uređenja 
Nacrt 9 21.10.2015 U proceduri 

 
 

ČETVRTI KVARTAL 

33. Odluka o usvajanju Izvješća Ministarstva 

gospodarstva za 2014. godinu o 

realiziranju Godišnjeg plana provedbe 

Programa razvitka malog gospodarstva 

Hercegovačko-neretvanske županije 

2011.-2015. godina i Strategije razvika 

malog i srednjeg poduzetništva u 

Hercegovačko-neretvanskoj županiji za 

razdoblje 2012.-2020. godina 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva i 

poduzetništva 

 11 21.10.2015 Usvojeno 

 

 

34. Zakon o uporabi znakovnog jezika 2013. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
 

35. Proračun HNŽ/K za 2016.godinu 2015. Ministarstvo financija Prijedlog 12 22.12.2015 Usvojeno   

36. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015. Ministarstvo financija 
Prijedlog 12 22.12.2015 Usvojeno 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

37. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan ZZO HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 

 

38. Odluka o izvršenju Financijskog plana 

ZZO HNŽ/K za 2016.godinu 

2015. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 

39. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2015. Služba za zapošljavanje 

Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 

 

40. Odluka o izvršenju Financijskog plana 

Službe za zapošljavanje HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015. Služba za zapošljavanje 

 12 30.12.2015 Usvojeno 

 

 

41. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Fonda za zaštitu okoliša 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 

Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 

 

42. Odluka o izvršenju Financijskog plana 

Fonda za zaštitu okoliša HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 

 12 30.12.2015 Usvojeno 

 

 

43. Informacija o stanju u oblasti braniteljsko-

invalidske zaštite u HNŽ/K 

2015. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
 12 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

44. Strategija razvitka HNŽ/K 2015. Ministarstvo 

gospodarstva i 

poduzetništva 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

 

45. Izvješće o radu Županijskog javnog 

pravobraniteljstva HNŽ/K za 2014.godinu 

2015. Županijsko javno 

pravobraniteljstvo 
 12 29.05.2015 Usvojeno 

 
 

46. Zakon o uzgoju, zaštiti i upravljanju 

šumskim resursima u HNŽ 

2015. Ministarstvo 

poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

 

47. Izmjena članka 19.stavak (2) Zakona o 

lokalnoj samoupravi HNŽ 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
 

48. Izvješća Ministarstva pravosuđa, uprave i 

lokalne samouprave o izvršenju sankcija 

u HNŽ/K iz članka 1. Zakona o  izvršenju 

sankcija u HNŽ/K za 2014. godinu 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
 12 -- -- ----  

 

 

49. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o Fondu za zaštitu HNŽ 

2015. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
 

50. Zakon o zaštiti prava pripadnika 

nacionalnih manjina (2015) 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
 

51. Zakon o zaštiti obitelji s djecom u HNŽ 2012. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

52. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o upravljanju otpadom 

2012. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

53. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o dopunskim pravima branitelja i članova 

njihovih obitelji (2015) 

2008. Ministarstvo za pitanja 

branitelja Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

54. Zakon o srednjem stručnom obrazovanju 2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

55. Zakon o izdavačkoj djelatnosti 2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

56. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o prosvjetnoj inspekciji 

2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

57. Zakon o oružju i streljivu u HNŽ 2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

589

. 

Izmjene i dopune Proračuna HNŽ za 

2015.godinu 

2015. Ministarstvo financija 
Nacrt 12 15.12.2015. Usvojeno  

 
 

59. Zakon o obrazovanju odraslih 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

60. Zakon o udžbenicima 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

61. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o turističkim zajednicama i promicanju 

turizma u HNŽ 

2015. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

 

 

 

 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

PRVI KVARTAL 

1. Zakon o oružju i streljivu u Hercegovačko 

– neretvanskoj županiji/kantonu 

2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Prijedlog 3 04.05.2017 Usvojeno 

 
 

2. Program rada Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 2017. 

godinu 

2017. Vlada HNK 

 3 28.02.2017 Usvojeno 

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

3. Program rada Skupštine Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona  za 2017.godinu 

2017. Skupština HNK 

 3 04.05.2017 Usvojeno 

 

 

4. Izvješće o radu Vlade Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2016.godinu 

2017. Vlada HNK 

 3 28.03.2017 Usvojeno 

 

 

5. Izvješće o radu Županijskog javnog 

pravobraniteljstva za 2016.godinu 

2017. Županijsko javno 

pravobraniteljstvo 
 3 28.03.2017 Usvojeno 

 
 

6. Izvješće o radu Županijskog tužiteljstva 

Vlade Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2016.godinu 

2017. Županijsko tužiteljstvo 

 3 -- -- ----  

 

 

7. Izvješće o radu Županijskog suda Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2016.godinu 

2017. Županijski sud 

 3 -- -- ----  

 

 

8. Odluka o imenovanju Neovisnog 

povjerenstva za odabir i reviziju  

2017. Nezavisno povjerenstvo 

za odabir i reviziju 
 3 -- -- ----  

 
 

9. Zakon o zaštiti od buke u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu 

2013. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 3 28.02.2017 U proceduri 
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DRUGI KVARTAL 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

10. Zakon o ugostiteljskoj djelatnosti  2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 6 -- -- ----  

 
 

11. Zakon o zaštiti obitelji s djecom  2016. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Prijedlog 6 28.06.2017 Usvojeno 

 
 

12. Zakon o radu  2016. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Prijedlog 6 -- -- ----  

 
 

13. Informacija iz oblasti turizma i 

ugostiteljstva  

2017. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
 6 -- -- ----  

 
 

14. Informacija o  stanju sigurnosti na 

području Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona u 

2016.godini 

2017. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
 6 28.06.2017 

Primljeno k 

znanju 

 

 

15. Analiza stanja (izvješće ) u ostvarivanju 

prava braniteljske populacije u 

Hercegovačko – neretvanskoj 

županiji/kantonu-tematska sjednica 

2017. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
 6 -- -- ----  

 

 

16. Izvješće o izvršenju Proračuna Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2016.godinu 

2017. Ministarstvo financija 

 6 28.06.2017 Usvojeno 

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

17. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

Službe za zapošljavanje Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2016.godinu 

2017. Služba za zapošljavanje 

 6 -- -- ----  

 

 

18. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

Fonda za zaštitu okoliša Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2016.godinu 

2017. Fond za zaštitu okoliša 

 6 -- -- ----  

 

 

19. Izvješće o radu Neovisnog povjerenstva 

za odabir i reviziju Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 

2016.godinu 

2017. Nezavisno povjerenstvo 

za odabir i reviziju 
 6 -- -- ----  

 

 

20. Izvješće o poslovanju Sveučilišne kliničke 

bolnice Mostar za 2016.godinu 

2017. Sveučiišna klinička 

bolnica Mosstar 
 6 -- -- ----  

 
 

21. Izvješće o poslovanju Kantonalne bolnice 

"Dr. Safet Muić " Mostar za 2016.godinu 

2017. Kantonalna bolnica 

"Dr.Safet Mujić" Mostar 
 6 -- -- ----  

 
 

22. Izvješće o poslovanju Zavoda za javno 

zdravstvo Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 

2016.godinu 

2017. Zavod za javno zdravstvo 

 6 -- -- ----  

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

23. Izvješće o poslovanju Opća bolnica Konjic 

za 2016.godinu 

2017. Opća bolnica Konjic 
 6 -- -- ----  

 
 

24. Izvješće o poslovanju veterinarskog 

zavoda Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 

2016.godinu 

2017. Veterinarski zavod HNŽ 

 6 -- -- ----  

 

 

25. Izvješće o poslovanju Doma za socijalno i 

zdravstveno zbrinavanje osoba sa 

invaliditetom Stolac 

2017. Ustanova "Dom za 

socijalno i zdravstveno 

zbrinjavanje osoba s 

invaliditetom i drugih 

osoba " Stolac 

 6 -- -- ----  

 

 

26. Informacija o zdravstvenom stanju 

stanovništva u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu  

2017. Zavod za javno zdravstvo 

 6 -- -- ----  

 

 

27. Informacija o funkcioniranju sustava 

zdravstvene zaštite  

2017. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
 6 -- -- ----  

 
 

28. Zakon o posredovanju u zapošljavanju i 

socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba 

u Hercegovačko – neretvanskoj 

županiji/kantonu 

2012. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Nacrt 6 -- -- ----  

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

29. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o slatkovodnom ribarstvu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Nacrt 6 -- -- ----  

 

 

30. Zakon o osnovnom odgoju i obrazovanju  2017. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 6 -- -- ----  

 
 

31. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o građenju 

2017. Ministarstvo graditeljstva i 

prostornog uređenja 
Nacrt 6 -- -- ----  

 
 

32. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

ZZO Vlade Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2016.godinu 

2017. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja  6 -- -- ----  

 

 

TREĆI KVARTAL 

33. Zakon o zaštiti od buke u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu 

2013. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
9 

34. Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu 

Vlade Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona 

2012. Uprava za civilnu zaštitu 

Prijedlog 9 -- -- ----  

 

 

35. Strategija razvitka Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 9 04.05.2017 Usvojeno 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

36. Zakon o obrazovanju odraslih 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 

37. Zakon o zaštiti prirode Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša Prijedlog 9 -- -- ----  

 

 

38. Informacija o stanju u poljoprivredi u 

Hercegovačko – neretvanskoj 

županiji/kantonu 

2017. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

 9 -- -- ----  

 

 

39. Informacija o realizaciji skupštinskih 

zaključaka za prvo polugodište 

2017.godine 

2017. kolegij skupštine 

 9 -- -- ----  

 

 

40. Zakon o prosvjetnoj inspekciji 2012. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 9 04.05.2017 U proceduri 

 
 

41. Zakon o javnom okupljanju u 

Hercegovačko – neretvanskoj 

županiji/kantonu 

2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova Nacrt 9 -- -- ----  

 

 

42. Zakon o srednjem obrazovanju 2016. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

43. Zakon  o turističkim zajednicama i 

promicanju turizma u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu  

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša Nacrt 9 -- -- ----  

 

 

44. Zakon o unutarnjim poslovima Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona 

2017. Ministarstvo unutarnjih 

poslova Nacrt 9 -- -- ----  

 

 

45. Zakon o plaćama policijskih službenika 

MUP-a Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona 

2017. Ministarstvo unutarnjih 

poslova Nacrt 9 -- -- ----  

 

 

46. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o 

socijalnoj skrbi Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona 

2017. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi Nacrt 9 -- -- ----  

 

 

ČETVRTI KVARTAL 

47. Zakon o obrtu Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona 

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
 

50. Odluka o davanju suglasnosti na Odluku 

o izvršenju Financijskog plana ZZO Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2018.godinu 

2017. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
 12 -- -- ----  

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

51. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan ZZO Vlade Hercegovačko 

– nerertvanske županije/kantona za 

2018.godinu 

2017. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 

 

52. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Službe za zapošljavanje 

Vlade Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2018.godinu 

2017. Služba za zapošljavanje 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

 

53. Odluka o davanju suglasnosti na Odluku 

o izvršenju Financijskog plana Službe za 

zapošljavanje Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 

2018.godinu 

2017. Služba za zapošljavanje 

 12 -- -- ----  

 

 

54. Odlukano davnju suglasnosti na Odluku o 

izvršenju Financijskog plana Fonda za 

zaštitu okoliša Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 

2018.godinu 

2017. Fond za zaštitu okoliša 

 12 -- -- ----  

 

 

55. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Fonda za zaštitu okoliša 

Vlade Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2018.godinu 

2017. Fond za zaštitu okoliša 

 12 -- -- ----  

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

56. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o izvršenju sankcija u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu  

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

57. Zakon o javnim cestama  2016. Ministarstvo prometa i 

veza 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

58. Zakon o dopunskim pravima branitelja i 

članova njihovih obitelji  

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

59. Zakon  o izmjenama i dopunama Zakona 

o vodama 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

60. Proračun Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 

2018.godinu 

2017. Ministarstvo financija 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

 

60. Proračun Vlade Hercegovačko – 

nerertvanske županije/kantona za 

2018.godinu 

2017. Ministarstvo financija 

Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

61. Zakon o izvršenju proračuna Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2018.godinu 

2017. Ministarstvo financija 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

 

61. Zakon 2017. Ministarstvo financija Nacrt 12 -- -- ----    



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2017. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavlji

vanja u 

drugom 

obliku 

 o izvršenju proračuna Vlade 

Hercegovačko – nerertvanske 

županije/kantona za 2018.godinu 

62. Zakon o dopunama Zakona o sudskim 

pristojbama s Tarifom u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu  

2017. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

63. Zakon o športu 2017. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

64. Zakon o izmjenama Zakona o održavanju 

i upravljanju zajedničkih dijelova i uređaja 

zgrada 

2017. Ministarstvo graditeljstva i 

prostornog uređenja Nacrt 12 -- -- ----  

 

 

 

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNK ZA 2018. GODINU 

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status mjere po 

razmatranju 

PRVI KVARTAL 

1. Informacija Ministarstva prosvjete, 

znanosti, kulture i športa o stanju u oblasti 

prosvjete Hercegovačko-neretvanske 

županije-kantona, s prijedlogom Odluke 

2017. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
 3 30.01.2018 Usvojeno 

2. Informacija o radu 

Županijskog/kantonalnog tužiteljstva 

HNŽ/K Mostar za 2017.godinu 

2018. Županijsko tužiteljstvo 

 3 20.04.2018 Primljeno k znanju 

3. Informacija o radu Županijskog suda u 

Mostaru za 2017.godinu 

2018. Županijski sud Mostar 
 3 -- -- ----  

DRUGI KVARTAL 

4. Zakon o zaštiti od buke u HNŽ 2013. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 6 22.03.2018 Izjašnjavanje odgođeno 

5. Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu 

HNŽ/K 

2012. Uprava za civilnu zaštitu 
Prijedlog 6 -- -- ----  

6. Zakon o obrazovanju odraslih 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Prijedlog 6 22.03.2018 Usvojeno 

7. Zakon o dopunskim pravima branitelja i 

članova njihovih obitelji (2016.) 

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
Prijedlog 6 -- -- ----  



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNK ZA 2018. GODINU 

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status mjere po 

razmatranju 

8. Prostorni plan HNŽ/K za razdoblje 2012.-

2022.godina 

2016. Ministarstvo graditeljstva i 

prostornog uređenja 
Prijedlog 6 -- -- ----  

9. Zakon o unutarnjem dugu 2018. Ministarstvo financija Prijedlog 6 -- -- ----  

10. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o koncesijama (2017) 

2017. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 6 -- -- ----  

11. Izvješće o radu Vlade za 2017. godinu 2018. Vlada HNK  6 20.04.2018 Usvojeno 

12. Izvješće o radu Županijskog javnog 

pravobraniteljstva za 2017.godinu 

2018. Županijsko javno 

pravobraniteljstvo 
 6 20.04.2018 Usvojeno 

13. Izvješće o izvršenju Proračuna HNŽ za 

2017. godinu 

2018. Ministarstvo financija 
 6 -- -- ----  

14. Izvješće o izvršenju  tekuće pričuve za 

2017. godinu 

2018. Ministarstvo financija 
 6 -- -- ----  

15. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

ZZO HNŽ/K za 2017.godinu 

2018. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
 6 -- -- ----  

16. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

Službe za zapošljavanje HNŽ/K za 

2017.godinu 

2018. Služba za zapošljavanje 

 6 -- -- ----  



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNK ZA 2018. GODINU 

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status mjere po 

razmatranju 

17. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

Fonda za zaštitu okoliša HNŽ/K za 

2017.godinu 

2018. Fond za zaštitu okoliša 

 6 -- -- ----  

18. Izvješće o radu i poslovanju Sveučilišne 

kliničke bolnice Mostar za 2017.godinu 

2018. Sveučiišna klinička 

bolnica Mosstar 
 6 -- -- ----  

19. Izvješće o radu i poslovanju Kantonalne 

bolnice"Dr Safet Mujić"  Mostar za 

2017.godinu 

2018. Kantonalna bolnica 

"Dr.Safet Mujić" Mostar  6 -- -- ----  

20. Izvješće o radu i poslovanju Opće bolnice 

Konjic za 2017.godinu 

2018. Opća bolnica Konjic 
 6 -- -- ----  

21. Izvješće o radu i poslovanju ZJZ HNŽ/K 

za 2017.godinu 

2018. Zavod za javno zdravstvo 
 6 -- -- ----  

22. Izvješće o radu i poslovanju 

Veterinarskog zavoda HNŽ/K za 

2017.godinu 

2018. Veterinarski zavod HNŽ 

 6 -- -- ----  

23. Informacija o stanju turizma i turističke 

djelatnosti u HNŽ/K 

2018. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
 6 -- -- ----  

24. Informacija o  stanju sigurnosti na 

području HNŽ/K u 2018.godini 

2018. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
 6 -- -- ----  



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNK ZA 2018. GODINU 

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status mjere po 

razmatranju 

25. Informacija o zdravstvenom stanju 

stanovništva u HNŽ/K (2018) 

2018. Zavod za javno zdravstvo 
 6 -- -- ----  

26. Informacija o stanju u poljoprivredi u 

HNŽ/K (2018) 

2018. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

 6 -- -- ----  

27. Informacija o procesu EU integracija BIH 2018. Vlada HNK  6 -- -- ----  

TREĆI KVARTAL 

28. Informacija o realizaciji8 skupštinskih 

zaključaka za šestomjesečno razdoblje 

2018. Skupština HNK 
 7 -- -- ----  

ČETVRTI KVARTAL 

29. Proračun HNŽ/K za 2019.godinu 2018. Ministarstvo financija Nacrt 11 -- -- ----  

30. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 

2019.godinu 

2018. Ministarstvo financija 
Nacrt 11 -- -- ----  

31. Odluka o davanju suglasnsti na 

Financijski plan Fonda za zaštitu okoliša 

HNŽ/K za 2018.godinu 

2017. Fond za zaštitu okoliša 

Prijedlog 12 -- -- ----  

32. Proračun HNŽ/K za 2019.godinu 2018. Ministarstvo financija Prijedlog 12 -- -- ----  



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNK ZA 2018. GODINU 

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status mjere po 

razmatranju 

33. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 

2019.godinu 

2018. Ministarstvo financija 
Prijedlog 12 -- -- ----  

34. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan ZZO HNŽ/K za 

2019.godinu 

2018. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja  12 -- -- ----  

35. Odluka o davanju suglasnosti na Odluku 

o izvršenju Financijskog plana ZZO za 

2019.godinu 

2018. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja  12 -- -- ----  

36. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2019.godinu 

2018. Služba za zapošljavanje 

 12 -- -- ----  

37. Odluka o davanju suglasnosti na Odluku 

o izvršenju Financijskog plana Službe za 

zapošljavanje za 2019.godinu 

2018. Služba za zapošljavanje 

 12 -- -- ----  

38. Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Fonada za zaštitu 

okolkiša HNŽ/K za 2019.godinu 

2018. Fond za zaštitu okoliša 

 12 -- -- ----  

39. Odluka o davanju suglasnosti na Odluku 

o izvršenju Financijskog palna Fonda za 

zaštitu okoliša za 2019.godinu 

2018. Fond za zaštitu okoliša 

 12 -- -- ----  



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNK ZA 2018. GODINU 

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagač 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Datum 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status mjere po 

razmatranju 

40. Izvješće o izvršenju sankcija u HNŽ/K za 

2017.godinu 

2018. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
 12 -- -- ----  

41. Odluka o usvajanju Izvješća o realiziranju 

Godišnjeg plana provedbe programa 

razvoja  malih gospodarstva HNŽ/K za 

razdobljhe 2016.-2020. i Strategije 

razvoja malog i srednjeg gospodarstva  u 

HNŽ/K za razdoblje2012.-2020.godina, za 

2017.godinu 

2018. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 

 12 -- -- ----  

42. Informacija o funkcioniranju sustava 

zdravstvene zaštite (2018) 

2017. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
 12 -- -- ----  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

DODATAK 3  – REALIZACIJA ZAKONA U SKUPŠTINI HNŽ/K  
 

 

 

 

AKTIVNOSTI VLADE HNŽ/K (i drugih predlagatelja) AKTIVNOSTI SKUPŠTINE HNŽ/K 

 
Naziv zakona Predlagatelj U 

Programu 

rada Vlade  

Nadnevak 

utvrđivanj

a nacrta 

na Vladi 

Nadnevak 

utvrđivanj

a 

prijedloga 

na Vladi 

KP U 

Program

u 

Skupštin

e  

Nadnevak 

prihvaćanja 

ili 

neusvajanja 

nacrta u 

Skupštini 

Nadenvak 

usvajanja 

ili 

neusvajan

ja 

prijedloga 

u 

Skupštini 

Status 

zakona  

106

777 

Zakon o tržišnoj inspekciji Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA  22.01.2015  DA  29.05.2015 Usvojeno 

101

225 

Zakon o obrtu (2014.) Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

DA 17.04.2014 21.11.2014  DA 13.06.2014  U 

proceduri 

925

23 

Zakon o trgovini Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA  10.02.2015  DA 29.05.2015  U 

proceduri 

107

452 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o sudskim 

pristojbama s tarifom 

Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

DA  10.02.2015  DA  29.05.2015 Usvojeno 



923

98 

Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ za 2015.godinu 

Ministarstvo 

financija 

DA  19.03.2015  DA 09.03.2015 01.04.2015 Usvojeno 

117

384 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

ugostiteljskoj djelatnosti 

Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

NE  27.07.2015  NE  10.11.2015 Usvojeno 

119

658 

Zakon o izmjeni Zakona o 

porezu na promet nekretnina 

HNŽ/K (2015.) 

Ministarstvo 

financija 

NE 29.05.2014 10.07.2014  NE  10.11.2015

  

Usvojeno 

107

966 

Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ/K za 2016.godinu 

Ministarstvo 

financija 

DA 30.11.2015 16.12.2015  DA 08.12.2015 22.12.2015 Usvojeno 

564

67 

Zakon o izmjeni i dopuni 

Zakona o socijalnoj skrbi HNŽ 

Ministarstvo 

zdravstva, rada 

i socijalne 

skrbi 

NE 25.02.2014 28.12.2015  NE 07.04.2014 26.01.2016 Usvojeno 

924

16 

Zakon o komunalnoj 

djelatnosti 

Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog 

uređenja 

DA 26.02.2015 07.04.2016  DA 21.10.2015 28.04.2016 Usvojeno 

121

594 

Zakon o izmjenama Zakona o 

poticaju i razvitku malog 

gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti 

(obrta) 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

DA  16.12.2015  DA  26.01.2016 Usvojeno 

121

592 

Zakon o izmjenama Zakona o 

termoenergetskoj inspekciji 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

DA  10.06.2016  DA 26.01.2016 04.07.2016 Usvojeno 

121

593 

Zakon o izmjenama Zakona o 

elektroenergetskoj inspekciji 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

DA  21.07.2016  DA 26.01.2016 28.07.2016 Usvojeno 



122

117 

Zakon o izmjenama Zakona o 

geološkim istraživanjima 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

DA  10.06.2016  DA 26.01.2016 04.07.2016 Usvojeno 

127

416 

Zakon o radu  Ministarstvo 

zdravstva, rada 

i socijalne 

skrbi 

DA 18.02.2016   DA 28.04.2016  U 

proceduri 

127

170 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

rudarstvu HNŽ/K  

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

DA  24.03.2016  DA  28.04.2016 Usvojeno 

127

217 

Zakon o izmjenama  Zakona o 

načinu označavanja i 

evidenciji naseljenih mjesta, 

ulica i trgova i kućnih brojeva 

Uprava za 

geodetske i 

imovinsko - 

pravne poslove 

DA 21.04.2016 06.12.2016  DA 07.10.2016 22.12.2016 Usvojeno 

134

843 

Zakon o gorskoj službi 

spašavanja HNZ/K 

Tomislav 

Martinović 

NE    NE 04.07.2016  U 

proceduri 

923

99 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

osnovnom odgoju i 

obrazovanju (implemantacija 

Presude Ustavnog suda 

Federacije BiH) 

Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i športa 

DA  21.07.2016  DA  28.07.2016 Usvojeno 

128

606 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

koncesijama (2016) 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

NE  21.07.2016  NE  28.07.2016 Usvojeno 

135

621 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

pripadnosti javnih prihoda 

HNŽ  

Ministarstvo 

financija 

NE  21.07.2016  NE  28.07.2016 Usvojeno 

127

355 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

poljoprivrednom zemljištu 

Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 29.07.2016 06.12.2016  DA 07.10.2016  U 

proceduri 



127

198 

Zakon o ugostiteljskoj 

djelatnosti  

Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i 

zaštite okoliša 

DA 17.10.2016 25.7.2017.  DA 08.11.2016 22.12.2017

. 

Usvojeno 

140

673 

Zakon o izmjeni Zakona o 

lokalnoj samoupravi  

Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

NE  17.10.2016  NE   U 

proceduri 

141

436 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o sudskim 

pristojbama s Tarifom u 

HNŽ/K  

Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

DA  06.12.2016  DA  22.12.2016 Usvojeno 

127

201 

Zakon o zaštiti prirode HNŽ/K Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i 

zaštite okoliša 

DA 23.11.2016

  

16.11.2017

. 

 DA 16.12.2016 22.12.2017 Usvojeno 

127

021 

Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ/K za 2017.godinu 

Ministarstvo 

financija 

DA  23.12.2016  DA  28.12.2016 Usvojeno 

119

194 

Zakon o oružju i streljivu u 

Hercegovačko – neretvanskoj 

županiji/kantonu 

Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

DA 21.7.2016. 21.2.2017.  DA 28.7.2016. 4.5.2017. Usvojeno 

127

324 

Zakon o zaštiti obitelji s 

djecom  

Ministarstvo 

zdravstva, rada 

i socijalne 

skrbi 

DA 03.11.2016 21.06.2017  DA 16.12.2016 28.06.2017 Usvojeno 

147

635 

Zakon o dopunama Zakona o 

sudskim pristojbama s 

Tarifom u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu 

Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

DA  25.5.2017.  DA  28.6.2017. Usvojeno 

147

631 

Zakon o izvršenju proračuna 

HNŽ/K za 2018.godinu 

Ministarstvo 

financija 

NE 23.11.2017 22.12.2017  NE 28.11.2017 28.12.2017 Usvojeno 



119

213 

Zakon o obrazovanju odraslih Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i športa 

DA 23.11.2016 25.07.2017  DA 16.12.2016 22.03.2018 Usvojeno 

766

35 

Zakon o zaštiti od buke u HNŽ Ministarstvo 

trgovine, 

turizma i 

zaštite okoliša 

DA 17.01.2017 29.01.2018  DA 28.02.2017  U 

proceduri 

107

956 

Zakon o zaštiti od požara i 

vatrogastvu HNŽ/K 

Uprava za 

civilnu zaštitu 

DA 13.03.2017   DA 28.03.2017  U 

proceduri 

564

55 

Zakon o prosvjetnoj inspekciji Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, 

kulture i športa 

NE 23.03.2017   NE 04.05.2017  U 

proceduri 

164

653 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

koncesijama (2017) 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

DA  21.06.2017  DA   U 

proceduri 

127

214 

Zakon o dopunskim pravima 

branitelja i članova njihovih 

obitelji (2016.) 

Ministarstvo za 

pitanja 

branitelja 

DA 29.01.2018 27.06.2018  DA 22.03.2018  U 

proceduri 

164

336 

Zakon o unutarnjem dugu Ministarstvo 

financija 

DA    DA 30.01.2018  U 

proceduri 

147

642 

Zakon o izmjeni i dopuni 

Zakona o socijalnoj skrbi 

HNŽ/K (2017) 

Ministarstvo 

zdravstva, rada 

i socijalne 

skrbi 

NE 22.02.2018   NE   U 

proceduri 

168

880 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o upravnim 

pristojbama s tarifom 

upravnih pristojbi (2018) 

Ministarstvo 

financija 

NE 23.03.2018   NE   U 

proceduri 



171

101 

Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o rudarstvu 

Hercegovačko-neretvanske 

županije 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

NE 04.05.2018   NE   U 

proceduri 

171

102 

Zakon o izmjenam i dopunama 

Zakona geološkim 

istraživanjima Hercegovačko-

neretvanske županije (2018) 

Ministarstvo 

gospodarstva/p

rivrede 

NE 04.05.2018   NE   U 

proceduri 

 

 

  

  



 

DODATAK 4 – INFORMACIJE O USVOJENIM ZAKONIMA  
 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 2015.godinu 

Ovim zakonom se uređuje struktura prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka Proračuna HNŽ/K 

za 2015. godinu i njegovo izvršenje, prioritet plaćanja, obujam zaduživanja i jamstva, upravljanje 

dugom, prava i obveze korisnika proračunskih sredstava, ovlasti Vlade Županije i Ministarstva 

financija i ministra financija u izvršavanju Proračuna za tekuću godinu, kazne za neispunjavanje 

obveza, te druga pitanja u izvršavanju proračuna. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim pristojbama s tarifom 

Izmjene i dopune Zakona o sudskim pristojbama s tarifom predložene su radi provođenja Odluke 

o dopustivosti i meritumu Ustavnog suda BiH kojom je utvrđeno da odredba članka 4. Zakona o 

sudskim pristojbama nije sukladna članku II/3 e) Ustava BiH i članku 6. stavak (1) Europske 

konvencije za zaštitu ljudskih prava i temeljnih sloboda (pravo na pravično suđenje). Ta odredba 

onemogućava vođenje postupka, ako na podnesak, uključujući i tužbu, nije unaprijed plaćenja 

sudska pristojba, što ne predstavlja sredstvo koje je razumno proporcionalno ostvarenju 

legitimnog cilja, jer se na taj način ograničava pravo na pristup sudu, odnosno mogućnost 

vođenja sudskog postupka. U isto vrijeme u HNŽ/K će se izvršiti ujednačavanje normativnih 

rješenja kojima se uređuju pitanja vezana za prinudnu naplatu sudske pristojbe s rješenjima 

usvojenim u drugim županijama u F BiH (Zeničko-dobojskoj, Zapadnohercegovačkoj, 

Sarajevskoj, Tuzlanskoj). 

Zakon o trgovini 

Kako oblast trgovine nije uređena na razini HNŽ/K, te kako se javlja potreba da se pitanje 

trgovinske djelatnosti uredi na razini županija, bilo je potrebno donijeti ovaj zakon. Postojeći 

Zakon o unutarnjoj trgovini člankom 55. propisuje da inspekcijski nadzor vrši mjerodavna tržišna 

inspekcija i druga inspekcijska tijela, svatko u okviru svoje mjerodavnosti. Donošenjem ovog 

Zakona omogućen je učinkovitiji rad županijskih, gradskih i općinskih inspekcija i veća kontrola 

na provođenju Zakona o trgovini. Za provođenje ovog zakona nije potrebito osigurati u 

Proračunu HNŽ/K nikakva financijska sredstva, budući da su  u sklopu Ministarstva već uposleni 

tržišni inspektori kao i u Općinama i Gradu Mostaru. 

Zakon o tržišnoj inspekciji 

Ovim Zakonom uređuje se inspekcijski nadzor nad izvršavanjem zakona, drugih propisa, općih 

i pojedinačnih akata, normative i standard koji se primjenjuju na rad i poslovanje poduzeća, 

samostalnih radnji i drugih pravnih i fizičkih osoba u oblastima proizvodnje, prometa roba i 

prometa usluga: ugostiteljskih, turističkih, zanatskih, intelektualnih, agencijskih i drugih usluga, 

autorskih prava i drugih oblika samostalniog privređivanja na teritorij HNŽ/K, kao i ovlaštenja i 

dužnosti inspektora u vršenju inspekcijskog nadzora. 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 2016.godinu 

Ovim zakonom se uređuje struktura prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka Proračuna HNŽ/K 

za 2016. godinu i njegovo izvršenje, prioritet plaćanja, obujam zaduživanja i jamstva, upravljanje 

dugom, prava i obveze korisnika proračunskih sredstava, ovlasti Vlade Županije i Ministarstva 

financija i ministra financija u izvršavanju Proračuna za tekuću godinu, kazne za neispunjavanje 

obveza, te druga pitanja u izvršavanju proračuna. 

 



Zakon o komunalnoj djelatnosti 

Ovim zakonom utvrđuju se komunalne djelatnosti, obavljanje komunalnih djelatnosti, pružanje 
komunalnih usluga korisnicima, korištenje i održavanje objekata i uređaja komunalne 
infrastrukture, osnivanje gospodarskih društava, načelo formiranja cijene komunalne usluge i 
komunalne naknade, financiranje komunalnih djelatnosti kao i financiranje izgradnje objekata i 
uređaja komunalne infrastrukture u općini i Gradu Mostaru kao i HHNŽ/K kada je to određeno 
ovim zakonom. 
 

Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o socijalnoj skrbi HNŽ 

U dosadašnjoj primjeni odredaba Zakona o socijalnoj skrbi („Narodne novine HNŽ“, broj:3/05), 

uočeni su određeni nedostatci, koji se prije svega odnose na dodatno utvrđivanje kriterija kada 

osobe ne mogu ostvariti stalnu novčanu pomoć,preciziranje odredbi koje se odnose na 

određivanje za obveznike izdržavanja korisnika smještaja kao osnove za sudjelovanje u 

plaćanju troškova smještaja u ustanovama socijalne skrbi (sadašnji kriteriji su pooštreni), 

nepreciziranje ostvarivanja prava na njegu i pomoć u kući, osnivanja županijskih ustanova 

socijalne skrbi, izbora članova upravnog vijeća, ravnatelja i drugih pitanja vezanih za osnivanje 

i rad županijskih ustanova, propisivanje inspekcijskog nadzora, te pravno-tehnički nedostatci, a 

zbog kojih se uakazala potreba za izmjenom tih odredbi. Također, pojavila se i potreba da se 

kroz ovaj zakon dodatno reguliraju i kaznenen odredbe. 

Zakon o izmjenama Zakona o poticaju i razvitku malog gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti (obrta) 

Stupanjem na snagu Zakona o prekršajima  („Slu žbene novine F BiH“ broj 63/14) nastala je 

obveza nadležnih tijela za usklađivanje propisa kojima se regulira visina novčanih kazni u 

prekršajnom postupku, u roku od šest mjeseci od dana stupanja na snagu Zakona sa visinom 

propisanom u odredbi članka 22. Zakona o prekršajima.  S tim u svezi, Ministarstvo 

gospodarstva je izvršilo analizu usklađenosti prekršajnih odredbi zakona iz svoje nadležnosti 

sa odredbama Zakona, te konstatiralo da je u Zakonu o poticaju razvitka malog gospodarstva i 

zaštiti tradicionalnih djelatnosti (obrta) potrebno uskladiti članke od 25. do 30. i članak 32. sa 

člankom 22. Zakona o prekršajima, što je izmjenama ovog zakona i učinjeno.  

Zakon o komunalnoj djelatnosti 

Zakonom o komunalnoj djelatnosti određuju se komunalne djelatnosti, načela, način obavljanja 

i financiranja, te druga pitanja od značaja za uspješno obavljanje komunalnih djelatnosti na 

području općina i Grada mostara u HNŽ/K.pood komunalnim djelatnostima, u smislu ovog 

zako podrazumijeva se pružanje komunalnih usluga od interesa za fizičke i pravne osobe, te 

fiannciranje djelatnosti, izgradnja, korištenje, upravljanje i održavanje objekata i uređaja 

komunalne infrastrukture kao cjelovitog sustava na području lokalne samouprave županije i na 

području županije. 

Zakon o izmjenama Zakona o elektroenergetskoj inspekciji 

Izmjene zakona je trebalo provesti radi usklađivanja odredbi novog Zakona o prekršajima F 

BiH kojim je propisano da će se sukladno članku 113.stavak (4) uskladiti odredbe svih propisa 

kojima se regulira visina novčanih kazni u prekršajnom postupku, samim tim i da se izmjene 

kaznene odredbe Zakona o elektroenergetskoj  inspekciji HNŽ/K. 

Zakon o izmjenama Zakona o termoenergetskoj inspekciji 

Izmjene zakona je trebalo provesti radi usklađivanja odredbi novog Zakona o prekršajima F 

BiH kojim je propisano da će se sukladno članku 113.stavak (4) uskladiti odredbe svih propisa 



kojima se regulira visina novčanih kazni u prekršajnom postupku, samim tim i da se izmjene 

kaznene odredbe Zakona o termoenergetskoj inspekciji HNŽ/K. 

Zakon o izmjenama Zakona o geološkim istraživanjima  

Člankom 113.stavak (4) zakona o prekršajima F BiH propisano je da će se odredbe svih 

propisa kojima se regulira visina novčanih kazni u prekršajnom postupku uskladiti s 

odredbama pomenutog Zakona u roku od 6 mjeseci od dana stupanja na snagu ovog Zakona, 

tako da se pojavila  potreba da se kaznene odredbe Zakona o geološkim istraživanjima HNŽ/K 

izmjene u pogledu visine novčanih kazni. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Koncesijama HNŽ/K 

Ovima zakonom je izvršeno usklađivanje posebnih propisa, odnosno odredbi kojima se 

regulira visina novčenih kazni u prekršajnom postupku sa visinom propisanom u odredbi 

članka 22.Zakona o prekršajima F BiH. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pripadnosti javnih prihoda HNŽ/K 

Peresudom Ustavnog suda F BiH utvrđeno je da je povrijeđeno pravo općina na lokalnu 

samoupravu u dijelu koji se odnosi na financiranje prijevoza za potrebe učenika u osnovnim 

školama. Ovim zakonom je regulirana nova raspodjela „poreza na dohodak“ u omjeru 60,99% 

Županiji i 39,46% općinama i Gradu Mostaru, umjesto dotadašnje raspodjele u omjeru 65,54% 

prihod županijwe i 34,46% prihod općina i Grad Mostar. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju 

Ovim zakonom je izvršena harmonizacija Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju sa 

županijskim Zakonom o pripadnosti javnih prihoda, a s ciljem prenošenja sredstava jedinicama 

lokalne samouprave u iznosu od oko 3.000.000,00 KM radi osiguranja materijalnih pretpostavki 

za izvršenje obveze osiguranja besplatnog prijevoza učenika.  

Zakon o oružju i streljivu u HNŽ/K 

Bosna i Herrcegovina na putu ka europskim integracijama dužna je uskladiti propise o oružju sa 

međunarodnim standardima, a i istodobno uskladiti ove propise i unutar države. Obveza 

usklađivanja sa međunarodnim standardima utvrđena je Odlukom Vijeća ministara BiH  kojom 

su mjerodavna tijela županija obvezna donijeti propise koji se odnose na način nabavke, držanja 

i nošenja, sakupljanja, popravke, proizvodnje, označavanja, prometa oružja i streljiva, način 

postupanja sa oružjem i streljivom, osnivanju i vođenju civilnih strelišta, vođenju evidencije i 

utvrđivanju kazni za počinjene prekršaje iz ove oblasti sukladno sa međunarodnim aktima, što 

je ovim zakonim i učinjeno.  

Zakon o izmjenama  Zakona o načinu označavanja i evidenciji naseljenih mjesta, ulica i 

trgova i kućnih brojeva  

Donošenjem Zakona o načinu označavanja i evidentiranju naseljenih mjesta ulica trgova i kućnih 

brojeva u lipnju 2013.godine započete su aktivnosti na uređenju adresnog sustava u HNŽ/K. 

Nakon razvijanaj Aplikacije za uspostavu i održavanje registra prostornih jedinica realiziran je 

pilot projekt općine Čitluk. Donošenjem Zakona o prebivalištu i boravištu državljana BiH, 

serdinom 2015.godine propisana su stroga pravila prijave prebivališta što je dodatno 

zakompliciralo život građana, što je ukazalo na nužnost donošenja izmjene ovog zakona. 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 2017.godinu 

Ovim zakonom se uređuje struktura prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka proračuna HNŽ/K 

za 2017.godinu, njegovo izvršenje, prioriteti plaćanja, obujam zaduživanja i jamstva, upravljanje 



dugom, prava i obveze korisnika proračunskih sredstava, ovlasti Vlade HNŽ/K i ministra financija 

u izvršavanju Proračuna za tekuću godinu, kazne za neispunjenje obveza , te druga pitanja u 

izvršavanju Proračuna. 

Zakon o oružju i streljivu u Hercegovačko – neretvanskoj županiji/kantonu 

Bosna i Herrcegovina na putu ka europskim integracijama dužna je uskladiti propise o oružju sa 

međunarodnim standardima, a i istodobno uskladiti ove propise i unutar države. Obveza 

usklađivanja sa međunarodnim standardima utvrđena je Odlukom Vijeća ministara BiH  kojom 

su mjerodavna tijela županija obvezna donijeti propise koji se odnose na način nabavke, držanja 

i nošenja, sakupljanja, popravke, proizvodnje, označavanja, prometa oružja i streljiva, način 

postupanja sa oružjem i streljivom, osnivanju i vođenju civilnih strelišta, vođenju evidencije i 

utvrđivanju kazni za počinjene prekršaje iz ove oblasti sukladno sa međunarodnim aktima, što 

je ovim zakonim i učinjeno.  

Zakon o zaštiti obitelji s djecom  

Ovim zakonm utvrđena su temeljna prava obitelji s djecom i to: 

1. dodatak na djecu  
(Odredbom članka 17. propisano ja da korisniku čiji ukupan prihod po članu kućanstva ne prelazi 

15% od prosječne plaće u Federaciji BiH iz prethodne godine, pripada dodatak na djecu u iznosu 

koji utvrđuje Vlada posebnom odlukom na prijedlog Ministarstva, a prema stavku (3) istog članka 

visinu dodatka za djecu iz članka 4. ovog zakona utvrđuje Vlada posebnom odlukom, s tim da 

se visina dodatka utvrđuje u većem iznosu, a najviše do 50% na visinu dodatka iz stavka (2) 

ovog članka.) 

2. naknada umjesto plaće ženi-majci u radnom odnosu, za vrijeme dok odsustvuje s 
posla radi trudnoće, porođaja i njege djeteta 

(Osnovica za utvrđivanje visine naknade umjesto plaće je prosječna plaća žene-majke 

ostvarena u razdoblju od 6 mjeseci prije početka korištenja porodiljskog odsustva, valorizirana 

po osnovu rasta plaća na području Županije u tom razdoblju.Odredbom članka 28. propisuje se 

da žena-majka koja je u radnom odnosu na određeno vrijeme ostvaruje naknadu plaće sukladno 

članku 26. ovoga zakona, s tim da ista u slučaju prestanka ugovora o radu na određeno vrijeme, 

a prije šest mjeseci starosti djeteta, može ostvariti pravo na potporu koju ostvaruje žana-majka 

koja nije u radnom odnosu sukladno ovom zakonu.Stavkom 5. ovoga članka ostavljena je i 

mogućnost poslodavcu da korisniku ovog prava može isplatiti razliku iznosa naknade iz st. (2), 

(3) i (4) članka 26. Zakona i plaće koju je korisnik ostvarivao prije stupanja na porođajno 

odsustvo.) 

3. novčana potpora za vrijeme trudnoće i porođaja žene-majke koja nije u radnom 
odnosu 

( Ćlankom 31. stavak (1) propisano da ovu potporu ostvaruje žena-majka koja se neposredno 

brine o djetetu ukoliko ukupan prihod po članu kućanstva ne prelazi iznos od 15% prosječne 

plaće u Federaciji BiH u prethodnoj godini, a stavak (2) istog članka da ovo pravo može ostvariti 

i otac u slučaju da majka nije živa, da je napustila dijete ili je spriječena da neposredno brine o 

djetetu.Člankom 32. regulirano je da se novčana potpora isplaćuje u iznosu utvrđenom odlukom 

Vlade na prijedlog Ministarstva i isplaćuje se u trajanju od šest mjeseci počevši od rođenja 

djeteta.) 

4. jednokratna  potpora za opremu novorođenog djeteta 
(Odredbama članaka 34. i 35. propisano je pravo na jednokratnu potporu za opremu 

novorođenog djeteta, a koje se ostvaruje za svako novorođeno dijete ukoliko su ispunjeni uvjeti 

za ostvarivanje prava na dodatak na djecu, te da se zahtjev za ostvarivanje prava podnosi 



najkasnije do tri mjeseca života djeteta i da visinu jednokratne novčane pomoći utvrđuje Vlada 

na prijedlog Ministarstva 

5. potpora u prehrani djeteta do šest mjeseci i dodatna prehrana za majke-dojilje, 
6. posebni psihosocijalni tretman bračnih drugova, koji žele djecu i trudnica, 
7. smještaj djece uz osiguranu prehranu u ustanovama predškolskog odgoja, 
8. osiguranje jednog obroka za vrijeme nastave u školama osnovne naobrazbe, 
9. školarine i stipendije đacima i studentima. 

 
Zakon o zaštiti od buke u Hercegovačko – neretvanskoj županiji/kantonu 

Zakon o zaštiti okoliša Hercegovačko-neretvanske županije/kantona, definira buku i vibracije 

kao zagađivača, koji se mora sagledati prilikom propisivanja mjera integralne prevencije i 

kontrole u zaštiti okoliša ali ovim zakonom zaštita od buke i buka kao urbani problem nije 

detaljnije regulirana, dok je člankom 19. istoga zakona propisano da će se sva pitanja u svezi 

zaštite od buke i vibracija urediti posebnim zakonom. Ovim zakonom definiraju se mjere kojima 

se može utjecati na kontrolu i smanjenje buke, kroz prostorno planiranje, izdavabje dozvole, 

mjerenje buke, primjenom tehnoloških rješenja i sl. .zakon o zaštiti od buke utvrđuje mjere  u 

cilju izbjegavanja, sprječavanja ili smaniivanja štetnih učinaka na zdravlje ljudi koje uzrokuje 

buka u okolišuz, uključujući smetanje bukom, osobito u svezi s utvrđivanjem izloženosti buci i to 

izradom karatza buke. Osnovni cilj ovog zakona zasniva se na rješenjima za sprječavanje, 

ublažavanje ili smanjenje štetnih efekata izlaganja buci. . njime su obuhvaćeni svi izvori buke, 

bez obzira tko ih emitira, koi uzrokuju neprijatnost, opasnost ili prijetnju ljudima, razvoju njihovih 

aktivnosti ili dobrima bilo koje prirode, ometaju slušanje zvukova prirodnog podrijetla ili 

prourokuju značajne efekte na okoliš. 

Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu Hercegovačko – neretvanske županije/kantona 

Zakon o zaštiti od požara i vartrogastvu prestavlja pravni temelj za organiziranje i funkcioniranje 

zaštite od požara i vatrogastva na području županije i zajedno sa županijskim zakonima čini 

jedinstven temelj za obavljanje svih poislova u tzoj oblasti na apodručju županije. Donošenjem 

ovog zakona u cjelini se zaokružuje pravna regulativa za oblast zaštite od pižara i vatrogastva 

na svim razoinama vlasti u >Federaciji BiH. Zakon se temelji na sasvim novom konceptu, te 

tijelo uprave za civilnu zaštitu i vatrogastvo obavlja sve upravne, stručne i druge poslove u 

oblasti vatrogastva i zaštite od požara. Obje oblasti, zaštita od požara i vatrogastvo organizirane 

su na principu obveze a ne na dragovoljnosti i samostalnom djelovanju. Poslovi vatrogastva 

obuhvaćaju aktivnosti na organiziranju profesionalnih vatrogasnih postrojbi u jedinicama lokalne 

samouprave kao temeljnih stručnih snaga za gašenje požara kao i njihovo opremanje, obuku i 

osposobljavanje i druge poslovem a žćupanija ima obvezu da uveže sve postrojbe kroz 

zajedničku vatrogasnu postrojbu. Utvrđen je i razrađen inspekcijski nadzor za ovu oblast koji je 

dat u mjerodavnost uporave za civilnu zaštitu i vatrogastvo župasnije i župasnijskog ministartva 

unutarnjih poslova. 

Zakon o prosvjetnoj inspekciji 

Ovim zakonom se otklanjaju sve nejasnoće i dvosmislenosti koije nisu bile precizno definirane 

prethodnim zakonom. Isti je donesen 2004. godine i opd tada nije bilo izmjena i dopuna istog, 

odnosno nije donesen novi zakon o prosvjetnoj inspekciji, a u međuvremenu su stupili na snagu 

izmjene i dopune zakona koje definiuraju oblast obrazovanja  kao i Zakon o visokom obrzovnju 

Hercegovačko-neretvanske županije /kqantona, te primjena Zakona o državnoj službi. Kako bi 

se išlo u korak sa navedenim zakonima urađen je prijedlog novog zakona o prosvjetnoj 

inspekciji. Njime se jasno definira mjerodavnost i djelokrug rada prosvjetne inspekcije, kao i 

mjerodavnost prosvjetne inspekcije u odnosu na mjerodavnost inspekcije rada, špto se u praksi 

pokazalo kao jedan od problema postojećeg Zakona o prosvjetnoj inspekciji.  



Zakon o dopunama Zakona o sudskim pristojbama s tarifom u Hercegovačko – 

neretvanskoj županiji/kantonu 

Razlog za usklađivqnje odnosno dopunu zakona je usuglašavanje sa zakonom o nasljeđivanju 

u F BiH u pogledu oslobađanaj od plaćanja takse notara kada u ostavinskom postupku 

postupaju kao povjerenici suda. Inicijativu zausklađivanje odnosno dopunu članka 9. stavka 1. 

zakona uputila je Notarska komora Federacije BiH .  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



DODATAK 5 - RADNA TIJELA SKUPŠTINE HNŽ/K 
 

NAZIV RADNOG TIJELA IIME I PREZIMEČLANA POZICIJA 

Povjerenstvo za izbor i 
imenovanje 

Boris Bošnjak Predsjedavajući 

Zijat Mušić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Davor Pehar Član 

Ajman Šoše Član 
   

Povjerenstvo za 
gospodarstvo 

,poduzetništvo i 
poljoprivredu 

Osman Macić Predsjedavajući 

Zoran Raič Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Amer Zagorčić Član 

Luka Faletar Član 
   

Povjerenstvo za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih 
naroda i informiranje 

Andrea Pehar Predsjedavajući 

Vesna Saradžić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Ana -Marija Tadić-Jakovljević Član 

Mesud Džajić Član 
   

Povjerenstvo za 
zdravstvo,rad,socijalnu 

politiku,izbjegle i raseljene 

Elmir Šator Predsjedavajući 

Davor Pehar Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Amir Šelo Član 

Ante Pavličević Član 
   

Povjerenstvo za 
obrazovanje, kulturu, šport 

i mlade 

Zlatko Hadžiomerović Predsjedavajući 

Dario Pušić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Stana Burić Član 

Adnan Velagić Član 
   

Povjerenstvo za 
jednakopravnost spolova 

Ante Pavličević Predsjedavajući 

Mara Anđelić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Adnan Velagić Član 

Ramiz Fajić Član 
   

Povjerenstvo za praćenje 
rada Ministarstva 

unutrašnjih poslova, 
ljudska prava i građanske 

slobode 

Zijat Mušić Predsjedavajući 

Drago Tule Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Osman Ćatić Član 

Boris Bošnjak Član 
   

Povjerenstvo za 
zakonodavno-pravna 

pitanja 

Tomislav Martinović Predsjedavajući 

Šerif Špago Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Ajman Šoše Član 

Ante Pavličević Član 
   

Ivona Raguž Predsjedavajući 



Povjerenstvo za proračun, 
financije i ekonomsku 

politiku 

Aner Žuljević Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Đuro Prkačin Član 

Šerif Špago Član 
   

Povjerenstvo za 
građenje,prostorno 

uređenje i zaštitu okoliša 

Zoran Raić Predsjedavajući 

Anel Kljako Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Zlatko Hadžiomerović Član 

Ilija Cvitanović Član 
   

Povjerenstvo za Ustav Amir Šelo Predsjedavajući 

Tomislav Martinović Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Drago Tule Član 

Vesna Saradžić Član 
   

Povjerenstvo za europske 
integracije 

Šerif Špago Predsjedavajući 

Tomislav Martinović Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Vesna Saradžić Zamjenik 
predsjedavajućeg 

Drago Tule Član 

 Ajman Šoše Član 

   

Povjerenstvo za pitanje 
branitelja 

Zijat Mušić Predsjedavajući 

DavorPehar Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Osman Macić Član 

Zoran Krešić Član 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



DODATAK 6 –REVIZORSKA IZVJEŠĆA TIJEKOM  MANDATA  
 

Posljednje objevljeno izvješće Ureda za reviziju institucija u FBiH za Hercegovačko-neretvansku 

županiju/kanton je ono za 2015. godinu, čije dijelove prenosimo u nastavku: 

 

I. NEOVISNO REVIZIJSKO MIŠLJENJE  

 

Osnova za reviziju 

Izvršili smo reviziju konsolidiranih financijskih izvješća (Račun prihoda i rashoda, Bilanca stanja, 

Izvješće o kapitalnim izdacima i financiranju, Posebni podaci o plaćama i broju zaposlenih, 

Godišnje izvješće o izvršenju proračuna) Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije na 

dan 31. prosinac 2015. godine i za godinu koja završava na taj dan i usklađenosti poslovanja 

sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima.  

Odgovornost rukovodstva  

Rukovodne strukture Vlade i proračunskih korisnika odgovorne su za izradu i fer prezentiranje 

financijskih izvješća sukladno prihvaćenim okvirom financijskog izvješćivanja, tj. Zakonom o 

proračunima u FBiH, Uredbom o računovodstvu proračuna u FBiH i Pravilnikom o financijskom 

izvješćivanju i godišnjem obračunu proračuna u FBiH. Ova odgovornost obuhvata kreiranje, 

primjenu i održavanje internih kontrola koje su relevantne za pripremu i fer prezentiranje 

financijskih izvješća koji ne sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze nastale uslijed prevare 

i greške, kao i odabir i primjenu odgovarajućih računovodstvenih politika i računovodstvene 

procjene koje su razumne u danim okolnostima. Pored odgovornosti za pripremu i fer 

prezentiranje financijskih izvješća, rukovodne strukture Vlade i proračunskih korisnika su 

odgovorne i za poslovanje sukladno Zakonu o javnim nabavama i drugim relevantnim zakonima 

i propisima, uključujući i odredbe zakona i propisa temeljem kojih su transakcije i iznosi 

objavljivani u financijskim izvješćima.  

Odgovornost revizora  

Naša je odgovornost da izrazimo mišljenje o financijskim izvješćima temeljem provedene 

revizije. Reviziju smo izvršili sukladno Zakonu o reviziji institucija u FBiH („Službene novine 

FBiH“, broj 22/06) i primjenjivim Međunarodnim standardima Vrhovnih revizijskih institucija 

(ISSAI). Ovi standardi nalažu da radimo sukladno etičkim zahtjevima i da reviziju planiramo i 

izvršimo na način koji omogućava da se, u razumnoj mjeri, uvjerimo da financijska izvješća ne 

sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze. Revizija uključuje provođenje postupaka u cilju 

pribavljanja revizijskih dokaza o iznosima i objavama danim u financijskim izvješćima. Izbor 

postupka je zasnovan na prosuđivanju revizora, uključujući procjenu rizika materijalno značajnih 

pogrešnih iskaza u financijskim izvješćima uslijed prevare i greške. Prilikom procjene rizika, 

revizor razmatra interne kontrole koje su relevantne za pripremu i fer prezentiranje financijskih 

izvješća, u cilju odabira revizijskih postupaka koji su odgovarajući u danim okolnostima, ali ne u 

cilju izražavanja odvojenog mišljenja o efikasnosti internih kontrola. Revizija također uključuje 

ocjenu primijenjenih računovodstvenih politika i značajnih procjena izvršenih od strane 

rukovodstva, kao i ocjenu opće prezentacije financijskih izvješća.  

Pored odgovornosti za izražavanje mišljenja o financijskim izvješćima, naša odgovornost je 

izražavanje mišljenja o tome da li su financijske informacije i transakcije, po svim bitnim 

pitanjima, sukladne odgovarajućim zakonskim i drugim propisima. Ova odgovornost uključuje 

provođenje procedura, kako bi se dobili revizijski dokazi o tome da li se sredstva koriste za 



namjene utvrđene zakonima i propisima. Procedure uključuju procjenu rizika od značajnog 

neslaganja sa zakonima.  

Smatramo da su pribavljeni revizijski dokazi dovoljni i odgovarajući i da osiguravaju osnovu za 

naše mišljenje.  

Osnova za izražavanje mišljenja:  

1.Sudske presude i izvršna sudska rješenja u ukupnom iznosu od 20.039.358 KM nisu 

knjigovodstveno evidentirani u izvještajnim razdobljima na koje se odnose, od čega se samo na 

2015. godinu odnosi 2.505.480 KM, što nije sukladno članku 76. Zakona o proračunima u FBiH, 

članku 16. Uredbe o računovodstvu proračuna u FBiH i članku 35. Pravilnika o knjigovodstvu 

proračuna u FBiH, zbog čega su podcijenjeni rashodi pripadajućih obračunskih razdoblja i 

ukupno iskazane obveze, a samim tim i financijski rezultat tekuće godine i ukupno 

neraspoređeni višak rashoda nad prihodima (akumulirani deficit) nisu točno iskazani (točke 5.3. 

i 7. Izvješća);  

2.Proračunom za 2015. godinu, kao ni njegovim Izmjenama i dopunama nije planirano pokriće 

ostvarenog deficita iz prethodnih godina (akumuliranog deficita), sukladno članku 43. stav 2. 

Zakona o proračunima u FBiH, koji je na datum prethodne bilance iznosio 25.824.402 KM (točka 

5. Izvješća);  

3. Nisu pravovremeno poduzete aktivnosti na izboru većeg broja dobavljača za tekuće izdatke, 

zbog čega su proračunski korisnici robe i usluge većim dijelom nabavljali temeljem ugovora iz 

prethodnih godina, što nije sukladno sa postupcima i procedurama propisanim Zakonom o 

javnim nabavama (točka 8. Izvješća).  

Mišljenje s rezervom  

Po našem mišljenju, osim za efekte navedene u točkama 1. i 3. „Osnove za izražavanje 

mišljenja“, konsolidirana financijska izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije, 

po svim bitnim pitanjima prikazuju istinito i fer stanje imovine i obveza na dan 31.12.2015. godine 

i rezultate poslovanja za godinu koja se završava na taj dan, sukladno prihvaćenim okvirom 

financijskog izvješćivanja. Financijske informacije i transakcije prikazane u konsolidiranim 

financijskim izvješćima Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije u tijeku 2015. godine, 

osim za efekte navedene u točkama „Osnova za izražavanje mišljenja“, bile su u svim 

materijalno značajnim aspektima usklađene sa odgovarajućim zakonskim i drugim propisima.  

Skretanje pažnje 

Bez dalje kvalifikacije našeg mišljenja skrećemo pažnju na sljedeće: Visokoškolske ustanove i 

pravosudne institucije nisu uključene u sustav Jedinstvenog računa Riznice. Navedeno ima za 

posljedicu da Ministarstvo financija nema uspostavljen nadzor i kontrolu nad trošenjem 

raspoloživih sredstava (točke 5.2.3 i 6.1 Izvješća) 

 

  



DODATAK 7 – TABELARNI PRIKAZ RADA SKUPŠTINE PO SJEDNICAMA  
 

ČETVRTI KVARTAL 

1. Konstituirajuća sjednica 20.11.2014 

53. Odluka o verifikaciji mandata 

izabranih zastupnika u 

Skupštini HNŽ/K za mandat 

2014.-2018. godine 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

54. Odluka o prestanku mandata 

dosadašnjim zastupnicima u 

Skupštini HNŽ u mandatu 

2010.-2014. godina 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

55. Predsjedatelj staroga saziva 

će sazvati slijedeću sjednicu 

Skupštine HNŽ 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

2. Redovita sjednica 16.12.2014 

56. Odluka o formiranju 

Privremenog povjerenstva za 

izbor izaslanika u Dom 

naroda Parlamenta F BiH 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

57. Odluka o prestanku mandata 

zastupnika u Skupštini HNŽ 

(Zora Dujmović) 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

58. Odluka o verifikaciji mandata 

zastupnika u Skupštini HNŽ 

(Boris Bošnjak) 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

59. Izbor izaslanika u Dom 

naroda Parlamenta F BiH 

(2014.-2018.) 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

60. Odluka o davanju 

suglasnosti o zaduženju 

HNŽ/K zaključivanjem 

Ugovora o zaduživanju 

HNŽ/K s F BiH iz sredstava 

dodatnog financiranja po 

osnovi IV Stand by 

aranžmana s Međunarodnim 

monetarnim fondom (2014.) 

2014 Vlada HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

61. Zaključak da Šerif Špago do 

izbora rukovodstva 

Skupštine obavlja poslove 

pod točkama i, j članka 12. 

2014 Predsjednik Skupštine 

NE 1. Usvojeno 



Poslovnika o radu Skupštine 

HNŽ 

3. Redovita sjednica 29.12.2014 

62. Odluka o izboru 

predsjedavajućeg ili 

zamjenika predsjedavajućeg 

Skupštine HNK (2014.-

2018.) 

2014 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

63. Izmjene i dopune Proračuna 

HNŽ za 2014.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

64. Odluka o privremenom 

finansiranju javnih potreba 

HNK za prvo tromjesečje 

2015. godine 

2014 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

65. Izmjene i dopune 

Finansijskog plana Službe za 

zapošljavanje HNK za 2014. 

godinu 

2014 Služba za 

zapošljavanje 
NE 1. Usvojeno 

66. Financijski plan Službe za 

zapošljavanje HNŽ za 2015. 

godinu 

2014 Služba za 

zapošljavanje NE 1. Usvojeno 

67. Odluka o izvršenju 

Financijskog plana Službe za 

zapošljavanje HNŽ za 2015. 

godinu 

2014 Služba za 

zapošljavanje 
NE 1. Usvojeno 

68. Odluka o privremenom 

finansiranju Zavoda 

zdravstvenog osiguranja 

HNK za prvo tromjesečje 

2015. godine 

2014 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 

NE 1. Usvojeno 

69. Odluka o izmjeni odluke o 

osnivanju J.U. Dom zdravlja 

„Stari Grad“ Mostar 

2014 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

 

 

 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

PRVI KVARTAL 

4. Redovita sjednica 6.2.2015. 

1. Odluka o izboru 

predsjedavajućeg, zamjenika 

predsjedavajućeg i članova 

radnih tijela Skupštine HNŽ 

(2014.-2018.) 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

2. Financijski plan Fonda za 

zaštitu okoliša HNŽ za 

2015.godinu 

2015 Fond za zaštitu 

okoliša DA 1. Usvojeno 

3. Odluka o izvršenju 

Financijskog plana Fonda za 

zaštitu okoliša HNŽ za 

2015.godinu 

2015 Fond za zaštitu 

okoliša 
DA 1. 

Data 

saglasnost 

4. Program rada Skupštine 

HNŽ za 2015.godinu 

2015 Skupština HNK 
DA 1. U proceduri 

5. Zaključak o zaduženju Vlade 

o poništenju natječaja za 

prijem u radni odnos a koji su 

raspisani bez odluke Vlade o 

dobivenoj suglasnosti kao i 

dostavljanju izvješća o 

izvršenju zaključka 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

5. Redovita sjednica 9.3.2015. 

6. Proračun HNŽ za 

2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

7. Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ za 2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

8. Odluka o pristupanju izradi 

Prostornog plana područja 

posebnih obilježja za 

područje od značaja za HNK 

"Park prirode Hutovo blato" 

za razdoblje 2013-2023. 

godine (2015.) 

2015 Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

DA 1. U proceduri 

9. Izvješće o realizaciji 

Zaključka Skupštine broj:02-

2015 Predsjednik Vlade 

Denis Lasić 
NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

01-IV-032/15 od 

06.02.2015.godine 

10. Informacija o financijskom 

stanju u zdravstvenim 

ustanovama u HNŽ/K kojima 

je blokiran račun od strane 

Porezne uprave Federacije 

biH 

2015 HDZ 1990 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

11. Izvješće o radu 

Županijskog/Kantonalnog 

tužiteljstva Mostar za 

2014.godinu 

2015 Županijsko tužiteljstvo 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

12. Izvješće Povjerenstva za 

praćenje rada MUP-a 

2015 Povjerenstvo za 

praćenje rada MUP-a 
NE 1. 

Primljeno k 

znanju 

13. Zaključak da Ministarstvo 

građenja i prostornog 

uređenja  organizira i provodi 

javnu raspravu o nacrtu 

Prostornog plana iz 

prethodne tačke u roku od 60 

dana 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

14. Zaključak kojim se obustavlja  

prijem u radni odnos 

državnih službenika i 

namještenika po završenim i 

konkursima koji su u toku u 

kantonalnim ministarstvima i 

drugim organima kantonalne 

uprave, a vezano za 

zaključak Vlade broj: 01-1-

02-338/15 od 6.3.2015. 

godine 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

6. Redovita sjednica - početak 31.3.2015. 

15. Program rada Skupštine 

HNŽ za 2015.godinu 

2015 Skupština HNK 
DA 2. Usvojeno 

DRUGI KVARTAL 

6. Redovita sjednica – nastavak 1.4.2015. 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

16. Proračun HNŽ za 

2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

17. Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ za 2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

18. Zadužuje se Vlada HNK-a da 

pripremi mjere štednje i 

racionalizacije troškova svih 

proračunskih korisnika kako 

bi Izmjene i dopune Budžeta 

HNK-a za 2015. godinu 

osigurale redovito 

finansiranje svih 

proračunskih korisnika 

2015 Tomislav Martinović i 

Šerif Špago 

NE 1. Usvojeno 

19. Zadužuje se Vlada HNK-a da 

u roku od 60 dana nakon 

imenovanja pripremi Izmjene 

i dopune Budžeta HNK-a za 

2015. godinu 

2015 Tomislav Martinović i 

Šerif Špago 

NE 1. Usvojeno 

20. Zadužuje se predsjednik 

Vlade HNK-a da u postupku 

izrade Izmjena i dopuna 

Budžeta HNK-a za 2015. 

godinu preispita finansijske 

potrebe svih proračunskih 

korisnika, s ciljem 

racionalnijeg i efikasnijeg 

poslovanja istih 

2015 Tomislav Martinović i 

Šerif Špago 

NE 1. Usvojeno 

21. Financijski plan ZZO za 

2015.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

22. Odluka o izvršenju 

Financijskog plana ZZO za 

2015.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja DA 1. Usvojeno 

23. Izvješće o radu Vlade HNŽ 

za 2014. godinu 

2015 Vlada HNK 
DA 1. Usvojeno 

24. Izvješće o izvršenju 

Proračuna HNŽ za 

2014.godinu 

2015 Vlada HNK 

DA 1. Usvojeno 

7. Redovita sjednica 29.5.2015. 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

25. Verifikacija mandata 

zastupnika u Skupštini 

HNŽ/K (Ramiz Fajić) 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

26. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

sudskim pristojbama s 

tarifom 

2015 Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
DA 1. Usvojeno 

27. Zakon o trgovini 2014 Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA 1. U proceduri 

28. Zakon o tržišnoj inspekciji 2015 Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA 1. Usvojeno 

29. Izvješće o radu Županijskog 

javnog pravobraniteljstva 

HNŽ/K za 2014.godinu 

2015 Županijsko javno 

pravobraniteljstvo NE 1. Usvojeno 

30. Zaključak o zaduženju Vlade 

po javnom pozivu Zavoda za 

zapošljavanje F BiH 

2015 Vlada HNK 

NE 1. Usvojeno 

31. Zaključak o pokretanju 

inicijative prema Vladi i 

parlamentu F BiH o otpisu 

duga javnim ustanovama iz 

oblasti zdravstva 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

32. Zaključak o reguliranju putnih 

troškova za profesionalno 

zaposlene zastupnike u 

Skupštini HNŽ 

2015 kolegij skupštine 

NE 1. Usvojeno 

1. Izvanredna sjednica 23.9.2015. 

33. Odluka o potvrđivanju Vlade 

HNŽ/K (2014.- 2018.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 

8. Redovita sjednica 21.10.2015. 

34. Program rada Vlade HNŽ za 

2015. godinu 

2015 Tajnik Vlade 
DA 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

35. Reformska agenda za Bosnu 

i Hercegovinu za razdoblje 

2015.-2018. godina 

2015 Vlada HNK 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

36. Zakon o komunalnoj 

djelatnosti 

2014 Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

DA 1. U proceduri 

37. Informacija o radu 

Županijskog/Kantonalnog 

suda Mostar za 2014.godinu 

2015 Županijski sud 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

38. Odluka o usvajanju Izvješća 

Ministarstva gospodarstva za 

2014. godinu o realiziranju 

Godišnjeg plana provedbe 

Programa razvitka malog 

gospodarstva Hercegovačko-

neretvanske županije 2011.-

2015. godina i Strategije 

razvika malog i srednjeg 

poduzetništva u 

Hercegovačko-neretvanskoj 

županiji za razdoblje 2012.-

2020. godina 

2015 Ministarstvo 

gospodarstva i 

poduzetništva 

NE 1. Usvojeno 

9. Redovita sjednica 10.11.2015. 

39. Informaacija o položaju 

osoba sa invaliditetom u 

HNŽ/K 

2015 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

40. Zakon o izmjeni Zakona o 

porezu na promet nekretnina 

HNŽ/K  

2015 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

41. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

ugostiteljskoj djelatnosti 

2015 Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

NE 1. Usvojeno 

42. Odluka o postupku i uvjetima 

za utvrđivanje statusa 

građevina iz mjeroodavnosti 

Županije izgrađenih bez 

pravomoćnog odobrenja za 

gradnju 

2015 Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 
NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

43. Mišljenje Vlade HNŽ o 

Nacrtu Zakona o riznici u 

Federaciji BiH 

2015 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

44. Zadužuje se Vlada da 

formira koordinacijsko tijelo 

koje će biti sastavljeno od 

predstavnika ministarstava i 

koalicije udruga sa ciljem 

praćenja i koordiniranja 

aktivnosti na realiziranju 

akcionog plana 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

45. Zadužuje se Vlada da 

pokrene program asistenata 

u nastavi od drugog 

polugodišta školske 

2015./2016. godine te da 

koristi pogodnosti zakona o 

volontiranju i programa 

prijema i upošljavanja 

pripravnika 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

46. Zadužuje se Vlada da u roku 

od 15 dana formira tim na 

način kako ga je predložio 

resorni ministar 

zdravstva,rada i socijalne 

skrbi koji će pripremiti nacrt 

akcionog lokalnog plana za 

HNŽ 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

47. Pozivaju se jedinice lokalne 

samouprave da se sukladno 

sa njihovim mjerodavnostima 

a sukladno zaključcima 

Skupštine uključe u 

provođenje mjera sadržanih 

u ovim zaključcima 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

48. Zdužuje se Ministarstvo 

zdravstva,rada i socijalne 

skrbi HNŽ da razmotriti 

mogućnosti pokretanja rada 

centara za fizikalnu i 

mentalnu rehabilitaciju pri 

domovima zdravlja u HNŽ-u 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

49. Zadužuje se Vlada HNŽ da 

kroz izmjenu postojećih 

propisa omogućiti pristup i 

mobilnost invalidnih osoba u 

javnom prijevozu, javnim 

objektima i parking 

prostorima 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

50. Resorno ministarstvo treba 

izvršiti korekciju nastavnih 

planova i programa i 

prilagoditi  ih potrebama 

invalidnih osoba. 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

51. Zadužuje se Ministarstvo 

rada, zdravstva i socijalne 

skrbi HNŽ da u okviru 

ministarstva ustanovi referat 

kojim će mjerodavnost biti 

praćenje i suradnja sa 

udrugama koje se bave 

pitanjima osoba sa 

invaliditetom 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

52. Zadužuje se Ministarstvo 

obrazovanja, znanosti, 

kulture i športa HNŽ da izvrši 

korekciju nastavnih planova i 

programa i prilagodi ih 

položaju invalidnih osoba u 

cilju njihove integracije u 

društvo 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

10. Redovita sjednica 8.12.2015. 

53. Odluka o prestanku mandata 

zastupnika u Skupštini 

HNŽ/K (12.2015.) 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Povučeno 

54. Odluka o verifikaciji mandata 

zastupnika u Skupštini 

HNŽ/K (12.2015.) 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Povučeno 

55. Proračun HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

56. Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

11. Redovita sjednica 15.12.2015. 

57. Izmjene i dopune Proračuna 

HNŽ za 2015.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

58. Analiza stanja u zdravstvu sa 

prijedlogom mjera 

2015 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. Usvojeno 

59. Informacija Ministarstva 

financija HNŽ o prikupljanju i 

raspodjeli javnih prihoda sa 

prijedlogom mjera prema 

višim razinama vlasti u BiH 

2015 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

60. Odluka o davanju 

suglasnosti na odluku o 

uvjetima i postupku za 

sporazumno rješavanje 

potraživanja pravnih i fizičkih 

lica iz Proračuna HNŽ 

2015 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

61. Odluka o izmjeni Odluke o 

pristupanju HNŽ Jadranskoj 

euroregiji (Jadransko-jonska 

euroregija) 

2015 Vlada HNK 

NE 1. Usvojeno 

62. Suglasnost na Statut JU 

Opsta bolnica Konjic 

2015 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

63. Da resorno ministarstvo i 

Zavod zdravstvenog 

osiguranja HNŽ/K analiziraju 

postojeći model financiranja 

zdravstvenih ustanova i 

postojeća zakonska rješenja 

te Vladi i Skupštini dostave 

prijedloge dopunskih načina 

financiranja 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

64. Da upravni odbori 

zdravstvenih ustanova 

dostavljaju Skupštini na 

razmatranje godišnji izvještaj 

o radu 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

65. Skupština HNŽ/K upućuje 

inicijativu Vladi FBiH da u što 

skorijem roku uputi u 

parlamentarnu proceduru 

Zakon o konsolidaciji i otpisu 

dugova Javnih zdravstvenih 

ustanova 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

66. Sve zdravstvene ustanove 

kojima je HNŽ/K osnivač ili 

suosnivač dužne su sačiniti 

prijedlog plana novog 

upošljavanja za svaku 

kalendarsku godinu na koji 

će suglasnost davati Vlada 

HNŽ/K 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

67. Zadužuje se Ministarstvo 

zdravstva da do kraja 3. 

mjeseca 2016. godine 

pripremi informaciju o 

zdravstvenom stanju 

stanovništva u HNŽ/K 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

12. Redovita sjednica 22.12.2015. 

68. Proračun HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

69. Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

70. Odluka o prestanku madata 

(12.2015.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 

71. Odluka o potvrdjivanju 

mandata (12.2015.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 

2. Izanredna sjednica 30.12.2015. 

72. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan ZZO HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

73. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

2015 Služba za 

zapošljavanje 
DA 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2015. g. 

Status po 

razmatranju 

plan Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2016.godinu 

74. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan Fonda za zaštitu okoliša 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Fond za zaštitu 

okoliša 
DA 1. Usvojeno 

75. Odluka o davanju suglasnosi 

na Izmjene i dopune 

Financijaskg plana ZZO 

HNŽ/K za 2015.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
NE 1. Usvojeno 

76. Odluka o izvršenju 

Financijskog plana ZZO 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja DA 1. Usvojeno 

77. Odluka o izvršenju 

Financijskog plana Službe za 

zapošljavanje HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015 Služba za 

zapošljavanje 
DA 1. Usvojeno 

78. Odluka o izvršenju 

Financijskog plana Fonda za 

zaštitu okoliša HNŽ/K za 

2016.godinu 

2015 Fond za zaštitu 

okoliša 
DA 1. Usvojeno 

 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

PRVI KVARTAL 

13. Redovita sjednica 26.1.2016. 

1. Zakon o izmjeni i dopuni 

Zakona o socijalnoj skrbi 

HNŽ 

2008. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. Usvojeno 

2. Zakon o izmjenama Zakona 

o termoenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 1. U proceduri 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

3. Zakon o izmjenama Zakona 

o elektroenergetskoj 

inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. U proceduri 

4. Zakon o izmjenama Zakona 

o poticaju i razvitku malog 

gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti 

(obrta) 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 

DA 1. Usvojeno 

5. Zakon o izmjenama Zakona 

o geološkim istraživanjima  

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 1. U proceduri 

6. Plan zaštite od požara u 

HNŽ 

2015. Uprava za civilnu 

zaštitu 
DA 1. Usvojeno 

7. Izvješće Ministarstva 

pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave o izvršenju 

sankcija u HNŽ/K iz članka 1. 

Zakona o izvršenju sankcija 

u HNŽ/K za 2014.godinu 

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 

NE 1. Usvojeno 

14. Redovita sjednica 26.02.2016 

8. Program rada Vlade HNŽ za 

2016.godinu 

2016. Vlada HNK 
DA 1. Usvojeno 

9. Analiza stanja u 

gospodarstvu sa prijedlogom 

mjera 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. Usvojeno 

10. Nacrte zakona koji su 

planirani u jednom 

tromjesečju, a po usvajanju 

na sjednici Skupštine, Vlada 

treba planirat izradu 

prijedloga tih zakona do kraja 

narednog tromjesečja 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

11. Zadužuje se kolegij 

Skupštine HNŽ/K da pripremi 

prijedloge zaključaka za 

poboljšanje stanja u 

gospodarstvu HNŽ/K za 

narednu sjednicu Skupštine 

HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

12. Zadužuje se Vlada da 

razmotri opravdanost 

donošenja sljedećih 

zakona:Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

koncesijama; Zakon o 

Gorskoj službi spašavanja u 

HNK-a;Zakon o ruralnom 

razvoju u HNK-a;Zakon o 

sportu u HNK-a, te iste po 

svojoj procjeni eventualno 

uvrsti u Program rada Vlade 

HNK-a za 2016. godinu 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

13. Ostavlja se rok od 7 dana  da 

svi zainteresirani dostave 

prijedloge zaključaka za 

poboljšanje stanja u 

gospodarstvu u HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

14. Odluka o izmjeni i dopuni 

Odluke o izboru 

predsjedavajućeg, zamjenika 

predsjedavajućeg i članova 

stalnih radnih tijela Skupštine 

HNK-a 

2016. Skupština HNK 

DA 1. Usvojeno 

15. Redovita sjednica 29.03.2016 

15. Program rada Skupštine 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2016. Skupština HNK 
DA 1. Usvojeno 

16. Zaključci po točki 3.sjednice 

Skupštine HNŽ/K održane 

26.2.2016.godine (Analiza 

stanja u gospodarstvu i 

prijedlozi mjera) 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

17. Izvješće o radu Vlade HNŽ/K 

za 2015.godinu 

2016. Vlada HNK 
DA 1. Usvojeno 

18. Izvješće o radu Županijskog 

javnog pravobraniteljstva za 

2015.godinu 

2016. Županijsko javno 

pravobraniteljstvo DA 1. Usvojeno 

19. Informacija o stanju 

sigurnosti u HNŽ za 

2015.godnu 

2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova DA 1. 
Primljeno k 

znanju 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

20. Izvješće o radu Županijskog 

tužiteljstva HNŽ/K za 

2015.godinu 

2016. Županijsko tužiteljstvo 

DA 1. Usvojeno 

21. Zaključak da Nezavisni 

odbor za izbor i reviziju 

dostavi Skupštini HNŽ/K u 

roku 15 dana izvješće za 

2014.godinu 

2016. Klub bošnjačkih 

zastupnika 

NE 1. Usvojeno 

DRUGI KVARTAL 

16. Redovita sjednica 28.04.2016 

22. Zakon o komunalnoj 

djelatnosti 

2014. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

DA 1. Usvojeno 

23. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

rudarstvu HNŽ/K  

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. Usvojeno 

24. Zakon o radu  2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. U proceduri 

25. Analiza stanja ostvarivanja 

prava braniteljske populacije 

za 2014. i 2015.godinu i 

predložene mjere 

Ministarstva za pitanja 

branitelja 

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

26. Odluk o davanju suglasnosti 

na Prostorni plan općine 

Jablanica za period 2016.-

2025. godinu 

2016. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 
NE 1. Usvojeno 

27. Izvješće o izvršenju 

Proračuna HNŽ/K za 

2015.godinu s izvršenjem 

Tekuće pričuve za 

2015.godinu 

2016. Vlada HNK 

DA 1. Usvojeno 

28. Zadužuje se kolegij 

Skupštine HNK da za 

narednu sjednicu Skupštine 

pripremi prijedlog zaključaka 

2016. kolegij skupštine 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

po pitanju ostvarivanja prava 

boračke populacije u HNK. 

Ostavlja se rok od 7 dana da 

udruženja i udruge, poslanici, 

dostave svoje prijedloge 

zaključaka u pisanom obliku. 

TREĆI KVARTAL 

18. Redovita sjednica 04.07.2016 

29. Zakon o izmjenama Zakona 

o geološkim istraživanjima  

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 2. Usvojeno 

30. Zakon o izmjenama Zakona 

o termoenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 2. Usvojeno 

31. Zakon o gorskoj službi 

spašavanja HNZ/K 

2016. Tomislav Martinović 
NE 1. U proceduri 

32. Odluka o kreditnom 

zaduženju  

2016. Vlada HNK 
NE 1. Usvojeno 

33. Izvješće Ministarstva 

pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave o izvršenju 

sankcija u HNŽ/K iz članka 1. 

Zakona o izvršenju sankcija 

u HNŽ/K za 2015.godinu 

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 

NE 1. Usvojeno 

34. Ostavlja se rok od 30 dana 

za dostavu prijedloga, 

mišljenja i sugestija na nacrt 

zakona. Predlagač zakona 

će uz pomoć stručnih službi 

Skupštine održati javnu 

raspravu u roku od 60 dana 

na koju će se pisanim putem 

pozvati predstavnici svih 

gorskih službi spašavanja 

koje djeluju u HNK-a. Prije 

dostavljanja prijedloga 

zakona u skupštinsku 

proceduru, predlagač je 

obavezan pribaviti mišljenje 

Vlade HNK-a. Prihvaća se 

Nacrt Zakona o Gorskoj 

službi spašavanja u HNK-a 

kao dobra osnova za izradu 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

prijedloga zakona i 

dostavljaju se mišljenja i 

stavovi iznešeni na sjednici 

Skupštine predlagaču na 

razmatranje“ 

35. Radi kvalitetnijeg praćenja 

stanja u oblasti izvršenja 

sankcija u HNK-a u izvještaju 

za sljedeću godinu 

Ministarstvo pravosuđa, 

uprave i lokalne samouprave 

uvrstit će podatke o broju 

sankcija po godinama u 

zadnje 4 godine za svaku 

izvršenu sankciju. Zaključak 

stupa na snagu danom 

donošenja, a objavit će se u 

Službenim novinama HNK-a 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

19. Redovita sjednica 28.07.2016 

36. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

osnovnom odgoju i 

obrazovanju (implemantacija 

Presude Ustavnog suda 

Federacije BiH) 

2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 
DA 1. Usvojeno 

37. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

pripadnosti javnih prihoda 

HNŽ  

2016. Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

38. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

koncesijama  

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. Usvojeno 

39. Zakon o izmjenama Zakona 

o elektroenergetskoj 

inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 2. Usvojeno 

40. Zakon o oružju i streljivu u 

HNŽ 

2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
DA 1. U proceduri 

41. Zaključak o sprječavanju 

prosjačenja na ulicama 

2016. Amer Zagorčić NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

grada Mostara i drugih 

općina u HNK-a 

ČETVRTI KVARTAL 

20. Redovita sjednica 07.10.2016 

42. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

poljoprivrednom zemljištu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 1. U proceduri 

43. Zakon o izmjenama  Zakona 

o načinu označavanja i 

evidenciji naseljenih mjesta, 

ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 
DA 1. U proceduri 

44. Prostorni plan područja 

posebnih obilježja od 

značaja za HNŽ "Park 

prirode Hutovo blato" za 

razdoblje od 2013.-

2023.godine s prijedlogom  

Odluke o provedbi 

prostornog plana 

2015. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

NE 1. Usvojeno 

45. Odluka o provođenju 

Prostornog plana područja 

posebnih obilježja za 

područje od značaja za 

HNŽ/K "Park prirode Hutovo 

blato" za razdoblje od 

2013.godine do 2023.godine 

2016. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

NE 1. Usvojeno 

46. Izvješće o izvršenju 

sredstava Tekuće pričuve za 

razdoblje 01.01.-30.06.2016. 

godine 

2016. Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

47. Odluka o usvajanju Izvješća 

o zdravstvenom stanju 

stanovništva HNŽ/K za 

2015.godinu 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 
NE 1. 

Primljeno k 

znanju 

48. Mišljenje Vlade HNŽ/K o 

Prednacrtu Zakona o 

izmjenama i dopunama 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

Zakona o zaštiti od nasilja u 

obitelji 

49. Mišljenje Ministarstva 

zdravstva,rada i socijalne 

skrbi na Nacrt Zakona o 

udomiteljstvu u F BiH 

2015. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 
NE 1. Usvojeno 

50. Mišljenje Ministarstva za 

pitanja branitelja na 

prednacrt Zakona o pravima 

razvojačenih branitelja i 

članova njihovih obitelji 

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 

NE 1. Usvojeno 

51. Zaključak o dostavljanju 

Izvješća o realizaciji 

Skupštinskih zaključaka 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

52. Informacija Ureda 

predsjednika Vlade u svezi s 

Nacrtom Zakona o    

razvojnom planiranju i 

upravljanju razvitkom u FBiH 

s prijedlogom zaključka 

2016. Predstojnik ureda 

NE 1. Usvojeno 

21. Redovita sjednica 08.11.2016 

53. Zakon o izmjeni Zakona o 

lokalnoj samoupravi  

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
NE 1. 

Izjašnjavanje 

odgođeno 

54. Zakon o ugostiteljskoj 

djelatnosti  

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA 1. U proceduri 

55. Odluka o dopuni Odluke o 

premiji-sudjelovanju 

osiguranih  osoba u 

troškovima zdravstvene 

zaštite na teritoriji HNŽ-K 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi NE 1. Usvojeno 

56. Odluka o izmjenama i 

dopunama Odluke o 

utvrđivanju  osnovica, stopa i 

način obračuna i uplate 

doprinosa za obve 

zdravstveno osiguranje na 

području HNŽ-K – (sukladno 

Zaključku Vlade broj: 01-1-

02-797/16 od 7.4. 2016. 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

godine dostavljena 

očitovanja Službe za 

zapošljavanje HNŽ-K i 

Federalnog Zavoda MIO/  

PIO) 

57. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton ( Sveučilišna 

klinička bolnica Mostar) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

58. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton ( Zavod za 

javno zdravstvo HNŽ-K) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

59. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton (Dom 

zdravlja Stari Grad Mostar) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

60. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton (Kantonalna 

bolnica “Dr. Safet Mujić” 

Mostar) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

61. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton (Opća 

bolnica Konjic) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

62. Mišljenje Ministarstva 

zdravstva, rada i socijalne 

skrbi na Prednacrt Zakona o 

štrajku s prijedlogom 

Zaključka 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi NE 1. Usvojeno 

63. Zaključci o Analizi stanja u 

ostvarivanju prava 

braniteljske populacije za 

period 2014-2015. s 

prijedlogom mjera (XVI 

sjednica Skupštine održana 

28.04.2016. godine) 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

64. Zaključci o Informaciji o 

zdravstvenom stanju 

stanovništva HNŽ-K (XX 

sjednica Skupštine održana 

07.10.2016. godine) 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

22. Redovita sjednica 16.12.2016 

65. Prostorni plan HNŽ/K za 

razdoblje 2012.-2022.godina 

2016. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

NE 1. U proceduri 

66. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

sudskim pristojbama s 

Tarifom u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
DA 1. 

Vraćeno na 

doradu 

67. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

poljoprivrednom zemljištu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 2. 
Vraćeno na 

doradu 

68. Zakon o izmjenama  Zakona 

o načinu označavanja i 

evidenciji naseljenih mjesta, 

ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 
DA 2. 

Vraćeno na 

doradu 

69. Zakon o zaštiti obitelji s 

djecom  

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. U proceduri 

70. Zakon o obrazovanju 

odraslih 

2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 

DA 1. U proceduri 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

71. Zakon o zaštiti prirode 

HNŽ/K 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA 1. U proceduri 

72. Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za pitanja 

branitelja Skupštine HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

73. Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za europske 

integracije Skupštine HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

74. Prihvata se Nacrt Prostornog 

plana HNK za period od 

2012. do 2022. godine kao 

dobra osnova za izradu 

Prijedloga Prostornog plana 

HNK. Primjedbe, prijedlozi i 

mišljenja izneseni na 

raspravi dostavit će se 

nosiocu izrade Prostornog 

plana da ih razmotri i 

eventualno uzme u obzir pri 

izradi Prijedloga Prostornog 

plana. Nosioc izrade dužan 

je Nacrt Prostornog plana 

HNK staviti na javnu 

raspravu, u skladu sa 

Odlukom o pristupanju izradi 

Prostornog plana HNK za 

period od 2012. do 2022. 

godine. Zaključak stupa na 

snagu danu donošenja, a 

objavit će se u Službenim 

novinama HNK 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

75. Ustanovljeno je da su 

prijedlog zakona koji je 

dostavljen u skupštinsku 

proceduru i onaj koji je 

usvojen na Vladi u različitim 

tekstovima;  Zadužuje se 

Vlada da do naredne 

sjednice skupštine dostavi 

Prijedlog Zakona o 

izmjenama Zakona o načinu 

označavanja i evidentiranja 

naseljenih mjesta, ulica, 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

trgova i kućnih brojeva, u 

tekstu kako ga je usvojila na 

svojoj sjednici. 

76. Prijedlog Zakona o 

izmjenama Zakona o 

administrativnim taksama sa 

tarifom administrativnih taksi 

HNK, vraća se Vladi na 

dodatno usaglašavanje. 

Ostavlja se mogućnost 

zastupnicima da u roku od 3 

dana dostave eventualne 

prijedloge amandmana na 

navedeni tekst zakona. 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

3. Izvanredna sjednica 22.12.2016 

77. Izmjene i dopune Proračuna 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

78. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

sudskim pristojbama s 

Tarifom u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
DA 2. Usvojeno 

79. Zakon o izmjenama  Zakona 

o načinu označavanja i 

evidenciji naseljenih mjesta, 

ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 
DA 3. Usvojeno 

80. Odluka o izmjeni i dopuni 

Odluke o utvrđivanju 

osnovica, stopa i načinu 

uplate doprinosa za obvezno 

zdravstveno osiguranje na 

području HNŽ  

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 
NE 1. Usvojeno 

4. Izvanredna sjednica 28.12.2016 

81. Proračun HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
DA 1. Usvojeno 

82. Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
DA 1. Usvojeno 

5. Izvanredna sjednica 30.12.2016 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

83. Odluka o davanju 

suglasnosti na Odluku o 

izvršenju Financijskog plana 

ZZO HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

84. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan ZZO HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

85. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan Fonada za zaštitu 

okoliša HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Fond za zaštitu 

okoliša 

DA 1. Usvojeno 

86. Odluka o davanju 

suglasnosti na Oduku o 

izvršenju Financijaskog 

plana Fonda za zaštitu 

okoliša HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Fond za zaštitu 

okoliša 

DA 1. Usvojeno 

87. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Služba za 

zapošljavanje 
DA 1. Usvojeno 

88. Odluka o davanju 

suglasnosti na Odluku o 

izvršenju Financijskog plana 

Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Služba za 

zapošljavanje 

DA 1. Usvojeno 

89. Prijedlog Odluke o davanju 

suglasnosti na izmjene i 

dopune Financijskog plana 

ZZO HNŽ/K za 2016.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
NE 1. Usvojeno 

 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

PRVI KVARTAL 

23. Redovita sjednica 28.2.2017. 

1. Program rada Vlade 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 2017. 

godinu 

2017. Vlada 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

DA 1. Usvojeno 

2. Program rada Skupštine 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 

2017.godinu 

2017. Skupština 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

DA 1. 
Vraćeno na 

doradu 

3. Zakon o zaštiti od buke 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

2013. Ministarstvo 

trgovine, turizma i 

zaštite okoliša 
DA 1. U proceduri 

4. Mišljenje na Zakon o 

mirnom rješavanju radnih 

sporova FBiH 

2017. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

5. Zaključak da se Program 

rada Vlade 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 2017. 

godinu predstavlja osnov 

za rad Skupštine 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona u dijelu 

koji se odnosi na 

zakonodavnu aktivnost i 

mjere iz nadležnosti 

Skupštine Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona, a do 

donošenja Programa rada 

Skupštine Hercegovačko-

neretvanske 

2017. Predsjednik 

Skupštine 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

županije/kantona za 2017. 

godinu 

6. Zaključak da prijedlozi 

izneseni od zastupnika na 

sjednici Skupštine dostavit 

će se Vladi 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona kako bi 

iste uzela u razmatranje 

pri izradi mjesečnih 

planova rada Vlade 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

2017. Predsjednik 

Skupštine 

NE 1. Usvojeno 

24. Redovita sjednica 28.3.2017. 

7. Program rada Skupštine 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 

2017.godinu 

2017. Skupština 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

DA 2. 
Izjašnjavanj

e odgođeno 

8. Zakon o oružju i streljivu 

uHercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

2015. Ministarstvo 

unutarnjih poslova 
DA 1. 

Izjašnjavanj

e odgođeno 

9. Zakon o zaštiti od požara i 

vatrogastvu 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

2012. Uprava za civilnu 

zaštitu 

DA 1. U proceduri 

10. Izvješće o radu Vlade 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 

2016.godinu 

2017. Vlada 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

DA 1. Usvojeno 

11. Izvješće o radu 

Županijskog javnog 

2017. Županijsko javno 

pravobraniteljstvo 
DA 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

pravobraniteljstva za 

2016.godinu 

12. Informacija o radu 

Županijskog/kantonalnog 

tužiteljstva Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona Mostar 

za 2016.godinu 

2017. Županijsko 

tužiteljstvo 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

13. Informacija o radu 

Županijskog/kantonalnog 

suda u Mostaru za 

2016.godinu 

2017. Županijski sud 

Mostar 
NE 1. 

Odgađa se 

rasprava 

DRUGI KVARTAL 

25. Redovita sjednica 4.5.2017. 

14. Strategija razvitka 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privre

de 
DA 1. Usvojeno 

15. Zakon o oružju i streljivu 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

2015. Ministarstvo 

unutarnjih poslova 
DA 2. Usvojeno 

16. Program rada Skupštine 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 

2017.godinu 

2017. Skupština 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

DA 3. Usvojeno 

17. Zakon o prosvjetnoj 

inspekciji 

2012. Ministarstvo 

prosvjete, znanosti, 

kulture i športa 

DA 1. U proceduri 

18. Odluka o kreditnom 

zaduženju  

2017. Vlada 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

19. Prijedlozi i primjedbe 

zastupnika iznesenih na 

sjednici Skupštine 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona o 

Strategiji razvoja 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 

razdoblje 2017.-2020. 

godina dostavit će se 

Vladi Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona kako bi 

Vlada iste razmotrila i 

eventualno predložila 

izmjene i dopune 

Strategije razvoja 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 

razdoblje 2017.-2020. 

2017. Skupština 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona 

NE 1. Usvojeno 

26. Redovita sjednica 28.6.2017. 

20. Zakon o dopunama 

Zakona o sudskim 

pristojbama s Tarifom u 

Hercegovačko-

neretvanskoj 

županiji/kantonu 

2017 Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 

DA 1. Usvojeno 

21. Izvješće o izvršenju 

Proračuna Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona za 

2016.godinu 

2017 Ministarstvo 

financija 

DA 1. Usvojeno 

22. Izvješće o izvršenju 

Tekuće rezerve Proračuna 

Hercegovačko-

neretvanske 

2017 Ministarstvo 

financija NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

županije/kantona za 

2016.godinu 

23. Informacija o  stanju 

sigurnosti na području 

Hercegovačko-

neretvanske 

županije/kantona u 

2016.godini 

2017 Ministarstvo 

unutarnjih poslova 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

24. Mišljenje na Nacrt Zakona 

o sigurnosti zaštite na 

radu 

2017 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

25. Zaključak o dostavljanju 

mišljenja Vlade o 

propisima koji su 

dostavljeni u Skupštinsku 

proceduru 

2017 Vesna Saradžić 

NE 1. Usvojeno 

26. Zakon o zaštiti obitelji s 

djecom  

2016 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. Usvojeno 

TREĆI KVARTAL 

27. Tematska sjednica 21.07.2017 

29. Analiza stanja (izvješće ) u 

ostvarivanju prava 

braniteljske populacije u 

HNŽ/K -tematska sjednica 

2017 Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
DA 1. 

Primljeno k 

znanju 

ČETVRTI KVARTAL 

6. Izvanredna sjednica 2.10.2017 

30. Zakon o obrazovanju 

odraslih 

2015 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 

NE 1. 
Izjašnjavanje 

odgođeno 

31. Zaključak o ostvarivanju 

prava braniteljske populacije 

2017 Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

32. Odluka o izmjeni Odluke o 

kreditnom zaduženju HNŽ/K 

(2017) 

2017 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

33. Izvješće o realizaciji 

provođenja Programa 

razvitka malog gospodarstva 

HNŽ/K 2016.-2020. i 

Strategije malog i srednjeg 

poduzetništva u HNŽ/K 

2012.-2020., za 2016.godinu 

2017 Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 

NE 1. Usvojeno 

34. Izvješće o izvršenju sankcija 

u HNŽ/K za 2016.godinu 

2017 Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
NE 1. Usvojeno 

35. Mišljenje na nacrt Zakon o 

štrajku F BiH 

2016 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

8. Izvanredna sjednica 28.11.2017 

36. Izmjene i dopune Proračuna 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2017 Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

37. Proračun HNŽ/K za 

2018.godinu 

2017 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

38. Zakon o izvršenju proračuna 

HNŽ/K za 2018.godinu 

2017 Ministarstvo financija 
NE 1. U proceduri 

39. Skupština HNŽ/K najoštrije 

osuđuje svaki oblik nasilja i 

huliganstva koji su se 

dogodili u zadnje vrijeme na 

području grada Mostara i 

HNŽ/K 

2017 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

29. Redovita sjednica 22.12.2017 

40. Zakon o ugostiteljskoj 

djelatnosti (2016.) 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

NE 1. Usvojeno 

41. Zakon o zaštiti prirode 

HNŽ/K 

2016 Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

42. Mišljenje na Nacrt Zakona o 

liječenju neplodnosti 

biomedicinski 

potpomognutom  oplodnjom, 

sa prijedlogom Zaključka 

2017 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi NE 1. Usvojeno 

43. Mišljenje na Nacrt Zakona o 

kontroli i ograničenoj uporabi 

duhana, duhanskih i ostalih 

proizvoda za pušenje, sa 

prijedlogom Zaključka 

2017 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi NE 1. Usvojeno 

44. Mišljenje na Nacrt Zakona o 

mirnom rješavanju radnih 

sporova, s prijedlogom 

Zaključka 

2017 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 
NE 1. Usvojeno 

45. Skupština HNK prihvaća 

inicijativu Nezavisnog biroa 

za razvoj Gradačac-Modriča i 

Udruženja za poduzetništvo i 

posao „LINK“ Mostar za 

izmjenu Zakona o sudskim 

taksama s tarifom. Zadužuje 

se Ministarstvo pravosuđa, 

uprave i lokalne samouprave 

i Vlada HNK da izrade nacrt 

Zakona o izmjenama Zakona 

o sudskim taksama s tarifom 

u skladu s prijedlogom i 

zaključkom Vlade HNK broj 

01-1-02-2577/17 od 

16.11.2017.godine i upute ga 

u skupštinsku proceduru. 

2017 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

46. Skupština HNK daje 

pozitivno mišljenje na Nacrt 

Zakona o liječenju 

neplodnosti biomedicinski 

potpomognutom oplodnjom F 

BiH uz zahtjev da se uvaže 

mišljenja i prijedlozi sadržani 

u zaključku Vlade HNK broj 

01-1-02-1890/17 od 

31.08.2017. godine. 

Zaključak Skupštine HNK sa 

zaključkom Vlade HNK iz 

2017 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

tačke 1 će se dostaviti Domu 

naroda parlamenta F BiH. 

47. Skupština HNK daje 

pozitivno mišljenje na Nacrt 

Zakona o kontroli i 

ograničenoj upotrebi duhana, 

duhanskih i ostalih proizvoda 

za pušenje F BiH. Zaključak 

Skupštine HNK sa 

zaključkom Vlade HNK broj 

01-1-02-1891/17 od 

31.08.2017. godine će se 

dostaviti Domu naroda 

Parlamenta F BiH. 

2017 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

48. Skupština HNK daje 

pozitivno mišljenje na Nacrt 

Zakona o mirnom rješavanju 

radnih sporova F BiH uz 

zahtjev da se uvaže mišljenja 

i prijedlozi sadržani u 

zaključku Vlade HNK broj 01-

1-02-2230/17 od 11.10.2017. 

godine.  Zaključak Skupštine 

HNK sa zaključkom Vlade 

HNK iz tačke 1 će se dostavit 

Federalnom ministarstvu 

rada i socijalne politike. 

2017 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

49. Inicijativa za izmjene Zakona 

o sudskim pristojbama s 

tarifom 

2017 Ministarstvo 

pravosuđa i uprave NE 1. Usvojeno 

9. IZVanredna sjednica 28.12.2017 

50. Proračun HNŽ/K za 

2018.godinu 

2017 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

51. Zakon o izvršenju proračuna 

HNŽ/K za 2018.godinu 

2017 Ministarstvo financija 
NE 2. Usvojeno 

52. Odluka o davanju suglasnsti 

na Financijski plan Fonda za 

zaštitu okoliša HNŽ/K za 

2018.godinu 

2017 Fond za zaštitu 

okoliša 
NE 1. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2017. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2017. g. 

Status po 

razmatranju 

53. Odlukano davnju suglasnosti 

na Odluku o izvršenju 

Financijskog plana Fonda za 

zaštitu okoliša HNŽ/K za 

2018.godinu 

2017 Fond za zaštitu 

okoliša 

DA 1. 
Data 

saglasnost 

54. Izmjene i dopune 

Financijskog plana ZZO 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2017 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja NE 1. Usvojeno 

55. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2018.godinu 

2017 Služba za 

zapošljavanje 
DA 1. Usvojeno 

56. Odluka o davanju 

suglasnosti na Odluku o 

izvršenju Financijskog plana 

Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2018.godinu 

2017 Služba za 

zapošljavanje 

DA 1. Usvojeno 

57. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan ZZO HNŽ/K za 

2018.godinu 

2017 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

58. Odluka o davanju 

suglasnosti na Odluku o 

izvršenju Financijskog plana 

ZZO HNŽ/K za 2018.godinu 

2017 Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2018. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2018. g. 

Status po 

razmatranju 

PRVI KVARTAL 

30. Redovita sjednica 30.01.2018 

1. Zakon o unutarnjem dugu 2018 Ministarstvo financija DA 1. U proceduri 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2018. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2018. g. 

Status po 

razmatranju 

2. Informacija Ministarstva 

prosvjete, znanosti, kulture i 

športa o stanju u oblasti 

prosvjete Hercegovačko-

neretvanske županije-

kantona, s prijedlogom 

Odluke 

2017 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 

DA 1. Usvojeno 

3. Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za europske 

integracije Skupštine HNŽ-K 

2018 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

31. Redovita sjednica 22.03.2018 

4. Program rada Skupštine 

HNŽ - K za 2018. godinu 

2018 Skupština HNŽ/K 
NE 1. 

Izjašnjavanje 

odgođeno 

5. Zakon o obrazovanju 

odraslih 

2015 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 

DA 1. Usvojeno 

6. Zakon o zaštiti od buke u 

HNŽ 

2013 Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA 1. 
Izjašnjavanje 

odgođeno 

7. Zakon o dopunskim pravima 

branitelja i članova njihovih 

obitelji (2016.) 

2016 Ministarstvo za pitanja 

branitelja DA 1. U proceduri 

8. Odluka o kreditnom 

zaduženju HNŽ - K za 

„Projekat energetske 

efikasnosti“ u 2018. godini 

2018 Vlada HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

9. Zaključak po Informaciji o 

stanju u obrazovanju HNŽ - 

K 

2018 Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 

NE 1. Usvojeno 

10. Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za pitanja 

branitelja HNŽ-K (2018) 

2018 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

DRUGI KVARTAL 

10. Izvanredna sjednica 20.4.2018 

11. Program rada Skupštine 

HNŽ - K za 2018. godinu 

2018 Skupština HNŽ/K 
NE 2. Usvojeno 



RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2018. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2018. g. 

Status po 

razmatranju 

12. Izvješće o radu Vlade za 

2017. godinu 

2018 Vlada HNŽ/K 
DA 1. Usvojeno 

13. Program rada Vlade HNŽ za 

2018. godinu 

2018 Vlada HNŽ/K 
NE 1. Usvojeno 

14. Odluka o prihvaćanju 

zaduženja po Sporazumu o 

zajmu Saudijskog fonda za 

razvoj  Bosne i Hercegovine 

za Projekat „Izgradnja i 

obnova određenog broja 

bolnica u Bosni i 

Hercegovini“ 

2018 Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

15. Odluka o kreditnom 

zaduženju HNŽ/K (2018) 

2018 Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

16. Izvješće o radu Županijskog 

javnog pravobraniteljstva za 

2017.godinu 

2018 Županijsko javno 

pravobraniteljstvo DA 1. Usvojeno 

17. Informacija o radu 

Županijskog/kantonalnog 

tužiteljstva HNŽ/K Mostar za 

2017.godinu 

2018 Županijsko tužiteljstvo 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

18. Mišljenje na Nasrt Strategije 

zapošljavanja F BiH 2018.-

2021.godine 

2018 Vlada FBiH 

NE 1. Usvojeno 

19. Zaključak kojim Skupština 

obavezuje Vladu HNŽ-K da 

razmotri i kroz  izvršenje 

Programa rada realizuje 

kvalitetne prijedloge 

zastupnika iznesene na 

raspravi 

2018 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 

20. Zaključak kojim se zadužuje 

Vlada HNŽ-K da  odobri 

zahtjeve 

Županijskog/Kantonalnog 

tužiteljstva za kadrovsku 

popunu i materijalno 

opremanje 

2018 Skupština HNŽ/K 

NE 1. Usvojeno 
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